

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

မိတ်ဆွေကောင်းနှင့်ပေါင်းသင်း

မိတ်ဆွေဟူသည် မိတ်ဆွေကောင်း၊ မိတ်ဆွေညီဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိရာ မိတ်ဆွေကောင်းတို့ကို ပေါင်းသင်းဆက်ဆံ ဆည်းကပ်ရာ၏။ ထိုမိတ်ဆွေကောင်းတို့အား ပေါင်းသင်း ဆက်ဆံ နှိပ်ဆည်းကပ်ခြင်းဖြင့် မိမိအတွက် အကျိုးများရာ၏။ မိတ်ဆွေကောင်းအပေါ် ယုတ်ညံ့သောစိတ်ဖြင့် မပြစ်မှားရာ။
 ပဏ္ဍိတဝဂ် (ဓမ္မပဒ - ၇၈)

၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၁ ရက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့ အတွဲ (၆၀)၊ အမှတ် (၀၇၁)

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် လူ့အခွင့်အရေးကို လေးစားလိုက်နာသည့် လူ့အသိုက်အဝန်းတစ်ရပ် ဖြစ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
 နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ထံမှ
 (၇၂) ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်
 အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာ
 (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၀ ရက်)

ယနေ့သည် (၇၂) ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခါသမယဖြစ်ပါသည်။ ကမ္ဘာ့လူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည့် ဒီဇင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့ကို ကုလသမဂ္ဂက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူ့အခွင့်အရေးနေ့ဟု ဂုဏ်ပြုသတ်မှတ်ပြီး အခမ်းအနားများကို ကမ္ဘာနှင့်တစ်ဝန်း နှစ်စဉ်ကျင်းပလေ့ ရှိပါသည်။
 ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့် မိမိတို့ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်သည်လည်း လူ့အခွင့် အရေးကို အလေးထားသည့် အားလျော်စွာ

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ ❖



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် (၉)ကြိမ်မြောက် ဧရာဝတီ-ကျောက်ဖရား-မဲခေါင် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမဟာဗျူဟာ (အက်မက်စ်) (Ayeyawady-Chao Phraya-Mekong Economic Cooperation Strategy-ACMECS) ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည့်

(၉)ကြိမ်မြောက် ဧရာဝတီ-ကျောက်ဖရား-မဲခေါင် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမဟာဗျူဟာ (အက်မက်စ်)ထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့်

(၁၀)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘောဒီးယား-လာအို-မြန်မာ-ဗီယက်နမ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (စီအယ်လ်အမ်ပီ)ထိပ်သီးအစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောကြား

မြန်မာနိုင်ငံက လာအိုနိုင်ငံထံမှ စီအယ်လ်အမ်ပီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဥက္ကဋ္ဌတာဝန် လွှဲပြောင်းရယူ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၉
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်သည် ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည့် (၉)ကြိမ်မြောက် ဧရာဝတီ-ကျောက်ဖရား-မဲခေါင် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမဟာဗျူဟာ (အက်မက်စ်) (Ayeyawady-Chao Phraya-Mekong Economic Cooperation Strategy-ACMECS) ထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့် (၁၀) ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘောဒီးယား-လာအို-မြန်မာ-ဗီယက်နမ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (စီအယ်လ်အမ်ပီ) (Cambodia-Laos-Myanmar-Viet Nam Cooperation-CLMV) ထိပ်သီးအစည်းအဝေးများသို့ နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော်မှ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့သည်။ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❑



C B BANK

Best Digital Bank 2020
By ASIAMONEY

ဘက်သို့သွားစရာမလိုဘဲ ဘဏ်လုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှုများအား
CB Bank iBanking မှတစ်ဆင့် ဆောင်ရွက်လိုက်ပါ။

- ✔ Payroll Service
- ✔ Other Banks Transfer (MMK/USD)
- ✔ Bill Payment
- ✔ Non Trade Payment
- ✔ IRD Tax Payment
- ✔ Bulk Payment

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိအခြားဘဏ်များသို့ ငွေလွှဲမယ်/ဘိလ်တွေဆောင်မယ်။

ငွေသွင်း/ငွေထုတ်အတွက်ဆို
24/7 CRM ရှိတယ်။



Contact Center :
01-231 777 0

ပြည်သူ့ကို ကာကွယ်ပေးနေသည့် စည်းမျဉ်းဥပဒေများ

နာမည်ကျော် အဆိုတော်ကြီးတစ်ဦးက မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား အစီအစဉ်ထက်က ဖျော်ဖြေပွဲတစ်ခုတွင် ကိုဗစ်နှင့် ပတ်သက်သည့် အခြေခံကာကွယ်ရေးတို့ကို ရှင်းပြရင်း အမှိုက်များကို မီးမရှို့ဖို့ကို ထည့်သွင်းပြောဆိုသွားခဲ့သည်။ အများပြည်သူနေထိုင်ရာ ရပ်ကွက်များတွင် အမှိုက်မီးရှို့ကြခြင်းဖြင့် လေကောင်း လေသန့်မရ၊ မီးခိုးငွေ့နှင့် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်ကိုရှုစသည့် အန္တရာယ်တို့ကား ဆိုးရွားလှပါသည်။ ယခုလို ကိုဗစ်ရောဂါနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည့်အချိန်က ပိုမိုဆိုးရွား ဒုက္ခဖြစ်စေသည်ကို နားလည်ကြဖို့လိုအပ်ပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ၏ အဓိကအကျ ဆုံးသော ပြဿနာမှာ ဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါပိုးက အသက်ရှူ လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက်ကို အန္တရာယ်ပေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ကိုဗစ်ရောဂါပိုးကူးစက်ပြီးသည့်နောက် ပိုး၏ တိုက်ခိုက်ခြင်း ခံရသည့်အခါ အပြင်းထန်ဆုံးဝေဒနာမှာ ခန္ဓာကိုယ်တွင်း အောက်ဆီဂျင် နည်းပါးလာခြင်းဖြစ်သည်။ ကိုယ်တွင်း၌ အောက်ဆီဂျင်မြင့်မားရေးအတွက် အောက်ဆီဂျင် ဖြည့်ဆည်း ပေးခြင်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ အကူအသက်ရှူစက်ဖြင့်သော် လည်းကောင်း လူနာအသက်ရှူမှု ပုံမှန်ပြန်လည်ဖြစ်လာရေးကို ကုသရသည်။

ထို့ကြောင့် ကိုဗစ်ရောဂါကာလတွင် လူတို့၏ လေကောင်း လေသန့် ရှုရှိုက်နိုင်ရေး၊ ခန္ဓာကိုယ်တွင်း၌ အောက်ဆီဂျင် အချိုးအစား မြင့်မားနေရေးက အရေးကြီး၏။ ပြည်သူတို့ လေကောင်းလေသန့်ရှုရှိုက်ဖို့ လိုအပ်နေသည့် ယခုလိုအချိန်တွင် အမှိုက်မီးရှို့ငွေ့ကို ရှုရှိုက်နေသည်က ဆိုးရွားလှပါသည်။

အမှိုက်များမီးရှို့ရဟူသည့် ဥပဒေက ရှိပြီးဖြစ်၏။ ခြံဝင်းနှင့် နေသူအများစုက ဤဥပဒေကို မသိရှိလော့၊ သို့တည်းမဟုတ် သိပင်သိသော်ငြားလည်း အလေးအနက် သဘောထား၍လော မဆိုနိုင်။ အမှိုက်ပစ်ရန် မကြိုးစားဘဲ ခြံဝင်းထဲက သစ်ရွက်ခြောက် သစ်ရွက်ဆွေးများ၊ အစစသော အမှိုက်များကိုပုံ၍ မီးရှို့လေ့ရှိကြ ၏။ အမှိုက်ပစ်ရန် နေရာမရှိ၊ စည်ပင်အမှိုက်ကားက သစ်ရွက် အမှိုက် လက်မခံ စသည့်အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ခြံဝင်းထဲရှိ အမှိုက်များ သစ်ရွက်သစ်ကိုင်းခြောက်များကို မီးရှို့ကြသည်ဆိုခြင်း မှာ သာမန်လုပ်ရိုးလုပ်စဉ်ပင် ဖြစ်၍နေပြီ။

ရပ်ကွက်တာဝန်ခံများက အိမ်ခြံများတွင်းက အမှိုက်များ ကို စနစ်တကျ စွန့်ပစ်နိုင်ရေးကို ပြင်ဆင်ကူညီပေးသင့်ပြီ။ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်က ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များကတစ်ဆင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သင့်ပြီ။ ယင်းသို့ဥပဒေကို ကျော်လွန်ချိုးဖောက် နေသည့်အဖြစ်မျိုးကို အလေးအနက် စဉ်းစားသင့်ကြပြီ။ ယခု ကဲ့သို့သော ဥပဒေကို မသိကျိုးကျွန်ပြုကာ သို့မဟုတ် ဥပဒေကို ချိုးဖောက်ကာ အဆင်ပြေရာ မိမိအလိုအတိုင်း ပြုလုပ်နေကြ သည်တို့ များလာနေသည်က မသင့်လျော်တော့ပြီ။ ယင်းသို့ဥပဒေ စည်းမျဉ်းများကို လွယ်လွယ်ချိုးဖောက်မှုများ များပြားလာသည့် အခါ မြန်မာ့လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းတွင် ဥပဒေစည်းမျဉ်းကို ကျော်လွန် လုပ်ဆောင်ဆိုသည်တို့မှာ မထူးဆန်းလှသော မြင်ကွင်းများပင် ဖြစ်နေချေပြီ။

ဆိုက်ကယ်ဦးထုပ် မဆောင်းသည့်သူများ၊ ဆိုင်ကယ်တစ်စီး ကို သုံးယောက်၊ လေးယောက် စုစီးကြခြင်းများ၊ ကားလမ်းကို ကြိုညှည့်နေရာက ဖြတ်ကူးနေခြင်းများ၊ ကွမ်းတံတွေးတပျစ်ပျစ် ကားလမ်းပေါ်၊ လူသွားလမ်းပေါ် ထွေးချင်သလို ထွေးနေကြခြင်း များတို့မှာယခု ယခုအခါ လမ်းများပေါ်တွင် နှာခေါင်းစည်း မတပ်ဆင်ဘဲ ဥဒဟို သွားနေကြခြင်းများ၊ လူစုလူဝေးများ ပြုလုပ် နေကြခြင်းများတို့အထိ ဖြစ်လာနေကြသည်။

စည်းမျဉ်းဥပဒေများ ထုတ်ပြန်သည်ဆိုခြင်းမှာ လူမှုအသိုက် အမြဲတွင်းက လူတို့ကို အကာအကွယ်ပေးရေးဟူသည့် မြင့်မား သည့် ရည်ရွယ်ချက်ရှိပါသည်။ ထိုစည်းမျဉ်းတို့ကို ချိုးဖောက်သည် ဆိုခြင်းမှာ လူမှုအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုလုံးကို စိတ်ချလုံခြုံမှုဝန်းကျင်မှ ဘေးအန္တရာယ်ရှိရာသို့ တွန်းပို့ရာရောက်ပါသည်။

ထုတ်ပြန်ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဥပဒေစည်းမျဉ်းများကို ပြည်သူ လူထုက လိုက်နာကြရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ ရပ်ကွက်အလိုက် မြို့နယ် အလိုက် တာဝန်ရှိကြသူအသီးသီးတို့ကလည်း ကြပ်ကြပ်မတ်မတ် အလေးဂရုပြုကြသင့်ပါကြောင်း။ ။



အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေး (၁၆)ရက်တာလှုပ်ရှားမှု
အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား
“အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှု ကာကွယ်တုံ့ပြန်ဖို့ သီးသန့်ရန်ပုံငွေထားရှိလို့ အချက်အလက်ကောက်ယူဖို့”
“Orange the World: Fund, Respond, Prevent, Collect!”

မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုအထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေပွဲကို အပတ်စဉ်သောကြာနေ့ ညတိုင်း ပြသမည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၉

မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုအထိမ်းအမှတ်ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မြန်မာ့အသံ (ရေဒီယို) တွင် ထင်ရှားကျော်ကြားခဲ့သော တေးသီချင်းများအနက်မှ (၇၅)ပုဒ်ကို အပတ်စဉ် သောကြာနေ့တိုင်း မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၏ ည ၈ နာရီ သတင်းအပြီးတွင် ထုတ်လွှင့်မည်ဖြစ်ရာ ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက် ညတွင် ပွဲစဉ် ၁ အဖြစ် အဝမ်းစိုးမြင့် တေးဂီတအဖွဲ့နှင့်အတူ တေးသံရှင် တင်တင်မြ၊ ထား၊

ကေဂျာနယ်၊ ဥမ္မာ၊ ရီရီသန့်၊ ခင်စိုးဝင်း၊ တင်ဦးလေး၊ သန်းမြတ်စိုး၊ ကေတုဝင်းထွတ်နှင့် မောင်ထွန်းမင်းတို့က ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြမည် ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ တင်ဆက်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ဒုတိယအကြိမ် ပြန်လည်ထုတ်လွှင့်ပြသမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် ကုန်းဘောင် ၁၀ လမ်း အမှတ် ၈၃၉ နေ ဦးသန့်ဇင်+ ဒေါ်နီလာ မိသားစုက ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ရန်ကုန် ကိုဗစ်-၁၉ လုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် အလှူငွေကျပ် သိန်း ၂၀၀ ကို ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ရန်ကုန်ပါမောက္ခချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဇော်ဝေစိုးနှင့် ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ် ပါမောက္ခဒေါက်တာမြင့်မြင့်ငြိမ်းထံသို့ အလှူငွေများပေးအပ်စဉ်။

သတင်းစဉ်

အများအားဖြင့် သာယာမည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၉

နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ သာယာမည်။ ရန်ကုန်မြို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများအားဖြင့် သာယာမည်။

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ ကမ်းရိုးတန်း တစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် သုံးပေမှ ခြောက်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ တစ်ပြည်လုံးတွင် အများအားဖြင့် သာယာမည်။

မိုး/လေ

သီပေါ နှစ်ပတ်လည်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်စဉ် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်နေ

သီပေါ ဒီဇင်ဘာ ၉

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း သီပေါမြို့နယ် မန်ပတ်ကျေးရွာအုပ်စု နှစ်ပတ်လည်အထိ ကျေးရွာသည် မန္တလေး-သီပေါ-လားရှိုး- မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးပေါ်၌ တည်ရှိပြီး သဘာဝအရင်းအမြစ်များနှင့်အတူ ကျောက်စိမ်းမြောင်းတုတော်၊ နှစ်ကျိပ်ရစ်ဆူ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များ စံပယ်ရာဒေသဖြစ်သည်နှင့်အညီ နေ့စဉ် ဘုရားဖူးများနှင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။

ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်ရန် လူစုလူဝေး မဖြစ်စေရေးအတွက် ဘုရားဖူးများ ယာယီပိတ်ထားသည့် ကာလအတွင်း နှစ်ပတ်လည်အထိကျေးရွာ ရွာဦးဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပညာသာမိအရှင်သူမြတ်သည် ဘုရားဖူးများ အခက်အခဲ မရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ နှစ်ကျိပ်ရစ်ဆူ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတုတော်များ စံပယ်ရာသို့ ပေးပို့ ၁၀၁၂ ပေရှိ လူကူးတံတားကိုလည်းကောင်း (ယာပုံ) ကျောက်စိမ်းမြောင်းတုတော်ဖူးမြော်ရန် ၂၂ ပေရှိ မှန်တံတားကိုလည်းကောင်း ဦးစီးဦးရွက်ပြုကာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)



ပြည်သူ့သမ္မတ အဓိက



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် (၁၀)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘောဒီးယား-လာအို-မြန်မာ-ဗီယက်နမ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (စီအယ်လ်အမ်စီ) (Cambodia-Laos-Myanmar-Viet Nam Cooperation-CLMV) ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

ရှေ့ဖို့မှ

(၉)ကြိမ်မြောက် အက်မက်စ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး

(၉)ကြိမ်မြောက် အက်မက်စ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာဆမ်ဒက်ဟွန်ဆင်က သဘာပတိအဖြစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး လာအိုပြည်သူ့ ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ထောင်လွန်း ဆီဆုလစ်၊ ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ပရာယုဒ် ချန်အိုချာနှင့် ဗီယက်နမ် ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုတို့လည်း ပါဝင် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံခြားဆောင်ရွက်မှုများသည် “ACMECS Master Plan (2019-2023)” အား အကောင်အထည်ဖော်မှုအခြေအနေနှင့် အနာဂတ်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ အမြင်ချင်း ဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

မိန့်ခွန်းပြောကြား

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် ဒေသတွင်း လူမှုစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဦးတည်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အက်မက်စ်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု၏ (၁၇)နှစ်တာခရီးအတွင်း အောင်မြင်မှုများရရှိခဲ့ပြီး စိန်ခေါ်မှု များကိုလည်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် အပြန်အလှန်နားလည်မှုတို့အပေါ် အခြေခံ သည့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကျော်လွှားနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ မဲခေါင်ဒေသခွဲ သည် ပထဝီအနေအထားအရ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အားသာချက်များ ရှိသော် လည်း၊ သမားရိုးကျမဟုတ်သည့် စိန်ခေါ်မှုများအပါအဝင် အခြားသော စိန်ခေါ်မှု အသစ်များကြောင့် ဒေသ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် သာယာဝပြောမှုအရှိန်အဟုန်ကို အဟန့်အတားဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေး အတွက် မြန်မာနိုင်ငံအား ကူညီထောက်ပံ့မှုများ ပေးအပ်ခဲ့ကြသည့် ကမ္ဘော ဒီးယား၊ ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် ဗီယက်နမ်တို့အား ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး၊ အက်မက်စ်အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာကွယ်ဆေးနှင့် ကုသဆေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲသုတေသနပြုလုပ်ရေး၊ ပူးတွဲထုတ်လုပ်ရေးတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု များကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားသည့်ကြောင်းနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၊ လူကုန် ကူးမှု မူးယစ်ဆေးဝါးမှောင်ခိုကူးမှု၊ လက်နက်မှောင်ခိုကူးမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုတို့ အပါအဝင် စိန်ခေါ်မှုများအား ဖြေရှင်းရေးတို့ကို ဦးစားပေးအဖြစ် သတ်မှတ် ဆောင်ရွက်သွားသည့်ကြောင်းကိုလည်း အကြံပြုပြောကြားခဲ့သည်။

ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးအခန်းကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး

ထို့အပြင် နိုင်ငံတော်သမ္မတက ကပ်ရောဂါအလွန် ဒေသတွင်းစီးပွားရေး အမြန်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍသည် အဓိကကျသည့်အားလျော်စွာ “အက်မက်စ် ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုလုပ်ငန်းစဉ်အစီအစဉ် (၂၀၁၉-၂၀၂၃)” ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် များစွာအရေးပါကြောင်းနှင့် ပြည်ဝင်ကိတ်များတွင် ပို့ဆောင်ရေးဆိုင်ရာ အခြေခံ အဆောက်အအုံများကို New Normal နှင့်အညီ အဆင့်မြှင့်တင်ရေး၊ ပြည်ဝင် လုပ်ငန်းစဉ်များသည် ကျန်းမာရေးလမ်းညွှန်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီစေရေးနှင့် ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားနေချိန်တွင် ဒေသတွင်းကုန်စည်ထောက်ပံ့မှု ကွင်းဆက်မပြတ် စေရန်နှင့် စတုတ္ထစက်မှုတော်လှန်ရေး (4th Industrial Revolution)ကို အထောက် အကူပြုနိုင်ရန် ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးအခန်းကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ရေးတို့အတွက် ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်းတို့ကိုလည်း အလေးထားပြောကြားခဲ့သည်။

- ဒေသတွင်း လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဦးတည်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အက်မက်စ်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု၏ (၁၇)နှစ်တာခရီးအတွင်း အောင်မြင်မှုများရရှိခဲ့ပြီး စိန်ခေါ်မှုများကိုလည်း ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုနှင့် အပြန်အလှန်နားလည်မှုတို့အပေါ်အခြေခံသည့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကျော်လွှားနိုင်ခဲ့
- ပြည်ဝင်ကိတ်များတွင် ပို့ဆောင်ရေးဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံများကို New Normal နှင့် အညီ အဆင့်မြှင့်တင်ရေး၊ ပြည်ဝင်လုပ်ငန်းစဉ်များသည် ကျန်းမာရေးလမ်းညွှန်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီစေရေးနှင့် ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားနေချိန်တွင် ဒေသတွင်းကုန်စည်ထောက်ပံ့မှု ကွင်းဆက်မပြတ် စေရန်နှင့် စတုတ္ထစက်မှုတော်လှန်ရေး (4th Industrial Revolution)ကို အထောက်အကူပြုနိုင်ရန် ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးအခန်းကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ရေးတို့အတွက် ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း တို့ကိုလည်း အလေးထားပြောကြားခဲ့

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတက ကြေစာကြေးလျှ၊ တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု စသည့်အက်မက်စ်၏ လက်ရှိ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်များအပြင်၊ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ နိုင်ငံနှင့် အဖွဲ့အစည်းများက အက်မက်စ်၏ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖြစ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် ဆန္ဒပြုမှု များရှိသည်ကို သိရှိရသည့်အတွက် များစွာဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးမှု မိတ်ဖက်များအတွက် ညှိနှိုင်းရေးဖွံ့ဖြိုးအဖြစ် ထိုင်းနိုင်ငံက ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် အပေါ် ဂုဏ်ယူပါကြောင်းနှင့် ACMECS Master Plan ကို ကိုယ့်အားကိုးယုံကြည်၍ အကောင်အထည်ဖော်ရန် တည်ထောင်မည့် အက်မက်စ်ရန်ပုံငွေယန္တရားအတွက် ဦးဆောင်မှုပေးခြင်းနှင့် “အက်မက်စ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရန်ပုံငွေ”သို့ အမေရိကန် ဒေါ်လာသန်း(၂၀၀) ထည့်ဝင်ရန် ကတိကဝတ်ပြုခဲ့ခြင်းတို့အတွက် ထိုင်းနိုင်ငံအား ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အစည်းအဝေးမှ (၉) ကြိမ်မြောက် အက်မက်စ်ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ဖနောင်ပင်ကြေညာစာတမ်းကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

(၁၀) ကြိမ်မြောက် စီအယ်လ်အမ်စီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ထိပ်သီးအစည်းအဝေး

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည့် (၁၀)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘောဒီးယား-လာအို-မြန်မာ-ဗီယက်နမ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (စီအယ်လ်အမ်စီ)ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ဆက်လက်တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ယင်း အစည်းအဝေးတွင် လာအိုဝန်ကြီးချုပ်က သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ကမ္ဘော ဒီးယားဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဗီယက်နမ်ဝန်ကြီးချုပ်တို့လည်း တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

မဟာဗျူဟာတစ်ရပ်ဖြစ်

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံခြားဆောင်ရွက်မှုက CLMV ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများ၊ အနာဂတ်တွင်ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ခဲ့ကြပြီး “CLMV ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးမူဘောင်” ကို အတည်ပြုခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါမူဘောင်သည် စီအယ်လ်အမ်စီ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအတွက် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် အလယ်အလတ်အထက်အဆင့်

ဝင်ငွေရှိသည့် နိုင်ငံများအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိလာစေရေး ရည်ရွယ်ထားသည့် မဟာ ဗျူဟာတစ်ရပ်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတက မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် CLMV ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုသည် စတင်တည်ထောင်ခဲ့သည့်အချိန်မှစ၍ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အာဆီယံပေါင်းစည်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် များစွာ အထောက်အကူပြုခဲ့ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအပြီး လူမှုစီးပွားပြန်လည် တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် ပိုမို ကောင်းမွန်သည့် စီမံမှုများနှင့် ပိုမိုစည်းလုံးသည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာလိုအပ်ချက်နှင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလိုအပ်ချက်တို့အကြား မျှတစွာဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း နှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့ရသည့် စီးပွားရေးနှင့်လူမှုအသိုက်အဝန်း ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို သီးခြား အခန်းတစ်ခုအဖြစ် ထည့်သွင်းရေးဆွဲ ထားသည့် “CLMV လုပ်ငန်းစီမံချက် (၂၀၂၁-၂၀၂၂)”ကို ကြိုဆိုကြောင်းတို့ကို ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့အပြင် နိုင်ငံတော်သမ္မတက ဒေသတွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည် စတင်နိုင်ရေးအတွက် ဆက်သွယ်ချိတ်ဆက်မှုများကို New Normal လိုအပ်ချက် များနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးသည် အလွန်အရေးကြီးကြောင်း အလေး ထားပြောကြားခဲ့ပြီး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ၏ စီးပွားရေးစိန်ခေါ်မှုများအား ရင်ဆိုင်ရာတွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးသည် ထိရောက်မှုရှိသည့်အတွက် အားပေးသင့်ကြောင်း၊ ကုန်စည်နှင့်ဝန်ဆောင်မှုများ ရေရှည်ချောမွေ့စွာစီးဆင်းနိုင်စေရန် မဲခေါင်ဒေသ အတွင်း စီးပွားရေးစင်္ကြံများရှိ ပြတ်တောက်နေသော အရေးပါသည့်ဆက်သွယ် ရေးလမ်းကြောင်းများအား ပြန်လည်ချိတ်ဆက်ရေး ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ အလွန်ကာလတွင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ဒေသတွင်းစီးပွားရေး ပြန်လည်ထူထောင်မှုလုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်အဖြစ် မြှင့်တင် သင့်ကြောင်းတို့ကို ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

★ ရှေ့ဖွဲ့မှု

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများကို အခြားသော ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနည်းတူ ပါဝင်ဆင်နွှဲလျက် ရှိပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်သည် ၁၉၄၈ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသည့် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံ၌ လူ့အခွင့်အရေး၏ အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သော ကမ္ဘာ့လူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်းကို ချမှတ်ရာတွင် ထောက်ခံခဲ့သည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်ပါသည်။

မိမိတို့မြန်မာနိုင်ငံတော်အနေဖြင့် လူ့အခွင့်အရေးနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အဓိက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးသဘောတူစာချုပ်များဖြစ်သည့် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသဘောတူစာချုပ် (International Covenant on Economic, Social and Cultural Rights-ICESCR)၊ မသန်စွမ်းသူများ အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် (Convention on the Rights of Persons with Disabilities-CRPD)၊ အမျိုးသမီးများအပေါ် နည်းမျိုးစုံဖြင့်ခွဲခြားမှု ပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် (Convention on the Elimination of All Forms of Discrimination Against Women-CEDAW)၊ ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် (Convention on the Rights of the Child-CRC) တို့တွင် စာချုပ်ဝင်နိုင်အဖြစ် ပါဝင်ချုပ်ဆိုခဲ့ပါသည်။ ယင်းစာချုပ်များနှင့် ဆက်စပ်သည့် နောက်ဆက်တွဲသဘောတူ စာချုပ်အချို့ကိုလည်း ပါဝင်ချုပ်ဆိုခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် နိုင်ငံသားများ၏ မူလအခွင့်အရေးနှင့် တာဝန်များကို ပြဋ္ဌာန်းထားသကဲ့သို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးသဘောတူစာချုပ်များပါ အခွင့်အရေးများကို ရရှိစေရေးအတွက် ပြည်တွင်း ဥပဒေများတွင်လည်း ပြဋ္ဌာန်း၍ ကျင့်သုံးလျက်ရှိပါသည်။ ယင်းလူ့အခွင့်အရေးကို ကျင့်သုံးရာတွင် အခြားသူများ၏ အခွင့်အရေးကိုလည်း လေးစားတန်ဖိုးထားပြီး ထိခိုက်နစ်နာမှုမရှိစေရန် အထူးဂရုပြုကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့ ဂလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်းခေတ်တွင် ဒီမိုကရေစီနှင့် လူ့အခွင့်အရေးသည် ရှေ့တန်းသို့ရောက်ရှိလာပြီး လူ့အခွင့်အရေး၊ ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့သည် အပြန်အလှန် ချိတ်ဆက်လျက်ရှိပါသည်။

“ ယနေ့ ဂလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်းခေတ်တွင် ဒီမိုကရေစီနှင့် လူ့အခွင့်အရေးသည် ရှေ့တန်းသို့ ရောက်ရှိလာပြီး လူ့အခွင့်အရေး၊ ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့သည် အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်လျက်ရှိပါသည်။ နိုင်ငံတော်က တည်ဆောက်နေသည့် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးနှင့်လည်း ဆက်စပ်လျက်ရှိပါသည်။ လူ့အခွင့်အရေး၊ ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့သည် တစ်ခုနှင့်တစ်ခု အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်လျက် ရှိပါသည်။ ယင်းတို့အနက် အခွင့်အရေးတစ်ခုခု ချိုးဖောက်ခြင်းခံရလျှင် ကျန်အခွင့်အရေး နှစ်ခုသည်လည်း ချိုးဖောက်ခံရခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ လူ့အခွင့်အရေးကို အလေးထားမျက်ကွယ်ပြုခြင်းသည် ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို လျစ်လျူရှုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် လူ့အခွင့်အရေးအသိပညာများ ပြည့်သူလူထုအတွင်း ပြန့်ပွားစေရေးသည် အလွန်တရားအရေးကြီးပါသည်။ လူ့အခွင့်အရေးကို မြှင့်တင်ကာကွယ်ခြင်းဖြင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီရေးတို့ကိုပါ ကျွဲကူးရေပါဆိုသလို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ”

နိုင်ငံတော်က တည်ဆောက်နေသည့် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးနှင့်လည်း ဆက်စပ်လျက်ရှိပါသည်။ လူ့အခွင့်အရေး၊ ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့သည် တစ်ခုနှင့်တစ်ခု အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်လျက် ရှိပါသည်။ ယင်းတို့အနက် အခွင့်အရေးတစ်ခုခု ချိုးဖောက်ခြင်းခံရလျှင် ကျန်အခွင့်အရေး နှစ်ခုသည်လည်း ချိုးဖောက်ခံရခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ လူ့အခွင့်အရေးကို အလေးထားမျက်ကွယ်ပြုခြင်းသည် ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို လျစ်လျူရှုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် လူ့အခွင့်အရေးအသိပညာများ ပြည့်သူလူထုအတွင်း ပြန့်ပွားစေရေးသည် အလွန်တရားအရေးကြီးပါသည်။ လူ့အခွင့်အရေးကို မြှင့်တင်ကာကွယ်ခြင်းဖြင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီရေးတို့ကိုပါ ကျွဲကူးရေပါဆိုသလို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံတော်တွင် လူ့အခွင့်အရေးမြှင့်တင်ကာကွယ်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အသီးသီးတို့နှင့် ပူးပေါင်းလျက် လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေများ ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် လူ့အခွင့်အရေးကို လေးစားလိုက်နာသည့် လူ့အသိုက်အဝန်းတစ်ရပ် ဖြစ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

မျက်မှောက်ကာလတွင် လူသားမျိုးနွယ်တစ်ရပ်လုံး၏ ရင်သန်ရပ်တည်မှုကို ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိသော Covid-19 ကပ်ရောဂါကို ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအားလုံးတွင် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရပါသည်။ ယင်းကပ်ရောဂါကြောင့် လူသားတို့၏ အသက်ရှင်ရပ်တည်နိုင်ရေး၊ လူသားထုတစ်ရပ်လုံး၏ စားဝတ်နေရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အပေါ် ကြီးမားသော သက်ရောက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါသည်။ မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (World Health Organization-WHO) အပါအဝင် နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းနှင့် ထိတွေ့ချိတ်ဆက်၍ ယင်းကပ်ရောဂါကို ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်သူတို့၏ အခြေခံလူ့အခွင့်အရေးများ ထိခိုက်မှုမဖြစ်စေရေးကိုလည်း တတ်နိုင်သမျှ ထည့်သွင်းစဉ်းစား၍ အစီအမံများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

(၇) ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်ဖြစ်သည့် “Recover Better-Stand Up for Human Rights” ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ နိုင်ငံသားများ၏ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေ ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရများ၊ ပြည်သူများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရမဟုတ်သောအဖွဲ့အစည်းများ၊ သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်နှင့် တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါရန် အလေးအနက်တိုက်တွန်းလျက် သဝဏ်လွှာပေးပို့ပါသည်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ပူးတွဲကြေညာချက်အတည်ပြုထုတ်ပြန်

အစည်းအဝေးမှ (၁၀) ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့ဒီးယား-လာအို-မြန်မာ-ဗီယက်နမ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (စီအယ်လ်အမ်စီ) ပူးတွဲကြေညာချက်ကို အတည်ပြု ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ဆွေးနွေးမှုများအပြီးတွင် စီအယ်လ်အမ်စီ ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ကို လာအိုနိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့သည်။ ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ကို လက်ခံရယူသည့် မိန့်ခွန်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတက မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကြုံတွေ့လာမည့် စိန်ခေါ်မှုများကို လက်တွဲဖြေရှင်းသွားနိုင်ရန်နှင့် ဒေသခွဲအတွင်းရှိ ပြည်သူများအားလုံး ပိုမိုအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေရန်အတွက် အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အလေးထားပြောကြားခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် စီအယ်လ်အမ်စီ ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ကို (၂)နှစ်တာကာလအတွက် ထမ်းဆောင်သွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးများသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာနနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများလည်း ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

□ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအပြီး လူမှုစီးပွားပြန်လည်တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် စီမံမှုများနှင့် ပိုမိုစည်းလုံးသည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာလိုအပ်ချက်နှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လိုအပ်ချက်တို့အကြား မျှတစွာဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့ရသည့် စီးပွားရေးနှင့် လူမှုအသိုက်အဝန်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို သီးခြားအခန်းတစ်ခုအဖြစ် ထည့်သွင်းရေးဆွဲထားသည့် “CLMV လုပ်ငန်းစီမံချက် (၂၀၂၁-၂၀၂၂)” ကို ကြိုဆိုကြောင်းတို့ကို ပြောကြားခဲ့

(၃၃) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ အရင်းအနှီးဈေးကွက်ဥက္ကဋ္ဌများ အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၉ (၃၃) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံအရင်းအနှီးဈေးကွက် (33rd Chairs' Meeting of the ASEAN Capital Markets Forum) ဥက္ကဋ္ဌများအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်ဖြင့် ကျင်းပသည်။ (ယာဝုံ)

အစည်းအဝေးသို့ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်လုပ်ငန်းကြပ်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်ဝင်းနှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် အာဆီယံအရင်းအနှီးဈေးကွက်ဖိုရမ် အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သော ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၊ ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်လုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Tran Van Dzong က သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်၍ အာဆီယံဒေသတွင်းနိုင်ငံများရှိ အရင်းအနှီးဈေးကွက် ကြီးကြပ်ရေးကော်မရှင်များမှ အကြီးအကဲများ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်သည်။

အစည်းအဝေးတွင် အာဆီယံဒေသတွင်း ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မာသော ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေရရှိရေးအတွက် အာဆီယံ အရင်းအနှီးဈေးကွက်လမ်းပြမြေပုံ၏ ကာလတို/ကာလလတ် ဦးစားပေးအစီအစဉ်များ၊ အာဆီယံအရင်းအနှီးဈေးကွက်ဆိုင်ရာ စံသတ်မှတ်ချက်များ၊ ကာလရှည်ငွေချေး



စာချုပ် (Sustainability-Linked Bond) များ ထုတ်ဝေနိုင်ရေး၊ အာဆီယံကော်ပိုရေးရှင်းများ၏ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွင့်ဟထုတ်ဖော်မှုဆိုင်ရာ စံသတ်မှတ်ချက်လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ (၆) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံကော်ပိုရေးရှင်းစံအုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ အက်ဗြတ်မူဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်းနှင့် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်ကိစ္စရပ်များ၊ အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ အာဆီယံအရင်းအနှီး ဈေးကွက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နည်းပညာဆိုင်ရာအကူအညီပေးမှု

များ၊ အာဆီယံအရင်းအနှီး ဈေးကွက်ဖိုရမ်ဝက်ဘ်ဆိုက်အား ထိန်းသိမ်းထားရှိမည့်အစီအစဉ်များ၊ အာဆီယံအရင်းအနှီးဈေးကွက်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ (WC-CMD) နှင့် အာဆီယံအရင်းအနှီးဈေးကွက်ဖိုရမ် (ACMF) တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ နောက်ဆုံးအခြေအနေများအပေါ် စုပေါင်းဆွေးနွေးကြရာ မြန်မာနိုင်ငံမှ သက်ဆိုင်ရာခေါင်းစဉ်များအလိုက် ပါဝင်ဆွေးနွေးသည်။ အစည်းအဝေးမှ ACMF ၏ ၂၀၂၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ်

အတွင်း ACMF Action Plan (2021-2025) တွင်ဖော်ပြထားသည့် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းနယ်ပယ်များ ဖြစ်ကြသည့် အရင်းအနှီးဈေးကွက်ဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဖော်ထုတ်ဆောင်ရွက်ရေး၊ အာဆီယံဒေသတွင်း နယ်စပ်မြတ်ကျော်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရေး၊ အရင်းအနှီးဈေးကွက်တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသူများ၏ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်တိုးမြှင့်ရေး၊ ဒေသတွင်းအရင်းအနှီး ဈေးကွက်များအချင်းချင်း ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ရေး၊ ဒေသတွင်း အရင်းအနှီးဈေးကွက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းနယ်ပယ်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးကို သဘောတူခဲ့ကြသည်။

အာဆီယံအရင်းအနှီးဈေးကွက်ဖိုရမ်သည် အာဆီယံဒေသတွင်း အရင်းအနှီးဈေးကွက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရေးအတွက် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ အရင်းအနှီးဈေးကွက် Regulators များ၏ အဆင့်မြင့်ဆွေးနွေးပွဲတစ်ခုဖြစ်သည်။

(၃၄) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံအရင်းအနှီးဈေးကွက်ဥက္ကဋ္ဌများ အစည်းအဝေးကို အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သော ဘရူနိုင်းနိုင်ငံ တာဝန်ယူကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

စုပေါင်းလုပ်ကြံမှသာ အကျိုးရှိနိုင်မယ်

တစ်တိုင်းပြည်လုံး ကြီးပွားစေချင်ရင် လူအား၊ ငွေအား၊ ပစ္စည်းအားနဲ့ စုပေါင်းပြီး အင်တိုက်အားတိုက်လုပ်နိုင်မှ အကျိုးခံစားခွင့် ရှိကြမှာပဲ။ ပမာကတစ်မျိုး၊ ကရင်ကတစ်ဖုံ၊ ရှမ်း၊ ကချင်၊ ချင်းတို့က တခြား၊ အကွဲကွဲအပြားပြား လုပ်နေကြရင် အကျိုးရှိမှာ မဟုတ်ဘူး။ စုပေါင်းလုပ်ကြံမှသာ အကျိုးရှိနိုင်မယ်။ လုပ်ကြည့်မှလည်း အကျိုးရှိကြောင်း သိနိုင်တယ်။

(ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ (၁၁-၂-၁၉၄၇) ရက်နေ့တွင် ပင်လုံမြို့ စော်ဘွားများ ထမင်းစားပွဲတွင် ပြောကြားသော မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)



ရွှေကြက်ယက်၊ ရွှေကြက်ကျဘုရား

ဓာတ်ပုံ - သန့်ဇော်ဦး

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၁ ရာစု မြန်မာနိုင်ငံ အဆင့်မြင့်ပညာရေးကဏ္ဍ၏ အခွင့်အလမ်းသစ်များနှင့် စိန်ခေါ်မှုသစ်များ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၉
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ကြီးမှူးကျင်းပသော ၂၁ ရာစု မြန်မာနိုင်ငံ အဆင့်မြင့်ပညာရေးကဏ္ဍ၏ အခွင့်အလမ်းသစ်များနှင့် စိန်ခေါ်မှုသစ်များ (New Challenges and Opportunities for Higher Education in Myanmar in the 21st Century) ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးပွဲကို ယမန်နေ့ ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် Online စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)
အစည်းအဝေးသို့ သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးအုန်းဝင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးနှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဝန်ကြီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
ရှေးဦးစွာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော အမျိုးသားပညာရေးမဟာဗျူဟာ စီမံကိန်း (၂၀၂၁-၂၀၃၀) ရေးဆွဲရေးလုပ်ငန်းတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော Prof. Dr. Jamil Salmi ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်က ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
ဆက်လက်၍ Prof. Dr. Jamil Salmi က ၂၁ ရာစု မြန်မာနိုင်ငံ အဆင့်မြင့်ပညာရေးကဏ္ဍ၏ အခွင့်အလမ်းသစ်များနှင့် စိန်ခေါ်မှုသစ်များခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုအတွက် ပညာပဟုသတ၏ အရေးပါပုံ၊ ပညာရေးတွင် ဆန်းသစ်တီထွင်မှု၏ အရေးပါပုံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အကြံပြုချက်များကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးတင်ပြသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



အာဆီယံ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ (ASEAN-PAC) ၏ (၁၆) ကြိမ်မြောက် အကြီးအမှူးများအစည်းအဝေး Virtual Format ဖြင့် ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၉
အာဆီယံ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ (ASEAN-PAC) ၏ (၁၆) ကြိမ်မြောက် အကြီးအမှူးများ အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် Virtual Format ဖြင့် ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ)



အစည်းအဝေးသို့ ASEAN-PAC အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ ၁၀ နိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်မှ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဒေါ်မြတ်မြတ်စိုး ဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်တက်ရောက်ကြသည်။
ASEAN-PAC အစည်းအဝေးကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ အင်္ဂလိပ်အက္ခရာ အစဉ်လိုက် အလှည့်ကျ သဘာပတိ အဖြစ် ဆောင်ရွက်ကြရာ ယခု (၁၆) ကြိမ်မြောက် အကြီးအမှူးများ အစည်းအဝေးကို အလှည့်ကျ သဘာပတိဖြစ်သည့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ အစိုးရ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဌာန (Government Inspectorate of Viet Nam-GIV) က ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။
အရှေ့တောင်အာရှ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ (South East Asia Parties Against Corruption-SEA-PAC) ကို ၂၀၀၄ နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် ဝင်ရောက်ခဲ့ကာ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ SEA-PAC အဖွဲ့ကို ASEAN အသင်းကြီးအောက်ရှိ Entity တစ်ခုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေးအတွက် အာဆီယံ အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် အတည်ပြုလက်ခံခဲ့ပြီး SEA-PAC အမည်မှ ASEAN-PAC သို့ တရားဝင်ပြောင်းလဲခဲ့သည်။
ယခုနှစ် အစည်းအဝေးကို “Better Governance, Less Corruption” ခေါင်းစဉ်အောက်တွင် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ယခင်နှစ်က ကျင်းပခဲ့သော

(၁၅) ကြိမ်မြောက် အကြီးအမှူးများ အစည်းအဝေးမှတ်တမ်းကို အတည်ပြုခြင်း၊ လုပ်ငန်းညွှန်းတမ်း ပြင်ဆင်အတည်ပြုခြင်း၊ ၂၀၂၀-၂၀၂၂ လုပ်ငန်းစီမံချက် ပြင်ဆင်အတည်ပြုခြင်း၊ အဖွဲ့၏ အမှတ်တံဆိပ် ပြင်ဆင်အတည်ပြုခြင်း၊ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအသီးသီး၏ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးဆောင်ရွက်ချက်များကို နိုင်ငံအလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခြင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှု အခြေအနေများ၊ ယခင်နှစ်က အလှည့်ကျ သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ထိုင်းနိုင်ငံ အမျိုးသား အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်မှ တစ်နှစ်တာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် အလှည့်ကျ သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်မည့် ဘရူနိုင်းနိုင်ငံ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးဗျူရိုသို့ တာဝန်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းတို့ကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ကြသည်။
သတင်းစဉ်

နှစ်တစ်ရာပြည့်ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် နှစ်တစ်ရာပြည့်အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့မှသည်

လင်းအောင်

ယနေ့အချိန်အခါတွင် ထူးခြားသည့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ရာပြည့် စသည်ဖြင့် သမိုင်းဝင်နှစ်တစ်ရာပြည့် ကာလကို ဂုဏ်ယူစွာ ဖြတ်သန်း ခွင့်ရရှိသည့် စာရေးသူတို့ မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ ကျင်းပခွင့်၊ ကြိုတွေ့ ဖြတ်သန်းခွင့်ရရှိနိုင်ရေး အတွက် လွန်ခဲ့သည့် နှစ် ၁၀၀ ကာလက ကိုယ်ကျိုးကို မငဲ့ကွက်ဘဲ ကြိုးပမ်းခဲ့ကြသည့် အမျိုးသားခေါင်းဆောင် ကြီးများ၊ အမျိုးသားသူရဲကောင်းများ၏ ဂုဏ်ကျေးဇူးကို အထူးသတိရလျက် မျိုးဆက်သစ်များသို့ သမိုင်းကြောင်းကို လက်ဆင့်ကမ်း အသိပေးကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

သမိုင်းပေးအခြေအနေကောင်းကို ကြိုကြိုက်ရရှိခဲ့မှု မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေး ကြိုးပမ်းမှုသမိုင်းစဉ်ကို လေ့လာပါက ၁၈၈၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် သီပေါမင်း ပါတော်မူပြီးနောက် မျိုးချစ်တိုင်းရင်းသားများ၏ လက်နက်ကိုင် တော်လှန်မှုများကို ၂၀ ရာစု နှောင်းပိုင်းကာလတွင် ဗြိတိသျှအစိုးရအနေဖြင့် အပြင်း အထန်နှိမ်နင်းခဲ့ရသည်။ ယင်းနောက်ပိုင်း ၂၀ ရာစု ခေတ်ဦးပိုင်းကာလတွင် အမျိုးသားရေးစည်းမှုဖြင့် နယ်ချဲ့အစိုးရအပေါ်ပြန်လည်၍ ဆန့်ကျင်တော်လှန်မှုများ အတွက် ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ပထမကျောင်းသားသပိတ်သည် မီးရှူးတန်ဆောင်အဖြစ်လည်းကောင်း၊ တပ်လှန်သံအဖြစ် လည်းကောင်း ပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရမည် ဖြစ်သည်။

ယင်းသို့ အမျိုးသားရေးအတွက် အရေးကြီးသော ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ ထိုစဉ်ကာလက ပေါ်ထွန်းလာမှု သည် မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုအတွက်သာမက အမျိုးသားပညာရေးအတွက် အချိန်အခါသင့် တိုက်ဆိုင် ရရှိခဲ့သော အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကုသိုလ်ကောင်း တစ်ရပ်ဟုပင် ဆိုချင်ပါသည်။ ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်ပွဲပွဲအခြေအနေအဖြစ် ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့သည့် မြန်မာ တိုင်းရင်းသားများ၏ အကျိုးအတွက် မဟုတ်ခဲ့သော်လည်း ပထမကျောင်းစစ် (၁၉၁၄ - ၁၉၁၈) ပြီးဆုံးခဲ့ပြီးနောက် ဗြိတိသျှအင်ပါယာ အိန္ဒိယကိုလိုနီအတွင်း ရှိနေဆဲ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ကိုယ်ပိုင်တက္ကသိုလ်တစ်ခု သီးခြား ရရှိစေရန် အခြေအနေကောင်းတစ်ခု ဖန်တီးလာမှုတစ်ခု ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။

အကယ်၍သာ ထိုကာလထက် ၁၀ စုနှစ် တစ်ခု နောက်ကျခဲ့ပါက ၁၉၂၀ - ၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကမ္ဘာ စီးပွားပျက်ကပ် ကြုံတွေ့နေရချိန် ဖြစ်သကဲ့သို့ နောက်ထပ် ၁၀ စုနှစ်တစ်ခုအကြာတွင်လည်း ဒုတိယ ကမ္ဘာစစ် (၁၉၃၉ - ၁၉၄၅) ဖြစ်ပွားမှုကို ကြုံတွေ့ခဲ့ရမည် ဖြစ်သည်။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်မတိုင်မီ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ပေါ်ပေါက်နေခဲ့ကြောင်း အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုနှင့် လွတ်လပ်ပြီးနိုင်ငံကို ဦးစီး ဦးဆောင်ပြုမည့် နိုင်ငံ့ခေါင်းဆောင် လောင်းလျာ ကျောင်းသားခေါင်းဆောင်လူငယ်များကို တက္ကသိုလ် နယ်မြေတွင် ပေါင်းစည်းပေးထုတ် ပေါ်ထွန်းလာစေခဲ့ ပါသည်။

တက္ကသိုလ် အသစ်တစ်ခု ထူထောင်ရန် လွယ်ကူသည့် အခြေ အနေမဟုတ်ခဲ့သော နိုင်ငံ့လွတ်လပ် ရေးရရှိပြီးချိန် ၁၉၄၉-၅၀ ပြည့်နှစ် အခြေအနေများ၊ လွတ်လပ်ရေးရပြီး ၁၀ နှစ် ကာလ ၁၉၅၀ - ၁၉၆၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ပြည်တွင်းပြည်ပ အကျပ်အတည်းမျိုးစုံ ကြုံကြိုက် နေခဲ့ရချိန်များကို လေ့လာပါက လည်း ယနေ့ကာလ မြန်မာနိုင်ငံ အတွက် နှစ်တစ်ရာပြည့် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်ကို ထူထောင်ရရှိနိုင်ခဲ့မှု သည် နိုင်ငံအတွက် ထူးခြားသော ကုသိုလ်ကောင်းခြင်း တစ်ရပ် အဖြစ် တင်ပြလိုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

တက္ကသိုလ်ကျောင်းကြီးများ၏ (Good Breeding) ၏ တန်ဖိုး

ပုံမှန်အားဖြင့် ကျောင်းသား လူငယ်တစ်ဦး၏ လူငယ်ဘဝ ဖြတ်သန်းမှုနှင့် ရင့်ကျက်ဖွံ့ဖြိုးမှု အတွက် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ဘဝဖြတ်သန်းမှုသည် အရေးကြီး ကြောင်း ဆရာကြီး ရွှေဥဒေါင်း၏ ရေးသားခဲ့မှုကိုလည်း တင်ပြလိုပါ သည်။ မြန်မာစာပေလေ့လာလိုက် စားသူများ အားလုံးသိရှိပြီးဖြစ် သည့်အတိုင်း ဆရာကြီးသည် ကိုလိုနီခေတ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲ (၉) တန်း အောင်မြင်၍ ထိုခေတ်က ရန်ကုန်ကောလိပ်သို့ တက်ရောက်ရန် အခြေအနေမပေး ခဲ့သော်လည်း လူငယ်ဘဝတွင် Charles Dickens, Author Conan Doyle, Francis Bacon, Thomas Carlyle, Macaulay, John Ruskin စသည့် ပညာရှင် စာရေးဆရာကြီးများ ရေးသားခဲ့သည့် စံပြုအင်္ဂလိပ်စာပေ (Classic English) နှင့် ကမ္ဘာကျော် ဝတ္ထုများ ၁၀၀ ကျော် ကို ဖတ်ရှုထားနိုင်ခဲ့ပြီး ကမ္ဘာစာပေများကို မြန်မာစာပေ လောကသို့ အစောဆုံး မိတ်ဆက်ပေးနိုင်ခဲ့သည့် မြန်မာ စာရေးဆရာကြီးတစ်ဦးပင် ဖြစ်ပါသည်။

ဆရာကြီးရွှေဥဒေါင်း၏ ကျော်ကြားသောဘဝ အတ္ထုပ္ပတ္တိဖြစ်သည့် “တစ်သက်တာမှတ်တမ်းနှင့် အတွေး အခေါ်များ” စာအုပ်တွင် တက္ကသိုလ်တက်ရောက်မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကျောင်းသားလူငယ်များသို့ အောက်ပါ အတိုင်း တိုက်တွန်းရေးသားထားသည်ကို ဖတ်ရှုရမည် ဖြစ်ပါသည် -

“ကောလိပ်ကျောင်းနေဖူးခြင်းအားဖြင့် ကျွန်ုပ်အဖို့ မည်သို့သော အကျိုးကျေးဇူးများ ထူးထူးခြားခြား ဖြစ်ပေါ်နိုင်ဖွယ်ရာ ရှိသနည်း။ ရှိသည်၊ အများကြီး



ရွှေတိုက်စေတီတော် စနေထောင့်ရှိ ပထမကျောင်းသားသပိတ်အထိမ်းအမှတ်ကျောက်တိုင်။ ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး

၁၉၆၄ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်အဖြစ် ထူထောင်ခဲ့ခြင်း၊ တက္ကသိုလ်တည်ရှိရာနေရာသည်လည်း ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နယ်မြေအတွင်း၌ပင် ဆက်စပ် တည်ရှိနေသောကြောင့် စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်ကိုလည်း ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ ကိုယ်ပွားတက္ကသိုလ်တစ်ခုအဖြစ် ခံစားမိပါသည်။ စင်စစ် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဖွင့်လှစ်လျက် ရှိသော သက်မွေးဝမ်းကျောင်းတက္ကသိုလ်များ၊ ဝိဇ္ဇာသိပ္ပံ တက္ကသိုလ်အများစုသည်လည်း ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရှိ ယခင်မဟာဌာနများမှ စတင်သန္ဓေတည် ပေါက်ဖွားလာ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် အမိရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ သားသမီးတက္ကသိုလ်များသာ ဖြစ်သည်ဟု တင်ပြလို ပါသည်။

“တက္ကသိုလ်ကျောင်းကြီးများသည် လူငယ်များ၏ အမူအရာနှင့် စိတ်နေသဘောထားကို ပြုပြင်ခွင့် အများဆုံးရသော ဌာနကြီးများ ဖြစ်ကြသည်”ဟူသော ဆရာကြီး ရွှေဥဒေါင်း၏ ရေးသားခဲ့မှုနှင့်အညီ လူငယ် တစ်ဦးအနေဖြင့် တက္ကသိုလ် တက်ရောက်ချိန်ကာလတွင် သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ်အလိုက်သင်ကြားပို့ချမှု ဗဟု သုတများအပြင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ တောင်ပေါ်မြေပြန့် ကမ်းရိုးတန်းဒေသ အသီးသီးမှ ရောက်ရှိလာသော တိုင်းရင်းသား ကျောင်းသူ ကျောင်းသားများစွာနှင့် ဆုံတွေ့လျက် ရင်းနှီးခင်မင်ခွင့်ရခြင်း၊ ထိုသို့ ရင်းနှီး ခင်မင်ရာမှ သိမြင်ဖလှယ်ခွင့်ရရှိလာသော အတွေးအမြင် အတွေ့အကြုံများဖြင့် ရင့်ကျက်လာစေခြင်းများသည် အနာဂတ်တွင် ဘဝလောကခံအမျိုးမျိုးကို ရင်ဆိုင်နိုင်ရေး၊ နိုင်ငံသားတစ်ဦးအနေဖြင့် ကျရောက်ရာ နိုင်ငံတာဝန်များ ထမ်းဆောင်နိုင်ရေးတို့အတွက် ကြီးမားသော အထောက် အပံ့ အခွင့်အလမ်းကောင်းများအဖြစ် ရရှိစေနိုင်ခဲ့ ပါသည်။

ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်သို့ တက်ရောက်ခဲ့ချိန် တွင် ကျောင်းဝင်ကြေး ပေးသွင်းခြင်း၊ စာကြည့်တိုက်မှ စာအုပ်ငှားရမ်းခြင်း စသည့်ကျောင်းသားရေးရာ ကိစ္စရပ် များကို ကမာရွတ်မြို့နယ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဝင်းအတွင်း ရှိ စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် (ပင်မ) တွင် သွားရောက် ဆောင်ရွက်ကြရပါသည်။ ထိုစဉ်ကာလက နိုင်ငံတွင် တစ်ခုတည်းသာ ရှိသေးသော စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်သို့ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးမှ ဝင်ရောက်ခွင့်ရရှိခဲ့သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၀၀ ကျော်တွင် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်း အသီးသီးမှ အဆောင်နေခွင့်ရရှိသော ပထမနှစ်နှင့် ဒုတိယနှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများသည် သမိုင်းဝင်အတွင်းရှိ ကျောင်းဆောင်များ (အုန်းတော၊ ကံ့ကော်၊ မေခ၊ သရဖီ၊ ဇွဲကပင်၊ ဂန္ဓမာ၊ ဟန်လင်း၊ နှင်းဆီဆောင်များ) တွင် လည်းကောင်း၊ ကမာရွတ်နယ်မြေအတွင်းရှိ (ပြည့်၊ ပုဂံ၊ တကောင်း) အဆောင်များတွင် လည်းကောင်း၊ တတိယ နှစ်၊ စတုတ္ထနှစ်သို့ တက်ရောက်သည့်အခါ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်ဝင်းအတွင်းရှိ (ရွှေဘို၊ မာလာ) အဆောင်များ တွင်လည်းကောင်း အသီးသီး နေထိုင်ခွင့်ရရှိကြပါသည်။ ရန်ကုန်တိုင်း(ထိုစဉ်ကအခေါ်) အတွင်း မြို့နယ်များမှ စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်ရသည့် စာရေးသူတို့ ကျောင်းသားကျောင်းသူများသည် နေ့ကျောင်းသားများ အဖြစ် တက်ရောက်ကြရပါသည်။

ထိုစဉ်က စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်တွင် ဝါဏီဇွဲဘွဲ့၊ စီးပွားရေးပညာ (စာရင်းအင်း)၊ စီးပွားရေးပညာ (စာရင်း အင်း)၊ ဘွဲ့သုံးမျိုးကို ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ဒုတိယနှစ်အပြီးတွင် သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်အလိုက် ခွဲခြားတက်ရောက်ကြ ရပါသည်။ တက္ကသိုလ်အတန်းနှစ်အလိုက်၊ အဆောင် အလိုက်၊ ဘာသာရပ်အလိုက် အားကစား၊ အနုပညာနှင့် ကြက်ခြေနီလှုပ်ရှားမှုများ၊ တက္ကသိုလ်အရန်တပ်ရင်း၏ စစ်ပညာလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးမှုများ၊ ဆိုရှယ်လစ် ခေတ်ဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ လမ်းစဉ်လူငယ်လှုပ်ရှား မှုများရှိခဲ့ရာ မိမိတို့ပါဝင်သည့် လှုပ်ရှားမှုအလိုက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံးမှ လူငယ်မိတ်ဆွေ သူငယ်ချင်းများနှင့် ဆုံစည်းခင်မင်ခွင့်များ ရရှိစေ ခဲ့ပါသည်။



ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်။ ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး

ရှိသည်ဟု ကျွန်ုပ်သာဘောပေါက်လာသည်။ ကျွန်ုပ်၏ လက်ရှိ ချို့ငဲ့ချက်မှာ ကောလိပ်ကျောင်း၏ လေ (Atmosphere) ကို လေးနစ်လောက် မရှုခိုရ ခြင်းဖြစ်သည်။ --- ကောလိပ်၌ မနေခဲ့ရ၍ည့်သည် ဟု ကိုယ့်ဟာကိုယ် သတိရနေသောကြောင့် မဟုတ်။ ကောလိပ်လေ (ပတ်ဝန်းကျင်) နှင့် မထိတွေ့ခဲ့ရသည့် အတွက်ကြောင့် ပြေပြေပြေပြေဟန်ပန်မျိုး (Easy Manner) မရှိဘဲ ခပ်ထောင့်ထောင့် ဖြစ်နေခြင်းကို ဆိုလိုသည်။ ကောလိပ်ကျောင်း၌ လေးနစ်နေဖူးသော လူတိုင်းသည် ပြေပြေပြေပြေ ဖြစ်လာတော့သည်ဟု ဆိုလိုခြင်းကား မဟုတ်။ သို့သော် မနေမိကထက် တိုးတက်ခြင်း ရှိလာသည်ကို ကျွန်ုပ်ကြိမ်ဖန်များစွာ လေ့လာတွေ့ရှိရသည်။ --- [Charles Dickens ၏ မျှော်တလင့်လင့် (Great Expectation) ဝတ္ထုကို သာဓကပြုလျက်] ငယ်ရွယ်နုနယ်စဉ်က သွန်သင်ပေးခြင်း ဖြစ်လျက်နှင့်လည်း တက္ကသိုလ် ကျောင်းထွက်တစ်ယောက်ကို မမီနိုင်ကြောင်း တွေ့ရသည်။ တက္ကသိုလ်ကျောင်းကြီးများသည် လူငယ်များ၏ အမူအရာနှင့် စိတ်နေသဘောထားကို ပြုပြင်ခွင့် အများဆုံးရသော ဌာနကြီးများ ဖြစ်ကြ သည့် အလျောက် (Good Breeding) ၏ တန်ဖိုးကို နားလည်အောင် လုပ်ကြပြီးလျှင် ကျောင်းသူ ကျောင်းသားတို့အား ကိုယ်စီကိုယ်င အများဆုံးခံယူ ရရှိကြဖို့ တိုက်တွန်းလိုက်ရသည်”

ကိုယ်တွေ့ဖြတ်သန်းမှုများ

စာရေးသူသည် ၁၉၈၂ ခုနှစ်တွင် အခြေခံပညာ အဆင့်မြင့်တန်း(ထိုခေတ်ကာလအခေါ်) အောင်မြင်၍ ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်သို့ ဝင်ရောက်ခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် (လိုင်နယ်မြေ) တွင် စတင် တက်ရောက်ခဲ့ရပါသည်။ ၁၉၈၂ ခုနှစ်တွင် ထိုခေတ်က ဒေသကောလိပ်စနစ်ကို ဖျက်သိမ်း၍ တက္ကသိုလ်များသို့ တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်စနစ် စတင်ခဲ့ချိန်နှင့် ကြိုကြိုက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

၁၉၂၄ ခုနှစ်၌ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် စတင် ထူထောင်ခဲ့သော ဘောဂဗေဒဌာနသည် နှစ် ၄၀ အကြာ

စာမျက်နှာ ၆ မှ

ထိုစဉ်က ဆေး/စက်မှု/သွားဘက်ဆိုင်ရာ/တိမွေး ကု/စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် စသည့်သက်မွေးဝမ်းကျောင်း တက္ကသိုလ်များရှိ ကျောင်းသားများကို တက္ကသိုလ် ပထမ နှစ်မှစ၍ တက္ကသိုလ်အရန်တပ်ရင်းတွင် ဝင်ရောက်ခွင့်ပြု၍ စစ်ပညာ နှစ် နှစ်သင်တန်း တက်ရောက်ခွင့်ပြုခဲ့သည့် အတွက် စာရေးသူသည် စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် ပထမနှစ်၌ အမှတ် (၁) တက္ကသိုလ်လေ့ကျင့်ရေးတပ် (University Training Corp - UTC 1) သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ရာ အခြေခံ စစ်ပညာသင်တန်းများကို ကျောင်းပိတ်ရက်များ၌ လိုင်နယ်မြေအတွင်းရှိ ထီးကိုးလက်တွင် တက်ရောက် ခဲ့ရပါသည်။ ပထမနှစ် နှစ်ဝက်ကျောင်းပိတ်ချိန်တွင် မိုးရာသီ စခန်းသွင်းလေ့ကျင့်မှုကို လှည်းကူးမြို့နယ် ဂျိုးဖြူတွင် စခန်းချလေ့ကျင့်ခဲ့ရာ သက်မွေးဝမ်းကျောင်း တက္ကသိုလ်အသီးသီးရှိ ကျောင်းသားများ၊ ဝိဇ္ဇာသိပ္ပံ တက္ကသိုလ်များမှ ကျောင်းသား မိတ်ဆွေများနှင့် ဆုံတွေ့ ရင်းနှီးခွင့်ကိုပါ ရရှိစေခဲ့ပါသည်။

ထိုခေတ်ကာလ လမ်းစဉ်ပိတ်အစိုးရသည် နေရာသီ ကျောင်းပိတ်ရက်များတွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ လူရည်ချွန်၊ စံပြုကြက်ခြေနီ၊ လမ်းစဉ်လူငယ်၊ လေကြောင်းလူငယ်၊ ရေကြောင်းလူငယ်၊ လုပ်အားပေးလူငယ်များကို စုစည်း၍ စီမံကိန်းဝင်လူငယ်တွေ့ဆုံပွဲအဖြစ် ရန်ကုန် မြို့တွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ စာရေးသူသည် စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် ဒုတိယနှစ် တက်ရောက်ဆဲ ၁၉၈၄ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် တက္ကသိုလ်လမ်းစဉ်လူငယ် ခေါင်းဆောင်သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၂၄) သို့ တက်ရောက် ခွင့်ရရှိခဲ့ရာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နယ်မြေတွင် ဖွင့်လှစ်သော အဆိုပါသင်တန်းတွင် ဒဂုံဆောင်တွင် နေထိုင်ခဲ့ရပြီး နံနက်ပိုင်းတွင် သစ်ပုပ်ပင်အောက်နှင့် ဝိဇ္ဇာခန်းမရှေ့ မြက်ခင်းပြင်များတွင် အခြေခံစစ်ပညာကိုလည်းကောင်း၊ နေ့လယ်ပိုင်းများတွင် ဝိဇ္ဇာ/သိပ္ပံ စာသင်ခန်းများ၌ ထိုစဉ်က လမ်းစဉ်ပိတ်သဘောတရားနှင့် နိုင်ငံရေးသိပ္ပံ ဘာသာရပ်များကိုလည်းကောင်း တက်ရောက်ခဲ့ကြ ရပါသည်။

သင်တန်းများတွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ တက္ကသိုလ်



တက္ကသိုလ် ချိန်ဆလားလမ်းထိပ်က ဆာဟာကတ်တက္ကသိုလ်ကြီးရပ် (သတိပုံမှရင်းသတင်း)

၁၉၂၃ မှ ၁၉၂၇ ခုနှစ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းအလှူငွေ များကောက်ခံ၍ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်ပေးခဲ့သူ ဘုရင်ခံ Sir Spencer Harcourt Butler (အထောက်အထား - လူထုဦးလှရေးသည့် ကျွန်တော် မြူရီကရတ်စာအုပ်မှ)

ကောလိပ်အသီးသီးမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ နှင့်သာမက မြို့နယ်လမ်းစဉ် လူငယ်ခေါင်းဆောင် သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၂၃) သို့ တက်ရောက်လာသည့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ မြို့နယ်အသီးသီးမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့်လည်း ဆုံစည်းခွင့် ခင်မင်ရင်းနှီး



ရန်ကုန် အဝေးသင် တက္ကသိုလ်၏ ဥပဒေဘွဲ့လွန် ဒီပလိုမာဘွဲ့ (Online) သင်တန်း ပထမအကြိမ် ဘွဲ့နှင်းသဘင် ။

“အမျိုးသားရေးအတွက် အရေးကြီးသော ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်၏ ထိုစဉ်ကာလက ပေါ်ထွန်းလာမှု သည် မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုအတွက် သာမက အမျိုးသားပညာရေးအတွက် အချိန်အခါ သင့် တိုက်ဆိုင် ရရှိခဲ့သော အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကုသိုလ်ကံကောင်းတစ်ရပ်ဟုပင် ဆိုချင်”

ခွင့်များ ရရှိခဲ့ပါသည်။ ရန်ကုန်မြို့ ကျိုက္ကဆံကွင်းနှင့် အင်းလျားလေးစခန်းတွင် ပြုလုပ်သော စီမံကိန်းဝင် လူငယ်တွေ့ဆုံပွဲနှင့် တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းရှိ တက္ကသိုလ်များ မွှားရုံရှေ့ လူငယ်ဗဟိုမဏ္ဍပ်တွင် ကျင်းပသည့် သင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် လည်းကောင်း ပါဝင် ဆင်နွှဲကြရသဖြင့် ထိုစဉ်က တွေ့ဆုံရင်းနှီးခဲ့သော လူငယ် မိတ်ဆွေများသည် နောင်တွင် တပ်ဘက်၊ နယ်ဘက်ဌာန ဆိုင်ရာများတွင်လည်းကောင်း၊ ယခုခေတ် လူမှုကွန်ရက် များ ပေါ်တွင်လည်းကောင်း ပြန်လည်ဆုံစည်းကြရပြီး တစ်သက်တာမိတ်ဆွေများအဖြစ် ရင်းနှီးခွင့် ရရှိစေခဲ့ ပါသည်။

စာရေးသူသည် တပ်မတော်သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့သည့် အတွက် ဒုတိယနှစ် ကျောင်းတက်ဆဲကာလတွင် အမိစီးပွားရေးတက္ကသိုလ်ကို နှုတ်ဆက်ခဲ့ခွာခဲ့ရပြီး ၁၉၉၃ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်အဝေးသင်တက္ကသိုလ်သို့ တက်ရောက် ခဲ့ရာ ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် ပထဝီဝင်အဓိကဖြင့် ဝိဇ္ဇာဘွဲ့ ရရှိခဲ့ သဖြင့် တက္ကသိုလ်နယ်မြေ ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမသို့ ပြန်လည်ခြေချခွင့်ရရှိခဲ့ပါသည်။

၁၉၉၉ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်မြို့၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခွင့် ရရှိချိန်တွင် ရန်ကုန်စီးပွားရေး တက္ကသိုလ် (လိုင်နယ်မြေ) ရှိ စီမံခန့်ခွဲမှုပညာဌာနတွင် ဖွင့်လှစ်သော စီမံအုပ်ချုပ်မှု ပညာ ဒီပလိုမာ (Diploma in Management and Administration - D.M.A) သင်တန်းဝင်ခွင့်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်ခဲ့သဖြင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်မှ ၂၀၀၂ ခုနှစ်အထိ အချိန်ပိုင်း နှစ်နှစ်သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့ရာ စီးပွားရေး တက္ကသိုလ်ကျောင်းတက်ဖက် သူငယ်ချင်းဟောင်းများ သာမက တပ်ဘက်၊ နယ်ဘက်ဝန်ထမ်းများ၊ ကုမ္ပဏီ/ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်း (NGOs) ဝန်ထမ်းများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များကိုပါ ခင်မင်ရင်းနှီးခွင့်ရရှိခဲ့ပါသည်။

တစ်ဆက်တည်းမှာပင် ၂၀၀၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၄ ခုနှစ် အတွင်း ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် လူ့စွမ်းအားရင်းမြစ်ဖွံ့ဖြိုး မှုအစီအစဉ်များအရ စတင်ဖွင့်လှစ်သော ကွန်ပျူတာ ဘွဲ့လွန်ဒီပလိုမာ (Post-Graduate Diploma in Computer Science - P.D.C.S) နှစ်နှစ်သင်တန်းကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကွန်ပျူတာဌာနတွင်လည်းကောင်း၊ အင်္ဂလိပ်စာဌာနတွင် ဖွင့်လှစ်သော Global English Diploma သင်တန်း (Diploma in English) များကို လည်းကောင်း ပြီးဆုံးအောင်မြင်သည့်အထိ တက်ရောက် ခွင့် ရရှိခဲ့ပါသည်။

နေပြည်တော်သို့ ပြောင်းရွှေ့ပြီးနောက် ၂၀၁၂ ခုနှစ် တွင် ရန်ကုန်အဝေးသင်တက္ကသိုလ်က Online စနစ်ဖြင့် ပထမဆုံး စတင်ဖွင့်လှစ်သည့် ဘွဲ့လွန်ဒီပလိုမာ (Post Graduate Diploma in Law - P.G.D.L) သင်တန်းသို့လည်း တက်ရောက်ခဲ့ပြီး အလုပ်သင်ရှေ့နေ သင်ယူမှု ပြီးဆုံးသည့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် အထက်တန်းရှေ့နေလက်မှတ် ရရှိခဲ့ပါ သည်။ လက်ရှိ၌လည်း ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် နေပြည်တော်၌ ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်က ပထမဆုံး စတင်ဖွင့်လှစ် ခဲ့သော အမှုဆောင်များအဆင့် ပြည်သူ့ရေးရာ စီမံခန့်ခွဲမှု မဟာဘွဲ့ (EMPA) သင်တန်းသို့ တက်ရောက်နေဆဲဖြစ်ရာ တစ်သက်တာပညာရေး သင်ယူဆည်းပူးလျက် ရှိနေကြ သည့် အစိုးရ/ပုဂ္ဂလိက အလွှာအသီးသီးရှိ မျိုးဆက်သစ် မျိုးဆက်ဟောင်းများစွာနှင့် ဆုံစည်းခွင့်ကိုလည်း ရရှိ နေဆဲဖြစ်ပါသည်။

သမိုင်းအစဉ်အလာကောင်း ဘူမိနက်သန်နေရာ

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏သမိုင်းကို လေ့လာပါက မြန်မာ နိုင်ငံတွင် ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိသော သက်မွေးဝမ်းကျောင်း တက္ကသိုလ်များ၊ ဝိဇ္ဇာသိပ္ပံတက္ကသိုလ်အများစုသည် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရှိ ယခင်မဟာဌာနများမှ စတင်သန္ဓေ တည်ပေါက်ဖွားလာခဲ့ခြင်းဖြစ်သကဲ့သို့ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အသီးသီးမှ တက္ကသိုလ်အသီးသီးရှိ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်များကိုလည်း ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဆင်း ပါမောက္ခချုပ်၊ ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ပါမောက္ခဌာနမှူးများ စသည့် ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများဖြင့် စတင်ထူထောင် ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရှိရမည် ဖြစ်ပါသည်။

တက္ကသိုလ်နှစ်တစ်ရာပြည့် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ယခု ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တစ်နှစ်ပတ်လုံး သတင်းစာများတွင် အမိရန်ကုန်တက္ကသိုလ်က ခေတ်အဆက်ဆက် မွေးထုတ် ပေးခဲ့သည့် ကမ္ဘာသိ မြန်မာသိနိုင်ငံခေါင်းဆောင်များ၊ ပညာရှင်များ၊ အနုပညာရှင်များ၊ အားကစားမောင်မယ် များ၏ ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာ အတ္ထုပ္ပတ္တိများကို ဆောင်းပါးရှင် အသီးသီး၏ ရေးသားတင်ပြမှုများကြောင့် နိုင်ငံ သားကောင်း သမီးကောင်း ထူးချွန်ပုဂ္ဂိုလ်များ၏ အစဉ် အလာကောင်းများ၊ စံနမူနာကောင်းများကို မျိုးဆက်သစ် များအနေဖြင့် ဂုဏ်ယူစွာ ဆက်လက်ကြိုးပမ်း လက်ဆင့် ကမ်းနိုင်ရေးအတွက် အင်အားသစ်များကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ ပါသည်။



“ဆောင်းပါးရှင်၏ ကိုယ်ရေးအကျဉ်း”

- အမည်ရင်း - ဦးလင်းအောင်
- ငယ်နာမည် - ဝင့်သူဝင်း
- ၁၉၈၂ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်သို့ စတင် တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။
- ၁၉၈၄ ခုနှစ်တွင် တပ်မတော်သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့သည်။
- ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်အဝေးသင်တက္ကသိုလ်မှ ပထဝီဝင်အဓိကဖြင့် ဝိဇ္ဇာဘွဲ့ ရရှိခဲ့သည်။
- ၂၀၀၂ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်မှ စီမံအုပ်ချုပ်မှုဒီပလိုမာ၊ ၂၀၀၆ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်မှ ဘွဲ့လွန်ကွန်ပျူတာဒီပလိုမာနှင့် အင်္ဂလိပ်စာဒီပလိုမာများ ရရှိခဲ့သည်။
- လက်ရှိတွင် ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်က ၂၀၁၉ ခုနှစ်၌ နေပြည်တော်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ် သော အမှုဆောင်များအဆင့် ပြည်သူ့ရေးရာ စီမံ ခန့်ခွဲမှုမဟာဘွဲ့သင်တန်းသို့ တက်ရောက်နေဆဲ ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီးသည် နိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုကာလတွင် လည်းကောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးရပြီးကာလ ခေတ်ကာလအခြေအနေ အမျိုးမျိုးတွင် လည်းကောင်း နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အားကစား၊ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတနယ်ပယ် ကဏ္ဍအသီးသီးအတွက် မျိုးဆက်သစ်များကို ပုံသဏ္ဍာန် မျိုးစုံဖြင့် မွေးထုတ်ပေးခဲ့သည့် ဘူမိနက်သန်အဖြစ် ရပ်တည်လာခဲ့မှုသည် ထင်ရှားလျက်ရှိပါသည်။ လေပြည်ထဲတွင် ငယ်ရုပ်ဆင်ပါစေ

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့ ညနေ ၅ နာရီ တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်သဘင် အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို Virtual စနစ်ဖြင့် ကျင်းပခဲ့ရာ အခမ်း အနားသို့ နိုင်ငံအကြီးအကဲများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုဝမ်းမြောက်စကားများ၊ ဆန္ဒပြုဆုတောင်းစကား များကို Video Message များဖြင့် ပေးပို့ခဲ့ကြပါသည်။

ထို့ပြင် တက္ကသိုလ်နှစ်တစ်ရာပြည့် အထိမ်းအမှတ် အဖြစ် မီဒီယာအသီးသီးတွင် တစ်နှစ်တာလုံး ဖော်ပြခဲ့ကြ သည့်ဆောင်းပါးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံ မေးမြန်းမှုများအရ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကို အရှေ့တောင် အာရှဂုဏ်ဆောင် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီတက္ကသိုလ် အဆင့်သို့ ပြန်လည်တက်လှမ်းနိုင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ လွတ်လပ်စွာ ကိုယ်ပိုင်စီမံခန့်ခွဲခွင့် ရှိသည့်တက္ကသိုလ်အဖြစ် ဦးတည်လျက် တက္ကသိုလ် အဆင့်မြှင့်တင်မှု လုပ်ငန်းများကို မဟာဗျူဟာဖြင့် ရေးဆွဲကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်နေမှု အခြေအနေ များကိုပါ အားတက်ဖွယ် သိရှိခွင့်ရရှိခဲ့ကြပါသည်။

ဤတောင့်ကြံခဲ နှစ်တစ်ရာပြည့်အခါသမယကို ဆုံတွေ့ခွင့်ရရှိသည့်ကာလ၌ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာ တစ်ဝန်း စတင်ပေါ်ပေါက်ခဲ့ပြီး တစ်ကျော့ပြန် ထပ်မံ ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိနေသော ကိုဗစ် ၁၉ ရောဂါ အပေါ် တားဆီးကာကွယ် ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော် အစိုးရနှင့် ပြည်သူများသည် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ စီမံခန့် ခေါ် မှုများနှင့် အခက်အခဲများကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနေချိန် လည်း ဖြစ်ပါသည်။ ဤအခြေအနေတွင် လွတ်လပ်ရေး ရပြီးကာလ ၁၀-၁-၁၉၄၉ ရက်နေ့ တာရာမဂ္ဂဇင်းတွင် ဖော်ပြခဲ့သည့် ဆရာကြီးမင်းသူဝဏ်၏ ပျဉ်းမငုတ်တို ကဗျာကို သတိရလျက် အမိမြန်မာနိုင်ငံတော်နှင့် အမိ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီး၏ နိမိတ်ပုံကို ထင်ဟပ်စံစား မြင်ယောင်လာမိပါသည်။ စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

အစဉ်အလာကြီးမားသော အင်းလျားဆောင်

..... ဝင်းမြအေး

၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်တည်ထောင်ခဲ့သော ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်ကြီးသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ လ ၁ ရက်နေ့တွင် အနှစ်တစ်ရာတမ်းတင်း တင် ပြည့်ခဲ့လေပြီ။

အနှစ်တစ်ရာပြည့် မြကျွန်းညိုညို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီးသည် ခုံညားသော ဘွဲ့နှင်းသဘင်၊ သက်တော်ရှည်သစ်ပုပ်ပင်၊ မြင့်မားသော ဂျပ်ဆင်တို့အပြင် ပဲခူးဆောင်၊ ပင်းယဆောင်၊ စစ်ကိုင်းဆောင်၊ အင်းဝဆောင်၊ ဒဂုံဆောင်၊ ရွှေဘိုဆောင်၊ သထုံဆောင်၊ အင်းလျားဆောင်၊ သီရိဆောင်၊ ရတနာဆောင်၊ မာလာဆောင် အဆောင်အသီးသီးတို့နှင့် အတူ အတင့်အတယ် ဂုဏ်ဝင့်ထည်လျက် ရှိပေသည်။

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် အင်းလျားဆောင် ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဖွင့်လှစ်စဉ်က တက္ကသိုလ်ကျောင်းသူများ အတွက် အမျိုးသမီးဆောင်ဟု သီးခြား အဆောင်မရှိသေးပေ။ ၁၉၃၀ မတိုင်မီက တက္ကသိုလ် ကျောင်းသူများသည် Budd Road (ဘဒလမ်း) ရှိ ပျဉ်ထောင်အိမ်ကြီး တစ်ဆောင်တွင် ဘော်ဒါအဖြစ် နေကြရသည်။ ထိုစဉ်က အဆောင်ကျောင်းသူ ၃၀ မျှပင် မရှိပေ။ ကျောင်းသားရန် ဘတ်စ်ကားစီစဉ် ပေးသဖြင့် လွယ်ကူစွာ ကျောင်းတက်ကြရ သည်။

အဆင့်မြင့်ပညာ သင်ကြားလိုသော အမျိုးသမီးများအတွက် ရန်ကုန်ယူနီဗာစီတီ၏ ပထမဆုံး အမျိုးသမီးဆောင်ကို ၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်မှသာ ဆောက်လုပ်ပြီးစီးသည်။ ထို အဆောင်ကို အမည်ပေးရန် အမျိုးမျိုးစဉ်းစား ကြသည်။ ဝိတိုရိယကန်ဟု ခေါ်ခဲ့သော အင်းလျားကန်ကို မျက်နှာမူ၍ တည်ရှိနေသော ကြောင့် 'အင်းလျားဆောင်' ဟု အမည်ခေါ်တွင် လာသည်ဟု သိရသည်။ ၁၉၃၁ ခုနှစ် ဇွန်လ တွင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သဖြင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကြီးတွင် အင်းလျားဆောင်ကြီးသည် ပထမ ဆုံးသော အမျိုးသမီးဆောင်အဖြစ် ပေါ်ပေါက် လာခဲ့ပေသည်။ ဤသို့ အစဉ်အလာကြီးမား သော အင်းလျားဆောင်ကြီးသည်လည်း ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် အနှစ်တစ်ရာပြည့်တော်မူမည်ဖြစ်ပြီး ပညာရပ်ဆိုင်ရာ နယ်ပယ်အသီးသီးတွင် ထူးချွန်ထက်မြက်သူများကို မွေးထုတ်ပေးရာ အဆောင်ကြီးဖြစ်ပေသည်။

အင်းလျားလမ်းဘက်သို့ မျက်နှာမူနေ သော အင်းလျားဆောင်ကြီးသည် ပတ္တမြား



အင်းလျားဆောင်မိသားစု ပါမောက္ခချုပ်၏ ဩဝါဒခံယူပွဲနှင့် စကားရည်လှပွဲ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

အရောင် လွမ်းနေသည့် အချိုးကျကျ လှပ တင့်တယ်စွာ တည်ရှိနေသည့် နှစ်ထပ်ဆောင် အဆောင်ကြီးတစ်ခုဖြစ်သည်။ သရက်၊ ပိန္နဲ၊ ခူးရင်း၊ တညင်း၊ သစ်တုံး၊ လက်ပံ စသောအပင် ကြီးများ ခြံရံကာ၊ ငှက်ပျော၊ သဘော၊ မာလကာ၊ ဩဇာစသော အပင်များအပြင် ကံ့ကော်၊ ပိတောက်၊ ယုဇနတို့၏ မွှေးရနံ့က လည်း အစဉ်သင်းပျံ့နေသည်။ နွေရာသီ ရောက်ပြီဆိုလျှင် ဥဩ ဥဩ သံချိုနှောသံ ကြောင့် အလွမ်းဓာတ်ခံရုံ သူတို့အဖို့ လွမ်းစရာ မြိုင်ဟုပင် ဆိုလောက်ပါသည်။

အင်းလျားဆောင်ကြီးသည် အဝေးကြည့်၊ အနီးကြည့် လှနေရုံမျှမက အဆောင်တွင်းက လည်း အလှပသာဒနှင့် ပြည့်စုံသည်။ အဆောင်တွင်းရှိ Main Hall ခန်းမဆောင်၊ ကျယ်ဝန်းသောမြက်ခင်းပြင်၊ အတွင်းထောင့် လေးထောင့်ရှိစိန်ပန်းနှင့် ကုလားပိတောက်တို့ ကလည်း ဘောင်ခတ်၍ အနားသပ်ဘိသို့ ရှိသည်။ အင်းလျားဆောင် ဆင်ဝင်မှ လှမ်းမျှော်ကြည့်လိုက်လျှင် ဖြောင့်တန်းနေ သော လျှောက်လမ်းနှင့် ဘယ်ညာနှစ်ဖက် ဖူးပွင့်ဝေဆာလျက်ရှိသော နှင်းပန်းဖြူဖြူ ချစ်စရာ ပန်းလေးများနှင့် ရောင်စုံပန်းလေး များကလည်းအတွင်းအလှနှင့် ပန်ရနေသည်။

နေချင်စဖွယ်၊ နားခို ချင်စဖွယ် ကောင်းလေစွ။ အဆောင်မျိုးများ နယ်ပယ်စုံမှလာကြသော သွက်လက် ထက်မြက်ကြသည့် အင်းလျားဆောင်သူများ သည် အဆောင်မျိုး၊ အဆောင်နည်းပြများ၏ မေတ္တာရိပ်ကို ခိုလှုံကာ အဆောင်မျိုးများ၏ လမ်းပြမှုကို ခံယူကြသည့် စည်းကမ်းလိုက်နာ တတ်သိလိမ္မာသူလေးများ ဖြစ်သည့်အပြင် စည်းစနစ်ကျကျ ဆောင်ရွက်နိုင်သူများလည်း ဖြစ်ကြသည်။ ၁၉၃၁ ခုနှစ်မှ စတင်ခဲ့သော အင်းလျားဆောင်ကြီးတွင် ပထမဆုံး အဆောင်မျိုးမှာ Miss White ဖြစ်သည်။ ကိုလိုနီအငွေ့အသက်ရှိနေဆဲအချိန်ဖြစ်သည်။ ထို့နောက်မှ ဒေါ်အေးရှင်၊ ဒေါ်သိန်းညွန့်၊ ဒေါ်သိန်းဟန်၊ ဒေါက်တာစန်းစန်းဝေ၊ ဒေါ်မြမြဝင်း၊ ဒေါ်နွဲ့ယု၊ ဒေါက်တာ မြတ်မွန်ဦး၊ ဒေါက်တာဝင်းဝင်းသာ၊ ဒေါက်တာ မဉ္ဇူမင်း၊ ဒေါက်တာ ဇော်ဝင်းဇော်၊ ဒေါက်တာ မြတ်စုလှိုင်တို့က စစ်ကြိုခေတ်မှသည် ယနေ့ တိုင် အစဉ်အဆက် တာဝန်ကျေပွန်စွာ ဦးဆောင်အုပ်ချုပ် စီမံခဲ့ကြသည်။ အင်းလျားဆောင်သီချင်းထဲက (မြန်မာ့အသံ ဦးငြိမ်းမောင်)

- "နိုင်ငံကြီးတစ်ခုရဲ့ တိုးတက်မှုကိုရာ၊

အထက်တန်းပညာ သင်ကာတတ် လိုကာ၊ - အနာဂတ်ရေးလည်း မျှော်ကာ၊ ခို့ အင်းလျားဆောင်ပေါ်မှာ ပျော်ပျော် ပညာရာ - အမျိုးသမီးရှေ့ဆောင်များ၊ အင်းလျား သူတွေ အခြေအနေမြင့်တင်ကာ - ထွန်းသစ်စ လဝန်းပမာ၊ တက်သစ်စ နေဝန်းပမာ အင်းလျားသူတွေစိတ်မှာ - ဝိဇ္ဇာ/သိပ္ပံပညာကိုရှာ ခို့အဆောင်မျိုး က ကြီးကြပ်သွန်သင်ကာ"

ဟူသည့်အညီ အဆောင်ကျောင်းသူ ၃၀၀ ကျော်ရှိသော အင်းလျားဆောင်၏ စားရေး သောက်ရေး၊ နေရေးထိုင်ရေး၊ လူမှုရေး၊ သန့်ရှင်းရေးကအစ အဆောင်နည်းပြ ခြောက်ယောက်နှင့်အတူ စည်းကမ်းတကျ နေထိုင်တတ်စေရန် အစစ တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ပေးကြရပါသည်။

ကျွန်မသည် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် အင်ကြင်းဆောင်တွင် (၁-၁-၁၉၈၆)၊ အင်း လျားဆောင်တွင် (၈-၈-၁၉၈၆ မှ ၁-၉- ၁၉၉၆) (၁၀)နှစ်ကျော် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ရ ပါသည်။ အဆောင်နည်းပြများကလည်း သူငယ်အလိုက် တာဝန်ယူကြကာ မိသားစု ကြီးတစ်စုပမာ မေတ္တာအပြည့်ထား၍ အတူ လက်တွဲ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသည်။

"ဓာတ်ပုံများက သူ့ခေတ်သမိုင်းကို ပြောပြနေသည်"ဆိုသည်နှင့်အညီ စိန်ရတု ကာလ (၁၉-၆-၁၉၉၅ မှ ၂၅-၆-၁၉၉၅ ရက် နေ့ အထိ) (၇)ရက် ပြသခဲ့သော အင်းလျား ဆောင် ဓာတ်ပုံပြပွဲနှင့် တက္ကသိုလ်ရာပြည့် အကြို အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ပြသခဲ့ပြီး (၆- ၉-၂၀၁၉ မှ ၇-၉-၂၀၁၉) ရက်နေ့က (၂) ရက် ပြသခဲ့သော ဓာတ်ပုံပြပွဲနှစ်ခုသည် အင်းလျား ဆောင် မျိုးဆက်ဟောင်း၏ အောက်မေ့ဖွယ်၊ အားကျ အတု ယူဖွယ်များ မြင်တွေ့ကြရသည်။ ထိုပြင် မျိုးဆက်လတ်၊ မျိုးဆက်သစ်များ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပြသခဲ့ကြသည့် အတိတ်၊ ပစ္စုပ္ပန်၊ အနာဂတ် မျှော်မှန်းချက်၊ အင်းလျား ဆောင်ကြီး၏ ဖြစ်ပျက်သမျှ အတွေ့အကြုံ၊ ဗဟုသုတအဖုံဖုံတို့မှတစ်ဆင့် ရှေ့ဆောင် လမ်းပြလိုစိတ်၊ အတုယူကြိုးစားလိုစိတ်များ ဖြစ်ပေါ်လာစေခြင်းသည်ပင် ဓာတ်ပုံပြပွဲကြီး က ပေးလိုက်သော အမြတ်များပင် ဖြစ်သည်



ဆောင်းပါးရှင်၏ ကိုယ်ရေးအကျဉ်း

- အမည်ရင်း ဒေါ်မြမြဝင်း၊ ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး (ငြိမ်း)၊ မြန်မာစာဌာန၊ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်။
- ၁၉၆၅ ခုနှစ်တွင် ဝိဇ္ဇာဂုဏ်ထူးဘွဲ့ကို မန္တလေးတက္ကသိုလ်မှ ရရှိခဲ့သည်။
- ၁၉၇၃ ခုနှစ်တွင် မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့ကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှ ရရှိခဲ့သည်။
- ၁၉၆၆ မှ ၁၉၆၉ ခုနှစ်အထိ အခြေခံ ပညာဦးစီးဌာနတွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။
- ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ်မှ ၂၀၀၆ ခုနှစ်ကာလ တွင် ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်၊ မကွေးဒီဂရီကောလိပ်၊ မုံရွာ ကောလိပ်၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် (ဗိုလ်တထောင်နယ်မြေ)၊ ထားဝယ် ဒီဂရီကောလိပ်၊ ဒဂုံတက္ကသိုလ်၊ မန္တလေးအဝေးသင် တက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း တက္ကသိုလ်တို့ တွင် နည်းပြမှ စတင်၍ ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူးတာဝန်အထိ အဆင့်ဆင့် အမှုထမ်းခဲ့သည်။
- မကွေးဒီဂရီကောလိပ် မြတ်လေး ဆောင်၊ ရွှေမန်းဆောင်၊ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် သီရိဆောင်တို့တွင် အဆောင်နည်းပြတာဝန်၊ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် အင်ကြင်းဆောင်၊ အင်းလျားဆောင် (၁၉၈၆ မှ ၁၉၉၆ ခုနှစ်အထိ) တို့တွင် အဆောင်မှူး တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။
- အငြိမ်းစားယူမှု - နိုင်ငံတော်၏ လိုအပ်ချက်အရ သုံးနှစ်တိုး၍ ဆက်လက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ရာ ၂၀၀၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၇ ရက်နေ့ တွင် သက်ပြည့်အငြိမ်းစားယူခဲ့ သည်။
- သင်ကြားရေးတာဝန် - မဟာဘွဲ့ ကျမ်းကြီးကြပ်သူတာဝန်နှင့် ပြင်ပ စာစစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။
- ရေးသားထုတ်ဝေမှု - အဝေးသင်ပို့ချ ချက်စာအုပ်များ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ နှင့် အထွေထွေ ဆောင်းပါးများ ရေးသားခဲ့သည်။
- ကဗျာဆောင်းပါးများကို ဝင်းမြ အေး၊ မြနီ၊ မေသစ္စာ ကလောင် အမည်ဖြင့် ရေးသားခဲ့သည်။

ဟု ခံယူပါသည်။ ဓာတ်ပုံပြပွဲမှရလဒ်များ အင်းလျားဆောင်ကြီး၏ အမျိုးသား နိုင်ငံရေး၊ စာပေနှင့် အနုပညာ၊ ဘာသာရေး၊ အားကစားနှင့် အထွေထွေတို့ကို သိရှိလာကြ သည်။ ထိုခေတ်က ကျောင်းသူများသည် တက်ကြွသည်။ စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်သည်၊ လုပ်ရည်ကိုင်ရည်ရှိသည်၊ အင်းလျားဆောင်၏ ဂုဏ်သတင်းမွှေးပျံ့ရေးကို အလေးထားသည်။ စာမျက်နှာ ၉ သို့



အင်းလျားဆောင်တွင် နေထိုင်ကြသည့် ဆရာမ၊ ကျောင်းသူများ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်တစ်ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ်ဆောင်းပါး

စာမျက်နှာ ၈ မှ

အင်းလျားမျိုးဆက်ဟောင်းများက စံနမူနာကောင်းများကို လက်ဆင့်ကမ်းခဲ့ကြသည်။ ဤသို့သောမျိုးဆက်ဟောင်းတို့၏ကောင်းမွန်မှုကို မျိုးဆက်လတ်များ၊ မျိုးဆက်သစ်များကလည်း ယူဆောင်နိုင်ကြပြီဖြစ်ကြောင်း ဓာတ်ပုံများက သာကေပြလျက်ရှိပေသည်။

အမျိုးသားနိုင်ငံရေး

မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရရန် ကြိုးပမ်းရာတွင် အင်းလျားဆောင်သူများ ပါဝင်ခဲ့သည်။ ၁၉၃၆ ခုနှစ် ဒုတိယအကြိမ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသပိတ် ဆင်နွှဲရာတွင် ပါမောက္ခ ဒေါ်ခင်မြက ရှေ့ဆုံးမှပါဝင်ခဲ့သည်ကို အသိအမှတ်ပြုသည့် အနေဖြင့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကိုယ်တိုင် ဒေါ်ခင်မြ၏ အော်တိုစာအုပ်တွင် အမှတ်တရဖုတ်ပြုလွှာရေးသားခဲ့သည်။ ထိုအတူ MA ဒေါ်အုန်းမှာလည်း နယ်ချဲ့ ပညာရေးစနစ်ကို ဆန့်ကျင်သူ၊ ဖက်ဆစ်ဆန့်ကျင်ရေး ပြည်လွတ်မြောက်ရေး ကြိုးပမ်းသူ၊ အာရှလူငယ်အဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ တက္ကသိုလ်သမဂ္ဂတွင် အင်းလျားဆောင် ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်သည်။

လူထုဒေါ်အမာနှင့် ဒေါ်ခင်မြတို့မှာ အမျိုးသားနေ့အစည်းအဝေး တက်ရောက်သူများဖြစ်သည်။ အမျိုးသားနေ့ လှည့်လည်ရာတွင် ရှေ့ဆုံးကနေ၍ အမျိုးသား အလံကို ဆောင်လိုက်သူတို့ကား အင်းလျားဆောင်ကျောင်းသူ သုံးဦး၊ MA ဒေါ်အုန်း၊ ဒေါ်ခင်မြနှင့် ဒေါ်ခင်သောင်းကြည်တို့ ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ဒေါ်မမကြီး (ခြင်းကြား)၊ MA ဒေါ်အုန်း၊ လူထုဒေါ်အမာ၊ ပဲခူးဒေါ်ရီရီတို့ စသည်တို့လည်း မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ် ဓာတ်မာန် ရှိသူများ ဖြစ်ကြသည်။

စာပေအနုပညာ

အင်းလျားဆောင်မှ နိုင်ငံကျော် စာပေအနုပညာရှင်များပေါ်ထွန်းခဲ့သည်။ အင်းလျားသူများသည် “အမျိုးသမီးဂုဏ်ရောင်မြင့်တင်ရမည်” “မိမိကိုယ်ပိုင်အရည်အချင်း တစ်ခုခုဖြင့် လူ့လောကတွင် ရပ်တည်နိုင်ရမည်” ဟူသော စိတ်ဓာတ်ခံယူချက် ရှိကြသည်။ (မျိုးဆက်သစ်များ အားကျလာစေရန် ထူးချွန်ထင်ရှားသူများကို မှတ်တမ်းတင်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။)

- စာရေးဆရာမကြီးများ** - လူထုဒေါ်အမာ၊ ဒေါ်ခင်မျိုးချစ်၊ ဒေါ်ကြန့်၊ ဒေါ်မြတင်၊ ခြင်းကြား၊ ရှင်နှောင်း၊ ယုဝတ်ခင်ဦး၊ ကြည်အေး၊ မိုးမိုး (အင်းလျား) စသည်။
- ပါမောက္ခကြီးများ** - ဒေါ်သန်းဆွေ၊ ဒေါက်တာဒေါ်သင်းကြည်၊ MA ဒေါ်အုန်း၊ ဒေါက်တာဒေါ်ခင်မြ၊ ဒေါ်ခင်မမ၊ ဒေါက်တာဒေါ်စံစည်။
- ရွှေတံဆိပ်ဆုရှင်** - ဒေါ်မိမိခိုင်၊ ဒေါ်ခင်မမ၊ ဒေါ်ဦးခင်လှ၊ ဒေါ်ခင်စုဌေး၊ ဒေါ်ယုယုကြည် စသည်။
- ပညာချွန်များ** - ဒေါက်တာ ဒေါ်နန်းဦး၊ ဒေါက်တာ ဒေါ်ရီရီလှ၊ ဒေါက်တာ ဒေါ်မြမြ၊ ဒေါက်တာ ဒေါ်လှလှ၊ ဒေါက်တာ ခင်စိမ်းဝင်း၊ ဒေါက်တာ ခင်ဝင်းရွှေ၊ ဒေါက်တာတင်တင်လင်း စသည်။
- တပ်မတော်အရာရှိများ** - ဒေါ်ခင်လှသီ (ကြည်း)၊ ဒေါ်ခင်နုနု (ရေ)၊ ဒေါ်ရင်မေ၊ ဒေါ်သန်းမြင့် (လေ)၊ ဒေါ်လှသန်း (စက်မဲ့လေယာဉ်စီးဆရာ) စသည်။
- ကျောင်းအုပ်ကြီးများ** - ဒေါ်စောရင်၊ ဒေါ်သန်းလှ၊ ဒေါ်သိန်းသိန်းတင်၊ ဒေါ်မြင့်သန်း စသည်။
- အထွေထွေ** - ဒေါ်သန်းဟန် (ညွှန်ချုပ်)၊ ဒေါက်တာ ဒေါ်မြဆွေ

(Army) ၊ ဒေါ်စိန်စိန် (မော်ကွန်းထိန်း)။
- ဒေါ်ကြည်ကြည်လှ၊ ဒေါ်ခင်စန်းရီ (ဒေါ်မေစီ) ၊ ဒေါက်တာ ခင်လေးကြီး၊ ဒေါက်တာ ခင်လေးဝင်း၊ ဒေါ်နုနု စသည်။

အထောက်အပံ့ကောင်းပင် ဖြစ်သည်။ အင်းလျားဆောင်၏ “စာပန်းမဇူ” နံရံကပ်စာစောင်သည်လည်း ကဗျာချစ်သူ စာချစ်သူတို့၏ ဝါသနာကို အကောင်အထည်ဖော်ပေးရာ အရည်အသွေးတိုးပေးရာဖြစ်သည်။ ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာ ဆင်ခြင်သုံးသပ်တတ်သော နှုတ်ရည်သွက်လက်ထက်မြက်မှု

ရာ လက်ခုပ်သံ ဘဝင်လျှို့အားပေးကြသည်။ အဆိုရှင်ဘက်မှ အနိုင်ရသွားပါသည်။ ဤသို့ဖြင့် အဆောင်သူအချင်းချင်း ပိုမိုရင်းနှီးမှု၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိစေပြီး လောကအမြင်ကို ပိုမိုဖြန့်ကြက်ပေးစေသော အလေ့အကျင့်ကောင်းများကို ရရှိစေပါသည်။
ရွှေစင်စာစောင် (၁)၊ ရွှေစင်မဂ္ဂဇင်း (၂)၊ (၃)



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် (၅၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုသဘင်အခမ်းအနား၌ မြအင်းလျားအငြိမ်းခန်းဖြင့် ဖျော်ဖြေနေစဉ်။

“အဆင့်မြင့်ပညာ သင်ကြားလိုသော အမျိုးသမီးများအတွက် ရန်ကုန်ယူနီတီ၏ ပထမဆုံး အမျိုးသမီးဆောင်ကို ၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်မှာ ဆောက်လုပ်ပြီးစီးသည်။ ထိုအဆောင်ကို အမည်ပေးရန် အမျိုးမျိုး စဉ်းစားကြသည်။ ဝိတိုရိယကန်ဟု ခေါ်ခဲ့သော အင်းလျားကန်ကို မျက်နှာမူ၍ တည်ရှိနေသောကြောင့် ‘အင်းလျားဆောင်’ ဟု အမည်ခေါ်တွင်လာသည်ဟု သိရသည်။ ၁၉၃၁ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သဖြင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီးတွင် အင်းလျားဆောင်ကြီးသည် ပထမဆုံးသော အမျိုးသမီးဆောင်အဖြစ် ပေါ်ပေါက်လာခဲ့”

(သိရှိသလောက်တင်ပြခြင်းပါ။ ထူးချွန်သူများ ကျန်နေပါသေးသည်။)
မျိုးဆက်လတ်တို့ ဦးစီးသည့် ဓာတ်ပုံပြပွဲတွင် ထူးချွန်ထင်ရှားသူများကို ပုံကြီးချဲ့၍ လှလှပပ တင်ပြခဲ့ပါသည်။ အင်းလျားမျိုးဆက်သစ်ထူးချွန်သူများလည်း အများအပြား တင်ပြထားသည်။
ဦးကျော့မှူး၏ “အင်းလျားဆောင်မျိုးဆက်သစ်” သီချင်းအတိုင်းပင် “မမ၊ မမ၊ မမတို့က ရှေ့ကသွားခဲ့သလို ညီမလေးတို့ မျိုးဆက်သစ်တွေ တိမ်းမသွားပါ။ ဘယ်ကိုညာကို ယိမ်းမသွားပါ။ အင်းလျားအစဉ်အလာအတိုင်းပညာရေး၊ လူမှုရေး၊ နိုင်ငံတော်အရေး ရှေ့တန်းကနေမှာ” နေမည့်သူများ ဖြစ်သည်။
မျိုးဆက်သစ်များ ဖြစ်နေပြီဖြစ်သော အင်းလျားဆောင်သူများမှာ စီးပွားရေးပညာရှင်၊ ကုမ္ပဏီပိုင်ရှင်၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းပိုင်ရှင်၊ ရွှေ ငွေ ကျောက်မျက်ရတနာ ဆိုင်ပိုင်ရှင်၊ ဒီဇိုင်းပညာရှင်၊ မီဒီယာလုပ်ငန်း ဦးဆောင်သူများဖြစ်နေကြပါပြီ။ ထို့ပြင် တတ်သိပညာရှင်အနေနှင့် နိုင်ငံတကာ အကြံပေးပညာရှင်၊ အထူးအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခများ စသည်ဖြင့် နေရာအနှံ့ ကောင်းသတင်းမွှေးပျံ့လျက်ရှိသည်။ ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်နှင့် KBZ Bank ပိုင်ရှင် ဒေါ်နန်းသန်းထွေးတို့မှာလည်း အင်းလျားဆောင် ကျောင်းသူဟောင်းများပင်ဖြစ်သည်။
အင်းလျားဆောင်၏ ဒီရီ ၁၀ လုံးနှင့် စုဆောင်းထားရှိသော အင်္ဂလိပ် မြန်မာစာအုပ်များ၊ မဂ္ဂဇင်းဝတ္ထုကို ဖတ်မှတ်လေ့လာရာ စာပေဘဏ်တိုက် စာကြည့်တိုက်သည်လည်း သုတအကြားအမြင် တိုးပွားစေသည့်

ကို လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်စေသည့် ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲ၊ စကားရည်ပွဲကို ၂၂-၁-၁၉၈၇ ရက်နေ့က “စာပေသည် ရုပ်ရှင်ထက် ပြည့်သူကို ပို၍အကျိုးပြုသည်” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပခဲ့သည်။ ဆရာမကြီး ဒေါ်သီသီထွဋ်က သဘာပတိဖြစ်ပြီး အဆိုရှင် မအမာစိန်၊ မမူမူလှ၊ မအေးအေးထွေးဖြစ်ပြီး၊ အချေရှင် မမိုးမိုး၊ မခင်မေသိန်း၊ မခင်ထားဦး တို့ဖြစ်သည်။ သူနိုင်ကိုယ်နိုင် အပြိုင်စကားစစ်ထိုးရာ၊ အဆိုဘက်မှ အနိုင်ရရှိသည်။
ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် ၁-၃-၁၉၈၈ ရက်နေ့က အင်းလျားဆောင် မြက်ခင်းပြင်တွင် ပထမအကြိမ်ကဲ့သို့ပင် ကျင်းပခဲ့ရာ သဘာပတိ ဆရာကြီးဦးဘိုသင်း၊ အက်ဖြတ်များအဖြစ် မြန်မာစာဌာနက ဆရာမကြီးက ဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။ သဘာပတိဆရာကြီး၏စကားပြောနည်း၊ အတတ်ပညာဆိုင်ရာဗဟုသုတ ဩဝါဒစကားများမှာလည်း မှတ်သားနာယူ၍ မကျန်နိုင်ပါ။ စကားရည်လှပခေါင်းစဉ်မှာ “စတီရီယိုတေးများသည် ပြည်သူအကျိုးပြုတေးများဖြစ်သည်” ဖြစ်၍ ထိုခေတ်က ဂီတကို စိတ်ဝင်စားနေသူများအဖို့ နားထောင်ရန် ပို၍အားသန်နေကြသည်။
အဆိုရှင်တို့မှာ မဟောလျှိုဝန်မအေးအေးထွေး၊ မသီတာဝင်းတို့ဖြစ်ပြီး အချေရှင်များမှာ မမိုးမိုးသူ၊ မရွှေစင်ဘုန်းနိုင်၊ မမြင့်မြင့်သန်းတို့ ဖြစ်ကြသည်။ ပါမောက္ခချုပ် ဆရာကြီး ဒေါက်တာ ချစ်ဆွေ၊ ဆရာကြီးဦးဆန်းထွန်းနှင့် ဧည့်သည်တော်များလည်း တက်ရောက်ကြသည်။ စစ်ကိုင်းဆောင် အဆောင်နည်းပြဦးဝင်းမော်နှင့်အဖွဲ့ကလည်း မှတ်တမ်းတင်ပေးကြသဖြင့် ကျေးဇူးတင်ရပါသည်။ အဆိုရှင်အချေရှင်တို့က သီချင်းများကို ဟန်ပန်အမူအရာ အသံနေ အသံထားနှင့် သရုပ်ဆောင်ကြ

အင်းလျားမျိုးဆက်ဟောင်းများ (မဂ္ဂဇင်းကော်မတီ)၏ ကြိုးပမ်းမှုကြောင့် အဆောင်မျိုး ဒေါ်အေးရှင်လက်ထက် (၁၉၄၉-၅၀) တွင် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် စာစောင်ထုတ်ဝေခဲ့သည်။ အင်းလျားသူများသည် စိတ်ထားဖြူစင်ပြီး အပြစ်အနာအဆာကင်းစင်သူများ၊ အဖိုးတန် အလှမယ်များ ဟူသော ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် အတိုင်ပင်ခံစာတည်းဆရာမကြီး ဒေါ်သန်းဆွေ၊ ဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်မေတို့ ဦးစီးထုတ်ဝေသည်။ ရွှေစင်မဂ္ဂဇင်း၊ အမှတ် (၂)ကို ၁၉၅၅ ခု ဒီဇင်ဘာလတွင် ခုံညားစွာ ထုတ်ဝေခဲ့သည်။
ရွှေစင်မဂ္ဂဇင်း အမှတ် (၂)တွင် ဓာတ်ပုံပြပွဲ၊ ဟောပြောပွဲ၊ သက်ကြီးပူဇော်ပွဲများနှင့် စာပေလက်ရာများ ပါရှိသည်။ သမိုင်းမှတ်တမ်းဝင် ရွှေစင်မဂ္ဂဇင်းဖြစ်သည်။ အမှတ် (၃) ကိုမူ ရွှေစင်မဂ္ဂဇင်းအင်းလျားဆောင်မဂ္ဂဇင်းဟု သတ်မှတ်ကြပြီး မဂ္ဂဇင်းကော်မတီဖွဲ့စည်းကာ ကဏ္ဍစုံမှ အသီးသီးတာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ဤသို့ဖြင့် မျိုးဆက်ဟောင်းတို့၏ အစဉ်အလာကောင်းကို ဆက်လက်အကောင်အထည် ဖော်ခဲ့ကြပါသည်။
ဟောပြောပွဲ
စိန်ရတုကာလက အင်းလျားဆောင် Main Hall ခန်းမတွင် “တက္ကသိုလ် သမိုင်းတွင် အင်းလျားဆောင် ဖြတ်သန်းလာခဲ့သော အခန်းကဏ္ဍ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြောခဲ့ကြသည်။ စစ်ကြိုခေတ်အတွေ့အကြုံကို ဆရာမကြီး ဒေါ်အုန်းခင် (၁၉၃၅)၊ ဆရာမကြီး ဒေါ်မြတင် (၁၉၃၄)တို့က လည်းကောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးခေတ် အတွေ့အကြုံကို ဒေါ်အုန်းရီ (၁၉၄၇) က လည်းကောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးရပြီးခေတ် အတွေ့အကြုံကို

မော်ကွန်းထိန်း ဒေါ်စိန်စိန်နှင့် ဒေါက်တာ ဒေါ်ခင်ဝင်းရွှေ (၁၉၅၈)က လည်းကောင်း၊ ဒေါ်မြမြနှင့် (၁၉၅၉-၇၃) က အဆောင်အတွေ့အကြုံနှင့် မောင်နှမဆောင် ခင်မင်မှုတို့ကို မျိုးဆက်သစ်များအား ဗဟုသုတဖြစ်ဖွယ် လက်ဆင့်ကမ်း ဟောပြောကြသည်။
၂၄-၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့ ည(၈)နာရီ ၀၉၀ ခန်းမ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် မျိုးဆက်သစ်အင်းလျားဆောင်ကြီးမျိုး၍ စာရေးဆရာမကြီးမစန္ဒာက “နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော်သော အခါ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် အမျိုးကို ချစ်တတ်စေရန် ဟောပြောခဲ့သည်။ စာရေးဆရာ မောင်သာချိုကလည်း “ချစ်တတ်ကြပါစေ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် အသံဟန် မာန်ပါပါ ဟာသနေ့၍ ကိုယ်ချင်းစာတရားထားကြရန် ဟောပြောခဲ့သည်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်တစ်ရာအကြို ဟောပြောပွဲအဖြစ် အင်းလျားက ကျင်းပပေးခြင်းဖြစ်သည်။
ဂီတအနုပညာ
စစ်ကြိုခေတ် ဂီတပညာရှင်အဆိုကျော် မိုးဒေါပမလှရွှေ (၁၉၃၉) နှင့် စန္ဒရားတီးသူ အစ်မဖြစ်သူ မသန်းမြင့် (၁၉၃၇)တို့မှာလည်း အင်းလျားဆောင်သူများဖြစ်သည်။ အစ်မကြီး မသန်းနု (၁၉၃၆)မှာလည်း အကပညာရှင်ဖြစ်သည်။ စန္ဒကီနွယ်လိမ်းအပြင် တပင်တိုင်အက မခင်စောလှိုင်နှင့် MA မအုန်းတို့ ကပြကြသည်။ MA ဒေါ်အုန်းသည် ပွဲတိုင်းကျော်ဖြစ်ပြီး ရွှေတိုင်ညွှန်ကိုယ်တိုင် ကကြီးကကွက် မြိုင်ဆိုင်ရန် သီချင်းဖွဲ့ပေးရသည်။ မခင်လှသီမှာလည်း စုံနံ့သာရာပုံတော်မင်းသမီးအဖြစ် သရုပ်ဆောင်ရာတွင် အထူးနာမည်ကြီးသူ ဖြစ်သည်။
ညစာစားပွဲနှင့် ဆုနှင်းသဘင်
ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၊ ကျောင်းဆောင်တိုင်း အနှစ်သက်ဆုံး အပျော်ဆုံးပွဲဖြစ်သည်။ အင်းလျားဆောင်ကျောင်းသူများသည် သိပ္ပံချွန်များ၊ ဂုဏ်ထူးတန်းများ၊ ရှားပါးဘာသာရပ်များ၊ ပညာရည်မြင့်မားသူများဖြစ်ကြ၍ ဆုပေးမည်ဆိုလျှင် အနည်းဆုံး ကျောင်းသူ ၂၀၀ ကျော် ပညာရည်ချွန်ဆု ရရှိကြသည်။ ဤပွဲအတွက် အချိန်တစ်လလောက်ယူ၍ ပြင်ဆင်ကြရသည်။ ကျောင်းသူများ၏ ဖျော်ဖြေရေးအစဉ်များလည်း ပါသည်။ ၁၉၈၇ ခုနှစ် dinner ကို မှတ်မှတ်မိမိရှိနေသည်။ ဖျော်ဖြေရေးအနေဖြင့် မြန်မာ့အသံတီးဝိုင်း၊ အဆိုတော် တူးတူးပါဝင်တဲ့ စတီရီယို Aurora တီးဝိုင်းဖျော်ဖြေရေးနှင့် စိုင်းထီးဆိုင်၊ စိုင်းခမ်းလိတ်တို့ ပါဝင်တဲ့ The Wild Ones ဖျော်ဖြေရေးတို့ဖြစ်သည်။ ကြွရောက်လာကြသည့် ဧည့်သည်များမှာလည်း မပြန်နိုင်ကြ။ ပီတိအားရ ရွှင်ပျမှုမျက်နှာများဖြင့် အပြုံးပန်းဆောင်နေသည်။ မျိုးဆက်ဟောင်းများနှင့် ၁၉၄၉/၅၀ ခုနှစ်က အတူကျင်းပခဲ့ကြသည်ကိုလည်း သတိရနေမိသည်။ အစ်မကြီးများနှင့်အတူ အင်းလျားဆောင်သီချင်းများ၊ မြကျွန်းညီညီ သီချင်းများကို စုပေါင်းသီဆိုခဲ့ကြသည်။ အထူးသတိရစရာမှာ “မြအင်းလျား” အငြိမ်းခန်း ပင်ဖြစ်ပါသည်။
“အင်းလျားဆောင်သူတို့၏ ဇွဲ လုံ့လ၊ ဝီရိယ၊ သတ္တိ၊ စည်းလုံးမှု၊ စွမ်းအား ပြသည့် အငြိမ်း ဖြစ်သည်။ ယောက်ျားများနှင့်ရင်ပေါင်တန်းလိုသော မျိုးဆက်ဟောင်း အစ်မကြီး၏ သွေးနှောခဲ့သည်။ အနုပညာကဏ္ဍတွင် မျိုးဆက်သစ်များက အင်းလျား၏ အစဉ်အလာကြီးမားမှုကို ဖော်ညွှန်းပြသတိသို့ ရှိသည်။
စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော (၇၂) နှစ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးနေ့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အမှတ် (၁၅ /၂၀၂၀)

၁။ ယနေ့သည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူ့အခွင့်အရေးနေ့ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်အနေဖြင့် အခြားသော ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ နည်းတူ ၁၉၄၈ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ကမ္ဘာ့လူ့အခွင့်အရေး ကြေညာစာတမ်း အတည်ပြုထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်း အထိမ်းအမှတ်ကို ဂုဏ်ပြု သတ်မှတ်သော ဤမင်္ဂလာရက်အဖြစ် အခါသမယကို ကြိုဆိုအပ်ပါသည်။ ကမ္ဘာ့လူ့အခွင့်အရေး ကြေညာစာတမ်းကို အတည်ပြုထုတ်ပြန်ခဲ့သည့်အချိန် မှစ၍ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် နိုင်ငံသားများ၏ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် အခြေခံ လွတ်လပ်ခွင့်များကို မြှင့်တင်ကာကွယ်ရန် ကြိုးပမ်းမှုများ၌ ကြီးမားသော တိုးတက်ဖြစ်ပေါ်မှုများ ရှိခဲ့ကြပါသည်။

၂။ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်အနေဖြင့် ဤအခါသမယ သည် ကော်မရှင်၏ တစ်နှစ်တာ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ပြန်လည်သုံးသပ် စဉ်းစားပြီး ကော်မရှင်၏ ဆောင်ရွက်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မှုများ၊ စီစဉ်ထားရှိမှုများ၊ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် အားနည်းခဲ့မှုများကို မြန်မာနိုင်ငံပြည်သူပြည်သားများ အား တင်ပြရန် အသင့်လျော်ဆုံး ချိန်ခါဖြစ်သည်ဟု ယူဆပါသည်။

၃။ ကော်မရှင်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း လုပ်ငန်းများကို အချိန်ကာလ အပိုင်းအခြားများအလိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် သတ်မှတ် ထားသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များချမှတ်ထားသော ကော်မရှင်၏ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် လုပ်ငန်းစီမံချက်အပေါ် အခြေခံ၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ COVID-19 ကပ်ရောဂါ၏ အကျိုးအခက်များသည် လုပ်ငန်းစီမံချက်ကို အပြည့်အဝ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ခက်ခဲစေခဲ့ပြီး စီစဉ်ထားသော လူ့အခွင့်အရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ၊ လူ့အခွင့်အရေး သင်ခန်းစာများ သွားရောက်ပို့ချရန် အစီအစဉ်များ၊ အကျဉ်းထောင်၊ အကျဉ်းစခန်း၊ အချုပ်ခန်းများနှင့် လူ့အခွင့် အရေးဖောက်ဖျက်မှုများဖြစ်ပွားရာ နေရာဒေသများသို့ သွားရောက်စစ်ဆေးရန် အစီအစဉ်များ စသည်လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို ရပ်ဆိုင်းခဲ့ရပါသည်။ သို့သော်လည်း ကော်မရှင်အနေဖြင့် ဖြစ်နိုင်သမျှသော လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ယင်း လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များမှာ အောက်ပါတို့ဖြစ်ပါသည်-

(က) နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းက တောင်းဆိုလျက်ရှိသည့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် ဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေးအတွက် ကော်မရှင်သည် ပြည်ထောင်စုတရား လွှတ်တော်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရေဒေသချုပ်၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ထိတွေ့ဆွေးနွေး၍ ပြင်ဆင်ချက်များကို အပြီးသတ်ပြုစုနိုင်ခဲ့ပါသည်။ ယင်းပြင်ဆင် ချက်များကို နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးသို့ တင်ပြထားပါသည်။

(ခ) COVID-19 ကပ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုမတိုင်မီ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အစောပိုင်းတွင် ကော်မရှင်သည် တွဲဖက်ဖွဲ့စည်း၊ ငှက်အော်စမ်း လူငယ်သင်တန်းကျောင်းနှင့် သန့်လျင်လူငယ်သင်တန်းကျောင်း များသို့ သွားရောက်စစ်ဆေးခြင်းအပါအဝင် အကျဉ်းထောင်၊ အကျဉ်းစခန်းနှင့် အချုပ်ခန်းများသို့ သွားရောက်စစ်ဆေးမှု (၄၂) ကြိမ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ သွားရောက်စစ်ဆေးရာတွင် တွေ့ရှိချက်များနှင့် ကော်မရှင်၏ အကြံပြု တိုက်တွန်းချက်များကို သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများသို့ ပေးပို့ခဲ့ပါသည်။ အကြံပြု တိုက်တွန်းချက်များအပေါ် သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဌာန အဖွဲ့အစည်းများမှလည်း အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများ၊ တုံ့ပြန်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ခြင်းဖြင့် ကော်မရှင်၏ လူ့အခွင့်အရေး ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရန် တာဝန်နှင့်လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါသည်။ ကော်မရှင်အနေဖြင့် ယင်းတို့၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း အသိ အမှတ်ပြု ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

(ဂ) COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကန့်သတ်ချက်များ ရှိနေသည့်ကြားမှပင် လူ့အခွင့်အရေး ဖောက်ဖျက်ခံရမှုနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် တိုင်တန်း ချက် စုစုပေါင်း (၂၀၀၂) စောင်ကို ကော်မရှင်က လက်ခံရရှိခဲ့ပါသည်။ တိုင်တန်းချက်များကို စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ အစည်းအဝေးများ နေ့စဉ်ပြုလုပ်၍ စိစစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဌာန နှင့် အဖွဲ့အစည်းများသို့ လိုအပ်သလို စိစစ်ဆေးယူဆောင်ရွက် ပေးရန် လွှဲပြောင်းပေးပို့ခဲ့ပါသည်။ လူ့အခွင့်အရေးဖောက်ဖျက်မှု ကျယ်ပြန့်စွာဖြစ်ပွားရာ နေရာဒေသများသို့ ကွင်းဆင်းစုံစမ်း စစ်ဆေးမှု (၇) ကြိမ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့များကလည်း ကော်မရှင်မှ လွှဲပြောင်းပေးပို့သော တိုင်တန်း ချက်များအပေါ် အရေးယူဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများအား အလေးထား၍ ပြန်လည်တုံ့ပြန် ဖြေကြားပေးမှုများအတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်းနှင့် ယခုကဲ့သို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု များကို ဆက်လက်ရရှိရန် မျှော်လင့်ပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

(ဃ) ကော်မရှင်အနေဖြင့် လူ့အခွင့်အရေးဖောက်ဖျက်မှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လက်လှမ်းမီ သိရှိမှုကို ပိုမိုမြှင့်တင်ရန်အတွက် ကော်မရှင်သို့ တိုင်တန်းချက်များ ပေးပို့တိုင်ကြားရမည့် သတင်းအချက်အလက်များနှင့် နည်းလမ်းများကို တိုင်းရင်းသား

ဘာသာစကား ၁၂ မျိုးဖြင့် ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားလိုင်းတို့အား အသုံးပြု၍ ထုတ်လွှင့်လျက် ရှိပါသည်။

(င) ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွက် လုပ်ငန်းစီမံချက်နှင့်အညီ ကော်မရှင်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပခဲ့သော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို လေ့လာ စောင့်ကြည့်ခဲ့ပါသည်။ ကော်မရှင်သည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး နှင့် နေပြည်တော်အတွင်းရှိ မဲဆန္ဒနယ် ၇ ခုမှ မဲရုံပေါင်း ၂၀ ကို လေ့လာစောင့်ကြည့်ခဲ့ပြီး လေ့လာစောင့်ကြည့်ခဲ့မှု အစီရင်ခံစာ များကို နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးသို့ တင်ပြခဲ့ပါသည်။

(စ) ပါရီအခြေခံမူများအရ အခြားသောအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး အဖွဲ့အစည်းများကဲ့သို့ပင် မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်အနေဖြင့် လူ့အခွင့်အရေး ပညာပေးခြင်း၊ အလှမ်းဝေး သည့်နေရာဒေသများသို့ သွားရောက်ပညာပေးသည့် အစီအစဉ် များ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ သတင်းမီဒီယာများအသုံးပြု ပညာပေးခြင်း၊ စာအုပ်စာတမ်းများ ထုတ်ဝေဖြန့်ချိခြင်း၊ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေး ခြင်းများနှင့် တိုက်တွန်းအကြံပြုခြင်းတို့အားဖြင့် လူ့အခွင့်အရေး မြှင့်တင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ ကော်မရှင်သည် ကိုဗစ်ကာလမတိုင်မီက တပ်မတော်၊ ရဲတပ်ဖွဲ့၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဝန်ထမ်းများအတွက် အစိုးရကဗွင်လှစ်ပို့ချသော သင်တန်းများ တွင် လူ့အခွင့်အရေးသင်ခန်းစာများ ပို့ချခဲ့ပါသည်။ လူ့အခွင့် အရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အလှမ်းဝေးသည့် နေရာဒေသများသို့ သွားရောက်ပညာပေးသည့်အစီအစဉ်များကို ပိုမိုကျယ်ပြန့်သည့် လူမှုအသိုက်အဝန်းများ ပါဝင်နိုင်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်၍ အစီအစဉ်များ ချမှတ်လျက်ရှိပါသည်။ တိုင်းဒေသကြီးများ၊ ပြည်နယ်များနှင့် မြို့နယ်များမှ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအတွက် online လူ့အခွင့်အရေး သင်တန်းများကို ကျင်းပပြုလုပ်ပေးနိုင်ရန်အတွက် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP) နှင့် အတူ နည်းလမ်းများ ရှာဖွေ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

(ဆ) ကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၁၄) ရက်နေ့မှ စ၍ ကော်မရှင်သည် အလေးထားရမည့် လူ့အခွင့် အရေးအခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အများပြည်သူသို့ သတင်းထုတ်ပြန်ချက် ၁၅ စောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ ထုတ်ပြန်ချက်များတွင် စည်းကမ်းမဲ့ သတ္တုတူးဖော်ရေး လုပ်ဆောင်မှုများကြောင့် လူ့အသက်ပေါင်း များစွာ ဆုံးရှုံးမှု၊ အမျိုးသမီးများ အခွင့်အရေးအပေါ် ဆိုက်ဘာ ပေါ်မှ အနိုင်အထက်ပြုကျင့်မှုများ၊ COVID ကပ်ရောဂါ တိုက်ဖျက် ရေးကြိုးပမ်းအားထုတ်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အားနည်းထိခိုက်လွယ် သည့် အစုအဖွဲ့များ၏ အထူးလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးရန် ကိစ္စ စသည်တို့နှင့် သက်ဆိုင်သည့် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ ပါဝင်ပါသည်။ ပါရီအခြေခံမူများအရ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အကြံပြုသည့် အခန်းကဏ္ဍ ဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ ကော်မရှင်သည် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံအတွက် အရေးအကြီးဆုံးသော စာချုပ်နှစ်ရပ်ဖြစ်သည့် ပြည်သူ့ရေးရာနှင့် နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာသဘောတူစာချုပ်သို့ ပါဝင်အတည်ပြုချုပ်ဆိုရန် သို့မဟုတ် အနည်းဆုံး ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးရန်အတွက် နိုင်ငံတော် အစိုးရသို့ အကြံပြုတိုက်တွန်းခဲ့ပြီး ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုဆန့်ကျင်ရေး ကုလသမဂ္ဂသဘောတူစာချုပ်တွင် ပါဝင်ရေးအတွက် စည်းရုံး လှုံ့ဆော်မှုများကိုလည်း စတင်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။ ပြည်သူ့ရေးရာနှင့် နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်သို့ ပါဝင်ချုပ်ဆိုရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာသို့ တင်ပြထားပါသည်။

(ဇ) အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်ဆံရေးပိုမိုအားကောင်းစေရန် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းနှင့် လူ့အခွင့်အရေး၊ မြေယာဥပဒေပြင်ဆင်ရေး၊ ပုဂ္ဂလိကလုံခြုံရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများ ပြဋ္ဌာန်းရေး၊ ဒီဂျစ်တယ် အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ပြဿနာရပ်များနှင့် ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်းတို့ စပ်လျဉ်း၍ online ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ပူးပေါင်း ပါဝင်မှုဖြင့် မသန်စွမ်းသူများ အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ဟောပြောပွဲနှင့် LGBT အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ဟောပြောပွဲတို့ကို ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေး၊ မသန်စွမ်းသူများအခွင့်အရေး၊ အမျိုးသမီးများနှင့် မိန်းကလေးငယ်များ အခွင့်အရေးများနှင့် စပ်လျဉ်းသော အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲများကို ကော်မရှင်၌ ကျင်းပ ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများတွင် ကော်မရှင်နှင့်ထိတွေ့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့ အစည်းများမှာ မြန်မာ့စီးပွားရေးကဏ္ဍ တာဝန်ယူမှုရုံး၊ အထောက်အကူပြုဌာန (MCRB)၊ ညီမျှခြင်းမြန်မာ (Equality Myanmar)၊ NGO Child Rights Working Group (NCRWG)၊ ရွှေမင်းသားဖောင်ဒေးရှင်း၊ Democracy Reporting International (DRI)၊ Pen Myanmar ၊ Triangle Women

Organization၊ LGBT Rights Network အစရှိသည့် အဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်ပါသည်။ Training of Trainers (TOT) အစီ အစဉ်များကိုလည်း ညီမျှခြင်းမြန်မာနှင့် ပူးပေါင်းပြုလုပ်ရန် စီစဉ် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။ ကော်မရှင်သည် အမျိုးသား လွှတ်တော်၏ နိုင်ငံသားများ၏ မူလအခွင့်အရေး၊ ဒီမိုကရေစီ အရေးနှင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် နေပြည်တော်တွင်တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး အဖွဲ့နှစ်ရပ်အကြား ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နယ်ပယ်ကဏ္ဍများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြင်ချင်း ဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ပါသည်။

(ဈ) နိုင်ငံတကာလူ့အခွင့်အရေးယန္တရားများနှင့်ထိတွေ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကော်မရှင်သည် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ကုလသမဂ္ဂသို့ တင်သွင်းရန် တာဝန်ရှိသည့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအားလုံး၏ လူ့အခွင့်အရေး အခြေအနေကို ပုံမှန်သုံးသပ်သည့် လုပ်ငန်းစဉ် (UPR) အမျိုးသား အဆင့် အစီရင်ခံစာပြုစုရာတွင် လွတ်လပ်သည့် အကြံပေးခြင်း အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ကော်မရှင်၏ သီးခြား လွတ်လပ်သည့် UPR အစီရင်ခံစာကိုလည်း ကုလသမဂ္ဂသို့ တင်သွင်းခဲ့ပါသည်။ Video Conferencing စနစ် အသုံးပြု ကျင်းပ ခဲ့သည့် အရှေ့တောင်အာရှအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့ အစည်းများ ဖိုရမ် (Southeast Asia National Human Rights Institutions Forum - SEANF) ၏ လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းအဝေး (၂) ကြိမ်နှင့် ဖိုရမ်၏ (၁၇) ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည် အစည်း အဝေး၊ အာရှ-ပစိဖိတ်အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး အဖွဲ့အစည်း များဖိုရမ် (Asia Pacific Forum of National Human Rights Institutions - APF) နှင့် အဆင့်မြင့် ဆွေးနွေးပွဲ (High Level Dialogue) နှင့် APF နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးတို့တွင် online မှ ပါဝင် တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးများတွင် ကော်မရှင်မှ ထိရောက်စွာ ပါဝင်တက်ရောက်နိုင်စေရန်အတွက် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP) သည် ကော်မရှင်၏ နည်းပညာအခြေခံအဆောက်အအုံ (IT infrastructure) အဆင့် မြှင့်တင်ခြင်းနှင့် ကော်မရှင်ရုံးဝန်ထမ်းများအတွက် IT နည်းပညာ ကျွမ်းကျင်မှု သင်တန်းတို့ကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပံ့ပိုးကူညီပေးခဲ့ ပါသည်။

(ည) ကော်မရှင်သည် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP) နှင့် ပူးပေါင်း၍ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းနှင့် လူ့အခွင့်အရေးဘာသာ ရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှ ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းနှင့် လူ့အခွင့် အရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ကို ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ကော်မရှင်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့မှ ၄ ရက်နေ့အထိ ကျင်းပခဲ့ သော အမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေး အဖွဲ့အစည်းများဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့ အဖွဲ့ကြီး (Global Alliance of National Human Rights Institutions - GANHRI) ၏ နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးကို online မှတစ်ဆင့် ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။

(ဋ) ကော်မရှင်၏ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွက် လုပ်ငန်းစီမံချက် အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်များကို ပြန်လည်သုံးသပ်မှုများ ပြုလုပ်၍ ကော်မရှင်၏ ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွက် လုပ်ငန်းစီမံချက်ကို ရေးဆွဲလျက်ရှိပါသည်။ ယခင်နှစ် လုပ်ငန်းစီမံချက်ပါ ရပ်ဆိုင်း ခဲ့သည့် ဆောင်ရွက်ရန်ကျန်ရှိသည့်များကို အသစ်ရေးဆွဲသည့် စီမံချက်တွင် ပါဝင်မည့် ဆောင်ရွက်ချက် အသစ်များတွင် ပေါင်းစပ်ထည့်သွင်းသွားမည်ဖြစ် ပါသည်။

(ဌ) လက်ရှိတွင် ကော်မရှင်၏ စွမ်းဆောင်ရည်သည် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုး မှုအစီအစဉ်နှင့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ သင်တန်းများကျင်းပပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် သိသိသာသာ မြင့်တက် လာခဲ့ပါသည်။ ကော်မရှင်အနေဖြင့် နေပြည်တော်၊ မန္တလေးနှင့် စစ်တွေမြို့များရှိ ကော်မရှင်ရုံးခွဲများအပြင် ရုံးခွဲ (၃) ခုကို ထပ်မံ ဖွင့်လှစ်ရန် စီစဉ်ထားရှိပြီး ပထမဦးစွာ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး တွင် ရုံးခွဲ (၁) ခုဖွင့်လှစ်သွားပြီးနောက် ကျန် ရုံးခွဲ (၂) ခုအား ရှမ်း ပြည်နယ်နှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် ဖွင့်လှစ်သွားရန် ရည်ရွယ် ပါသည်။

၄။ COVID-19 ကပ်ရောဂါ အကျိုးအခက်များရှိသည့်ကြားမှပင် ကော်မရှင် သည် ပါရီအခြေခံမူများနှင့်အညီ ကော်မရှင် ဥပဒေပါ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့် များကို ပြည့်စုံစေရန်အတွက် အားထုတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ယနေ့ကျရောက်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူ့အခွင့်အရေးနေ့တွင် ကော်မရှင် အနေဖြင့် လူ့အခွင့်အရေးနှင့် အခြေခံလွတ်လပ်ခွင့်တို့အတွက် ရပ်တည်ပြီး ကပ်ရောဂါ၏ ကြီးမားသောသက်ရောက်မှုကိုခံခဲ့ရသော မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်း ပြန်လည်ထူထောင်ရာတွင် အကျိုးပြုပါဝင်ရန်အတွက် ကော်မရှင်၏ အားထုတ် ကြိုးပမ်းမှုများကို မလျော့ဘဲ ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း အခိုင်အမာ ကတိကဝတ်ပြုပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် ရက်စွဲ၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၀ ရက်

ချန်ပီယံလိဂ် အုပ်စုနောက်ဆုံးပွဲစဉ် မန်ယူတို့ လိုက်ပစ်ရန်ကို အဝေးကွင်းတွင်ရှုံးနိမ့်

ယူအီးအက်ဖ်အေ ချန်ပီယံလိဂ် ၃၂ သင်းအဆင့် နောက်ဆုံးပွဲစဉ်ဖြစ်သော အုပ်စုပွဲစဉ်(၆) ပထမနေ့ ပွဲစဉ်အဖြစ် ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ အုပ်စု(ဇ)မှ ဂျာမန်မြေတွင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် လိုက်ပစ်ရန်နှင့် မန်ယူပွဲစဉ်တွင် သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် လိုက်ပစ်ရန်အသင်း အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

ယင်းအုပ်စုသည် ပွဲကျပ်အုပ်စုဖြစ်သည်နှင့်အညီ အမှတ်ကွာခြားမှုမရှိဘဲ ပြိုင်ဆိုင်မှုပြင်းထန်ခဲ့ပြီး အိမ်ရှင်လိုက်ပစ်ရန်သည် ၄-၃-၃ တိုက်စစ်ကစားကွက်ဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့သည်။ ဧည့်သည်မန်ယူအသင်းသည် ၃-၄-၁-၂ ပုံစံဖြင့် ပွဲထွက်လာသည်။ ပထမပိုင်းပွဲစပြီး နှစ်မိနစ်တွင် ဆာဘတ်ဇောဖန်တီးမှုမှတစ်ဆင့် နောက်တန်းကစားသမား အန်ဂျယ်လီနိုက လိုက်ပစ်ရန်အတွက် ဦးဆောင်ဂိုးသွင်းယူခဲ့သည်။ (ယာအပေါ်ပုံ) ပွဲချိန် ၁၃ မိနစ်တွင် ဟိုင်ဒါရာက လိုက်ပစ်ရန်အတွက် ဒုတိယဂိုးသွင်းယူခဲ့ပြီး နှစ်ဂိုးအသာဖြင့် ပထမပိုင်းကို ဦးဆောင်ခဲ့သည်။ ဒုတိယပိုင်း ၆၉ မိနစ်တွင် လူစားဝင်ကစားသမား ကလိုဗတ်က လိုက်ပစ်ရန်အတွက် တတိယမြောက်ဂိုးသွင်းယူပေးခဲ့သည်။ မန်ယူအသင်းသည် ချေပဂိုးရရှိရန် တိုက်စစ်အားသန်သည့် ကစားသမား များဖြင့် လူစားလဲမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ပွဲချိန်မိနစ် ၈၀ တွင် ပယ်နယ်တီအခွင့်အရေးရရှိခဲ့ပြီး ဘရူနိုဖာနန်ဒက်စ်က အမှားအယွင်းမရှိ ချေပဂိုးတစ်ဂိုးသွင်းယူခဲ့သည်။

လက်ကျန်အချိန်များကို တိုက်စစ်ဆင်ခဲ့ရာ ပွဲချိန် ၈၂ မိနစ်တွင် လိုက်ပစ်ရန်အသင်းက နှစ်ဂိုးအသာအောင်ပေးခဲ့ရာ နောက်တန်းကစားသမား အီဘရာဟီမာကိုနိုတီ ကိုယ့်ဂိုးကိုယ်သွင်းမိခဲ့သဖြင့် မန်ယူတို့ ဒုတိယမြောက်ချေပဂိုးရရှိခဲ့သည်။ ပွဲပြီးချိန်တွင် ဂျာမန်မြေ၌ မန်ယူအသင်း



သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့ရသည်။ ယင်းပွဲစဉ်တွင် မန်ယူအသင်း ဘောလုံးပိုင်ဆိုင်မှု အနည်းငယ်အသာစီးရရှိခဲ့ပြီး ဂိုးကန်သွင်းခွင့် ၁၉ ကြိမ်အထိ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ရာ ခုနစ်ကြိမ် ဂိုးပေါက်ခြိမ်းခြောက်နိုင်ခဲ့သည်။ အိမ်ရှင် လိုက်ပစ်ရန်အသင်းသည် ကိုးကြိမ်ဂိုးကန်သွင်းခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး လေးကြိမ်ဂိုးပေါက်ခြိမ်းခြောက်နိုင်ခဲ့သည်။ ချန်ပီယံလိဂ်ပွဲစဉ်(၆) ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည့် မန်ယူအသင်းသည် ရမှတ်ကိုးမှတ်ဖြင့် အဆင့် ၃ တွင် ရပ်တည်နေပြီး ယူရိုပါလိဂ်ပြိုင်ပွဲသို့ တန်းဆင်းကာ ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ လိုက်ပစ်ရန်အသင်းသည် ရမှတ် ၁၂ မှတ်ဖြင့် ချန်ပီယံလိဂ် ၁၆ သင်း ရှုံး/ထွက်အဆင့်သို့ တက်ရောက်နိုင်ခဲ့သည်။

ချန်ပီယံလိဂ် အုပ်စုပွဲစဉ်(၆) အခြားအုပ်စုပွဲစဉ် ရလဒ်များအဖြစ် အုပ်စု(၄)တွင် ချယ်ဆီးနှင့် ခရစ်စ်နိုဒါ တစ်ဖက်တစ်ဖက်စီ သရေကျခဲ့ပြီး ဆီဗီလာက ရန်နက်စ်ကို သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ယင်းအုပ်စုပွဲစဉ်တွင် ချယ်ဆီးက ရမှတ် ၁၄ မှတ်၊ ဆီဗီလာက ၁၃ မှတ်ဖြင့် နောက်တစ်ဆင့်

တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ခရစ်စ်နိုဒါက ရမှတ် ငါးမှတ်ဖြင့် ယူရိုပါလိဂ်ပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ရာ ရန်နက်စ်က တစ်မှတ်သာ ရရှိခဲ့သည်။ အုပ်စု(၅)တွင် လာဇီယိုနှင့် ကလပ်ဘရော့တစ်ဖက်တစ်ဖက်စီ သရေကျခဲ့ပြီး ခေါ့မွန်က နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ယင်းအုပ်စုတွင် ခေါ့မွန်က ၁၃ မှတ်၊ လာဇီယိုက ၁၀ မှတ်ဖြင့် နောက်တစ်ဆင့်တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ကလပ်ဘရော့က ရမှတ် ရှစ်မှတ်ဖြင့် ယူရိုပါလိဂ်ဝင်ခဲ့ရာ ဇင်းနစ်က တစ်မှတ်သာရရှိခဲ့သည်။ အုပ်စု(ဆ)တွင် ဒိုင်နမိုကီဗ်က ဖာရန်စီဗာရိုစ်ကို တစ်ဂိုး - ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ဂျူဗင်တပ်စ်က ဘာစီလိုနာကို စပိန်မြေတွင် သုံးဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ယင်းအုပ်စုတွင် ဂျူဗင်တပ်စ်နှင့် ဘာစီလိုနာက ရမှတ် ၁၅ မှတ်စီဖြင့် ချန်ပီယံလိဂ် ၁၆ သင်းအဆင့်သို့ တက်ရောက်နိုင်ခဲ့ပြီး ဒိုင်နမိုကီဗ်က ရမှတ်လေးမှတ်ဖြင့် ယူရိုပါလိဂ်ပြိုင်ပွဲသို့ ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ကာ ဖာရန်စီဗာရိုစ်က တစ်မှတ်သာ ရရှိထားသည်။

❖ ကျောင်းမှ

လက်စတာအသင်းနှင့် AEK Athens တို့ ပထမအကျော့ပွဲစဉ်က နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် AEK Athens ကို အနိုင်ရရှိထားသည်။ လက်စတာအသင်းသည် ပရီမီယာလိဂ်တွင် ၁၁ ပွဲ ကစားပြီး ရမှတ် ၂၁ မှတ်ဖြင့် အဆင့် (၄) နေရာတွင် ရပ်တည်နေသည့်အသင်း ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း လက်စတာအသင်းသည် နောက်ပိုင်းပွဲစဉ်များတွင် ပုံမှန်ခြေစွမ်းပျောက်ဆုံးနေပြီး နောက်ဆုံးပိုင်းပွဲတွင် ရှက်ဖီးလ်အသင်းကိုသာလျှင် နိုင်ပွဲရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ထားနိုင်ကာ စပို့တင်းဘရာဂါအသင်းနှင့် သရေကျထားပြီး လီဗာပူး၊ ဖူလ်ဟမ်၊ ဇော်ရာအသင်းတို့ကို ရှုံးနိမ့်ထားသည်။ ထို့ကြောင့် လက်စတာအသင်းအနေဖြင့် ယခုပွဲစဉ်ကို အနိုင်ရရှိပြီး နောက်တစ်ဆင့်သို့ တက်ရောက်သွားနိုင်မလား စောင့်ကြည့်ရမည် ဖြစ်သည်။

ယူရိုပါလိဂ် အုပ်စု (H) ၏ အမှတ်ပေးဇယားကို လိုင်လီအသင်းက ရမှတ် ၁၁ ဖြင့် ဦးဆောင်ထားသည်။ ၎င်းနောက်တွင် အေစီမီလန်အသင်းက ၁၀ မှတ်ဖြင့် ရပ်တည်နေသည့်အတွက် အုပ်စုပထမမြင့် နောက်တစ်ဆင့်သို့ တက်လှမ်းနိုင်ရေးအတွက် ယခုပွဲစဉ်သည် အရေးပါသည့်ပွဲစဉ်အဖြစ် ရှိနေသည်။ လိုင်လီအသင်းက ဆဲလ်တစ်အိမ်ကွင်းတွင် သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး အေစီမီလန်အသင်းက စပိတာပရာဟာအသင်းအိမ်ကွင်းသို့ သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

အေစီမီလန်အသင်းသည် လက်ရှိတွင် ခြေစွမ်းကောင်းများပြသထားနိုင်သည့်အသင်းဖြစ်ကာ စီးရီးအေတွင် ၁၀ ပွဲ ကစားပြီး ရမှတ် ၂၆ မှတ်ဖြင့် အမှတ်ပေးဇယားကို ဦးဆောင်ထားနိုင်သည့်အသင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် အေစီမီလန်အသင်းအနေဖြင့် ယခုပွဲစဉ်ကိုအနိုင်ယူပြီး အုပ်စုပထမနေရာဖြင့် နောက်တစ်ဆင့်သို့ တက်လှမ်းသွားနိုင်မလား စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာပင်။

လိုင်လီအသင်းသည် ယူရိုပါလိဂ် ငါးပွဲကစားပြီး တစ်မှတ်သာရရှိထားသည့် ဆဲလ်တစ်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည့်အတွက် အုပ်စုပထမမြင့် နောက်တစ်ဆင့်သို့ တက်လှမ်းရန် အခြေအနေကောင်းများ ပိုင်ဆိုင်ထားသည့် အသင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ယူရိုပါလိဂ် အုပ်စု (H) မှ လိုင်လီအသင်းနှင့် အေစီမီလန်အသင်းတို့ နောက်တစ်ဆင့်သို့ မည်သည့်အသင်းက အုပ်စုပထမမြင့် တက်လှမ်းသွားနိုင်မလဲ သောကြာနေ့ နံနက် ၂ နာရီခွဲတွင် အဆုံးအဖြတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

အောင်ဇော်

စာမျက်နှာ ၇ မှ

“ဖုထစ်ရွတ်တွဲ ငှက်ငွင်းတသို့ ပျဉ်းမငှတ်တို့ သက်ကြားအိုသည် ကုန်းမိုထက်တွင် တပင်တည်း။ ခွဆုံအကွေး၊ သစ်ခေါင်းဆွေးလည်း အဖေးတက်လှာ အိုင်းအမာသို့ ကျယ်စွာဟက်ပက် ခြံအိမ်ပျက်။ ကုန်းမိုကမ်းပါး မြေပက်ကြားတွင် စစ်သားခမောက်ပိန်ခြောက်ခြောက်လည်း စစ်ရောက်စခန်း လက်ပြည့်နံ။ ထိုပင်ငှတ်တို့ ပျဉ်းမအိုသည် စစ်ကိုလည်းကြုံ ခြံအိုလည်းဖြစ်

ဓားထစ်လည်းခဲ နေလျှံလည်းတိုက် လေပြင်းခိုက်လဲ မငိုက်ဦးခေါင်း နွေသစ်လောင်းသော် ရွက်ဟောင်းညှာကြွ ရွက်သစ်ဝေ၍ လေပြေထဲတွင် ငယ်ရုပ်ဆင်သည် အသင်ယောက်ျားကောင်းတကာ။” (မင်းသုဝဏ်)

အနာဂတ် ပြည်ထောင်စုကြီးအတွက် အားတက်ဖွယ် နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဦးတည်ချက်၊ မျှော်မှန်းချက်ဆောင်ပုဒ်များနှင့်အတူ ထိုအချက်များ အောင်မြင်စေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ မိဘပြည်သူများ၊ အသိပညာရှင်/အတတ်ပညာရှင်များ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဖွား

တိုင်းရင်းသား ပြည်သူအားလုံး၏ စုစည်းညီညွတ်မှု၊ ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း အကောင်အထည်ဖော်မှုများဖြင့် ရွက်ဟောင်းညှာကြွ ရွက်သစ်ဝေမည့် ကိုဗစ် ၁၉ အလွန်ကာလ လေပြည်ထဲတွင် ထူးချွန်ထက်မြက်သော ယောက်ျားကောင်း မိန်းမမြတ် နိုင်ငံ့သားကောင်း သမီးကောင်းများဖြင့် အိမ်ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီးနှင့် အိမ်ခြံမြေအိုင်တော်ကြီးကို ငယ်ရုပ်ဆင်နိုင်ကြစေကြောင်း ဆန္ဒပြုတင်ပြလိုက်ရပါသည်။

ရည်ညွှန်း

- မြန်မာနိုင်ငံပညာရေးစီမံခန့်ခွဲမှု ပြောင်းလဲ ဖြစ်ပေါ်လာပုံ (၁၉၂၄-၁၉၅၈) - ဦးသာကျော်။ ပထမအကြိမ် (ဩဂုတ်လ ၂၀၁၅) ထုတ်ဝေသူ - Hub Myanmar။
- ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ ကြေးမုံသတင်းစာခေါင်းကြီး - အမျိုးသားအောင်ပွဲ။
- အမျိုးသားနေ့ ရွှေရတနာပတ်စပို့အမှတ်စာစောင်။
- List of colonial governors of Burma; https://en.wikipedia.org/wiki/List_of_colonial_governors_of_Burma အင်တာနက်စာမျက်နှာ။
- ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် နှစ် ၅၀ ပြည့် ရွှေရတနာပတ်စပို့အမှတ်စာစောင်။
- တစ်သက်တာမှတ်တမ်းနှင့် အတွေးအခေါ်များ - ရွှေဦးခေါင်း။
- ကျွန်တော်ပြုရိုက်ရက် - လူထုဦးလှ။

စာမျက်နှာ ၉ မှ

‘မြအင်းလျား’ အငြိမ့်သည် ၁၉၉၅ စိန်ရတနာကာလတွင် သုံးကြိမ်ဆက်တိုက် အသုံးတော်ခံပြီး ဖြစ်သည်။ နာမည်ကျော်သည်ထက် ကျော်လာသည်။ ဧည့်သည်တော်များကပင် စောင့်စားကြည့်လိုကြသည်။ ထက်မြက်သူလေးများဖြစ်၍ သင်သမျှတတ်ကြသည်။ လူ့ရှင်တော်ပိန်ပိန်၊ ကိုဇော်ထူးဦး၊ ကိုမိုးကတို့က (၁၉၉၅)တွင် သင်ပေးကြသည်။ မြအင်းလျားအငြိမ့် စတင်သင်ကြားသူများမှာ ဆရာကိုသော်ကနှင့် ဆရာကိုမျိုးဇော်တို့ဖြစ်ကြသည်။ ၁၉၉၅ ခု မြဝတီ ရုပ်မြင်သံကြားတွင် ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မြဝတီ ရုပ်မြင်သံကြားမှပင် ထုတ်လွှင့်ခဲ့ဖူးပါသည်။

ထူးခြားဆုံးအငြိမ့်ဖြစ်ခြင်းမှာ မျိုးဆက်ဟောင်း ဒေါ်ရင်ကြင် (ဒေါ်နန့်စိန်ကြင်) အသက် ၇၀ ကိုယ်တိုင်၊ မင်းသမီးအဖြစ် ပါဝင်တင်ဆက်ထားသောကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ အဆောင်သူ မင်းသမီးနှစ်ယောက်နှင့်အတူ (၁) မယုယုမိုး (ကုန်ထုတ်ဓာတ်)၊ (၂) မစောသူဇာလှိုင် (ကွန်ပျူတာသိပ္ပံ)၊ မနန်စိန်ကြင်က နောက်ဆုံးထွက် မင်းသမီးဖြစ်၍ အားလုံးအံ့ဩကြရသည်။ မင်းသမီး သုံးလက် ကကြီးက ကွက်မှာ စည်းဝါးကျနလှလှသည်။

လူ့ရှင်တော်တို့ကား အထူးဆိုဖွယ်ရာ မရှိပါချေ။ တကယ့်အမျိုးသားလူ့ရှင်တော်အလား ပိုင်နိုင်စွာ သရုပ်ဆောင်နိုင်ကြသည်။ (၃) နှစ်ကခဲသော လူရွှင်တော်များကား (၁၉၉၅) မြတ်ထုံး (မိုးသီတာလှိုင်)၊ ဇီဝ (မိုးမိုးခိုင်)၊ ညှပ်စိ (မရီမာမြင့်)၊ ပေတူး (မမြတ်လင်းလှိုင်)တို့ဖြစ်ကြသည်။ ပထမအကြိမ်တွင် မိမိချစ် (ကျောက်ဖြူ)၊ မဝါဝါရွှေ (အင်္ဂု)၊ မချိုနှင်း (ထားဝယ်)၊ မခင်စောဦး (ပုသိမ်)၊ ဒုတိယအကြိမ်တွင် မခင်စောဦး၊ မမိုးမိုးခိုင်၊ မမိုးသီတာခိုင်၊ မသက်စုစုလှိုင်၊ မအေးအေးမော်၊ မရီမာမြင့် တို့ဖြစ်သည်။ အင်းလျားပျိုဖြူများက ‘မြအင်းလျား’ အငြိမ့်ခန်းဖြင့် ဆန်းသစ်ဖျော်ဖြေကြသည်မှာ ချီးကျူးဂုဏ်ယူဖွယ်ကောင်းလေစွ။

၁၉၁၈ ခုနှစ် မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့တွင် ခမ်းနားထည်ဝါသော ညစာစားပွဲကြီးကို လည်း မျိုးဆက်ဟောင်းများနှင့် စုပေါင်းတင်ဆက်ခဲ့သည်မှာလည်း မမေ့နိုင်ပါ။ Led Board ကြီးဖြင့် (စိန်ရတပိုင်ခဲသမျှ) အတိတ်၏ပုံရိပ်ကိုလည်း တင်ဆက်ကြပြီး အုပ်စုလိုက် ဓာတ်ပုံများ ရိုက်ကြသည်မှာ ပျော်စရာပင်။

ဘာသာရေး တက္ကသိုလ်ဓမ္မာရုံ ဆောက်စဉ်က အင်းလျားမျိုးဆက်ဟောင်းများ ပါဝင်လုပ်အားပေးခဲ့ဖူးကြသကဲ့သို့ မျိုးဆက်သစ်များမှာလည်း အလှူငွေထည့်ဝင်ကြပြီး ဓမ္မာရုံ

အခမ်းအနားတွင် ပါဝင်ခွင့်ရခဲ့သည်။ အထူးသဖြင့် အင်းလျားဆောင်ကြီးနှင့် လိုက်ဖက်သည့် ဉာဏ်တော် ၁၈” ရှိ ကြေးဆင်းတုကို ပလ္လင်တက်တို့နှင့်အတူ ပူဇော်ခဲ့ပါသည်။ ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တဦးဝိစိတ္တသာရတီဝံသဆရာတော်နှင့် ခုနစ်ဆက်တိုင် ဘုရား အနေကဇာတင်ပူဇော်ခဲ့ပါသည်။ ၁၉၈၇ ခုနှစ်က အခမ်းအနားတွင် ပညာရေးဝန်ကြီးကိုယ်တိုင် ကြွရောက်ချီးမြှင့်ခဲ့ပါသည်။ စိန်ရတအကြီးစား ပြင်ဆင်ရာတွင် ဘုရားခန်းကြီးမှာ သပွယ်သော မှန်လိုဘုရားခန်းကြီးဖြစ်သွားပါသည်။ ဝါဆို၊ ကထိန် အလှူများလည်း ပြုလုပ်လှူဒါန်းကြပါသည်။ အထူးတင်ပြလိုသည်မှာ ဤဘုရားခန်းကြီးတွင် ၂၄ နာရီပဋ္ဌာန်း၊ ၇၂ နာရီ (၃ရက်ကြာ) ပဋ္ဌာန်းပူဇော်ပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အဆောင်များအားလုံးမှ အလှူညှိကျ လာရောက်ပူဇော်ကြသည်မှာ ကြည့်နူးချမ်းမြေ့ဖွယ် ကောင်းလှပေသည်။ ချောင်းဝဆရာတော်ကြီးအား သိက္ခာထပ်ခြင်း၊ သီပေါဆရာတော်၊ ကိုလိုဆရာတော်များအား ဖူးမြော်ကြခြင်း၊ ညောင်ပင်အိုင် ဆရာတော်ကြီး ကမ္ဘာအေးသံဃမဟာနာယက ဆရာတော်၊ သဒ္ဓမ္မရုံသီဆရာတော်ကြီးများအား ပင့်ဖိတ်၍ တရားရေအေး တိုက်ကျွေးကြခြင်းဖြင့် အမျိုးဘာသာသာသနာ လေးစားသော အင်းလျားသူများဖြစ်ကြောင်း သိနိုင်

ပေသည်။

သက်ကြီးပူဇော်ပွဲ

၁၃-၈-၁၉၉၅ ရက်နေ့ စိန်ရတကာလက သက်ကြီးပူဇော်ပွဲကို တက္ကသိုလ်များ ဓမ္မာရုံတွင် မျိုးဆက်ဟောင်းများနှင့်အတူ ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ အသက် ၇၅ နှစ်အထက်၊ အသက် ၆၀ အထက်၊ အသက် ၆၀ အောက် ဆက်သုံးဆက် ပူဇော်ပွဲဖြစ်ပါသည်။ သက်ကြီး ၄၂ ဦးအနက် ၂၅ ဦးသာ ကြွရောက်ပါသည်။ ယင်းအခမ်းအနားတွင် ဟင်္သာတရင်နေင်းက “ခက်မဆယ်ဖြာ” ချီအဖြည့်ခံ ရတုဖတ်ကြားခြင်း၊ ဒေါ်အုန်းရီက ကန်တော့ချိုးကို တိုင်ပေးခဲ့ပြီး အမေစု (၈၈)နှစ်၊ ဒေါက်တာဒေါ်ခင်မြ (၇၉)နှစ်၊ ဒေါ်သန်းနု (၇၀)နှစ်တို့က ဆုပေးစကားချီးမြှင့်ကြပါသည်။ ၄၉ ၃၀၀၀/ဆေးဝါးများ၊ မုန့်ပွဲများ စသည်ဖြင့် ကန်တော့ကြသည်မှာ စိတ်နှလုံးချမ်းမြေ့ဖွယ်၊ ကြည်ညို လေးစားဖွယ်အားကျဂုဏ်ယူဖွယ်ကောင်းလှပေသည်။

အားကစား

၁၉၄၇ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာ ၂ ရက်နေ့က အင်းလျားဆောင် ဒေါ်ခင်မြနှင့် ဒေါ်ရီရီတို့ ဦးဆောင်၍ အမျိုးသမီးကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအသင်း တည်ထောင်ပြီး ရန်ပုံငွေရှာခဲ့ကြရင်း သရုပ်ပြခဲ့ကြသည်။ မျိုးဆက်ဟောင်း ဒေါ်မျိုးဆင့် (ကြက်တောင်) မြန်မာ့ လက်ရွေးစင်နှင့် ဒေါ်မြသူဇာ (ပြေးခုန်ပစ်) ရွှေတံဆိပ်ဆု

ရှင်တို့ ပေါ်ထွက်ခဲ့သည်။ အင်းလျားမျိုးဆက် သစ်အနေဖြင့် ၁၉၉၆ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက်က ကျင်းပသော အေရီးဗစ် အဆောင်လိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆု ဆွတ်ခူးခဲ့သဖြင့် ရေကူးသင်တန်းဆင်းပွဲ၊ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲတို့တွင် ပဏာမအနေနှင့် ဖျော်ဖြေခဲ့ကြရပါသည်။ ၄-၁-၁၉၉၆ ရက်နေ့တွင် အဆောင်တွင်း အားကစားပြိုင်ပွဲများ ပျော်ပျော်ပါးပါး ကျင်းပခဲ့သည့်အပြင် တက္ကသိုလ်ပရိဝုဏ် အိမ်ပတ် လမ်းတစ်ပတ် လမ်းလျှောက်ပြိုင်ပွဲတွင်လည်း အင်းလျားဆောင် အဆောင်မှူးနှင့် အဆောင် နည်းပြများပါ ပါဝင်ခဲ့ကြသည်။ ၁၉၉၅ တစ်နှစ်လုံးတွင်လည်း ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဒေါ်မော်မော်ရီနှင့်အဖွဲ့က ကျန်းမာကြံ့ခိုင်သင်တန်းများ ပေးခဲ့ပါသည်။

အချုပ်တင်ပြရသော် အစဉ်အလာကြီးမားခဲ့သော အင်းလျားဆောင်ကြီးသည် သမိုင်းကြောင်း ကောင်းခဲ့သလို ထင်ရှားခဲ့သည့် အင်းလျားညီအစ်မများသည် “တေးရေးကိုမြတ်မင်း၊ တေးဆို တင်ဇာမော် ဆိုခဲ့သည့် အင်းလျားရီနေသမျှ” သီချင်းအတိုင်း “အင်းလျားသာ တို့နားခိုရာပါ၊ အင်းလျားမှာ အတူဆုံမှာ၊ အင်းလျားဟာ အစဉ်တည်တံ့နေမှာ သေချာ၊ ဂုဏ်ယူနေမှာ အင်းလျားရဲ့အဆောင်သူလေးများပါ” ဟု ကမ္ဘည်းတင်လိုက်ချင်ပါတော့သည်။

နှစ် ၁၀၀ ပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနား ဗဟန်းမြို့နယ် ကြားတောရလမ်းရှိ ဦးအရိယကျောင်း၌ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၉

မြို့မကျောင်းသားကျောင်းသူဟောင်းအသင်း၏ စီစဉ်မှုဖြင့်မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၂ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်၊ ခရစ်နှစ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်တွင်ကျရောက်သော နှစ် ၁၀၀ ပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားကို ယူနီဗာစတီအက်ဥပဒေ သပိတ်တိုက်ပွဲ စတင်ဆင်နွှဲရာအောင်မြေ ဗဟန်းမြို့နယ် ကြားတောရလမ်းရှိ ဦးအရိယကျောင်းရှေ့ အမျိုးသားကျောင်းကျောင်းတိုင်နေရာ၌ ကိုဗစ် ၁၉ ကာလ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက်စည်းကမ်းနှင့်အညီကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာအခမ်းအနားကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်းနှင့် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်းတို့က မင်္ဂလာတော်နှင့် မင်္ဂလာမောင်းတို့ကို သုံးချက်စီ တီး၍ ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ထို့နောက်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ပြည်သူ့အားလုံးက အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်၊ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်၊ တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်မွေးမြူရေးအမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ကို နှစ်စဉ်ကျင်းပလာခဲ့သည်မှာ ယခုနှစ်သည် နှစ် ၁၀၀ ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်သည် တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်

ရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးအတွက် အလွန်ပင်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့သည် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းကို တွန်းလှန်ပြီး လွတ်လပ်ရေးအောင်ပွဲရသည့်အထိ ကြိုးပမ်းနိုင်ခဲ့သည့် လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုကြီးပင်ဖြစ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက်ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်းနှင့် မြို့မကျောင်းသားကျောင်းသူဟောင်းအသင်းဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမြင့်တိုးတို့က အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ပေါ်ပေါက်လာပုံနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အသီးသီး ပြောကြားကြသည်။

ယင်းနောက် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်းနှင့် တက်ရောက်လာသူများက ယူနီဗာစတီသပိတ်တိုက်ကျောင်းသားများကောင်စီဝင် ကျောင်းသားကြီး ၂၆ ဦး၏ အမျိုးသားရေးကျောက်တိုင်ရှေ့တွင် ဂုဏ်ပြုအလေးပြုခြင်း၊ မြို့မကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမြင့်တိုးနှင့် အမှုဆောင်များက ဆုတောင်းအမျှပေးဝေခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားမစတင်မီ နံနက်စောစောပိုင်းက မြို့မအမျိုးသားကျောင်းသားကျောင်းသူဟောင်းအသင်းမှ လူငယ်လေးများက သပိတ်တိုက်ကျောင်းသား ၂၆ ဦး၏ နာမည်ပါပုံစံစာများ ကိုယ်စားပြုကိုင်ဆောင်ကာ



အမျိုးသားရေးကျောက်တိုင်ရှေ့၌ ဂုဏ်ပြုအလေးပြုခြင်း၊ ဆုတောင်းအမျှပေးဝေခြင်းတို့ကိုဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းကြားတောရလမ်းရှိ ဦးအရိယကျောင်းတိုက်သည် ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်ကောလိပ်ကျောင်းသားကြီး ၂၀ နှင့် ဂျပ်ဆင်ကောလိပ်ကျောင်းသား ခြောက်ဦးတို့က ယူနီဗာစတီအက်ဥပဒေကို ဆန့်ကျင်သပိတ်တိုက်ပွဲဆင်နွှဲသွားရန် စည်းဝေးဆုံးဖြတ်ခဲ့သော သမိုင်းဝင်အောင်မြေနေရာပင်ဖြစ်သည်။

အာကာစိုး၊ ဓာတ်ပုံ - တင်စိုး

အာမခံလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး KBZ MS မှ နိုင်ငံအနှံ့တွင် အာမခံကိုယ်စားလှယ်များခန့်အပ်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၉

KBZ MS အထွေထွေအာမခံလုပ်ငန်း၏ အသိအမှတ်ပြု အာမခံကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ခန့်အပ်ခြင်း သဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲ ပထမနေ့အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့က ZOOM online Conferencing ဖြင့် ပြုလုပ်သည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံအနှံ့အပြားရှိ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ အာမခံကိုယ်စားလှယ်များက Online မှ တစ်ဆင့် ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးညိုမြင့်က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက် အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ KBZ MS မှ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် Mr. Anil Mancham က KBZ MS အထွေထွေအာမခံအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အာမခံလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် ဈေးကွက်အများဆုံးဖြင့် ဦးဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏အာမခံလုပ်ငန်းကဏ္ဍ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးတွင် ပိုမိုလျင်မြန်ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် IT အခြေပြုဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကို ငွေကြေးမြောက်မြားစွာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ၍ စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အဆိုပါ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာများကို အသုံးပြု၍ ခေတ်မီ၍ ပိုမို ကောင်းမွန်သော



အာမခံလုပ်ငန်း ဝန်ဆောင်မှုများကို ပိုမိုတိုးတက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ခေတ်မီ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကို အသုံးပြုပြီး အာမခံကိုယ်စားလှယ်များအား အကောင်းဆုံး ဆက်လက် ပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် KBZ MS ၏ ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အနာဂတ်အစီအစဉ်များနှင့်အတူ အသေးစိတ်ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် Commercial ဌာနတာဝန်ခံ Mr. Jyothish P.M က ကိုယ်စားပြု ရွေးချယ်ထားသော ကိုယ်စားလှယ်တော်များနှင့် အတူ ကိုယ်စားလှယ်များအား အကောင်းဆုံး ဆက်လက် ပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် KBZ MS ၏ ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အနာဂတ်အစီအစဉ်များနှင့်အတူ အသေးစိတ်ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

အား ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ သတ်မှတ်စည်းကမ်းများနှင့်အညီ မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့တွင် အသိအမှတ်ပြု အာမခံကိုယ်စားလှယ် စာချုပ်ချုပ်ဆိုမှုများအား ရက်သတ္တပတ်ကြာ ဆက်လက်ကျင်းပဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုကျော်

ရွှေပြည်သာမြို့နယ်တွင် အဓမ္မပြုကျင့်ပြီး ဖုန်းလှယ်ကုန်သွယ်မှုကို နှိမ်နင်းအတွင်း ဖမ်းဆီးရမိ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၉

ရွှေပြည်သာမြို့နယ် (၁၇/၃)ရပ်ကွက် အပိုင်း(၅) တရားလို မ---သည် ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်ည ၈ နာရီခွဲခန့်က ဝါးတရစက်မှုဇုန်ရှိ စက်ရုံမှ အလုပ်ဆင်းပြီး ခင်ပွန်းဖြစ်သူနှင့်အတူ စက်ဘီးစီး၍ ပြန်လာစဉ် အမျိုးသားနှစ်ဦး ဆိုင်ကယ်ဖြင့် ရောက်ရှိလာပြီး “မင်းတို့မှာ ဘာတွေရှိလို့၊ ရှိတာထုတ်ပေး” ဟု ပြောဆိုသဖြင့် ဖုန်းတစ်လုံးကို ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ထို့နောက် ၎င်း၏ ခန္ဓာကိုယ်အား ကိုင်တွယ်သဖြင့် ခင်ပွန်းဖြစ်သူက အရပ်ပုပုအမျိုးသားအား လက်သီးဖြင့် ထိုးခဲ့ကြောင်း၊ ထိုစဉ် အရပ်ရှည်ရှည်

အမျိုးသားတစ်ဦးက အရှည်တစ်ပေခွဲခန့်ရှိ ဓားဖြင့် ခုတ်သောကြောင့် ခင်ပွန်းဖြစ်သူ၏ ယာဘက်လက်ချောင်းများတွင် ပြတ်ရှဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ၎င်းအား ဓားဖြင့် ထောက်၍ ဖုန်းကို လုယူကာ ဆိုင်ကယ်ပေါ်သို့ တင်ဆောင်ပြီး (၁၉)ရပ်ကွက်၊ လမ်းဘေး လူရှင်းသည့်နေရာ အရောက်တွင် အရပ်ရှည်ရှည်အမျိုးသားက အဓမ္မပြုကျင့်ခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းနောက် ရပ်ကွက်အတွင်းမှ ဆိုင်ကယ်မီးရောင်များကြောင့် အဆိုပါအမျိုးသားနှစ်ဦးမှာ ထွက်ပြေးသွားခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့နှစ်ဦးအား စုံစမ်းဖော်ထုတ်အရေးယူပေးပါရန် ရွှေပြည်သာ

မြို့နယ် လှော်ကားနယ်မြေရဲစခန်းသို့ အမှုဖွင့်တိုင်တန်းခဲ့သည်။

အဆိုပါ ဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ရွှေပြည်သာမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ရွှေပြည်သာမြို့မရဲစခန်းမှ နယ်ထိန်းအရာရှိ ရဲအုပ် ကျော်စွာအောင်နှင့် လှော်ကားနယ်မြေရဲစခန်းမှ နယ်ထိန်းအရာရှိ ဒုရဲအုပ် လှမျိုးထွန်းနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် သတင်းရယူရချင်း (၁၉)ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များနှင့်ပူးပေါင်း၍ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများကို ဖမ်းဆီးရမိရေး ပိုင်းဝန်းပိတ်ဆို့ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက် နံနက် ၂ နာရီ ၂၅ မိနစ်ခန့်တွင် ညီညီထွန်းထွန်းနှင့် ဝဏ္ဏအောင် ရွှေပြည်သာမြို့နယ်နေသူ တို့နှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးရမိ၍ တရားစွဲတင်ပို့နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား

ဒစ်ဂျစ်တယ် စီးပွားရေးအကြောင်းသိကောင်းစရာ အမေး၊ အဖြေ အစီအစဉ် ဆက်လက် ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၉

COVID-19 ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ကာလအတွင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်လုပ်ကိုင်လည်ပတ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ပြည်သူ့ကို ပညာပေးမှုဝေပေးမည့် “ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ်”ကို နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်မှစ၍ အပတ်စဉ်ဗုဒ္ဓဟူးနှင့် ကြာသပတေးနေ့များတွင် ညနေ ၆ နာရီ မိနစ် ၃၀ မှ ည ၇ နာရီ အထိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသလျက်ရှိသည်။

ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက် (ကြာသပတေးနေ့) ညနေတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ Digital အသွင်ပြောင်းမှုအတွက် အွန်လိုင်းပေါ်က အလုပ်အကိုင်အခြေအနေ၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရှာဖွေနိုင်မှုအခြေအနေနှင့် ပြင်ဆင်သင့်တာတွေ နဲ့ပတ်သက်ပြီး ဗဟုသုတမျှဝေပေးမည့် ဒစ်ဂျစ်တယ် စီးပွားရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာအစီအစဉ်အား ချိတ်ဆက်ကုမ္ပဏီလီမိတက် (CEO) ဒေါ်ဟန်နီ မြဝင်း၊ MMtutors (Co-founder & CEO) ဒေါ်ဖျိုးပွင့်အိမ် တို့က ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ရာ ၎င်းဆွေးနွေးချက်များကို ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ထုတ်လွှင့်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



◆ ကျောဖုံးမှ

ကူညီသည့်အနေဖြင့် ဆန်ရိက္ခာ ယနေ့ပေါက်ဈေးနှုန်းအတိုင်း ဆန်အိတ်ပေါင်း ၁၀၀ ကို အခြေခံလူတန်းစား ၁၀၀၀ ခန့်အား ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ကောက်ရိုးနွယ်လူမှုအကျိုးပြုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းစိန်က ပြောသည်။

“ကိုဗစ်ရောဂါကပ်ဆိုးကြီးကို ကျော်ဖြတ်နေချိန်မှာ နှမ်းပါးသော အခြေခံလူတန်းစားများရဲ့ စားရေးအခက်အခဲကို တတ်နိုင်သမျှ ကူညီလှူဒါန်းပေးနေခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နဲ့ နှလုံးလှစေတော့ ဆန်အလှူရှင်များပူးပေါင်းပြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ်မှာ လှူဒါန်းမှုတွေ ပြုလုပ်နေသလို အခြားသောမြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်တွေမှာလည်း မိမိရပ်ကွက်ပြည်သူအကျိုးကို လုပ်ဆောင်ပေးနိုင်တဲ့ အတွက် ကောက်ရိုးနွယ်လူမှုအကျိုးပြုအဖွဲ့၏ လုပ်ဆောင်ချက်အတိုင်း ဆက်လက် ရပ်တည်သွားမှာပါ” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

အဆိုပါလှူဒါန်းမှုတွင် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ၂-ရပ်ကွက်နေ (ကိုမိုးနှင်း)+ ဒေါ်ခင်မာဝင်း(သား)ညာဏ်ထက်မိသားစု က ဆန်အိတ် ၃၀၊ ဘုရင့်နေောင်ပွဲရုံလမ်း ၁-ရပ်ကွက်နေ ဦးအောင်နိုင် (King ခုနစ်လွှာပေါက်စီ)က ဆန်အိတ် ၁၀ အိတ်၊ သန့်ဇင်လမ်းရပ်ကွက်နေ ဦးခင်ကြွယ်၊ ဒေါ်ခင်သိန်းမြင့်၊ ကြွယ်စတိုးက ဆန်နှစ်အိတ်၊ ၂-ရပ်ကွက်နေ ဦးသောင်းစိန်နှင့်ညီအစ်ကိုမောင်နှမများက ဆန် ၅၈ အိတ်တို့ စုပေါင်း၍ အနေယာညီ တစ်စီးလျှင် ဆန်သုံးပြည်နှုန်း လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးမင်းသိန်း(မရမ်းကုန်း) ဓာတ်ပုံ-မျိုးကြီး

ဘိုင်ဒင်အစိုးရလက်ထက် ပထမဆုံး ရက် ၁၀၀ အတွင်း အမေရိကန်ပြည်သူများကို ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး သန်း ၁၀၀ ထိုးပေးမည်

ဝါရှင်တန် ဒီဇင်ဘာ ၉
အမေရိကန်ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ၎င်း၏အစိုးရလက်ထက် ရက်ပေါင်း ၁၀၀ အတွင်း အမေရိကန်ပြည်သူများကို ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးသန်း ၁၀၀ ထိုးနှံပေးရန် ရည်မှန်းထားကြောင်း နိုင်ငံတကာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်က ဖော်ပြလိုက်သည်။

အစိုးရသစ် တာဝန်ယူမည့် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှစပြီး ကိုဗစ်-၁၉ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မည့်အဖွဲ့တွင်ပါဝင်သည့် ထိပ်တန်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိတ်ဆက်ပေးသည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ခုကိုလည်း အမေရိကန်ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ဘိုင်ဒင်က ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

မိမိတို့၏ အလုပ်ကိုပြန်သွားနိုင်ရန်၊ မိမိတို့၏ ပုံမှန်ဘဝများကို ပြန်သွားနိုင်ရန်နှင့် မိမိတို့၏ ချစ်ခင်သူများဆီပြန်သွားနိုင်ရန် ကိုဗစ်-၁၉ တုံ့ပြန်ရေး ထိပ်တန်းအဖွဲ့ဝင်များသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်ရန် ပထမဆုံးနေ့အတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ပြောကြားလိုက်သည်။

ဘိုင်ဒင်က ၎င်း သမ္မတတာဝန် ထမ်းဆောင်မည့် ပထမဆုံး ရက် ၁၀၀ အတွင်း အမေရိကန်ပြည်သူများကို အများပြည်သူနေရာများတွင် ပါးစပ်နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ရန် တိုက်တွန်းသည့် အမိန့်တစ်ရပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးလိုမည်ဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး အနည်းဆုံး သန်း ၁၀၀ ထိုးနှံပေးရန်လည်း ရည်မှန်းထားကြောင်းနှင့် သမ္မတအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့် ပထမဆုံး ရက် ၁၀၀ အတွင်း စာသင်ကျောင်းအများစုကို ပြန်ဖွင့်ရန်လည်း ကြိုးစားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဘိုင်ဒင်က ပြောကြားလိုက်သည်။

အမေရိကန် ရွေးကောက်ခံသမ္မတက ၎င်း၏သမ္မတအဖြစ်တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့် ပထမဆုံး ရက် ၁၀၀ အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကို အဆိုးသတ်ပေးနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း သို့သော်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကို ပြောင်းလဲမှုရှိအောင် လုပ်ဆောင်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အမေရိကန်ပြည်သူများ၏ ဘဝကို ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် လုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။



အမေရိကန်ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်ကို တွေ့ရစဉ်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်အတည်ပြုလူနာ ၂၈၀၀၀ ကျော် ထိရှိလာ

ကိုလံဘို ဒီဇင်ဘာ ၉
သီရိလင်္ကာနိုင်ငံရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်လူနာအရေအတွက်သည် ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်က အတည်ပြုခဲ့သော ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၆၀၀ အပါအဝင် ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ၂၈၀၀၀ ကျော် လွန်ခဲ့ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ စာရင်းဇယားများအရ သိရသည်။



သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ ကိုလံဘိုမြို့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ စမ်းသပ် စစ်ဆေးပေးနေသည့်ကို တွေ့ရစဉ်။

မတ်လကပထမဆုံး ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်လူနာ တွေ့ရှိခဲ့ချိန်ကတည်းက ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ ၂၈၅၈၀ အနက် ၂၀၈၀၄ ဦးသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုမှ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသောကြောင့် ဆေးရုံမှ ဆင်းသွားပြီဖြစ်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူနှစ်ဦးရှိကြောင်း ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်က ဖော်ပြမှုနှင့်အတူ စုစုပေါင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့်သေဆုံးသူ ၁၄၂ ဦးရှိလာခဲ့သည်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံတွင် အောက်တိုဘာလက အစုလိုက် ကူးစက်မှုသစ်နှစ်ခု တွေ့ရှိပြီးနောက် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက် ဖြစ်ပွားမှု ဒုတိယလှိုင်း၏ ရိုက်ခတ်မှုကို ခံစားနေရသည်။ ကူးစက်ရောဂါပြန့်ပွားခြင်းနှင့် ကာကွယ်ခြင်းဆိုင်ရာ ဌာန၏

ထုတ်ပြန်ချက်အရ အစုလိုက်အပြုံလိုက်ကူးစက်မှု နှစ်ခုကြောင့် နောက်ထပ် ကိုဗစ်-၁၉ လူနာသစ် ၂၅၀၀၀ ထပ်မံ ကူးစက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်းနှင့် မြို့တော် ကိုလံဘို၏ တချို့အစိတ်အပိုင်းများကို ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုမှ တားဆီးကာကွယ်ရန် သီးသန့်ခွဲထားကြောင်း သိရသည်။

မတ်လကတည်းက ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်အထိ ပီစီအာရ်စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုပေါင်း ၉၁၇၀၀ နီးပါး ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များအနေဖြင့် အစုလိုက်အပြုံလိုက် ကူးစက်မှုကို ကာကွယ်ရန် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုများ ပိုမိုလုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်သည်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံတွင်ပါးစပ်နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ရန်နှင့် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်မှုများကို ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရန် ဥပဒေတစ်ရပ်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး မည်သူမဆို အဆိုပါဥပဒေအား ဆန့်ကျင်ပါက ဒဏ်တပ်ခြင်း ခံရမည်ဖြစ်သလို ထောင်ခြောက်လအထိ ကျခံရနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ

အစွဲရေ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် စတင်ထိုးနှံပေးမည်

ဂျေရုဆလင် ဒီဇင်ဘာ ၉

အစွဲရေ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် စတင်မည်ဖြစ်ကြောင်း အစွဲရေနိုင်ငံပိုင် ကန်နယူးအေဂျင်စီက ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့်အရာရှိတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်ကို ကိုးကား၍ ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ဖော်ပြလိုက်သည်။

ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားကြရန် တိုက်တွန်း

အစွဲရေကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဟေဇီလယ်ဗီက နိုင်ငံပိုင်ကျန်းမာရေးဌာနများအနေဖြင့် ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ရန်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားကြရန် တိုက်တွန်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုရက်မတိုင်မီ အစွဲရေဆေးရုံများတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော ဆေးဘက်ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ကာကွယ်ဆေးစတင်ထိုးနှံပေးနိုင်ရန် မျှော်မှန်းထားကြောင်း သိရသည်။

လယ်ဗီက ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမည့် ဦးစားပေးအုပ်စုကို စီစဉ်ဆောင်ရွက် နေကြောင်းနှင့် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ပြီးစီးမည်ဖြစ်ကြောင်း ထပ်လောင်း ပြောကြားလိုက်သည်။

အဆိုပါကာကွယ်ဆေးကို အမေရိကန်ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ ဖိုက်ဇာမှ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းဖြစ်သည်။ လွန်ခဲ့သောလကဝယ်ယူခဲ့သော ကာကွယ်ဆေးရစ်သန်းအနက် ပထမဆုံးကာကွယ်ဆေးပို့ဆောင်မှုသည် အစွဲရေနိုင်ငံသို့ ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်က ရောက်ရှိလာခဲ့သည်။

ဆင်ဟွာ

ဂါဇာကမ်းမြောင်းဒေသသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးများ ဖြန့်ဖြူးပေးပို့မည်ဖြစ်ကြောင်း အီးယူကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ပြော

ဂါဇာ ဒီဇင်ဘာ ၉
ဥရောပသမဂ္ဂသည် ဂါဇာကမ်းမြောင်းဒေသတွင် ပြုလုပ်မည့် ကိုဗစ်-၁၉ စမ်းသပ်စစ်ဆေးရန်အတွက် လိုအပ်သောဆေးဝါးပစ္စည်းများကို ထောက်ပံ့မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကာကွယ်ဆေးရရှိသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် ကာကွယ်ဆေးများ ဖြန့်ဖြူးပေးပို့သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဥရောပသမဂ္ဂကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့က ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်က ပြောကြားလိုက်သည်။

ကာကွယ်ဆေးရရှိသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ဂရုစိုက်စောင့်ရှောက်ပေးနေသော ရှေ့တန်းသူရဲကောင်းများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများနာသူများအတွက် ပထမဆုံးထောက်ပံ့ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပါလက်စတိုင်းရှိ ဥရောပသမဂ္ဂကိုယ်စားလှယ် ဆန်ဗွန်ဘားစ်ဒေါ့ဖ်က ဂါဇာရှိ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားလိုက်သည်။ ဥရောပသမဂ္ဂမဟုတ်ဘဲ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များ၊ သံအမတ်ကြီးများနှင့် ပါလက်စတိုင်းရှိ ဥရောပသမဂ္ဂကောင်စီဝန်များပါဝင်သည့် သံတမန်အဖွဲ့သည် ဂါဇာကမ်းမြောင်းဒေသသို့ သွားရောက်ပြီးနောက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဂါဇာကမ်းမြောင်းဒေသရှိ ပြည်သူများသည် နှစ်ပေါင်း ၁၃ နှစ်ကျော်ကြာ အစွဲရေ၏ ပိတ်ဆို့မှုများအောက်တွင် နေထိုင်နေကြရသည်။ ဆင်ဟွာ



ပါလက်စတိုင်းရှိ ဥရောပသမဂ္ဂကိုယ်စားလှယ် ဆန်ဗွန်ဘားစ်ဒေါ့ဖ် ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်က ဂါဇာ၌ ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် မိန့်ခွန်းပြောနေစဉ်။

ဂျပန်အစိုးရအဖွဲ့က ကန်ဒေါ်လာ ၇၀၀ ဘီလီယံတန်ကြေးရှိ စီးပွားရေးလှုံ့ဆော်မှု အစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို အတည်ပြု



တိုကျို ဒီဇင်ဘာ ၉
ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် နောက်ဆက်တွဲ စီးပွားရေး ထိခိုက်မှုကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းမည့် အစီအမံများ အပါအဝင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇၀၀ ဘီလီယံ တန်ကြေးရှိ သည့် စီးပွားရေးလှုံ့ဆော်မှု ရန်ပုံငွေအစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို ဂျပန်အစိုးရအဖွဲ့က ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်တွင် အတည်ပြုလိုက်ပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ငွေကြေးအစီအစဉ် ချေးငွေများနှင့် ဘိုးဘွား ရိပ်သာများအတွက် အကူအညီအထောက်အပံ့များ ပေးအပ် ရန်နှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ငွေကြေးအကူအညီ ပေးမည့် အစီအစဉ်များပါဝင်ကြောင်း ဖော်ပြသည်။ ဂျပန် နိုင်ငံအနေဖြင့် လာမည့် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကာဗွန် ထုတ်လွှတ်မှုကို သုညရာခိုင်နှုန်းအထိ လျှော့ချသွားရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိရာ အဆိုပါ ရန်ပုံငွေဖြင့် အစိမ်းရောင် နည်းပညာကဏ္ဍတွင် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု အရှိန်မြှင့်လုပ်ဆောင်

အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇၀၀ ဘီလီယံတန်ကြေးရှိ စီးပွားရေး လှုံ့ဆော်မှု အစီအစဉ်ကို အတည်ပြုလိုက်သည့် ဂျပန် ဝန်ကြီးချုပ် ဆူဂါယိုရှိဟိဒို။

မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ထို့ပြင် ပြည်တွင်းခရီးသွားလာမှုကို မြှင့်တင်မည့် အစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို တိုးချဲ့ရန်အတွက်လည်း အဆိုပါရန်ပုံ ငွေဖြင့် ငွေကြေးထည့်ဝင်မှု ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။ ဝန်ထမ်း အင်အားလျှော့ချမှုမှ ရောင်လွှဲနိုင်ရန် ကြိုးစားနေသည့် ကုမ္ပဏီများကိုလည်း ဂျပန်အစိုးရက အကူအညီများ ပေးအပ်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ဆူဂါယိုရှိဟိဒိုအစိုးရအဖွဲ့ ထိပ်တန်း အာဏာပိုင်များနှင့် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် အစည်းအဝေးတွင် စီးပွားရေးလှုံ့ဆော်မှု ရန်ပုံငွေအစီအစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးသည်။ နိုင်ငံအတွင်း၌ အလုပ်အကိုင်များ ဆက်လက်တည်မြဲရေး၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက် လည်ပတ်နိုင်စေရေး၊ စီးပွားရေးပြန်လည်ထူထောင်ရေး နှင့် အစိမ်းရောင်နှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာမှတစ်ဆင့် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုလမ်းကြောင်း ပွင့်စေရေးတို့ အတွက် အဆိုပါ စီးပွားရေးလှုံ့ဆော်မှု ရန်ပုံငွေအစီအစဉ်ကို ထူထောင်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောကြားသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

ဂျပန်နိုင်ငံရှိ ဆေးရုံများတွင် ဆေးဝန်ထမ်းအင်အား အရေးပေါ် လိုအပ်နေ

တိုကျို ဒီဇင်ဘာ ၉
ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက် ခံထားရသည့် လူနာများအား ကုသနေ သည့် ဆေးရုံများတွင် ဝန်ထမ်းအားမမျှ သည့် အခြေအနေကို လျော့ပါး သက်သာစေရန် အစိုးရက ခရိုင် အသီးသီးရှိ သူနာပြုဝန်ထမ်းများနှင့် ဆရာဝန်များအား ဆေးရုံများသို့ အပြန်အလှန် ပို့ဆောင်စေရန် စီစဉ် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အမျိုးသားအုပ်ချုပ်ရေး အကြီး အကဲများအသင်း၏ ကူညီဆောင်ရွက် မှုဖြင့် ခရိုင်များအချင်းချင်း လုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မူဘောင်တစ်ခု ကို ထူထောင်ရန် ဂျပန်အစိုးရအရာရှိ

များက စီစဉ်လျက်ရှိသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံ တစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွား မှုသည် စံချိန်တင်ပမာဏအထိ ဆက်လက် တိုးပွားလာလျက်ရှိရာ ဆေးရုံများတွင် လူနာအရေအတွက် ပိုမိုဆုံအောင် ဒေသအာဏာပိုင်များက အမြန်ဆုံး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ကြရန် အစိုးရအာဏာပိုင်များက တိုက်တွန်း ထားသည်။

ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်က ဂျပန် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ကိုရိုနိုဘူအိုသည် ရောဂါကူးစက်ခံရသည့် လူနာအရေ အတွက် တိုးပွားလာသည့်အခြေအနေ ကို ကူညီဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဂျပန်အမိမြေကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ကို

ဟော့ကိုင်းဒိုးခရိုင်မြောက်ပိုင်း အဆာ ဟီကာဝါမြို့သို့ သူနာပြုများ စေလွှတ် ပေးရန် အမိန့်ထုတ်ခဲ့သည်။

ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ဂျပန်အမိမြေကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့မှ ဆေးတပ်သားများကို ဂျပန်နိုင်ငံ အနှောင့်အယှက်ကိုဗစ်-၁၉ အရေးပေါ် ကုသဆောင်သို့ ပို့ဆောင် ရန် စီစဉ်နေကြောင်း သိရသည်။

ဆေးဝန်ထမ်း အင်အားကို တတ်နိုင်သမျှ ဖြည့်ဆည်းပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး က သတင်းထောက်များသို့ ပြောကြား သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ



၂၀၃၀ ပြည့်နှစ် တိုကျိုတွင် ဓာတ်ဆီကားသစ် ရောင်းချမှုများ ပိတ်မည်

တိုကျို ဒီဇင်ဘာ ၉
ဂျပန်နိုင်ငံ၏ မြို့ကြီးတစ်မြို့ဖြစ်သည့် တိုကျိုမြို့တွင် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မှ စတင်ကာ ဓာတ်ဆီကားသစ် ရောင်းချ မှုကို ပိတ်ပင်သွားမည်ဟု တိုကျို အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ပြောသည်။

လျှပ်စစ်ကား ရောင်းချမှုကို အားပေးသည့် အနေဖြင့် ယင်းသို့ ပြုလုပ်သွားရန် စီစဉ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၂၀၅၀ တွင် ဖန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ ထုတ်လုပ်မှုကို သုညရာခိုင်နှုန်းအထိ လျှော့ချနိုင်ရန်အတွက် ယခုလို ရည်မှန်းချက်ကြီးကြီးထား လုပ် ဆောင်ရခြင်းဖြစ်သည်ဟု အုပ်ချုပ်

ရေးမှူး ကိုအိကီယူရီကိုက ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ပြောသည်။ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ မြို့ကြီးများတွင် လည်း ဖန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လုပ် မှုကို သုညအထိ လျှော့ချနိုင်ရေး လုပ်ဆောင်ကြရန် တာဝန်ရှိသည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက် ပြောကြား သည်။

၂၀၃၀ ပြည့်နှစ် ရောက်လျှင် တိုကျိုမြို့တွင် ဓာတ်ဆီကားသစ် ရောင်းချမှုကို အဆုံးသတ်မည်ဖြစ် ပြီး ဓာတ်ဆီမော်တော်ဆိုင်ကယ် ရောင်းချမှုကို ၂၀၃၅ ခုနှစ်တွင် အဆုံးသတ်မည်ဖြစ်သည်။ တိုကျိုမြို့

တွင် လျှပ်စစ်ကားသစ်များ ရောင်းချ နိုင်ရေး ရည်မှန်းချက်ထားကာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်ဝန်းကျင်များတွင် ဓာတ်ဆီ ကား ရောင်းချမှုကို ပိတ်ပင် နိုင်မည့် ကြေညာချက်မျိုး ထုတ်ပြန် နိုင်ရန် ဂျပန်စက်မှုဝန်ကြီးဌာနက မျှော်လင့်လျက်ရှိသည်။ တိုကျို အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ ကြေညာချက် အတိုင်း ဂျပန်ကားလုပ်ငန်းရှင်များ သည် သန့်ရှင်းသော စွမ်းအင်သုံး ယာဉ်များ ဖြစ်လာနိုင်ရေး အစီအစဉ် ရေးဆွဲချမှတ်ရတော့မည်ဖြစ်သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ



ဂျပန်နိုင်ငံရှိ ဆေးရုံတစ်ရုံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ လူနာအား ကုသမှုပေးနေသည့် ဆေးဝန်ထမ်းများကို တွေ့ရစဉ်။

ခရီးသည်တစ်ဦးတွင် ကိုဗစ် -၁၉ စမ်းသပ်တွေ့ရှိပြီးနောက် အပျော်စီးသင်္ဘော စင်ကာပူသို့ ပြန်လှည့်

စင်ကာပူ ဒီဇင်ဘာ ၉
Royal Caribbean အပျော်စီးသင်္ဘောပေါ်တွင် လိုက်ပါ သည့် အသက် ၈၃ နှစ်အရွယ် ခရီးသည်တစ်ဦးတွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ခံထားရကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိပြီး နောက် ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်တွင် သင်္ဘောကို စင်ကာပူသို့ ပြန်လှည့်ခဲ့ကြောင်း ဒေသတွင်းမီဒီယာများတွင် ဖော်ပြကြ သည်။ အဆိုပါ ခရီးသည်သည် ဝမ်းလျှော့နေကြောင်း သင်္ဘောပေါ်ရှိ ဆေးအဖွဲ့သို့ အကြောင်းကြားပြီးနောက် ကိုဗစ်-၁၉ ရှိ မရှိ စစ်ဆေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သင်္ဘောပေါ်မတက်မီ ခရီးသည်အားလုံးကို ကိုဗစ်-၁၉ ဆေးစစ်မှုပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ထိုစဉ်က အဆိုပါခရီးသည်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ စမ်းသပ်တွေ့ရှိခြင်းမရှိပေ။ ယင်း အပျော်စီး သင်္ဘောသည် မည်သည့်မြို့ကိုမျှ ဦးတည်ခြင်းမရှိဘဲ လေးရက်ကြာ ရှုခင်းကြည့်ခရီးစဉ် ထွက်လာခြင်းဖြစ်ပြီး

သင်္ဘောပေါ်တွင် ဧည့်သည် ၁၆၈၀ နှင့် သင်္ဘောအမှုထမ်း ၁၄၈ ဦး လိုက်ပါလာသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ စမ်းသပ်တွေ့ရှိသည့် ခရီးသည်နှင့် ထိတွေ့မိသူများကို သီးခြားခွဲထားပြီး ဆေးစစ်မှုပြုလုပ်ခဲ့ရာအားလုံးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ မတွေ့ရှိရဟု ဒေသတွင်းမီဒီယာများတွင် ဖော်ပြကြသည်။

ထိတွေ့မိသူများနောက် ခြေရာခံလိုက်ခြင်းကို အပြီး သတ်လုပ်ဆောင်ပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ရောဂါဖြစ်ပွားသူနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့မှုမရှိသော ခရီးသည်များကိုမူ သင်္ဘောပေါ်မှ ဆင်းခွင့်ပေးပြီးနောက် ဆေးစစ်မှုပြုလုပ်ပြီး နေအိမ်သို့ ပြန်ခွင့်ပေးမည်ဖြစ်သည်။ ထို့နောက် ၁၄ ရက်အတွင်း ကျန်းမာရေးအခြေအနေကို စောင့်ကြည့်မည်ဟု သင်္ဘောကုမ္ပဏီမှ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ အန်ဂျီစတီဖင်က ပြောသည်။

ဆင်ဟွာ

နီပေါ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ထပ်မံကူးစက်ခံရသူ ၁၃၈၂ ဦးရှိ

ခတ္တမန္တ ဒီဇင်ဘာ ၉
နီပေါနိုင်ငံတွင် ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်က ကိုဗစ်-၁၉ ထပ်မံကူးစက်ခံရသူ အတည်ပြုလူနာ ၁၃၈၂ ဦး ထပ်တိုးခဲ့ ရာတစ်နိုင်ငံလုံး ရောဂါကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက် စုစုပေါင်း ၂၄၃၇၇ ဦး အထိ ရှိလာပြီဖြစ်ကြောင်း နီပေါနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြား ခဲ့သည်။

လက်ရှိတွင် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၃ ဦး ထပ်မံပေါ်ထွက်ခဲ့ရာ တစ်နိုင်ငံလုံး သေဆုံးသူအရေအတွက် စုစုပေါင်း ၁၆၃၇ ဦး ရှိလာခဲ့သည်။ နီပေါနိုင်ငံ ပြည်သူများအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးရန် ကုန်ကျ စရိတ်မှာ ရူပီး ၆၀ ဘီလီယံ (အမေရိ ကန်ဒေါ်လာ ၅၀၅ သန်း) ကုန်ကျနိုင်

ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောကြား သည်။ ကာကွယ်ဆေး သို့လျှင် သိမ်းဆည်းမှုနှင့် အာနိသင်မပျက် အောင် ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းရန် အခြားဝန်ဆောင်မှုကုန်ကျစရိတ်များ လည်း ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး သတင်းအချက်အလက်နှင့် အသိပညာပေး

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀၊ ၂၀၂၀

၁၅

ကိုဗစ်ရောဂါအလွန် နိုင်ငံတော်စီးပွားရေးပြန်တက်အောင်

Quarantine ဝင်တဲ့ လူတစ်ယောက်အတွက် တစ်ယောက်အတွက်ဆို ပျမ်းမျှခြင်း ခြောက်သိန်းလောက် နိုင်ငံတော်က ကုန်ပါတယ်။ ဒါရောဂါမဖြစ်ဘဲနဲ့ Quarantine မှာ ပေါ့နော်။ ရောဂါဖြစ်တဲ့လူတွေနဲ့ ထိတွေ့မှုရှိခဲ့လို့ Quarantine ထဲထည့်ပြီးတော့ ကျွန်မတို့စောင့်ရှောက်ရတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေဆိုရင် တစ်ဦးကို ပျမ်းမျှခြင်း ခြောက်သိန်းလောက်ကုန်ပါတယ်။ အဲဒီတော့ဒါတွေအားလုံး တွက်လိုက်မယ်ဆိုရင် ကျွန်မတို့ တခြားနေရာမှာ သုံးနိုင်တဲ့ငွေတွေ ဘယ်လောက်ဆုံးရှုံးသွားလဲဆိုတာကို စဉ်းစားကြည့်လိုက်ပါ။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကျွန်မတို့ဟာ ကိုဗစ်ရောဂါအလွန် အချိန်ကာလမှာ နိုင်ငံတော်စီးပွားရေး ပြန်ပြီးတော့ တက်အောင်လို့ လုပ်ရပါလိမ့်မယ်။ ပြန်လည်ထူထောင်ဖို့အတွက် ငွေတွေအများကြီး လိုပါလိမ့်မယ်။ ဒီငွေတွေကို ကျွန်မတို့ကနေပြီးတော့ ရောဂါကုသရေးအတွက် သုံးတဲ့ငွေတွေကို ရောဂါ ကုသရေးအတွက် သုံးဖို့မလိုလို့ ဒီစီးပွားရေး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် သုံးနိုင်မယ်ဆိုရင် ကျွန်မတို့ နိုင်ငံအတွက် ဘယ်လောက်အကျိုးရှိမလဲ။ ကျွန်မတို့ ပြည်သူတွေအတွက် ရေရှည်မှာ ဘယ်လောက် အကျိုးရှိမလဲဆိုတာကို စဉ်းစားစေချင်ပါတယ်။



(Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ၄-၁၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၁၄၂၇ ဦး တွေ့ရှိ

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၉-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

(၈-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၉-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲခွဲမှုနှင့် စုစုပေါင်း (၂၀,၈၂၆) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၁,၄၂၇) ဦး တွေ့ရှိ ရပါသည်။

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၉-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခွဲမှုအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခွဲမှုနှင့် စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်)	(၁,၄၅၂) ခု	(၁၆၀) ဦး
ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရန်ကုန်)	(၃၉၅) ခု	(၅၇) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မန္တလေး)	(၅၀၈) ခု	(၆၉) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မော်လမြိုင်)	(၅၃၄) ခု	(၂၁) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (တောင်ကြီး)	(၅၄၁) ခု	(၇) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မုဆယ်)	(၃၁၉) ခု	(၂) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၇၀၁) ခု	(၁၀၅) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၁၀၀) ခု	-
စစ်တွေမြို့၊ အမှတ် (၁၇) တပ်မတော်ဆေးရုံ (ခုတင် ၁၀၀)	(၁၂) ခု	-
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၉၆) ခု	(၁၀) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁,၁၅၆) ခု	(၃၁) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၅,၀၁၂) ခု	(၆၈၄) ဦး
စုစုပေါင်း	(၂၀,၈၂၆) ခု	(၁,၄၂၇) ဦး

- Rapid Antigen Diagnostic Test Kit များဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဆေးရုံကြီးများနှင့် မြို့နယ်များတွင် ဆက်လက်စစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး အဆိုပါစစ်ဆေးမှုများတွင် အနံ့မရရှိသူများလည်း ပါဝင်ပါသည်။
- ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့သူများ၊ အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများနှင့် စောင့်ကြည့်လူနာများ၏ ဓာတ်ခွဲခွဲမှုများအား ရယူစစ်ဆေးလျက်ရှိရာတွင် COVID-19 နေ့စဉ် စမ်းသပ်တွေ့ရှိရမှုနှုန်းမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည် -

ပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်း	၈-၁၂-၂၀	၇-၁၂-၂၀	၆-၁၂-၂၀	၅-၁၂-၂၀	၄-၁၂-၂၀	၃-၁၂-၂၀	၂-၁၂-၂၀	၁-၁၂-၂၀	၃၁-၁၂-၂၀
	၇.၇	၇.၈	၇.၂	၆.၂	၇.၀	၆.၆	၆.၀	၆.၆	၅.၆

မှတ်ချက်။ COVID-19 စမ်းသပ်တွေ့ရှိရမှုနှုန်းမှာ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသည့်အရေအတွက်ပေါ်၌လည်း မူတည်နေပါသည်။ (၃၀-၁၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့မှ (၉-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့အထိ နေ့စဉ်စစ်ဆေးသော ဓာတ်ခွဲခွဲမှုနှင့်အရေအတွက်မှာ အနည်းဆုံး (၁၅,၉၃၅) ခုမှ အများဆုံး (၂၃,၃၄၈) ခု အထိဖြစ်ပြီး ပျမ်းမျှအရေအတွက်မှာ (၂၀,၄၀၈) ခု ဖြစ်ပါသည်။

* ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်များကို ယခုထက် ပိုမိုတိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြမှသာလျှင် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှုန်း ကျဆင်းလာပါမည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 လူနာဖြစ်ပွား၊ သေဆုံးမှုအခြေအနေ (၉-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

	အသစ် (လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း)	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခွဲမှုနှင့် စုစုပေါင်း	(၂၀,၈၂၆) ဦး	(၁,၃၅၁,၉၁၈) ဦး
COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း	(၁,၄၂၇) ဦး	(၁၀၃,၁၆၆) ဦး
ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ	(၉၈၉) ဦး	(၈၁,၇၅၅) ဦး
သေဆုံးလူနာ	(၂၃) ဦး	(၂,၁၇၄) ဦး

- ယနေ့ **သေဆုံးသူ (၂၃) ဦး**မှာ ပြည်သူ့ဆေးရုံများ၊ COVID-19 ရောဂါကုသရေးဌာနများနှင့် တပ်မတော်ဆေးရုံများမှဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့အနက် ရောဂါအခံရှိသူ (၁၈) ဦးပါဝင်ပါသည်။
- တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများနှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ COVID-19 ရောဂါ ကုသရေးဌာနများမှ ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ စုစုပေါင်း (၉၈၉) ဦးတွင်-
 - o ပြည်သူ့ဆေးရုံများ - (၅၄၆) ဦး
 - o COVID-19 ရောဂါကုသရေးဌာနများ (ရန်ကုန်မြို့) - (၄၄၄) ဦး ပါဝင်ပါသည်။
 - ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိရာနေရာများမှ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများအနက် Negative အဖြေထွက်ရှိခဲ့ပြီး နေအိမ်များတွင် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူ စုစုပေါင်း (၉၉၁) ဦးတွင်-
 - o Hotel Quarantine - (၂၃၂) ဦး
 - o Facility Quarantine - (၅၆) ဦး
 - o Community Based Facility Quarantine - (၆၅၅) ဦး
 - o Anosmia Center - (၄၈) ဦး
- ပါဝင်ပြီး ၎င်းတို့အား နေအိမ်များတွင် အသွားအလာဆက်လက်ကန့်သတ်ထားရှိပါသည်။
- ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ဒစ်ဂျစ်တယ် စီးပွားရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး / အဖြေ အစီအစဉ်

ထက်လျှံ

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒစ်ဂျစ်တယ် အသွင်ပြောင်းမှုတွင် အိုင်စီတီ (ICT) အခန်းကဏ္ဍ၏ အရေးပါမှုနှင့် လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံ၏ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းအခြေအနေ၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဗဟုသုတမျှဝေပေးမည့် ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး / အဖြေ အစီအစဉ်ကို မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့ရာ ပြည်သူများသိရှိနိုင်ရန်အတွက် ပြန်လည်ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

အစီအစဉ်များ ။ ။ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဒစ်ဂျစ်တယ် အသွင်ကူးပြောင်းမှုမှာ အိုင်စီတီ အခန်းကဏ္ဍက ဘယ်လောက်အထိ အရေးပါနေသလဲ၊ လက်ရှိမှာ မြန်မာနိုင်ငံရှိ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေနဲ့ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွေက ဘယ်လိုတွေ့ရှိနေသလဲဆိုတဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို မျှဝေပေးသွားမယ့် ဒစ်ဂျစ်တယ် စီးပွားရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာ အစီအစဉ်ကနေ ကြိုဆိုပါတယ်။

ဒီနေ့အစီအစဉ်မှာ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာပညာရှင်အသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးငြိမ်းဦးနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာအသင်း (HR ကျွမ်းကျင်သူ) ဒေါ်ရွှေရည်ဝင်းလဲ့ တို့က ပါဝင်ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပထမဦးဆုံး မေးခွန်းအနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဒစ်ဂျစ်တယ် အသွင်ကူးပြောင်းမှုမှာ အိုင်စီတီ အခန်းကဏ္ဍ အရေးပါတဲ့အတွက် လက်ရှိအိုင်စီတီပညာရှင်တွေ မွေးထုတ်ပေးနေမှု အခြေအနေနဲ့ အိုင်စီတီပညာရှင်တွေရဲ့ လမ်းကြောင်းတွေက ပြောင်းလဲသွားတာမျိုးတွေ ရှိသလားဆိုတာကို မြေကြားပေးစေချင်ပါတယ်။ ဒီအဖွဲ့အစည်းတွေကို ဘယ်လိုအဖွဲ့အစည်းတွေက အသိအမှတ်ပြုပေးနေတယ် ဆိုတာကို ဦးငြိမ်းဦးက မျှဝေပေးပါဦး။

ဦးငြိမ်းဦး ။ ။ မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ အိုင်စီတီ ပညာရှင်တွေ မွေးထုတ်ပေးနေတဲ့ Supply Side က အခန်းကဏ္ဍ နှစ်ခုရှိပါတယ်။ တစ်ခုက Government University ပါ၊ Public Sector ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တစ်ခုက Private Sector ဖြစ်တဲ့ ပုဂ္ဂလိကအပိုင်းကနေ မွေးထုတ်ပေးနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

Public Sector အနေနဲ့ဆိုရင် အိုင်စီတီ ပညာရှင်တွေကို မွေးထုတ်ပေးနေတဲ့ အစိုးရကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် ၂၈ ကျောင်းရှိပါတယ်။ အိုင်စီတီ အထူးပြုမေဂျာတွေကို သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးနေတဲ့ နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွေကလည်း ၁၂ ကျောင်းရှိပါတယ်။ အိုင်စီတီပညာကို ပူးတွဲလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးနေတဲ့ အစိုးရ ပိဏ္ဍာန်နှင့် သိပ္ပံတက္ကသိုလ် လေးခုရှိပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာပညာရှင်အသင်းအနေနဲ့ တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာနဲ့ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ် ၁၀ ခုမှာ အသင်းတွေဖွဲ့စည်းပြီး ကွန်ပျူတာပညာရှင်တွေ မွေးထုတ်ပေးပေးလျက်ရှိပါတယ်။

ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍအနေနဲ့ အဆင့်မြင့် ပုဂ္ဂလိကသင်တန်းကျောင်းတွေကနေ အိုင်စီတီအထူးပြု ပညာရပ်တွေ ဘွဲ့သင်တန်းတွေကို နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက်သင်ကြားပေးနေတာ ရှိပါတယ်။ Private Skill Training Center တွေအနေနဲ့ အဓိကကွန်ပျူတာကျွမ်းကျင်မှုကို ရရှိနိုင်ဖို့အတွက် သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးနေတာရှိပါတယ်။

အစိုးရတက္ကသိုလ်တွေအနေနဲ့ ကွန်ပျူတာဘွဲ့တွေ လို့ပြောရင် B.C.Sc, B.C.Tech, B.Sc (Computer Science) အခြေခံကျတဲ့ ကွန်ပျူတာဘွဲ့တွေကို တောက်လျှောက် တက္ကသိုလ်အများစုကနေ မွေးထုတ်ပေးနေတာဖြစ်ပြီး နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွေက B.E (IT), B.E (Information Science), B.E (Computer Engineering) စသဖြင့် ဘွဲ့တွေကို နှစ်စဉ် ၃၀၀၀ ကျော်/ ၄၀၀၀ လောက် မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာပညာရှင်အသင်းအနေနဲ့ အိုင်စီတီကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိုရှေးရှုပြီး နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ပူးပေါင်းပြီး လူငယ်အိုင်စီတီပညာရှင်တွေကို အရည်အချင်းစစ် စာမေးပွဲတွေ ဥပမာ ဂျပန်နိုင်ငံကနေ Organize လုပ်ပြီး နိုင်ငံပေါင်း ခုနစ်နိုင်ငံက အသိအမှတ်ပြုတဲ့ ITPEC Examination လိုဟာမျိုးတွေ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာပညာရှင်အသင်းကိုယ်တိုင် တီထွင်ပြင်ဆင်ထားတဲ့ MCPA Exam လိုဟာမျိုးတွေ ဒါတွေကိုကျင်းပပြီး ပညာရှင်တွေကို မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။

ဒါ့အပြင် နိုင်ငံအဆင့် အိုင်စီတီပြိုင်ပွဲတွေကနေ ပညာရှင်တွေ ပိုမိုတိုးတက်ရရှိလာအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေတာရှိပါတယ်။ အာဆီယံဒေသနဲ့ ကမ္ဘာ့အိုင်စီတီပြိုင်ပွဲတွေကိုလည်း သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ပြီး ပညာရှင်တွေ မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ထို့အတူ အစွမ်းဆိုင်လိုအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ပူးပေါင်းပြီး IT Business Plan



ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာပညာရှင်အသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးငြိမ်းဦးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာအသင်း (HR ကျွမ်းကျင်သူ) ဒေါ်ရွှေရည်ဝင်းလဲ့ တို့ ပါဝင်မြေကြားဆွေးနွေးစဉ်။

Competition & Startup Programme တွေ နောက်ထူးခြားချက်က အစိုးရတက္ကသိုလ်တွေနဲ့ပူးပေါင်းပြီး Academic & Industry ချိတ်ဆက် ဆောင်ရွက်ပေးမယ့် Internship Program တွေကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ အလုပ်သမား လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအပါအဝင် အိုင်စီတီ စံချိန် စံညွှန်းသတ်မှတ်ရေးအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ICT Skills Standard တွေ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။

ပုဂ္ဂလိက အဆင့်မြင့်ပညာရေးကဏ္ဍအနေနဲ့ B.Sc (Hons) Business IT, B.Sc (Hons) in Computing အစရှိတဲ့ ဘွဲ့သင်တန်းတွေကို နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်တွေ၊ ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ပူးပေါင်းပြီး လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလျက်ရှိပါတယ်။ Skill Training သင်ကြားပေးနေတဲ့ သင်တန်းကျောင်းတွေကလည်း အိုင်စီတီပညာရှင်တွေ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ဖို့အတွက် Software Engineering, Hardware Engineering နဲ့ Network Engineering သင်တန်းတွေနဲ့ အခုခေတ်စားနေတဲ့ Database, Web, Mobile Application Development, Cloud Computing သင်တန်းတွေအပြင် လက်ရှိကမ္ဘာမှာ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အသုံးပြုလာနေပြီဖြစ်တဲ့ AI Professional Certifications သင်တန်းတွေကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလျက်ရှိပါတယ်။ Public Sector, Private Sector ပေါင်းပြီး Database Administrator, Web Developer, Mobile Application Developer, Network Engineer စသဖြင့် ဒီလိုပညာရှင်တွေကို မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။

တက္ကသိုလ်အသိအမှတ်ဘွဲ့ကို ပြည်တွင်းတက္ကသိုလ် သို့မဟုတ် ပြည်ပတက္ကသိုလ်နဲ့ ချိတ်ဆက်ပြီး ဘွဲ့ရရှိခြင်းက အရေးကြီးသလို Multi National Organization တွေမှာ အလုပ်လုပ်ကြမယ်ဆိုရင် နိုင်ငံတကာ အိုင်စီတီအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ အသိအမှတ်ပြုမှုကလည်း အရေးကြီးပါတယ်။ ဒါကို နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြု အိုင်စီတီလက်မှတ် လို့ခေါ်ပါတယ်။

နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြု အိုင်စီတီလက်မှတ် ရရှိဖို့အတွက် ဘယ်လိုအဖွဲ့အစည်းတွေက အသိအမှတ်ပြုပြီး အရည်အချင်းစစ်ဆေးမှုတွေကို ဆောင်ရွက်ကြသလဲဆိုရင် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်း အိုင်စီတီကုမ္ပဏီတွေဖြစ်တဲ့ Microsoft, Oracle, Sun Microsystems, Cisco, Certified Ethical Hacker (CEH), Project Management Institute စသဖြင့် အဲဒီလိုအဖွဲ့အစည်းတွေက အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲတွေကို အွန်လိုင်းကနေ ကျင်းပပေးကြပါတယ်။

ဒီလိုစာမေးပွဲတွေဖြေဆိုပြီးရင် အိုင်စီတီပညာရှင်တွေက ပြည်တွင်း သို့မဟုတ် ပြည်ပကရရှိတဲ့ တက္ကသိုလ်အသိအမှတ်ပြုတဲ့တွေအပြင် ဒီလိုမျိုး နိုင်ငံတကာအိုင်စီတီအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ အရည်အချင်း အသိအမှတ်ပြုမှု လက်မှတ်ကိုရယူပြီး နိုင်ငံတကာလုပ်ငန်းတွေမှာ

ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နိုင်ကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အစီအစဉ်များ ။ ။ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်ဆိုင်ရာနဲ့ လူ့စွမ်းအားစီမံခန့်ခွဲမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းတွေကို အဓိကဆောင်ရွက်နေတဲ့ ကျွမ်းကျင်သူတစ်ယောက်အနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံရှိ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် အခြေအနေတွေက ဘယ်လိုမျိုးတွေ ရှိနေသလဲဆိုတာကို ဒေါ်ရွှေရည်ဝင်းလဲ့က မျှဝေပေးပါဦး။

ဒေါ်ရွှေရည်ဝင်းလဲ့ ။ ။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ လောလောဆယ်ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရတဲ့ ကိုဗစ် - ၁၉ ကြောင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဆိုင်ရာ ပြဿနာတွေ၊ စိန်ခေါ်မှုတွေ အများကြီးရှိနေပါတယ်။ ဘယ်လိုမျိုးလဲဆိုတော့ ကျန်းမာရေးလုံခြုံစိတ်ချရဖို့အတွက် လိုအပ်ချက်တွေအရ နိုင်ငံတော်ကနေ ထုတ်ပြန်တဲ့ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေအလိုက် လုပ်ငန်းတွေ ပိတ်ရတာမျိုးတွေရှိပါတယ်။

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေ ပိတ်ရပြီဆိုရင် ဝန်ထမ်းတွေကိုပါ ဆက်စပ်ပြီး ထိခိုက်လာတာမျိုးတွေ ရှိပါတယ်။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကို ခဏရပ်နားထားလိုက်တာပဲ ဖြစ်ဖြစ်၊ ဒါမှမဟုတ် ပိတ်လိုက်တာပဲဖြစ်ဖြစ် တချို့ ဝန်ထမ်းအမျိုးအစားတွေကို ဆက်လက်ပြီးခန့်ထားလို့ မရတော့ဘဲ ခဏနားထားရတာမျိုးတွေ ရှိပါတယ်။ ပထမဦးဆုံးအဆင့်အနေနဲ့ ဒီအခြေအနေက ဘယ်လောက်ကြာမြင့်မယ်ဆိုတာ မသိခင်မှာ ပထမဦးဆုံး ဝန်ထမ်းတွေကို အိမ်ကနေ အလုပ်လုပ်ဖို့ တာဝန်ပေးလိုက်တာမျိုးတွေရှိပါတယ်။

အဲဒီလို အိမ်ကနေ အလုပ်လုပ်ဖို့ လုပ်လိုက်တဲ့အချိန်မှာ တချို့ရာထူးတွေက အိမ်ကနေ အလုပ်လုပ်လို့ မရပါဘူး။ ဥပမာ စားသောက်ဆိုင်တွေ ပိတ်ရတယ်ဆိုရင် အဲဒီဆိုင်မှာ အလုပ်လုပ်တဲ့ ဝန်ထမ်းတွေက အိမ်ကနေ အလုပ်လုပ်လို့ မရဘူး။ ဒါကြောင့် သူတို့ကို အလုပ်ကနေ ခေတ္တရပ်နားထားတဲ့သဘောမျိုး ဖြစ်တယ်။ အဲဒီတော့ အခြေအနေအကြောင်းအရာပေါ်မှာမူတည်ပြီး တချို့လုပ်ငန်းတွေဟာ ဝန်ထမ်းတွေကို လစာအနေနဲ့ ယာယီ သုံးပုံ တစ်ပုံကနေ ပြီးလျှော့မယ်၊ ဒါမှမဟုတ် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း လျှော့ထားမယ်၊ ပြီးရင် လုံးဝအပြည့်မပေးနိုင်တဲ့ လမျိုးတွေ ရှိနိုင်မယ်။ ဒါဟာ လုပ်ငန်းရဲ့အခြေအနေနဲ့ အမျိုးအစားအပေါ် မူတည်ပြီးဖြစ်ပါတယ်။

ဒီဝန်ထမ်းတွေဟာ သူ့ရဲ့ လုပ်ငန်းအမျိုးအစား အခြေအနေ၊ လုပ်ငန်းရဲ့အပေါ်မှာမူတည်ပြီး လစာလျော့သွားတဲ့ ဝန်ထမ်းတွေရှိသလို၊ တစ်ခါတလေမှာ အလုပ်အကိုင်ပါ ဆုံးရှုံးရတဲ့ အနေအထားမျိုးတွေအထိ ရှိပါတယ်။ ကိုဗစ်ရောဂါရဲ့ နောက်ဆက်တွဲဖြစ်တဲ့ အခြေအနေ၊ အကျိုးအကြောင်းတွေကြောင့် မတ်လနောက်ပိုင်းကနေ အခုအချိန်အထိ မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ ဝန်ထမ်းဈေးကွက်က ခုနကပြောတဲ့ စိန်ခေါ်မှုတွေ တော်တော်များပြားပါတယ်။ ဒါကြောင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ဆုံးရှုံးသွားတဲ့

ဝန်ထမ်းတွေရဲ့ နှုန်းထားက မြင့်တက်လာသလို အလုပ်ရှင်ဘက်ကနေ ကြည့်မယ်ဆိုရင် လုပ်ငန်းဆက်လက်လည်ပတ်ဖို့အတွက် လိုအပ်တဲ့ဝန်ထမ်းတွေကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ လျှော့ချလိုက်ရတာမျိုး၊ အိမ်ကနေ လုပ်ကိုင်ရတာမျိုးတွေ ရှိတဲ့အတွက်ကြောင့် အဲဒီအခြေအနေအပေါ်မှာ လုပ်ငန်းကို ထိခိုက်သလို ဝန်ထမ်းကိုလည်း ထိခိုက်ပါတယ်။ လုပ်ငန်းဘက်ကနေ ပြောမယ်ဆိုရင် တစ်ခါတလေ မဖြစ်မနေ ရုံးကနေပြီး အလုပ်လုပ်ရမယ့် အနေအထားမျိုးတွေ ရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အိမ်ကနေပဲ အလုပ်လုပ်ရပါတယ်။ ရုံးကဲ့သို့သွားလို့ မရတဲ့အတွက်ကြောင့် ခုနက ဦးငြိမ်းဦး ပြောသွားသလို အိုင်စီတီနည်းပညာတွေကိုအသုံးပြုပြီး အိမ်ကနေ လုပ်ငန်းခွင်ထဲကို မသွားဘဲနဲ့ အလုပ်လုပ်ရတဲ့ အခြေအနေမျိုးတွေ ရှိလာတဲ့အခါ လုပ်ငန်းဘက်ကနေလည်း ဒီဝန်ထမ်းတွေ အလုပ်လုပ်တာ အဆင်ပြေချောမွေ့ဖို့ စီစဉ်ပေးရတာတွေ၊ ထပ်ဆောင်းစီစဉ်ပေးရတဲ့ အခြေအနေမျိုးတွေ များပြားလာပါတယ်။

ဝန်ထမ်းဘက်ကနေကြည့်မယ်ဆိုရင် အိမ်ကနေ အလုပ်လုပ်ဖို့အတွက် နည်းပညာတွေနဲ့ လိုက်လျောညီထွေ အလုပ်လုပ်နိုင်တဲ့ ကျွမ်းကျင်မှုတွေ ရှိမနေဘူးဆိုရင် သူတို့မှာ အဆင်မပြေမှုတွေရှိပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ သူတို့ရဲ့ လုပ်နိုင်စွမ်းတွေ၊ ကျွမ်းကျင်မှုတွေနဲ့လိုက်ပြီး အလုပ်လုပ်ခိုင်းရတာမျိုး တွေရှိပါတယ်။

ဝန်ထမ်းဈေးကွက်အနေနဲ့ ပြောမယ်ဆိုရင် အရေးအကြီးဆုံးနဲ့ အခက်ခဲဆုံး အခန်းကဏ္ဍက ဝန်ထမ်းတွေအနေနဲ့ အလုပ်အကိုင် ဆုံးရှုံးရတာပါ။ နောက်တစ်ချက်က အလုပ်အကိုင်မှာ ဝင်ငွေလျော့နည်းသွားတာတွေပါ။ လုံးဝအလုပ်အကိုင်ဆုံးရှုံးရင် ဆုံးရှုံး သို့မဟုတ် ဝင်ငွေလျော့ပါးသွားတာမျိုးတွေ ရှိတဲ့အတွက်ကြောင့် ဝန်ထမ်းတွေက ပိုမိုကောင်းမွန်တဲ့ သူတို့အတွက် ဝင်ငွေ အရင်တိုင်းရနိုင်မယ့် အလုပ်မျိုးတွေကို ရှာဖွေလိုအပ်လာပါတယ်။ ဒီလိုလိုအပ်တဲ့အခါမှာလည်း ခုနက ကျွန်ုပ်ပြောတဲ့ အခြေအနေကြောင့်ပဲ လုပ်ငန်းတွေက ဝန်ထမ်းအသစ် ထပ်ခေါ်တဲ့အခါမှာ ယခင် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် အစီအစဉ်အရ လိုအပ်နေတယ်ဆိုရင်တောင်မှ လက်ရှိအခြေအနေအပေါ်မှာ ခေတ္တဆိုင်ငံ့ထားရတာမျိုးတွေရှိတဲ့ အတွက်ကြောင့် ဝန်ထမ်းတွေကို ခန့်တဲ့အနေအထားမှာလည်း အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ဆိုင်းငံ့သွားတာမျိုး ရှိပါတယ်။

လောလောဆယ် ဝန်ထမ်းအသစ်ခန့်ရင်လည်း ရုံးကို သွားပြီး အလုပ်မလုပ်နိုင်မယ့်အတွက် ခဏဆိုင်ငံ့ထားမယ်ဆိုတာမျိုးနဲ့ ဆိုင်းငံ့ထားတဲ့လုပ်ငန်းတွေလည်း ရှိလာတဲ့အခါမှာ ဝန်ထမ်းတွေအတွက် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း သစ်ရဖို့ အခက်အခဲတွေ၊ စိန်ခေါ်မှုတွေ ရှိလာပါတယ်။ တချို့ လုပ်ငန်းတွေအနေနဲ့ ဝန်ထမ်းတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့အတွက် သင်တန်းတွေ စီစဉ်တဲ့အခါမှာလည်း Social Distancing အရ သင်တန်းတွေကို ရုံးမှာ သို့မဟုတ် သင်တန်းခန်းမမှာ Classroom Type နဲ့ သင်ကြားလို့ မရတဲ့အခါ ဒီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု သင်ကြားရေးအစီအစဉ်တွေကို အွန်လိုင်းကနေလုပ်ဖို့ အတွက်ကို အတတ်နိုင်ဆုံး ပြောင်းလဲပစ်ရပါတယ်။

အွန်လိုင်းကနေလုပ်ရမှာဖြစ်တဲ့အတွက် လုပ်လို့မရတဲ့သင်တန်းအချို့ရှိလာတဲ့အခါ သူတို့ရဲ့ လက်တွေ့ သင်ယူလေ့လာဖို့ အခွင့်အရေးကို ဆုံးရှုံးရပါတယ်။ အချိန်အတိုင်းအတာ အကန့်အသတ်တစ်ခုမသိသေးတဲ့ အချိန်မှာ နောက်ကို ရွှေ့လိုက်ရပါတယ်။ လောလောဆယ် အိမ်ကနေ သင်တန်းတက်လို့ရတဲ့ အစီအစဉ်ကိုလုပ်နိုင်ပြီး သင်တန်းခန်းမထဲမှာ တက်ဖို့ကို လက်တွေ့ကျကျလုပ်ရမယ့် သင်တန်းတွေ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အစီအစဉ်တွေကို နောက်ကို ရွှေ့လိုက်ရတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။

ဝင်ငွေလည်း လျော့မသွားဘူး၊ ဆက်ရနေသေးတယ်။ အိမ်ကနေ အလုပ်လုပ်လို့ရနေတယ်ဆိုရင်တောင်မှ ဝန်ထမ်းတွေဘက်မှာ ထိခိုက်နစ်နာလာတာက သင်ကြားရေးပုံစံတွေပါ။ သူတို့ရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် သင်ကြားရေးပုံစံတွေဟာ အကုန်လုံးအွန်လိုင်းကနေ သွားလို့ရတဲ့ အစီအစဉ်မျိုးတွေပဲ သူတို့က တက်ရောက်နိုင်မှုရှိတော့တယ်။

အဲဒီအတွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဘက်မှာ စိန်ခေါ်မှုတွေနဲ့ ထိခိုက်နစ်နာလာပါတယ်။ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းအသစ်ကို ရှာမယ်ဆိုတော့လည်း လုပ်ငန်းအသစ်တွေမရှိသလို ဝန်ထမ်းအသစ် ခေါ်ဖို့ကို ခဏဆိုင်ငံ့နေတဲ့ လုပ်ငန်းတွေလည်းရှိတယ်။ ဆိုင်းငံ့မနေဘူး။

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

ဝန်ထမ်းတွေကို ဆက်ပြီးခေါ်မယ်၊ ဒီဝန်ထမ်းတွေက မဖြစ်မနေ လိုအပ်နေတယ်။ အိမ်ကနေလည်း အလုပ်လုပ် လိုရတဲ့ အနေအထားမှာ တစ်ခါ လူတွေ စစ်ဆေးမေးမြန်းဖို့၊ စာတွေ စစ်ဆေးမေးမြန်းဖို့အတွက် အွန်လိုင်းကနေလုပ် တဲ့ လုပ်ငန်းတွေ ရှိပါတယ်။ လက်တွေ့စစ်ဆေးမေးမြန်းဖို့ လိုတယ်ဆိုရင် တစ်ခါဆိုင်းသွားပြန်တယ်။ အွန်လိုင်း ကနေ လုပ်မယ်ဆိုတဲ့အခါမှာလည်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်း တစ်ခုဟာ စိတ်တော်မယ်ဆိုရင် အလုပ်လျှောက်သူဘက်မှာ ဒီလိုလုံလောက်တဲ့ အွန်လိုင်းနဲ့ပတ်သက်တဲ့ Tools တွေ အကုန်လုံးရှိဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ အဲဒါမျိုးမရှိဘူးဆိုရင် တစ်နေရာမှာသွားပြီး အင်တာနက်ဖြင့် လုပ်ရမယ်။

ဒါဆိုရင်လည်း အခက်အခဲတွေ ရှိပြန်တယ်။ အဲဒီ အခက်အခဲတွေအားလုံးကြောင့် ဝန်ထမ်းရေးရာ၊ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုမှာလည်း ထိခိုက်တဲ့အနေအထား တွေရှိသလို လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် စိတ်ဓာတ်အခက်အခဲများလည်း ခုနကလို စိန်ခေါ်မှုတွေ ရှိပါ တယ်။ ခြုံငုံပြီးပြောမယ်ဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ရှိနေတဲ့ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်အခြေအနေ၊ ဝန်ထမ်း ရေးရာအခြေအနေမှာ ထိခိုက်နစ်နာမှုတွေရှိပြီးတော့ အလုပ်လက်မဲ့ဝန်ထမ်းတွေရဲ့ ဦးရေကလည်း မြင့်တက် လာသလို ဝန်ထမ်းတွေရဲ့ ဝင်ငွေအားဖြင့် လျော့နည်း သွားတဲ့နည်းထားကလည်း မြင့်တက်လာပါတယ်။ အဲဒါနဲ့ တစ်ပြိုင်နက် တစ်ဖက်မှာလည်း ဘယ်လိုအခွင့်အလမ်းမျိုး တွေ ပေါ်လာသလဲဆိုတော့ ဆိုကြပါဖို့ သင်တန်းဖွင့်တဲ့ လုပ်ငန်းတစ်ခုဆိုရင် သင်တန်းဆရာတစ်ယောက်ဟာ သင်တန်းကို သင်တန်းခန်းမထဲမှာ သင်စရာမလိုဘဲ သူ့အိမ်က သူ့ရုံကနေတော့ အွန်လိုင်းကနေ သင်ကြား လို့ရတယ်။

ဝန်ထမ်းတွေအနေနဲ့လည်း ဝန်ထမ်းဖြစ်လိုသူတွေ၊ ဝန်ထမ်းအလုပ်အသစ်တစ်ခုရဖို့ ကြိုးစားနေသူတွေ Capacity ကို မြှင့်တင်ဖို့ သင်တန်းတွေတက်ဖို့ရာ မှာလည်း တတ်နိုင်တဲ့အခွင့်အလမ်းတွေ ရှိပါတယ်။ တစ်ဖက်က စိန်ခေါ်မှုတွေရှိနေသလို နောက်တစ်ဖက်မှာ လည်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းအနေနဲ့ဆိုရင် အရင်က၊ အွန်လိုင်းက မဖြစ်မနေသွားရမယ်ဆိုတဲ့ အခြေအနေ မရောက်ခင်တန်းကနဲ့စာရင် အွန်လိုင်းကနေ အလုပ်လုပ် လိုရတဲ့ရာထူးမျိုးတွေကို လုပ်ငန်းတွေက ဖန်တီးလာသလို အွန်လိုင်းကနေ အလုပ်လုပ်ဖို့ ကျွမ်းကျင်တဲ့အရည်အချင်း ရှိတဲ့ အိုင်တီပညာရှင်မျိုးတွေ၊ အိုင်တီနဲ့ ဆက်စပ်သင်တန်း တွေကို တက်ရောက်ထားတဲ့သူတွေဟာ အလုပ်လုပ်ဖို့ အခွင့်အလမ်းတွေကို ရရှိလာပါတယ်။

ဒီတော့ ခြုံငုံပြီးပြောမယ်ဆိုရင် စိန်ခေါ်မှုရှိသလို တစ်ဖက်ကလည်း အခွင့်အလမ်းအနေနဲ့ အလုပ်အကိုင် အမျိုးအစားအသစ်တွေ ပေါ်ထွန်းလာပါတယ်။ သို့သော် အခြေအနေ အကြောင်းကြောင်းအရ “ကိုဗစ်”ဆိုတဲ့ အခြေအနေကို မကျော်လွှားနိုင်သေးခင် ဒီစိန်ခေါ်မှု တွေကြားထဲမှာ လုပ်ငန်းတွေကလည်း ဝန်ထမ်းတွေ အတွက် အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် ဘယ်လိုစီမံခန့်ခွဲသွား ကြမလဲ။ ဝန်ထမ်းတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဘယ်လို လုပ်သွားကြမလဲဆိုတာကို အစဉ်မပြတ်လေ့လာပြီး အဆင်ပြေအောင် ဆောင်ရွက်နေရသလို အလုပ်ရှာဖွေနေ သူတွေ၊ အလုပ်လုပ်နေတဲ့ ဝန်ထမ်းတွေကလည်း ကိုယ့်ရဲ့ အလုပ်ကို မထိခိုက်အောင်၊ ကြိုးစားအားထုတ်မှုတွေမှာ အရင်ထက်ပိုပြီး အားစိုက်ထုတ်မှုတွေ လုပ်နေရပါတယ်။ ဒါကတော့ လောလောဆယ် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနဲ့ စီမံခန့်ခွဲမှုအခန်းကဏ္ဍမှာ ကြုံတွေ့ နေရတဲ့ အခက်အခဲတွေနဲ့ အခွင့်အလမ်းတချို့ ဖြစ်ပါတယ်။

အစီအစဉ်များ ။ ။ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ အိုင်တီပညာရှင်တွေရဲ့ အလုပ် အကိုင်ပုံစံတွေကရော ပြောင်းလဲသွားတာမျိုးတွေ ရှိသလား။ အိုင်တီတိုက် တိုက်ရိုက်အသုံးမပြုပေမယ့်လည်း အွန်လိုင်းနည်းပညာကို အဓိကအသုံးပြုနေတဲ့ အွန်လိုင်း အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းတွေရဲ့ တိုးတက်မှုကရော ဘယ်လိုမျိုးတွေရှိနေသလဲ။ ရာထူးတွေကရော အသစ် အဆန်းတွေပေါ်ပေါက်လာတာမျိုးတွေရှိသလားဆိုတာကို ဆရာဦးဦးဦးက ဆွေးနွေးပေးပါဦး။

ဦးဦးဦး ။ ။ အိုင်တီအခန်းကဏ္ဍထူးခြားချက်က ကိုဗစ်မတိုင်ခင် အခြေအနေကို ပြောပြလိုပါတယ်။ အိုင်တီနဲ့ပတ်သက်ပြီး လုပ်ရတာ အားလုံးဟာ ရုံးဌာနမှာသွားပြီးလုပ်ရတာအစား အချို့ အလုပ်တွေကို မိမိအိမ်ကနေ Work From Home လုပ်ကိုင်ခဲ့ရတဲ့ အခြေအနေတွေလည်း အများကြီးရောက် ရှိခဲ့ပါတယ်။ တစ်ကမ္ဘာလုံးအတိုင်းအတာနဲ့လည်း Internet နဲ့ Cloud တွေ အသုံးပြုလာတာများတဲ့အခါ အိုင်တီပညာရှင်တွေက ကပ်ရောဂါကြောင့် Work From Home လုပ်ရတဲ့ အနေအထားမတိုင်ခင်ကတည်းက အလုပ်အကိုင် တော်တော်များများ အိမ်ကနေလုပ်ရတဲ့

သဘောတရားရှိပါတယ်။ ကပ်ရောဂါ ပေါ်ပေါက်လာတဲ့ အတွက် Work From Home အွန်လိုင်းကနေ အလုပ် လုပ်ကြရတဲ့ လုပ်ငန်းပုံစံတွေဟာ အိုင်တီပညာရှင်တွေ အတွက် Gradual Transition လို့ပဲ ကျွန်တော် သုံးသပ် လိုပါတယ်။

အခု မေးတဲ့မေးခွန်းကို ပြန်ကောက်နုတ်ရရင် ကပ်ရောဂါမပေါ်ခင်ကာလမှာလည်း အိုင်တီပညာရှင် တွေအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပုံစံတွေက အများကြီး ပြောင်းလဲခဲ့ပါတယ်။ အဓိက Cloud Service တွေ ပေါ်ပေါက်လာပါတယ်။ IT Device တွေနဲ့ လုပ်ငန်း တွေမှာ အသုံးပြုလာကြပါတယ်။ Virtual Reality, Authentic Reality ဒီလို Application တွေနဲ့ အသုံးပြု လာကြပါတယ်။ ပြီးတော့ ပမာဏကြီးမားများပြားတဲ့ ဒေတာတွေအပေါ်မှာ အခြေခံပြီးလုပ်ရတဲ့လုပ်ငန်းတွေ များပြားလာတာဖြစ်တဲ့အတွက် အိုင်တီတိုက်ပတ်သက်တဲ့ အလုပ်အကိုင်အခန်းကဏ္ဍတွေက ကပ်ရောဂါ မပေါ်ပေါက် လာခင် ကာလမှာကတည်းက ပြောင်းလဲလာခဲ့ပါတယ်။ ဥပမာ- အလုပ်အကိုင်ရာထူးပုံစံအနေနဲ့ တင်ပြရမယ် ဆိုရင် Artificial Intelligent Engineer ရာထူးမျိုးတွေ ပေါ်ပေါက်လာပါတယ်။

Big Data Specialist လို့ခေါ်တဲ့ ဒေတာအချက်အလက် တွေကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ကိုင်တွယ်ထိန်းချုပ်ပြီး စီမံခန့်ခွဲရတဲ့ပညာရှင်တွေ၊ နောက်ပြီး Data Scientist မိမိတို့လုပ်ငန်းရဲ့ အလားအလာ၊ ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေ၊ ကိုယ့်ရဲ့ Customer တွေရဲ့ဒေတာတွေအပေါ်မှာ အခြေခံ ပြီး မိမိတို့လုပ်ငန်းရဲ့ လိုအပ်တဲ့ပြင်ဆင်မှုတွေ၊ ဆောင်ရွက် လုပ်ကိုင်နိုင်တာတွေ၊ ပြီးတော့ IOT Expect လို့ IT Device တွေကို အသုံးပြုပြီး စီမံခန့်ခွဲရမယ့် ပညာရှင်တွေ၊ Cloud Service Professional, Cloud Computing Environment မှာ ကောင်းမွန်စွာ ကိုင်တွယ်အသုံးပြုလုပ်ကိုင်နိုင်ဖို့၊ အိုင်တီကုမ္ပဏီကြီးတွေရဲ့ လက်မှတ်တွေကိုကိုင်ပြီး Enterprise Cloud Application တွေကို Handle လုပ်နိုင်ဖို့ဆိုတဲ့ ပညာရှင်လိုအပ်ချက်တွေ ပေါ်ပေါက် လာတယ်။

ပြီးတော့ Virtual Reality - VR တို့၊ Augmented Reality တို့အပေါ်မှာ အခြေခံပြီး အသုံးပြုကြရမယ့် ပညာရှင်တွေ၊ ရာထူးတွေလည်း ပေါ်ပေါက်လာတယ်။ နောက်ပြီး ထူးခြားချက်က အရင်တုန်းက Software Developer ဆိုရင် Software သီးသန့် Develop လုပ်ဖို့ နောက်ပိုင်းမှာ Software Development ရော Operation နဲ့ Maintenance ကို တစ်ပြိုင်နက်တည်း Supply Chain ပုံစံနဲ့ တာဝန်ယူရတဲ့ အိုင်တီပညာရှင်၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းတွေလည်း ပေါ်ပေါက်လာတယ်။

နောက်တစ်ခုက Tech Sale Engineer လို နည်းပညာ ကို ထဲထဲဝင်ဝင်နားလည်ပြီး မိမိတို့ရောင်းချရတဲ့ ကုန်ပစ္စည်း၊ ဝန်ဆောင်မှုတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး နားလည် ဆောင်ရွက်နိုင်တဲ့ ပညာရှင်မျိုးတွေ၊ အလုပ်ရာထူးမျိုးတွေ ပေါ်ပေါက်လာတယ်။ အရင်က Microsoft Certified Professional, Microsoft Certified Software Engineer လိုခေါ်တဲ့ Certification တွေကနေ အခုဆိုရင် Microsoft AI Engineer စသဖြင့် Certification တွေကို အသိအမှတ် ပြုဖို့ ဆောင်ရွက်ကြရပါတယ်။

ပြီးတော့ ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်း Web Service Provide လုပ်ပေးနေတဲ့ Amazon AWS လို Certification မျိုးတွေကို စိန်ပြင်ဆင်ရပါတယ်။ Google ဆိုရင်လည်း Google Cloud Architect ပညာရှင်တွေ၊ အသိအမှတ်ပြု စာမေးပွဲတွေ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုရတယ်။ မေးတဲ့မေးခွန်းကို ပြန်ပြီးကောက်နုတ်ရရင် အိုင်တီပညာရှင်တွေရဲ့ အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းနဲ့ အလုပ်တာဝန်၊ ရာထူးတာဝန် တွေလည်း ပြောင်းလဲခဲ့တာ အများကြီးရှိပါတယ်။

အဲဒီတော့ ဒါဟာ ကပ်ရောဂါမတိုင်ခင်နဲ့ ကပ်ရောဂါ ပြီးနောက်လို့လည်း ပြောင်းလဲရပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး ကပ်ရောဂါ ပေါ်ပေါက်လာတဲ့အတွက် Work From Home အွန်လိုင်း ကနေ အလုပ်လုပ်ကြရမယ့်ဆိုတဲ့အခါ အိုင်တီနဲ့ဆက်စပ်တဲ့ တိုက်ရိုက်အလုပ်တွေရော၊ အိုင်တီနဲ့ မဆက်စပ်ပေမယ့် လည်း မိမိလုပ်နေတဲ့ သက်ဆိုင်ရာအလုပ်တွေမှာ အိုင်တီ နည်းပညာဟာ မဖြစ်မနေလိုအပ်တာဖြစ်တဲ့အတွက် ဒါတွေကိုပူးပေါင်းပြီး အလုပ်လိုအပ်ချက်တွေ၊ ရာထူး တာဝန်တွေ အများအပြားပေါ်ထွက်လာပါတယ်။

ယခင်က ဆရာ ဆရာမတွေဟာ သက်ဆိုင်ရာစာသင် ခန်းမှာပဲ Whiteboard တွေ၊ Duster တွေနဲ့ သင်ကြား လာရာကနေ အခုဆိုရင် အွန်လိုင်းကနေ သင်ကြားတဲ့ အခြေအနေမှာ အွန်လိုင်းကျူလာတွေ ဖြစ်လာပါတယ်။ အရင်တုန်းက Personal Assistant နေရာမှာ Virtual Assistant အလုပ်တာဝန်မျိုးတွေ၊ အွန်လိုင်းကနေ အလုပ် ခန့်ထားခေါ်ယူရေးကိစ္စတွေကို ဆောင်ရွက်ပေးနေတဲ့ ပညာရှင်တွေ၊ အီးမေးလ်ကနေ Marketing လုပ်ပေး နေသူတွေ၊ Proof Reader တွေ၊ ကပ်ရောဂါဖြစ်လာတဲ့အခါ

လူတွေတော်တော်များများက အိမ်မှာနေရတယ်။ အိမ်ကနေ အလုပ်လုပ်ကြရတယ်။ ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ် တွေအတွက် ဘယ်တေးဂီတတွေက နားထောင်လို့ ကောင်းသလဲဆိုတာ သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်း အဖွဲ့အစည်း တွေ၊ Station တွေအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးတဲ့ Music Reviewer လို အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းမျိုးတွေ ပေါ်ပေါက်လာပါတယ်။

နောက်ပြီး Instagram တို့မှာ ပိုပြီးသုံးစွဲသူတွေ အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိဖို့အတွက် Instagram Influencer လို ရာထူးမျိုးတွေ၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းမျိုး ပေါ်ပေါက်လာတယ်။ နောက်ပြီး အွန်လိုင်းကနေ လုပ်ကိုင် နိုင်တဲ့အလုပ်တစ်မျိုးက တော်တော်စိတ်ဝင်စားစရာ ကောင်းပါတယ်။ Voiceover Artist လို ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေးကဏ္ဍအသီးသီး၊ လုပ်ငန်းနယ်ပယ် အသီးသီးအတွက် အသံနဲ့ သရုပ်ဆောင်တာမျိုးတွေ ပေါ်ပေါက်လာတယ်။

ဒစ်ဂျစ်တယ်ခေတ်ဖြစ်လာတဲ့အတွက် Digital Marketing ရဲ့ အခန်းကဏ္ဍတွေဖြစ်တဲ့ Search Engine Optimization တို့ Search Engine Marketing အတွက် တာဝန်ယူမယ့် ပညာရှင်တွေ ပေါ်ပေါက်လာပါတယ်။ Facebook Advertisement တွေကို အထူးလေ့လာပြီး လုပ်ငန်းရဲ့တိုးတက်မှုအတွက် ပံ့ပိုးပေးနိုင်မယ့် ပညာရှင် တွေ၊ နောက်ပြီး Online Chatting တွေ လုပ်တဲ့အခါ Agent အနေနဲ့ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးရမယ့်အလုပ်တွေ၊ အွန်လိုင်းကနေ အခမ်းအနား အစီအစဉ်တွေ ဆောင်ရွက် တဲ့ Online Facilitator တွေ၊ Moderator တွေကို ဖိတ်ပြီး ဆောင်ရွက်ကြရတာတွေ ရှိပါတယ်။

ဒီလိုအလုပ်တာဝန်တွေက ကိုဗစ်ကာလနောက်ပိုင်းမှာ ပေါ်ပေါက်လာတဲ့ အလုပ်တာဝန်တွေလို့လည်း ပြောလို့ ရပါတယ်။ အဲဒီအပြင် နည်းနည်းတစ်ဆင့်မြင့် Marketing လုပ်တဲ့သူ၊ Marketing Expert, HR လုပ်တဲ့သူ HR Expert စသဖြင့် Customer Service Manager ဒီလိုပညာရှင်တွေ အနေနဲ့ကလည်း အွန်လိုင်းပလက်ဖောင်းအသုံးပြုပြီး ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်လာကြပါတယ်။ ဒါတွေက ထူးခြား ချက်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။

Business Intelligent လို မိမိလုပ်ငန်းရဲ့ အလား အလာတွေ၊ ပြိုင်ဘက်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ စီးပွားရေးအခြေအနေအကြောင်း လေ့လာဆန်းစစ်ပြီး လုပ်ရတဲ့ပညာရှင်တွေ အနေနဲ့လည်း Online Tools တွေကို သုံးပြီးတော့ ပိုပြီးသူတို့ရဲ့ လုပ်ငန်းကို ချဲ့ထွင်လာ နိုင်တယ်။

နောက်ပြီး အခု စီးပွားရေးလုပ်ငန်းမျိုးစုံက အွန်လိုင်း ကနေ သူတို့ရဲ့ Product တွေ၊ Service တွေကို ရောင်းချ ကြတဲ့အခါ Virtual Selling အတွက် ကျွမ်းကျင်နားလည်တဲ့ ပညာရှင်တွေလည်း ပေါ်ပေါက်လာတယ်။ Facebook ၊ Twitter ၊ Instagram ၊ YouTube တို့ ဒီလို Application အပေါ်မှာ ကျွမ်းကျင်ကျင့်ကျင့်နဲ့ မိမိတို့ရဲ့ လုပ်ငန်းလိုအပ် ချက်အားလုံးကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်တဲ့ ပညာရှင်၊ ရာထူး တာဝန်မျိုးတွေ ပေါ်ပေါက်လာတယ်။ Customer Experience Manager လို ရာထူးမျိုးတွေကလည်း အွန်လိုင်းပေါ်မှာ ခေတ်စားလာတယ်။

Design လုပ်ငန်းတွေအတွက် Professionally ဆောင်ရွက်လုပ်ကိုင်နိုင်တဲ့ Creative Designer လို အလုပ် တာဝန်မျိုးတွေ ပေါ်ပေါက်လာပါတယ်။ Digital Content တွေကို ရွေးနိုင်တဲ့ Digital Writer လို၊ ယခင်က စာရေး ဆရာလို၊ ဇာတ်ညွှန်းရေးတဲ့သူလို သက်ဆိုင်ရာ ပညာရှင် အခန်းကဏ္ဍတွေ ရှိသော်ငြားလည်း ဒါတွေအားလုံးဟာ အခုအွန်လိုင်းပေါ်ကို ရောက်လာတာဖြစ်တဲ့အတွက် လက်ရှိ ရှိနေတဲ့ ပကတိအခြေအနေအပေါ်မှာ အခြေခံပြီး ဒစ်ဂျစ်တယ်ခေတ်ကို ပြောင်းနိုင်ဖို့အတွက် ကျွမ်းကျင်တဲ့ ပညာရှင်တွေ အများကြီးပေါ်ပေါက်လာပါတယ်။

နိဂုံးချုပ်ရရင် Marketing, Management, IT, Sale, Customer Service, Training စသဖြင့် ဒါမျိုးတွေ လုပ်ကြ ရတဲ့ ပညာရှင်တွေအနေနဲ့ အွန်လိုင်းပေါ်မှာ Work From Home လုပ်ကြရတဲ့အခါ ပိုပြီးကောင်းမွန်တဲ့ Professional Life ကို ရရှိဖို့အတွက် ဆောင်ရွက် လုပ်ကိုင်ကြပါတယ်။ ကိစ္စတော်တော်များများက Public Sector ရော၊ Private Sector ကရော အွန်လိုင်းကနေ လုပ်ကြရတာဖြစ်တဲ့အတွက် အွန်လိုင်းကနေအခြေပြုပြီး လုပ်ကြရတဲ့ လုပ်ငန်း၊ အခွင့်အလမ်းတွေကလည်း အများ ကြီး တိုးတက်လာတယ်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။

အစီအစဉ်များ ။ ။ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်းမှာ ပြောင်းလဲလာတဲ့အခြေအနေတွေ အရ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေရဲ့ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တွေအနေနဲ့ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်တွေအပေါ်မှာ အခြေခံပြီး အွန်လိုင်းကနေ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တွေကို ရှာလာကြပါတယ်။ ခန့်အပ်တာမျိုးတွေလည်း ရှိကြတော့ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေ အလားအလာ

တွေနဲ့ ကြိုတင်ပြင်ဆင်သင့်တာတွေကိုလည်း ဆရာမက ရှင်းပြပေးပါဦး။

ဒေါ်ရွှေရည်ဝင်းလဲ့ ။ ။ တကယ်တော့ နိုင်ငံတကာမှာ Digital Transformation

ရယ်လို့ ခေါင်းစဉ်တပ်ပြီး လုပ်နေကြတာတွေက ရှိနေခဲ့ ပါတယ်။ အခုကပ်ရောဂါဖြစ်လာတဲ့အခြေအနေမှာ Digital Transformation မလုပ်သေးတဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရင် တွေနဲ့ လုပ်ငန်းတွေ၊ ဒီလုပ်ငန်းတွေက ဝန်ထမ်းတွေ အားလုံးကပါ အလိုအလျောက် Digital Transformation ကို မဖြစ်မနေ ပါဝင်လာကြရပါတယ်။ အဲဒီအခါမှာ အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေက ပြောင်းလဲသွားပါတယ်။

ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာ၊ အိုင်တီနည်းပညာကို အသုံးပြုပြီး အိုင်တီပညာရှင်ဖြစ်စေ၊ အခြားဝန်ထမ်းဖြစ်စေ အလုပ်လုပ်ဖို့အတွက်ကို အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေ ပြောင်းလဲသွားပါတယ်။ အိုင်တီပညာနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွေကိုလည်း အလိုအလျောက် မြှင့်တင် အောင် တွန်းအားပေးလိုက်သလို ဖြစ်သွားတယ်။

ကိုဗစ်ကာလသည် ဘယ်တော့ပြီးမယ်ဆိုတာ အတိ အကျမပြောနိုင်သေးတဲ့ အခြေအနေတစ်ခုဖြစ်နေဆဲမှာ New Normal လို့ခေါ်ကြတဲ့ ကိုဗစ်အလွန်ကာလမှာ ဖြစ်လာမယ့်အခြေအနေကို စဉ်းစားမယ်ဆိုရင် အလုပ် အကိုင် အခွင့်အလမ်းတွေကလည်း အွန်လိုင်းပေါ်မှာ အခြေခံပြီး လုပ်ရတဲ့အလုပ်တွေနဲ့ လုပ်ငန်းအမျိုးအစား တွေကလည်း အများကြီးပေါ်လာမယ်။ အခုရာဟာ အွန်လိုင်းကနေလုပ်ဖို့ကို ပိုပြီးအားသာလာမယ်။ ဇောင်းပေးလာမယ့်ဆိုတာမျိုးကို မျှော်လင့်လို့ရပါတယ်။

ကျွန်ုပ်တို့အနေနဲ့ အခန်းကဏ္ဍပိုပြီး ပြောချင်တာက အလုပ်ရှင်ရှိမယ်၊ အလုပ်သမားရှိမယ်၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ ရှိမယ်။ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှာ Labour Registration Card အလုပ်သမားကတ် အခြေအနေကစပြီး ခုနကပြောတဲ့ Skillset ကျွမ်းကျင်မှုတွေကို ဘယ်လိုဝန်ထမ်းတွေက ဘယ်အရည်အချင်းတွေရှိပါတယ်ဆိုတာ Occupation Classification System လို့ အခြားနိုင်ငံတွေမှာခေါ်တဲ့ စနစ်လိုမျိုးသာရှိခဲ့တယ်ဆိုရင် လွယ်လင့်တကူ Online Job Matching တွေ ပိုလုပ်ပေးနိုင်လာမယ်လို့ မျှော်လင့် ပါတယ်။

တကယ်လို့ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက ဒီလိုမျိုး ဝန်ထမ်းတွေမှာ ရှိတဲ့ အရည်အချင်းနဲ့ ဒီဘက်ကလိုအပ်နေတဲ့ ရာထူးနဲ့ အရည်အချင်းကိုသာ ချိတ်ဆက်ပေးနိုင်တဲ့ အွန်လိုင်းစနစ် သာရှိမယ်ဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးကဏ္ဍက ရှေ့ကိုပိုပြီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမယ်လို့ ယူဆပါတယ်။

လောလောဆယ်မှာ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံရဲ့ National Skill Standard Authority (NSSA) ခေါ်တဲ့ ကျွမ်းကျင်မှု စံသတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းရေးအဖွဲ့ဆိုတာရှိပြီသားပဲ။ National Skill Standard Authority (NSSA) မှာ ရှိပြီးသား ရာထူးတွေ၊ ဝန်ထမ်းတွေရဲ့ ကျွမ်းကျင်မှုတွေကို ဒါထက် ပိုပြီး ရာထူးအစုံ၊ အဆင့်စုံအတွက် ပြည့်ပြည့်ဝဝ စုံစုံလင်လင်နဲ့ အွန်လိုင်းစနစ်နဲ့ လုပ်မယ်၊ ခုနပြောသလို Occupation Classification System တွေကိုလည်း ထပ်ပြီးပံ့ပိုးနိုင်မယ်ဆိုရင် ဝန်ထမ်းတွေအနေနဲ့ Labour Registration လုပ်တဲ့အချိန်ကနေစပြီး သူတို့မှာရှိတဲ့ ကျွမ်းကျင်မှုနဲ့ လိုက်လျောညီထွေရှိတဲ့ အလုပ်တွေအတွက် အွန်လိုင်းမှာ Job Matching လုပ်ကိုင်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုလုပ်နိုင်လာပြီဆိုရင် အခွင့်အလမ်းတွေသည် လုပ်ငန်းတွေအတွက်ရော၊ ဝန်ထမ်းတွေအတွက်ရော၊ နိုင်ငံအတွက်ပါ အတော်ကောင်းမယ့် အလားအလာလို့ ကျွန်ုပ်တို့မျှော်လင့်မိပါတယ်။ စီမံခန့်ခွဲမှုပုံစံတွေ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်မှုပုံစံတွေကလည်း တိုးတက်ရွေ့လျားလာတာနဲ့အညီ နိုင်ငံတော်ရဲ့ ပံ့ပိုးမှုနဲ့စနစ်တွေ ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် Online Job Matching System တွေ လုပ်နိုင်ရင် အဆင်ပြေပါတယ်။ ဝန်ထမ်းတွေအနေနဲ့ သူတို့ရဲ့စွမ်းရည် တွေကို မြှင့်မားအောင် သူတို့နဲ့သက်ဆိုင်တဲ့အရာတွေကို အွန်လိုင်းကနေ သင်ယူနေမယ်၊ လေ့လာနေကြမယ်ဆိုရင် စွမ်းဆောင်ရည်နဲ့ ကျွမ်းကျင်မှုတွေက ပြည့်ဝလာမယ်။

ဒီလို အဆင့်မြင့်တိုးတက်လာတာနဲ့အမျှ လုပ်ငန်းတွေ ဘက်ကလည်း အလုပ်ခေါ်တဲ့အခါ ရှိရမယ့် ကျွမ်းကျင်မှု တွေနဲ့ လိုအပ်ချက်တွေကို ထပ်မံမြှင့်တင်ပြီး ခေါ်ယူလာ မယ်။ သင့်တော်တဲ့ ရာထူးအသစ်တွေ၊ အိမ်ကနေ အလုပ် လုပ်လို့ရတာဖြစ်စေ၊ မည်သည့်နေရာကမဆို အလုပ်လုပ် လို့ရတဲ့ပုံစံမျိုးနဲ့ အလုပ်ပုံစံတွေကလည်း ထပ်ပြီးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာမယ်။ Private Sector ရော၊ Public Sector ကပါ အားလုံးပိုင်းပြီး အကောင်းဆုံးဖြစ်တဲ့ စနစ်တွေ၊ အက်ပလီကေးရှင်းတွေ၊ Online Job Matching တွေနဲ့ စံသတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းပြီး ရှေ့ကိုဆက်သွားဖို့ လုပ်နိုင်မယ် ဆိုရင် အကောင်းဆုံးဖြစ်လာမှာပဲ။ **စာမျက်နှာ ၁၈ သို့**

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၉-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ညနေ (၄:၀၀)နာရီ

၁။ (၈-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁,၃၀၈) ဦး၏ မြို့နယ်အလိုက် တွေ့ရှိရမှုအခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည် -

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်	မြို့နယ်	အတည်ပြု လူနာ (ဦးရေ)
၁။	ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး	မရမ်းကုန်း	၆၂
		မင်္ဂလာဒုံ	၅၁
		လှိုင်	၄၉
		အင်းစိန်	၄၈
		ရွှေပြည်သာ	၄၅
		ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)	၄၁
		စမ်းချောင်း	၄၀
		ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)	၃၇
		ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)	၂၉
		မြောက်ဥက္ကလာပ	၂၈
		မှော်ဘီ	၂၆
		သင်္ဃန်းကျွန်း	၂၄
		သန်လျင်	၂၂
		ဗိုလ်တထောင်	၁၇
		မင်္ဂလာတောင်ညွန့်	၁၆
		တာမွေ	၁၄
		ကမာရွတ်	၁၄
		သာကေတ	၁၃
		တိုက်ကြီး	၁၂
		ကျောက်တန်း	၁၂
		တောင်ဥက္ကလာပ	၁၂
		လှိုင်သာယာ	၁၀
		လမ်းမတော်	၁၀
		လှည်းကူး	၉
		အလုံ	၉
		သုံးခွ	၇
		ဒဂုံဆိပ်ကမ်း	၇
		ဗဟန်း	၆
		ထန်းတပင်	၅
		ရန်ကင်း	၅
		ကျောက်မူ	၅
		ကြည့်မြင်တိုင်	၄
လသာ	၄		
ပုဇွန်တောင်	၄		
ဆိပ်ကြီးခနောင်တို	၄		
ဒလ	၄		
ဒေါပုံ	၄		
ခရမ်း	၃		
ကျောက်တံတား	၃		
ဒဂုံ	၃		
ကွမ်းခြံကုန်း	၂		
တွံတေး	၂		
ပန်းဘဲတန်း	၁		
စုစုပေါင်း			၇၂၃
၂။	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	မဟာအောင်မြေ	၅၁
		အောင်မြေသာစံ	၄၆
		ချမ်းမြသာစည်	၃၈
		ချမ်းအေးသာစံ	၃၂
		အမရပူရ	၃၁
		ပုသိမ်ကြီး	၇
ပျော်ဘွယ်	၇		

၃။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	စဉ့်ကိုင်	၇
		ပြည်ကြီးတံခွန်	၆
		တံတားဦး	၆
		တောင်သာ	၅
		မြစ်သား	၄
		ငါးစွန်း	၃
		သပိတ်ကျင်း	၃
		နွားထိုးကြီး	၂
		မိုးကုတ်	၁
		မတ္တရာ	၁
		ဝမ်းတွင်း	၁
		ကျောက်ဆည်	၁
ကျောက်ပန်းတောင်း	၁		
မလှိုင်	၁		
စုစုပေါင်း			၂၅၄
၄။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	ပဲခူး	၂၈
		ရွှေတောင်	၁၆
		ပြည်	၆
		ညောင်လေးပင်	၅
		အုတ်ဖို	၅
		လက်ပံတန်း	၄
		ကဝ	၂
		ကျောက်တံခါး	၂
		ဝေါ	၂
		အုတ်တွင်း	၂
		သာယာဝတီ	၁
		နတ်တလင်း	၁
		မြူး	၁
		ဒိုက်ဦး	၁
		ရွှေကျင်	၁
		တောင်ငူ	၁
		စုစုပေါင်း	
၅။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	အောင်လံ	၂၈
		နတ်မောက်	၈
		တောင်တွင်းကြီး	၅
		မကွေး	၄
		စလင်း	၄
		ရေနံချောင်း	၄
		မြို့သစ်	၃
		ဆိပ်ဖြူ	၃
		ချောက်	၂
		ဂန့်ဂေါ	၂
		မြိုင်	၂
		မင်းဘူး	၁
		မင်းလှ	၁
		ပခုက္ကူ	၁
		ပွင့်ဖြူ	၁
ရေစကြို	၁		
ပေါက်	၁		
စုစုပေါင်း			၇၁
၆။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	မောင်းမြ	၁
		လှိုင်	၁
		ကျောင်းကုန်း	၁
		ကျိုက်လတ်	၁
		ဖျာပုံ	၁
		စုစုပေါင်း	
၇။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	ရွှေဘို	၁၂
		ကလေး	၁၂
		မုံရွာ	၃
		စစ်ကိုင်း	၂
		အရာတော်	၁
		ကန့်ဘလူ	၁
		ကျွန်းလှ	၁
		ဟုမ္မလင်း	၁
		ပုလဲ	၁
		စုစုပေါင်း	
၈။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	မော်လမြိုင်	၁၉
		သထုံ	၅
		ကျိုက်မရော	၃
		ဘီးလင်း	၂
		ရေး	၂
		ကျိုက်ထို	၁
စုစုပေါင်း			၃၂
၉။	ရမ်းပြည်နယ်	ဖားကန့်	၁၃
		မြစ်ကြီးနား	၄
		ရွှေကူ	၁
စုစုပေါင်း			၁၈
၁၀။	ရခိုင်ပြည်နယ်	တာချီလိတ်	၁၀
		မာဘိမ်း	၂
		နမ့်ဆန်	၂
		တောင်ကြီး	၂
		ကလေး	၁
		မိုင်းပျဉ်း	၁
စုစုပေါင်း			၁၈
၁၁။	နေပြည်တော်	မြေပုံ	၄
		စစ်တွေ	၄
		မိုး	၃
		သံတွဲ	၁
		ရမ်းဗြဲ	၁
		ကျောက်ဖြူ	၁
အမ်း	၁		
စုစုပေါင်း			၁၅
၁၂။	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	ဇေယျာသီရိ	၄
		ဇေယျာသီရိ	၄
		လယ်ဝေး	၃
		တပ်ကုန်း	၁
စုစုပေါင်း			၁၂
၁၃။	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	မြိတ်	၆
		သရက်ချောင်း	၁
		ထားဝယ်	၁
စုစုပေါင်း			၈
၁၄။	ကရင်ပြည်နယ်	မြဝတီ	၂
		စုစုပေါင်း	
၁၅။	ကယားပြည်နယ်	လှိုင်ကော်	၁
		စုစုပေါင်း	
(၈-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း			(၁,၃၀၈) ဦး

၆။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	မောင်းမြ	၁
		လှိုင်	၁
		ကျောင်းကုန်း	၁
		ကျိုက်လတ်	၁
		ဖျာပုံ	၁
		စုစုပေါင်း	
၇။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	ရွှေဘို	၁၂
		ကလေး	၁၂
		မုံရွာ	၃
		စစ်ကိုင်း	၂
		အရာတော်	၁
		ကန့်ဘလူ	၁
		ကျွန်းလှ	၁
		ဟုမ္မလင်း	၁
		ပုလဲ	၁
		စုစုပေါင်း	
၈။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	မော်လမြိုင်	၁၉
		သထုံ	၅
		ကျိုက်မရော	၃
		ဘီးလင်း	၂
		ရေး	၂
		ကျိုက်ထို	၁
စုစုပေါင်း			၃၂
၉။	ရမ်းပြည်နယ်	ဖားကန့်	၁၃
		မြစ်ကြီးနား	၄
		ရွှေကူ	၁
စုစုပေါင်း			၁၈
၁၀။	ရခိုင်ပြည်နယ်	တာချီလိတ်	၁၀
		မာဘိမ်း	၂
		နမ့်ဆန်	၂
		တောင်ကြီး	၂
		ကလေး	၁
		မိုင်းပျဉ်း	၁
စုစုပေါင်း			၁၈
၁၁။	နေပြည်တော်	မြေပုံ	၄
		စစ်တွေ	၄
		မိုး	၃
		သံတွဲ	၁
		ရမ်းဗြဲ	၁
		ကျောက်ဖြူ	၁
အမ်း	၁		
စုစုပေါင်း			၁၅
၁၂။	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	ဇေယျာသီရိ	၄
		ဇေယျာသီရိ	၄
		လယ်ဝေး	၃
		တပ်ကုန်း	၁
စုစုပေါင်း			၁၂
၁၃။	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	မြိတ်	၆
		သရက်ချောင်း	၁
		ထားဝယ်	၁
စုစုပေါင်း			၈
၁၄။	ကရင်ပြည်နယ်	မြဝတီ	၂
		စုစုပေါင်း	
၁၅။	ကယားပြည်နယ်	လှိုင်ကော်	၁
		စုစုပေါင်း	

မှတ်ချက်။ (၈-၁၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သော ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁,၃၀၈) ဦးတွင် အနံ့မရှိသူ (၁၉၈) ဦး ပါရှိပါသည်။
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

စာမျက်နှာ ၁၇ မှ
နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီအများစုက သူတို့ရဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွေမှာ သူတို့လိုအပ်တဲ့ ရာထူးတွေအတွက် လိုအပ်တဲ့ အရည်အချင်းတွေနဲ့သင့်တော်တဲ့ အလုပ်အကိုင်တွေကို ကြော်ငြာတယ်ဆိုရင် ဒီရာထူးအတွက် လိုအပ်တဲ့ အရည်အချင်းတွေကို လေ့လာနိုင်တယ်။ အလုပ်လျှောက်လွှာကိုလည်း အွန်လိုင်းကနေ တစ်ခါတည်း တင်နိုင်တယ်။ အွန်လိုင်းမှာ ဖောင်ဖြည့်လိုက်ပြီးရင် လိုအပ်တဲ့ Criteria အတိုင်း အရည်အချင်းတွေကို ဖြည့်လိုက်မယ်ဆိုရင် ကုမ္ပဏီဘက်မှာ တစ်ခါတည်း အွန်လိုင်းစနစ်နဲ့ ရွေးချယ်လိုက်မယ်။ ရွေးထုတ်လိုက်မယ်။ ပြီးရင် အလုပ်အတွက် အင်တာဗျူးကိုလည်း အွန်လိုင်းကနေ လုပ်ပါလား။
နိုင်ငံတကာလုပ်ငန်းတွေက ဘာလုပ်လာသလဲဆိုရင် သူတို့လုပ်ငန်းတွေကို စိတ်ဝင်စားတဲ့ အလုပ်လျှောက်တဲ့သူတွေအနေနဲ့ ကုမ္ပဏီအကြောင်းကို လေ့လာနိုင်သလို

ကုမ္ပဏီဘက်ကလည်း ဒီဝန်ထမ်းရဲ့ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေးတွေကို အကြမ်းဖျင်းလေ့လာလို့ရအောင် ကုမ္ပဏီနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ အွန်လိုင်းဂိမ်းတွေဖန်တီးပြီး သူတို့ရဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွေမှာ တင်ထားကြတယ်။
ဒီတော့ အလုပ်လျှောက်သူအနေနဲ့ သူလျှောက်ချင်တဲ့ အလုပ်အတွက် ဝင်လေ့လာလိုက်တယ်ဆိုရင် ဒီဂိမ်းကို ကစားရင်းနဲ့ ကုမ္ပဏီအကြောင်းကို သူလေ့လာသိရှိသွားမယ်။ ဒီဂိမ်းကိုကစားလိုက်တဲ့အပေါ်မှာ အရည်အချင်းအရ အကြမ်းဖျင်းအားဖြင့် သူဟာ ဘယ်လောက်များ အရှေ့က ပေးထားတဲ့အချက်အလက်တွေကို မှတ်သားသွားသလဲဆိုတာ Job Interview လိုမျိုး Occupational Test လုပ်ထားတာမျိုးတွေလည်း ရှိလာပါတယ်။
မြန်မာနိုင်ငံမှာ အလုပ်အကိုင်ရှာဖွေဖို့အတွက် Job Portal တွေ ရှိပါတယ်။ ဒီ Job Portal ကို ဖန်တီးတဲ့ ကုမ္ပဏီတွေဟာဆိုရင် ကုမ္ပဏီပေါင်းမြောက်မြားစွာရဲ့

လစ်လပ်ရာထူးတွေ၊ လိုအပ်တဲ့ အရည်အချင်းတွေ၊ အရင်တည်ဆောက်ထားပြီးသား CV ပုံစံကို သူတို့ရဲ့ အွန်လိုင်း Job Portal မှာပေးပြီး အလုပ်လျှောက်လို့ရအောင် လုပ်ထားပါတယ်။ ပြီးရင် Online Job Matching တွေလုပ်ပြီးမှသာ ဒီ Job Portal က စစ်ထုတ်ပေးလိုက်တဲ့ အရည်အချင်းပြည့်တဲ့ အလုပ်လျှောက်လွှာရင်တွေကို ကုမ္ပဏီဆီကို ပို့ပေးတဲ့စနစ်နဲ့ သွားပါတယ်။
အခြားအလုပ်ရှာဖွေရေးအေဂျင်စီတွေကလည်း Job Portal တွေကို ဖန်တီးကြတယ်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရဘက်ကလည်း မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် အကုန်လုံးရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနဲ့ အလုပ်အကိုင်ရှာဖွေရေး၊ အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးအတွက်ကို Occupation Classification System မျိုးတွေ နောက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှာ လက်ရှိရှိနေတဲ့ National Skill Standard Authority - NSSA တွေကနေ သတ်မှတ်ထားတဲ့ သတ်မှတ်ချက်တွေကို

ထပ်ပြီး ရာထူးအဆင့်မျိုးစုံအတွက်ကို လိုအပ်တဲ့အရည်အချင်းတွေ သတ်မှတ်ပြီး အလုပ်အကိုင်တွေ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်တဲ့စနစ်မျိုးတွေရှိမယ်ဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံမှာ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမယ်။ နောက်ပြီး အလုပ်လက်မဲ့ ရာခိုင်နှုန်းလည်း လျော့နည်းလာမယ်လို့ မျှော်လင့်ရပါတယ်။
ဒါတွေကို ပုဂ္ဂလိကအခန်းကဏ္ဍကရော၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရအခန်းကဏ္ဍကရော၊ ဝန်ထမ်းတွေ၊ ပြည်သူလူထုတွေ ကိုယ်တိုင်က ကိုယ့်ရဲ့စွမ်းဆောင်ရည်နဲ့ အရည်အချင်းတွေကို မြှင့်တင်နိုင်ဖို့၊ ပိုင်းပြီးဆောင်ရွက်ကြမယ်ဆိုရင် တစ်ဦးချင်း၊ တစ်ယောက်ချင်း၊ ကိုယ့်ရဲ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုချင်းသာမက တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာနဲ့ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်က ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာပြီး စီမံခန့်ခွဲမှုတွေကလည်း ပိုမိုချောမွေ့လွယ်ကူမြန်ဆန်လာမယ်လို့ ကျွန်ုပ်တို့မျှော်လင့်ပါတယ်။

သီလဝါ သာဓကတနဲ့၊ ရွှေပါဒ မြို့သန်လျင်

မောင်လွမ်းနီ(ရေစကြို)

ခွဲမြန်ပြည် တက်ခေတ်လှဖို့
လျှပ်စစ်က အခရာ။
ပေါင်းညီညာ စီမံကြမယ်ကွဲ့
ပြည်တန်ရမှာ။
စွမ်းအင်က အလေးသာ
ရေတိုမှာ မြန်မြန်ဖြည့်။
သီလဝါ တောင်စခန်းဆီက
စည်ခရာ အောင်ပန်းတွေနဲ့
ပြည်မြန်မှာ အရောင်လွမ်းစေမယ်
ချမ်းမြ ကြည်မွေ။
ဗွေအချာ သာဓကတနဲ့
ရွှေပါဒ မြို့သန်လျင်။
LNG အတတ်သစ်နဲ့
ဓာတ်စနစ်ကိုဝင်။
လျှပ်စစ်အတွက် ဖြည့်ဆည်းထွင်
ရွှေကမ္ဘာတင် မှတ်စွဲ။
ပြည်သားမွန်တို့
အညီအညွတ် အောင်ပွဲဆက်ကြမယ်
တွဲလက်ခိုင်မြဲ။



LNG များ တင်ဆောင်ထားသည့် MV CNTIC VPOWER ENERGY သင်္ဘောကြီးကို သီလဝါဆိပ်ကမ်း Dolphin Jetty ဌ ဆိုက်ကပ်ထားသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ယခင်မျှော်မှန်း ထားသည်ထက် အချိန်တိုအတွင်း ပိုမို ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ရေးကို မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်လာပါသည်။

အဆက်မပြတ် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်

လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံ အတွင်းမှ ဓာတ်အားထုတ်လုပ်နိုင်သော အရင်းအမြစ် များကို အသုံးပြု၍ နိုင်ငံပိုင်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ပုဂ္ဂလိကရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ Independent Power Producer (IPP) စနစ် ဖြင့် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများ တည်ဆောက်စေခြင်း စသည့်နည်းလမ်းများဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှု အခန်းကဏ္ဍကို အဆက်မပြတ် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါသည်။

လက်ရှိတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုကို ရေအား၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့နှင့် ကျောက်မီးသွေး အရင်း အမြစ်များဖြင့် လည်းကောင်း၊ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်ကို အသုံးပြု၍ လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ယင်းသို့ နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရာတွင် ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများမှာ ကာလရှည် အချိန်ယူတည်ဆောက်ရန် လိုအပ်သဖြင့် လက်ရှိဖြစ်ပေါ် နေသော ဓာတ်အားလိုအပ်ချက်များကို ရေတိုအတွင်း အချိန်မီ ဖြည့်ဆည်းနိုင်ခြင်း မရှိပါ။ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ အနေဖြင့်လည်း ပြည်တွင်းသဘာဝဓာတ်ငွေ့ ထုတ်လုပ် နိုင်မှုမှာ တဖြည်းဖြည်းကျဆင်းလာသည့် အခြေအနေ တွင် ရှိပါသည်။ ကုန်းတွင်းနှင့် ကမ်းလွန်သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ရှာဖွေခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်တိုင် ရေတို ကာလအတွင်း လိုအပ်သော သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကို အချိန်မီ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် မဖြစ်နိုင်ပါ။

သို့ဖြစ်ရာ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်သူလူထု၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုအပ်ချက်ကို ရေတို အတွင်း အမြန်ဆုံးဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည့် ထုတ်လုပ်မှု မဟာဗျူဟာများကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရတော့မည်။ ယင်းမဟာဗျူဟာမြောက် လုပ်ငန်းများကား လက်ရှိ စက်စွမ်းရည် ကျဆင်းနေသော ဌာနပိုင်သဘာဝဓာတ်ငွေ့

သုံး ဓာတ်အားပေးစက်များကို စက်စွမ်းရည် ပိုမိုမြင့်မား သည့် ဓာတ်အားပေးစက်များဖြင့် အစားထိုးခြင်းနှင့် LNG to Power ဓာတ်အားပေးစက်များ အမြန်ဆုံးတည်ဆောက် ထုတ်လုပ်ရေးပင်ဖြစ်ပေသည်။

ဤမဟာဗျူဟာနှင့်အညီ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ၁၁၆၆ မဂ္ဂါဝပ်ကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ နေရာအနှံ့အပြားတွင် စီမံကိန်းများ ချမှတ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် ၄၀၀ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် သာဓကတစ်စီမံကိန်း၊ ၃၅၀ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် သန်လျင်စီမံကိန်း၊ ၁၅၁ ဒသမ ၅၄ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် အလုံစီမံကိန်းများကိုလည်း ကောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတွင် ၇၀ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ် နိုင်မည့် ရွှေတောင်စီမံကိန်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ၁၅၀ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် ကျောက်ဖြူစီမံကိန်း၊ မကွေး တိုင်းဒေသကြီးတွင် ၆၆ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် မကွေး စီမံကိန်းနှင့် ၂၁ ဒသမ ၅၄ မဂ္ဂါဝပ် ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် ကျွန်းချောင်းစီမံကိန်းများကိုလည်းကောင်း တည်ဆောက် အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ခြင်းပါသည်။

မကွေး၊ ရွှေတောင်၊ ကျွန်းချောင်းနှင့် အလုံ စီမံကိန်း များသည် ပြည်တွင်းမှထုတ်ရှိသော ဓာတ်ငွေ့ကို အသုံးပြု လည်ပတ်သည့် စီမံကိန်းများဖြစ်၍ သာဓကတ၊ သန်လျင် နှင့် ကျောက်ဖြူစီမံကိန်းများမှာ ပြည်ပမှ LNG တင်သွင်း အသုံးပြုလည်ပတ်မည့် စီမံကိန်းများ ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ စီမံကိန်း ခုနစ်ခုအနက် မကွေးဓာတ်အားပေးစက်ရုံကို (၁၃.၁.၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း၊ အလုံ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံကို (၃၁.၅.၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း၊ ကျွန်းချောင်းဓာတ်အားပေးစက်ရုံကို (၃.၆.၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း၊ သာဓကတ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံကို (၈.၈.၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း၊ ရွှေတောင်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံကို (၃၀.၈.၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း၊ သန်လျင် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံကို (၈.၁၀.၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင်လည်း ကောင်း အသီးသီး လည်ပတ်ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါ သည်။ အဆိုပါစက်ရုံများ လည်ပတ်ထုတ်လုပ်နိုင်မှုကြောင့်

ယခုအခါ စုစုပေါင်း ၉၈၈ မဂ္ဂါဝပ်ခန့်အား နိုင်ငံတော် ဓာတ်အားစနစ်အတွင်းသို့ ပို့လွှတ်နိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ကျန်ရှိသော ကျောက်ဖြူစီမံကိန်းကိုလည်း ၂၀၂၁ ခုနှစ် နွေရာသီအထိ လည်ပတ်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေ

မြန်မာနိုင်ငံသည် ရေအားအရင်းအမြစ်များ ပေါကြွယ်ဝပြီး ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြွှေးမြွှေးအင် အသုံးပြု၍ ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရန် အားသာချက်များရှိသည်မှာ မှန်ပါသည်။ သို့သော်လည်း လက်ရှိအခြေအနေအရ ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုကို ကာလတိုအတွင်း ဖြည့်ဆည်း ပေးရန်နှင့် နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်ကို တည်ငြိမ်စွာ စဉ်ဆက်မပြတ် ပေးနိုင်ရန်အတွက် လောင်စာဖြင့် ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုကို မဖြစ်မနေ ဦးစားပေးဆောင် ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းသို့ လောင်စာရွေးချယ် ရာတွင်လည်း သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု နည်းပါးပြီး ဈေးကွက်အတွင်းရရှိနိုင်မှု စိတ်ချရခြင်းအခြေအနေရှိသည့် LNG လောင်စာကို အသုံးပြု၍ ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ခြင်းကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ LNG သည် ယခင်က ဈေးနှုန်းမြင့်မားမှုရှိခဲ့သော်လည်း ယခုအခါတွင် သင့်တင့်လျောက်ပတ်သည့် အသုံးပြုနိုင်သော ဈေးနှုန်း အဖြစ် တည်ရှိနေပြီလည်း ဖြစ်ပါသည်။

လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လျှပ်စစ် ဓာတ်အားလိုအပ်ချက် မြင့်မားခြင်း၊ လောင်စာရရှိနိုင်မှု အားသာခြင်းနှင့် အချိန်တိုအတွင်း နိုင်ငံတော်ဓာတ်အား စနစ်သို့ ချိတ်ဆက်ပို့လွှတ်သွားနိုင်ခြင်း စသည့် အားသာ ချက်များအလျောက် LNG ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများ တည်ဆောက်မည့်နေရာကို စနစ်တကျရွေးချယ်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၏ အများဆုံးသုံးစွဲမှုသည် ၁၆၀၈ မဂ္ဂါဝပ်ခန့်ရှိသဖြင့် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး ထုတ်လုပ် သော လျှပ်စစ်ဓာတ်အား၏ ၄၂ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ကို သုံးစွဲ လျက်ရှိပါသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လိုအပ် သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို မြန်မာနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်း နှင့် အလယ်ပိုင်းရှိ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံကြီးများမှ အလွန် ရှည်လျားသော မဟာဓာတ်အားလိုင်းကြီးများဖြင့် ချိတ်ဆက်ပို့လွှတ်ပေးနေခြင်းဖြစ်ရာ ယခုကဲ့သို့ LNG to Power ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများ ထပ်မံတည်ဆောက် နိုင်ခြင်းဖြင့် တည်ငြိမ်ပြည့်ဝသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ရရှိစေမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် System Breakdown ဖြစ်ပွားမှုကို လျော့ချပေးနိုင်ခြင်း၊ ဓာတ်အားပျောက်ဆုံးမှု (Losses) ကိုလည်း လျော့နည်းသက်သာစေခြင်း စသည့် အကျိုးကျေးဇူးများကို ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။

ထိုမျှသာမက နိုင်ငံ၏ ထုတ်လုပ်မှုကျဆင်းလျက် ရှိသည့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ထုတ်လုပ်မှုကို ဖြည့်ဆည်းပေး နိုင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း တည်ဆောက်ထားရှိပြီးဖြစ်သော သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်း အခြေခံအဆောက်အအုံများ ကို အသုံးပြုကာ အခြားသော စက်မှုလုပ်ငန်းများအတွက် လည်း အကျိုးကျေးဇူးရှိစေမည် ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံအတွင်း တည်ဆောက်ပြီးဖြစ်သည့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့သုံး လျှပ်စစ် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများ စွမ်းအားပြည့် အသုံးပြုနိုင်ရန် လည်း တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူဖြစ်စေ ပါသည်။

စာမျက်နှာ ၂၁ ၂၃

“ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် ၄၀၀ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် သာဓကတ စီမံကိန်း၊ ၃၅၀ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် သန်လျင်စီမံကိန်း၊ ၁၅၁ ဒသမ ၅၄ မဂ္ဂါဝပ် ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် အလုံစီမံကိန်းများကိုလည်းကောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတွင် ၇၀ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် ရွှေတောင်စီမံကိန်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ၁၅၀ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် ကျောက်ဖြူစီမံကိန်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် ၆၆ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် မကွေး စီမံကိန်း နှင့် ၂၁ ဒသမ ၅၄ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် ကျွန်းချောင်းစီမံကိန်း များကိုလည်းကောင်း တည်ဆောက်အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့”

စာမျက်နှာ ၂၀ မှ

ရန်ကုန်မြို့သည် လူနေမှုထူထပ်သိပ်သည်းသည့် ဒေသဖြစ်သည့်အတွက် ကာဗွန်သုံးစွဲမှု လျော့ချနိုင်ရေး ကိုထည့်သွင်းစဉ်းစားဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိရာ LNG to Power ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများသည် Clean Fuel ကို အသုံးပြုခြင်း ဖြစ်သည့်အတွက် ကာဗွန် ထုတ်လုပ်မှုကို လျော့ချပေးမည့် အားသာချက်တစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားပေးစနစ်သို့ ပို့လွှတ်

သာကေတနှင့် သန်လျင်စီမံကိန်းများအတွက် Letter of Acceptance(L.O.A)အား (၆.၉.၂၀၁၉)နေ့တွင် ထုတ်ပေးခဲ့ပါသည်။ သာကေတစက်ရုံဝင်းအတွင်း ၄၀၀ မဂ္ဂါဝပ် LNG သုံးဓာတ်အားပေးစက်ရုံစီမံကိန်းကို တင်ဒါ အောင်မြင်ခဲ့သည့် CNTIC VPower YG1 Limited အနေဖြင့် L.O.A စတင်ရရှိခဲ့သည့် (၆.၉.၂၀၁၉)ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း၊ သီလဝါဆိပ်ကမ်း အကွက်အမှတ်(၁၄)ရှိ ၃၅၀ မဂ္ဂါဝပ် LNG သုံးဓာတ်အားပေးစက်ရုံ(သန်လျင်) စီမံကိန်းကို တင်ဒါအောင်မြင်ခဲ့သည့် CNTIC VPower YG2 Limited အနေဖြင့်လည်း L.O.A စတင်ရရှိခဲ့သည့် (၆.၉.၂၀၁၉)ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း စီမံကိန်းလုပ်ငန်း များကို မဆိုင်းမတွ စတင်အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ခြင်း ကြောင့် ယခုအခါ တိုတောင်းလှသော အချိန်အတွင်း တွင်ပင် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူ့ထုတို့လိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ရည်မှန်းထားသည့်အတိုင်း နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားပေးစနစ်သို့ ချိတ်ဆက်ပို့လွှတ် နိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ယင်းသို့ သာကေတနှင့် သန်လျင် LNG to Power ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများအတွက် LNG လောင်စာ ဖြန့်ဖြူး ပေးနိုင်ရန် Floating Storage Unit (FSU) ဆိုက်ကပ် နိုင်ရန်အတွက် သီလဝါဆိပ်ကမ်းတွင် Dolphin Jetty တစ်ခုကို တည်ဆောက်ခဲ့ရသည်။ အဆိုပါ Dolphin Jetty တည်ဆောက်နေဆဲကာလတွင်ပင် LNG ဖြင့် ဓာတ်အား ပေးစက်ရုံများ စတင်လည်ပတ်နိုင်ရန်အတွက် ယာယီ အနေဖြင့် Mobile Filling Platform(MFP)အား အလျင်အမြန် တည်ဆောက်ခဲ့ရပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပထမဦးဆုံး LNG 28000m³ သယ်ဆောင်လာသည့် သင်္ဘော MV CNTIC VPOWER GLOBAL သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင်လ ၆ ရက်နေ့တွင် အောင်မြင်စွာ ဆိုက်ကပ် နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံ၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကဏ္ဍအတွက် LNG to Power ကဏ္ဍသစ်ကြီးကို စတင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း မှတ်ကျောက်တင်နိုင်ခဲ့ပါပြီ။

LNG to Power စီမံကိန်းများသို့ LNG စဉ်ဆက်မပြတ် ထောက်ပံ့နိုင်ရန် အစီအမံများကိုလည်း စနစ်တကျ

ချမှတ်ဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ LNG 140,000m³ သို့လောင်နိုင်သည့် LNG Mother Vessel MV METHANE ALISON VICTORIA ကို ဖြတ်ကျွန်းစုရှိ သမီးလှကျွန်း အနီးတွင် ရပ်တန့်ထား၏။ အဆိုပါ Mother Vessel မှ LNG ကို LNG Shuttle နှစ်စင်းဖြင့် သီလဝါသို့ ထပ်ဆင့် သယ်ပို့ပေး၏။ ပထမဆင့်အနေဖြင့် Dolphin Jetty တည်ဆောက်နေဆဲ ကာလအတွင်း သီလဝါဆိပ်ကမ်းတွင် FSU အဖြစ် ဆိုက်ကပ်ထားသော LNG 28000m³ သို့လောင်နိုင်သည့် သင်္ဘောကြီးသို့ LNG များ ဖြည့်တင်း ပေးရခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။

ဆိုက်ကပ်ရောက်ရှိနေ

ယခုအခါတွင်ကား Dolphin Jetty လည်း တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့ပါပြီ။ သို့ဖြစ်ရာ မူလက FSU အဖြစ် ယာယီအသုံးပြုခဲ့ရသည့် LNG 28000m³ သာ သို့လောင် နိုင်သော သင်္ဘောကြီးနေရာတွင် LNG 120,000m³ သို့လောင်နိုင်မည့် အလွန်ကြီးမားလှသော MV CNTIC VPOWER ENERGY သင်္ဘောကြီးကား သီလဝါရှိ Dolphin Jetty တွင် ငွားငွားစွင့်စွင့် ဆိုက်ကပ်ရောက်ရှိနေပါပြီ။ မူလအသုံးပြုခဲ့သည့် သင်္ဘောကြီးကိုလည်း ဖြတ်နှင့် သီလဝါအကြားတွင် LNG ပို့ဆောင်သော LNG Shuttle အဖြစ် ဆက်လက်အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် အဆိုပါ သင်္ဘောကြီး အောင်မြင်စွာ ဆိုက်ကပ်နိုင်ခဲ့ခြင်းသည် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၏ သမိုင်းတွင်သာမက ရန်ကုန်မြစ်ကြီး၏ သမိုင်းတစ်လျှောက် စံချိန်တင်ရမည့် သမိုင်းဝင်နေ့တစ်နေ့ပင် ဖြစ်တော့သည်။ အလျား ၂၇၂ မီတာ၊ ရေစူး ၉ မီတာ၊ တန်ချိန် ၁၀၆,၂၅၃ ရှိသော အဆိုပါ သင်္ဘောကြီး ဆိုက်ကပ်နိုင်ရန် တာဝန်ရှိသည့် ဌာနဆိုင်ရာ များအားလုံး ပူးပေါင်း၍ ခက်ခက်ခဲခဲ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရ၏။ အလျားအလွန်ရှည်လွန်းသဖြင့် ရန်ကုန်မြစ်အတွင်း Tug Boat များဖြင့် ခက်ခက်ခဲခဲ ဦးလှည့်ပေးရ၏။ Jetty သို့ ဆိုက်ကပ်နိုင်ရန်အတွက်လည်း Tug Boat လေးစင်းဖြင့် ဟန်ချက်ညီညီ တိန်းသိမ်း၍ တဖြည်းဖြည်းချင်း ချဉ်းကပ် ခဲ့ရသည့် မြင်ကွင်းများကား လွန်စွာစိတ်လှုပ်ရှားဖွယ် ကောင်းလှပေ၏။ ထိုနေ့က ရန်ကုန်မြစ်ပြင်ကြီး အတွင်း အဆိုပါသင်္ဘောကြီး ဆိုက်ကပ်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်း ခဲ့ကြမှုများမှာ သမိုင်းတွင် မေ့ပျောက်၍ မရနိုင်သော ရင်သပ်ရှုမောဖွယ် စွမ်းဆောင်ချက်များပင် ဖြစ်တော့ သည်။

Mobile Filling Platform (MFP) တည်ဆောက်ခြင်း၊ LNG သို့လောင်ရေးသင်္ဘောကြီးများ ဆိုက်ကပ်နိုင်ခြင်းနှင့် LNG အသုံးပြု၍ ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ခြင်းသည် မြန်မာ နိုင်ငံတွင် ပထမဆုံး အတွေ့အကြုံဖြစ်သည့်အတွက်

လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် စိန်ခေါ်မှုနှင့် အခက်အခဲများစွာကြားမှ အောင်မြင်အောင် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် ကမ္ဘာ့ ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များကြားမှ မဖြစ်မနေ အကောင်အထည် ဖော် တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

လက်ရှိ သာကေတဓာတ်အားပေးစက်ရုံစုများတွင် IPP/BOT စနစ်ဖြင့် Max Power Company Limited ၏ ၅၀ မဂ္ဂါဝပ် Gas Engine စက်ရုံ၊ JV/BOT စနစ်ဖြင့် U Energy Company Limited ၏ ၁၀၆ မဂ္ဂါဝပ် စက်ရုံနှင့် နိုင်ငံပိုင် ၁၅၄ မဂ္ဂါဝပ်စက်ရုံများမှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများ ကို ထုတ်လုပ်လျက်ရှိသည်။ ယခုအခါ သာကေတတွင် LNG to Power စက်ရုံသစ် ၄၀၀ မဂ္ဂါဝပ် ထပ်မံ တည်ဆောက်ပြီးစီးပြီဖြစ်သဖြင့် သာကေတစက်ရုံစုသည် စုစုပေါင်းတပ်ဆင်အင်အား ၇၁၀ မဂ္ဂါဝပ်အထိရှိကာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အရေးပါသည့် ဓာတ်အား ပို့လွှတ်သော ဗဟိုချက်နေရာဖြစ်လာခဲ့ပါပြီ။ စက်ရုံများမှ ထွက်ရှိသော ဓာတ်အားများကို သာကေတဓာတ်အားခွဲစိုက် တစ်ဆင့် တောင်ဒဂုံ၊ မြောက်ဒဂုံ၊ သာကေတ၊ မရမ်းကုန်း၊ ဗိုလ်တထောင်၊ ဗဟန်းနှင့် ဒေါပုံမြို့နယ်များသို့လည်း ကောင်း ပို့လှူသောဓာတ်အားများကို ၂၃၀ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်းမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်သို့ လည်းကောင်း ပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိပါသည်။

တည်ငြိမ်ပြည့်ဝစွာ ရရှိသုံးစွဲနိုင်

ထို့အပြင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လက်ရှိ သုံးစွဲလျက်ရှိသော စက်မှုဇုန်များ၊ သန်လျင်၊ ကျောက်တန်း ဒေသရှိ သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်များတွင် လျှပ်စစ် ဓာတ်အား တည်ငြိမ်ပြည့်ဝစွာ ရရှိသုံးစွဲနိုင်မည့်အပြင် ဆက်လက်၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် ထန်းတပင်မြို့နယ် စက်မှုနည်းပညာဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဇုန်၊ လှည်းကူးမြို့နယ်ရှိ စက်မှုဥယျာဉ် စီမံကိန်း၊ ရန်ကုန်မြို့နယ်ရှိ ဝေလီယာအတွင်း ဆောင်ရွက်နေသော မြို့ပြအခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများအတွက်ပါ ကြီးမားသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အား အရင်းအမြစ်များအဖြစ် ပံ့ပိုးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် လျှပ်စစ် ဓာတ်အားပြည့်ဝစွာ ရရှိရေးသည်လည်း အရေးကြီးသည့် အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ပါသည်။ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီး ဌာနအနေဖြင့် ရည်မှန်းထားသည့်အတိုင်း သက္ကရာဇ် ၂၀၃၀ တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး ရာနှုန်းပြည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ရရှိသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှု၊ ပို့လွှတ်မှုဖြန့်ဖြူးမှုများကို အင်တိုက်အားတိုက် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အရည်အသွေးပြည့်စုံသော

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ပြည့်ဝစွာရရှိမှုသာ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ပြီး ပြည်သူ့ထုတစ်ရပ်လုံး၏ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ၊ လူမှုစီးပွားဘဝများ တိုးတက်မြင့်မား လာမည်ဟု မမှိတ်မသုန်ယုံကြည်ပါသည်။

အကျိုးကျေးဇူးကြီးမားလှသည့် ဧရာဝတီ

ရန်ကုန်မြစ်ကြီးကား ငြိမ်ငြိမ်ညည်းညည်း စီးဆင်း လျက်ပင်။ ရန်ကုန်မြစ်ကို မေးတင်ထားသော သီလဝါ သည်လည်းကောင်း၊ ပဲခူးမြစ်ကို ထွေးပွေ့ထားသော သန်လျင်သည်လည်းကောင်း ဂုဏ်သိက္ခာဝံ့ထည်စွာဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူ့ထုတို့အတွက် လိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ထုတ်လုပ်ပေးလျက်ပင်။ ရန်ကုန် မြစ်ကို မြင်ရသောအခါ အမိနိုင်ငံ၏ သတို့သမီး ဧရာဝတီ ကို မြင်ယောင်မိ၏။ မြန်မာနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်းမှ တောင်ပိုင်း သို့ စီးဆင်းနေသည့် မိခင်ဧရာဝတီ။ မေခနင့် မလိခ မြစ်နှစ်သွယ် ပေါင်းဆုံရာမှ ဖြစ်ပေါ်လာသော ဧရာဝတီ။ မိုင်ပေါင်း ၁၃၀၀ ကျော် ရှည်လျားသော ဧရာဝတီ။ သဘာဝသယံဇာတများစွာကို ထွေးပွေ့ထားသော ဧရာဝတီ။ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးတို့ အတွက် မရှိမဖြစ် ဧရာဝတီ။ မြန်မာနိုင်ငံသား အားလုံး အတွက် အကျိုးကျေးဇူးကြီးမားလှသည့် ဧရာဝတီ။

ဧရာဝတီမြစ်သည် တာဝန်မြစ်၊ ရွှေလီမြစ်၊ မြစ်ငယ် မြစ်၊ မူးမြစ်၊ ချင်းတွင်းမြစ် အစရှိသည့် မြစ်လက်တက်များ၊ ယောချောင်း၊ စလင်းချောင်း၊ မုန်းချောင်း၊ မန်းချောင်း၊ မင်းတုန်းချောင်း၊ ပင်းချောင်း၊ ယင်းချောင်း၊ နဝင်းချောင်း အစရှိသည့် ချောင်းလက်တက်များ ခြုံရုံလျက်ရှိသည်။ “ရေကိုသား၍ အကြားမထင်” ဆိုသကဲ့သို့ အားလုံးသော မြစ်လက်တက် ချောင်းလက်တက်များသည်လည်း ဧရာဝတီ၏ အစိတ်အပိုင်းများပင်။

နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်သည်လည်း ထိုနည်း နှင့်ပင်။ နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ရေအားလျှပ်စစ်စက်ရုံများ၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့သုံးစက်ရုံများ၊ ကျောက်မီးသွေးသုံး စက်ရုံများ၊ နေရောင်ခြည်သုံးစက်ရုံများ အားလုံးမှထွက်ရှိ သမျှ ဓာတ်အားကို ပေါင်းစုထားခြင်း၊ ထိုမှတစ်ဆင့် ဖြန့်ခွဲ ပေးခြင်းသာ။ သို့ဖြစ်၍ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ ဓာတ်အားသုံးစွဲကြရသည့်ဆိုရာတွင် မည်သည့်စက်ရုံမှ ထွက်သည့်ဓာတ်အားဟူ၍ ခွဲခြားမရစကောင်းပေ။ သို့ဖြစ်ရာ ယခုတိုးတက်ဖြစ်ပေါ်လာသော သာကေတနှင့် သန်လျင် LNG to Power စက်ရုံများသည်လည်း ဧရာဝတီ မြစ်အတွင်းသို့စီးဝင်ကြသည့် မြစ်လက်တက်များနယ် နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်အတွင်း အောင်မြင်စွာ စီးဝင်ပြီး နိုင်ငံတော်အကျိုးကို သယ်ပိုးထမ်းရွက်နေပြီ ဖြစ်ပါ ကြောင်း ဂုဏ်ယူဝင့်ကြွားစွာဖြင့် ရေးသားတင်ဆက်အပ် ပါသည်။

ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့်

မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့် မြန်မာသင်္ဘောသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၉
နိုင်ငံတကာခရီးသည်တင် လေယာဉ်များ ပျံသန်းမှု ယာယီရပ်ဆိုင်းထားခြင်းကြောင့် မလေးရှားနိုင်ငံ၌ အခက်အခဲ ကြုံတွေ့နေရ သည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ၁၇၃ ဦးအား ကွာလာ လမ်ပူမြို့ရှိ မြန်မာသံရုံးမှ စီစဉ်သည့် မြန်မာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေကြောင်းလိုင်း (MAI) ကယ်ဆယ်ရေး လေယာဉ်ဖြင့် ပြန်လည် ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိ ခဲ့ကြသည်။

ထို့ပြင် ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် စာချုပ် သက်တမ်းကုန်ဆုံး၍ အခက်အခဲကြုံတွေ့

နေရသည့် မြန်မာသင်္ဘောသားများအား ဆိုးလီမြို့ရှိ မြန်မာသံရုံးနှင့် မြန်မာသင်္ဘော သား အလှည့်ကျဝန်ထမ်း ပြောင်းလဲခြင်း အကူအညီပေးရေးကော်မတီ (CCSC) တို့မှ ပူးပေါင်းစီစဉ်သည့် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေကြောင်းလိုင်း (MAI) ကယ်ဆယ်ရေး လေယာဉ်ဖြင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ၊ အင်ချွန်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်မှ တစ်ဆင့် ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့ ည ၇ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည် ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ ကယ်ဆယ်ရေး လေယာဉ်တွင် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံမှ ၉၆ ဦး၊ စင်ကာပူမှ တစ်ဦး၊ ပြင်သစ်မှ တစ်ဦး၊

ချိုလီမှ သုံးဦး၊ ဖိလစ်ပိုင်မှ ကိုးဦး၊ အီဂျစ်မှ တစ်ဦး၊ တူရကီမှ သုံးဦး၊ ပနားမားမှ ၁၂ ဦး၊ အင်ဒိုနီးရှားမှ ၄ ဦး၊ မြန်မာသင်္ဘောသား စုစုပေါင်း ၁၃၁ ဦး လိုက်ပါခဲ့ကြသည်။ ၎င်းတို့ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေး၊ ကျန်းမာရေးစစ်စစ်ရေး၊ သီးသန့်စီစဉ် ပေးသည့်နေရာ/သတ်မှတ် ဟိုတယ်များ၌ အသွားအလာကန့်သတ်မှု ခုနစ်ရက်နှင့် နေအိမ်တွင် အသွားအလာကန့်သတ်မှု ခုနစ်ရက် နေထိုင်စေရေးတို့ကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ အဖွဲ့တို့မှ သက်ဆိုင်ရာ အခန်းကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့ နေရသည့် မြန်မာသင်္ဘောသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ရန် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် သက်ဆိုင် ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံများရှိ မြန်မာသံရုံးများ၊ သင်္ဘောကုမ္ပဏီများ၊ အဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



Stay at home အစီအစဉ်တွင်အကျိုးဝင်သော စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ လုပ်ငန်းဌာနများရှိ အလုပ်သမား၊ ဝန်ထမ်းများအား လူမှုဖူလုံရေးထောက်ပံ့ငွေများ ဆက်လက်ခွင့်ပြုထုတ်ပေးလျက်ရှိ

ယမန်နေ့မှ အဆက်

စဉ်	အလုပ်ဌာနအမှတ်	စက်ရုံ/အလုပ်ရုံ/အလုပ်ဌာန အမည်	အလုပ်သမား ဦးရေ	ထောက်ပံ့ငွေ(ကျပ်)
၂၁၈	13018.31.1.2.473	မြန်မာမဏ္ဍိုင်	၅၉	၃,၃၉၈,၄၀၀.၀၀
၂၁၉	13018.31.2.2.13	Phool အထည်ချုပ်	၄၃	၂,၄၇၆,၈၀၀.၀၀
၂၂၀	13018.31.2.2.104	ဦးဌေးအောင် ပလတ်စတစ်	၃၉	၂,၃၉၆,၀၀၀.၀၀
၂၂၁	13018.31.2.2.118	Phoenix General Electrical	၁၀	၅၇၆,၀၀၀.၀၀
၂၂၂	13018.31.2.2.155	Joyful စာအုပ်ချုပ်လုပ်ငန်း	၆	၁၉၂,၀၀၀.၀၀
၂၂၃	13018.31.2.2.192	Aung Fiber Glass	၁၀	၅၇၆,၀၀၀.၀၀
၂၂၄	13018.31.2.2.231	Atelier E&M International Co,Ltd	၇၀	၄,၀၃၂,၀၀၀.၀၀
၂၂၅	13018.31.3.2.120	VANAM Co,Ltd	၁၄	၈၀၆,၄၀၀.၀၀
၂၂၆	13018.31.3.2.139	Four Diamond Pvc ကော်စလိုလုပ်ငန်း	၉	၅၂၄,၈၀၀.၀၀
၂၂၇	13018.31.2.2.136	ရွှေကုန်းပါကင်ကြိုး	၈၃	၄,၈၄၃,၂၀၀.၀၀
၂၂၈	13018.31.4.2.132	ရွှေပြည်နန်းကုမ္ပဏီလီမိတက်	၁၀၈	၆,၂၈၂,၄၀၀.၀၀
၂၂၉	13018.31.7.2.11	Rongson (Myanmar) Co,Ltd	၅၂၁	၃၀,၁၅၆,၄၀၀.၀၀
၂၃၀	13018.31.7.2.38	Prolab Analytical Laboratory(Myanmar Innovation Group of Limited)	၃	၃၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၃၁	13018.31.7.2.64	AEAS Trading Co,Ltd	၂၃	၂,၀၆၄,၀၆၆.၄၀
၂၃၂	13018.31.7.2.72	Envirogreen Manufacturing Co.,Ltd	၁၆	၁,၃၆၀,၀၀၀.၀၀
၂၃၃	13018.31.8.2.21	Samanea Yangon Development Limited	၅၄	၄,၉၄၀,၀၀၀.၀၀
၂၃၄	13019.32.1.2.340	General Enterprises	၂,၃၈၇	၁၃၇,၄၇၀,၀၈၀.၀၀
၂၃၅	13019.32.2.2.203	SUJIN Co.,Ltd	၂၁၀	၁၀,၃၁၀,၄၀၀.၀၀
၂၃၆	13019.32.3.2.125	Grand Enterprises	၁,၅၄၅	၈၈,၉၇၀,၈၈၀.၀၀
၂၃၇	13019.32.6.2.100	General Enterprises(K)	၆၈၉	၃၉,၆၈၆,၄၀၀.၀၀
၂၃၈	13019.32.8.2.29	Outskin Sportwear Myanmar Ltd	၃၅	၂,၁၆၈,၈၄၄.၀၀
၂၃၉	13023.314.8.2.19	Sports Engineering And Recreation Asia (Myanmar)Ltd	၁၀	၁,၀၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၄၀	13033.35.1.2.29	American Vision	၉	၅၁၈,၄၀၀.၀၀
၂၄၁	13033.35.1.2.517	အောင်ကမ္ဘာအထည်စက်	၉	၃၆၀,၀၀၀.၀၀
၂၄၂	13033.35.1.2.648	Phee International Shipping Myanmar Ltd.	၄၂	၄,၈၀၆,၀၀၀.၀၀
၂၄၃	13033.35.1.2.650	Myanmar Total Logistics Limited	၂၄	၂,၈၀၈,၀၀၀.၀၀
၂၄၄	13033.35.1.2.749	ရွှေသစ္စာအကြံပေးနှင့်ဝန်ဆောင်မှု ကုမ္ပဏီလီမိတက်	၉	၄၃၂,၀၀၀.၀၀
၂၄၅	13033.35.2.2.12	Myanmar Shipping Services Co., Ltd.	၁၈	၂,၁၃၆,၀၀၀.၀၀
၂၄၆	13033.35.2.2.118	Container Management Agencies Ltd.	၇	၈၄၀,၀၀၀.၀၀
၂၄၇	13033.35.2.2.119	Indochina Shipping Agencies Ltd.	၁၁	၁,၃၀၆,၀၀၀.၀၀
၂၄၈	13033.35.2.2.121	OV Logistics Myanmar Ltd.	၄၃	၅,၁၅၆,၀၀၀.၀၀
၂၄၉	13033.35.2.2.162	Hotel Platinum	၁၀	၆၂၀,၈၀၀.၀၀
၂၅၀	13033.310.1.2.31	သဇင် မိတ္တူကူးလုပ်ငန်း	၁၃	၇၄၈,၈၀၀.၀၀
၂၅၁	13033.35.3.2.129	NYK Silverbird Auto Logistics Ltd.	၄၁	၄,၈၄၀,၀၀၀.၀၀
၂၅၂	13033.35.5.2.56	Asian Tigers Mobility Ltd.	၁၄	၁,၆၈၀,၀၀၀.၀၀
၂၅၃	13033.35.5.2.77	Phee Central Limited	၂၅	၂,၄၆၀,၀၀၀.၀၀
၂၅၄	13033.36.1.2.352	မိတ်ဆွေကြီး ပုံနှိပ်တိုက်	၂	၈၆,၄၀၀.၀၀
၂၅၅	13033.36.1.2.389	ဒဂုံသမဝါယမစတိုး ၂၄	၃	၁၂၉,၆၀၀.၀၀
၂၅၆	13033.36.1.2.454	ယန္တရားရောင်းဝယ်ရေး	၁၄	၈၁၁,၂၀၀.၀၀
၂၅၇	13033.36.1.2.487	ဘေတာ ဖက်ရှင်	၇	၃၀၂,၄၀၀.၀၀
၂၅၈	13033.36.1.2.515	Golden New Idea	၉	၅၂၀,၈၀၀.၀၀
၂၅၉	13033.36.1.2.540	အာရှ မျက်မှန်	၁	၄၃,၂၀၀.၀၀
၂၆၀	13033.36.1.2.552	ရွှေတိုက် တိုင်ကပ်နာရီရောင်းဝယ်ရေး	၂၃	၁,၃၂၄,၈၀၀.၀၀
၂၆၁	13033.36.1.2.718	ဒဂုံအထွေထွေစီးပွားရေး	၅	၂၁၆,၀၀၀.၀၀
၂၆၂	13033.36.1.2.815	MGL လျှပ်စစ်	၅	၂၁၆,၀၀၀.၀၀
၂၆၃	13033.36.3.2.100	Santa Fe Mobility Services	၄	၄၈၀,၀၀၀.၀၀
၂၆၄	13033.36.4.2.101	HHT International	၈	၇၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၆၅	13033.36.6.2.2	Performance Auto International	၂၆	၁,၆၈၉,၆၀၀.၀၀
၂၆၆	13033.36.7.2.74	Ashro Agriculture Company Limited	၁	၁၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၆၇	13033.36.8.2.12	Myanmar Shwe Tech Co.,ltd	၁၆	၁,၁၆၀,၀၀၀.၀၀
၂၆၈	13033.310.1.2.41	ရွှေသစ်ခွလီမိတက်	၁၂	၆၃၃,၂၀၀.၀၀
၂၆၉	13033.310.1.2.154	Tunn Star Co.,Ltd	၇၄	၅,၀၈၅,၆၀၀.၀၀
၂၇၀	13033.310.1.2.188	ဝင်းသိင်္ဂီကုမ္ပဏီ	၇	၃၇၉,၂၀၀.၀၀
၂၇၁	13033.310.1.2.447	မောင်ဆောင်းအုပ်ချုပ်ဆိုင်	၂	၈၆,၄၀၀.၀၀
၂၇၂	13033.310.1.2.636	PANORAMA HOTEL	၆၂	၂,၂၉၀,၀၀၀.၀၀

၂၇၃	13033.310.3.2.174	ကနုတ်ပန်း Design House	၁	၆၀,၀၀၀.၀၀
၂၇၄	13033.310.5.2.109	Success World Co.,Ltd	၂၂	၉၅၀,၄၀၀.၀၀
၂၇၅	13033.310.6.2.47	Holy Dragon Co.,Ltd	၂၄	၂,၄၆၆,၈၀၀.၀၀
၂၇၆	13033.310.6.2.61	UCS MYANMAR CO., LTD.	၆	၇၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၇၇	13033.310.6.2.94	Panaust Services (Myanmar) Company Limited	၁၂	၁,၄၄၀,၀၀၀.၀၀
၂၇၈	13037.39.2.2.189	Shwe Taung Development Co., Ltd. (Engineering & Construction Business Sector)	၅၄၀	၄၂,၃၃၂,၇၃၃.၆၀
၂၇၉	13041.33.1.2.320	Asia Petroleum	၂၉	၂,၀၆၉,၆၀၀.၀၀
၂၈၀	13041.38.1.2.345	အောင်မြန်မာတက္ကသိုလ်လော့ဂျီ ကုမ္ပဏီလီမိတက် (အရောင်းပြခန်း)	၅	၄၂၄,၀၀၀.၀၀
၂၈၁	13041.38.3.2.1	Wint & Partners Legal Services Ltd	၁၀	၁,၁၄၈,၀၀၀.၀၀
၂၈၂	13041.38.2.2.281	Information Matrix	၁၉၆	၂၂,၀၄၃,၂၀၀.၀၀
၂၈၃	13041.38.3.2.123	Green Pest Management Co.Ltd	၂၄	၁,၈၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၈၄	13041.38.7.2.53	April Myanmar Co.,Ltd	၆	၃၈၀,၀၀၀.၀၀
၂၈၅	13041.38.7.2.188	Titan Cleaning & Hygiene Services Co.,Ltd	၂၇	၁,၈၄၈,၀၀၀.၀၀
၂၈၆	13041.38.8.2.70	Kiyomi Co.,Ltd	၁၀	၇၃၂,၀၀၀.၀၀
၂၈၇	17001.31.8.2.9	Viettel Construction Myanmar	၁၈	၁,၆၇၀,၇၀၀.၀၀
၂၈၈	7001.39.1.2.41	ဂန္ဓမာဟိုတယ်	၅	၁၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၈၉	7001.39.1.2.47	ဒေါ်ဆန်းဆေးပြင်းလိပ်	၂	၄၀,၀၀၀.၀၀
၂၉၀	7001.39.1.2.67	စူပါဖက်ရှင်	၅	၁၀၀,၀၀၀.၀၀
၂၉၁	7001.39.1.2.141	ဒေါ်ခင်သက်ဦး မိုးကြယ်ဆေးလိပ်	၄	၈၀,၀၀၀.၀၀
၂၉၂	7001.39.1.2.222	ကျောက်ကြီးစုသစ်စက်	၄	၈၀,၀၀၀.၀၀
၂၉၃	7001.39.1.2.237	ဒေါ်သီတာအေးအဖြူပိတ်	၅	၁၀၀,၀၀၀.၀၀
၂၉၄	7001.39.1.2.291	မြူးကမ္ဘာဆေးလိပ်	၅	၁၀၀,၀၀၀.၀၀
၂၉၅	7001.39.2.2.134	ရွှေကုန်းမင်းပြိုင်ဆီ	၅	၁၁၄,၀၀၀.၀၀
၂၉၆	7001.39.6.2.24	ပါဖက်ကွမ်ပင်နီယမ်	၄၉	၄,၄၆၈,၅၂၈.၀၀
၂၉၇	10002.32.1.2.120	IE Electronic	၁၁	၅၉၆,၀၀၀.၀၀
၂၉၈	10002.32.1.2.136	ရွှေဖြူအိမ်ဆောက်ပစ္စည်း	၂၇	၁,၆၂၀,၀၀၀.၀၀
၂၉၉	10002.32.1.2.137	ရွှေထွန်းကုမ္ပဏီ	၃၂	၁,၈၄၃,၂၀၀.၀၀
၃၀၀	10002.32.1.2.206	စွမ်းအားလျှပ်စစ်	၁၂၈	၇,၈၈၈,၈၀၀.၀၀
၃၀၁	10002.32.1.2.285	Universe Hotel	၂၆	၉၄၆,၀၀၀.၀၀
၃၀၂	10002.32.1.2.396	ကောင်းမြတ်ရွှေဆိုင်	၉	၃၆၀,၀၀၀.၀၀
၃၀၃	10002.32.1.2.458	အောင်မိသားစုစက်အပိုပစ္စည်း	၂၀	၁,၄၂၂,၀၀၀.၀၀
၃၀၄	10002.32.1.2.577	ရတနာပုံမန်း BE	၁၀	၂၄၈,၀၀၀.၀၀
၃၀၅	10002.32.1.2.631	Habitude Co,Ltd	၃၀	၂,၃၆၀,၇၈၇.၆၀
၃၀၆	10002.32.1.2.743	DWW	၈၀	၅,၇၆၈,၀၀၀.၀၀
၃၀၇	10002.32.1.2.744	မျိုးသိန်း	၁၅၂	၉,၁၇၈,၄၀၀.၀၀
၃၀၈	10002.32.1.2.782	Unity Hotel	၂၉	၁,၇၈၃,၆၀၀.၀၀
၃၀၉	10002.32.1.2.824	ဦးချစ်ထွေးကားဝပ်ရှော့	၃	၃၆,၀၀၀.၀၀
၃၁၀	10002.32.4.2.129	ဟာမိုနီတည်းခိုရိပ်သာ	၆	၁၂၀,၀၀၀.၀၀
၃၁၁	10002.32.5.2.6	Silver Sky	၇	၄၅၂,၈၀၀.၀၀
၃၁၂	10002.32.5.2.17	စုထက်ဟိန်းရဲမွန်တောင်	၁၁	၆၃၃,၆၀၀.၀၀
၃၁၃	10002.32.5.2.66	မတ်ထရီကွန်ပျူတာ မြန်မာကုမ္ပဏီ	၂၀	၁,၈၅၀,၀၀၀.၀၀
၃၁၄	10002.32.7.2.16	Pan Theingi Trading Co.,Ltd(ပန်းသီရိ)	၈	၇၄၀,၀၀၀.၀၀
၃၁၅	10002.32.7.2.28	မိုးအံ့ကျောက်မျက်ကုမ္ပဏီ	၁၂	၄၈၀,၀၀၀.၀၀
၃၁၆	10002.32.8.2.31	Sandisolar Renewable Energy Development International Co.,ltd	၉	၉၇၈,၄၀၀.၀၀
၃၁၇	10006.37.1.2.101	သစ်တောဖက်စပ်	၁၆	၁,၃၂၄,၈၀၀.၀၀
၃၁၈	10006.37.3.2.100	PTA လျှပ်စစ်ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်	၅	၁၀၀,၀၀၀.၀၀
၃၁၉	10006.37.8.2.18	မြတ် ကော်ဇုတ်စက်လုပ်ငန်း	၅	၁၄၀,၀၀၀.၀၀
၃၂၀	11001.31.1.2.259	ဦးထွန်းမြင့်(သစ်စက်)	၂	၄၀,၀၀၀.၀၀
၃၂၁	11001.31.1.2.298	Play Boy TV(ရောင်းဝယ်ရေး)	၂	၄၀,၀၀၀.၀၀
၃၂၂	11001.31.1.2.300	ရွှေမြင့်မိုရ်(သံရည်ကြို)	၂	၄၀,၀၀၀.၀၀
၃၂၃	11001.31.1.2.301	ရွှေသမင် (ဖယောင်းတိုင်)	၉	၁၈၀,၀၀၀.၀၀
၃၂၄	11001.31.3.2.10	Sunshine Hotel	၂၀	၁,၁၇၈,၄၀၀.၀၀
၃၂၅	11001.31.4.2.2	Nippon Concrete co,ltd	၁၃၅	၁၀,၂၄၂,၀၀၀.၀၀
၃၂၆	11001.31.4.2.15	SKY အိမ်ဆောက်လုပ်ငန်း	၅	၁၀၀,၀၀၀.၀၀
၃၂၇	11001.31.4.2.21	SUMMIT GOLD Co;ltd	၉	၃၈၈,၈၀၀.၀၀
၃၂၈	11001.31.5.2.15	Feel Guset House	၃	၁၂၀,၀၀၀.၀၀
၃၂၉	11001.31.5.2.31	United Point Group Co,ltd	၉	၆၇၀,၄၀၀.၀၀

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၀)၊ လင်းပင်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၄၄) ၊ အကျယ်အဝန်း (၄၀ပေ x ၆၀ပေ) ရှိ ဦးအောင်မြင့် (ISN-၃၈၉၃၀၂) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိအကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဒေါ်ပပနိုင်(၁၄/မအပ(နိုင်)၁၉၇၂၀၁)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား မူရင်းများဖြင့် ယနေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးစင်မောင်ဦး ဦးထိန်လင်းသန်း
LL.B, D.B.L, D.L.L., LL.B, D.B.L, D.L.L, D.M.L.
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၂) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၂)
Hein Htet San Law Firm ဝဇ ၅၅၀၆၁၄၆၊ ဝဇ ၅၅၀၄၂၆၅
အမှတ်(၁၅)၊ ပထမထပ်၊ သံသုမာလမ်း(ရတနာလမ်းဆုံ)၊ (၁၄) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၀)၊ သခင်စိန်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၅၅) ၊ အကျယ်အဝန်း (၄၀ပေ x ၆၀ပေ) ရှိ ဦးစင်လင်းထိုက် (၁၂/ဥကမ(နိုင်) ၀၂၇၆၆၀) အမည်ပေါက်နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိအကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ဦးစင်လင်းထိုက်ထံမှ အရောင်းအဝယ် မှတ်ပုံတင် စာရွက် အမှတ်(၁၈၉၆/ ၂၀၀၇) အရ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဦးအောင်ဇော်လတ် (၁၂/ကတ(နိုင်)၀၅၁၇၇၂) ကိုင်ဆောင်သူ၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာ (SP) အမှတ် (၈၂၇/ ၂၀၂၀) ရထားသူ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဦးသန်းဝင်းမောင် (၉/တသန(နိုင်)၀၉၈၀၁၇) ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား မူရင်းများဖြင့် ယနေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးစင်မောင်ဦး ဦးထိန်လင်းသန်း
LL.B, D.B.L, D.L.L., LL.B, D.B.L, D.L.L, D.M.L.
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၂) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၂)
Hein Htet San Law Firm ဝဇ ၅၅၀၆၁၄၆၊ ဝဇ ၅၅၀၄၂၆၅
အမှတ်(၁၅)၊ ပထမထပ်၊ သံသုမာလမ်း(ရတနာလမ်းဆုံ)၊ (၁၄) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄၁)၊ ဗိုလ်မင်းရောင်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၅၂) ၊ အကျယ်အဝန်း(၄၀ပေ x ၆၀ပေ)ရှိ ဦးအောင်မြင့် (၁၀/မလမ (နိုင်)၁၄၄၂၉၆) နှင့် ဒေါ်စန်းစန်းမိုး(၁၀/မလမ(နိုင်)၀၁၇၈၇၁) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဦးမင်းဇော်အောင် (၁၂/အစန (နိုင်) ၁၆၂၅၀၂) ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား မူရင်းများဖြင့် ယနေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးစင်မောင်ဦး ဦးထိန်လင်းသန်း
LL.B, D.B.L, D.L.L., LL.B, D.B.L, D.L.L, D.M.L.
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၂) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၂)
Hein Htet San Law Firm ဝဇ ၅၅၀၆၁၄၆၊ ဝဇ ၅၅၀၄၂၆၅
အမှတ်(၁၅)၊ ပထမထပ်၊ သံသုမာလမ်း(ရတနာလမ်းဆုံ)၊ (၁၄) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၁)၊ စေယျာအေးမြလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၉၁) ၊ အကျယ်အဝန်း(၄၆ပေ x ၆၃ပေ)(၀.၀၆၆၆၆)ရှိ ဦးသိန်းတန် အမည်ပေါက်နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဦးရဲမောင် (၁၂/ဥကတ(နိုင်)၁၁၉၅၂၁)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား မူရင်းများဖြင့် ယနေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးစင်မောင်ဦး ဦးထိန်လင်းသန်း
LL.B, D.B.L, D.L.L., LL.B, D.B.L, D.L.L, D.M.L.
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၂) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၂)
Hein Htet San Law Firm ဝဇ ၅၅၀၆၁၄၆၊ ဝဇ ၅၅၀၄၂၆၅
အမှတ်(၁၅)၊ ပထမထပ်၊ သံသုမာလမ်း(ရတနာလမ်းဆုံ)၊ (၁၄) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄၇)၊ စံပယ်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၈) ၊ အကျယ်အဝန်း(၄၀ပေ x ၆၀ပေ)ရှိ ဦးလီပေါ်ခွန်(ခ)တင်လှ(ခ) ကျော်ဆန်း(၁၂/လမန(စည်)၀၀၀၃၀၈)အမည်ပေါက်နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ အမည်ပေါက် ပိုင်ရှင် ဦးလီပေါ်ခွန်(ခ)တင်လှ(ခ)ကျော်ဆန်း ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား မူရင်းများဖြင့် ယနေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးစင်မောင်ဦး ဦးစော်မျိုးနိုင်
LL.B, D.B.L, D.L.L., LL.B, D.B.L.
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၂) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၅၆၅၃)
Hein Htet San Law Firm ဝဇ ၅၅၀ ၆၁၄၆၊ ဝဇ ၅၅၀ ၂၉၀၇၁
အမှတ်(၁၅)၊ ပထမထပ်၊ သံသုမာလမ်း(ရတနာလမ်းဆုံ)၊ (၁၄) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၈၅၊ မြေကွက်အမှတ်အမှတ်(၁၂)၊ အောင်မာလမ်း၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ် ငယ်စာရင်းအမည်ပေါက် ဒေါ်စန်းစန်းစေ ၁၂/မာန(နိုင်)၀၁၉၈၀၁ ကိုယ်တိုင်မှ မြေပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထား၊ အမှတ် (၁)ရပ်ကွက်၊ ဂရန်ရရှိရေး အထောက်အကူပြုအဖွဲ့၊ (၁)ရပ် ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့၏ ကန့်ကွက်ရန်မရှိကြောင်း ထောက်ခံစာတို့ကို တင်ပြ၍ နှစ် ၆၀ မြေငှား စာချုပ်(ဂရန်) လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ပိုင်လှသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ငန်းလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ဌာနမှူး(ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ)ကြားရေးမှူးချုပ်၊ မြို့ပြစီမံကိန်းလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံစစ်ရေးကော်မတီ ထားဝယ်မြို့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း တင်ဒါအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၀-၂၀၂၁)

၁။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ငွေလုံးငွေရင်းခွင့်ပြုရန်ပုံငွေများဖြင့် ဌာနအသီးသီးမှဆောင်ရွက်မည့် (မြို့ပြ/လျှပ်စစ်) တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် Quality Control (QC) ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အိတ်ဖွင့် တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်-

- (က) တင်ဒါလျှောက်လွှာ စတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁၀-၁၂-၂၀၂၀ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)
(ခ) တင်ဒါလျှောက်လွှာ တင်သွင်းရမည့်နေ့ရက် - ၈-၁-၂၀၂၁ ရက် (သောကြာနေ့)၊ (၁၆:၀၀)နာရီ
(ဂ) မြို့ပြလုပ်ငန်းတင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့်နေရာ - တိုင်းဒေသကြီး လမ်းဦးစီးဌာနနှင့် နှင့် တင်သွင်းရမည့်နေရာ အလယ်လမ်း၊ ကညိုရပ်၊ ထားဝယ်မြို့
(ဃ) လျှပ်စစ်လုပ်ငန်းတင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့် - တိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းရုံး၊ နေရာနှင့် တင်သွင်းရမည့်နေရာ ရေးလမ်း၊ ပိန္နဲတောရပ်၊ ထားဝယ်မြို့

၂။ သတ်မှတ်ရက်၊ သတ်မှတ်အချိန်ထက် ကျော်လွန်တင်သွင်းသည့် လျှောက်လွှာများကို ထည့်သွင်းစဉ်စာပေးမည်မဟုတ်ပါ။ လူတွေ့စစ်ဆေးမည့်နေ့ရက်၊ တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်နေ့ရက်နှင့် အချိန်ကို ထပ်မံအကြောင်းကြားပါမည်။
၃။ QC ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါနှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး လမ်းဦးစီးဌာန၊ ထားဝယ်မြို့၊ ဖုန်း-၀၅၉-၂၀၂၁၁၁၄ ၀၅၉-၂၀၂၄၅၇၀ နှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း၊ ထားဝယ်မြို့၊ ဖုန်း-၀၅၉-၂၀၂၄၅၇၀ ၀၅၉-၂၀၂၄၅၇၀ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
တင်ဒါကော်မတီ

ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး

ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် (မအူပင်) ရုံးသုံးပရိဘောဂများ၊ ရုံးသုံးစက်ကိရိယာများနှင့် အခြားရုံးသုံးပစ္စည်းများ ဝယ်ယူရန်အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် (မအူပင်)တွင် ငွေလုံးငွေရင်းခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ (မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့်) အောက်ဖော်ပြပါ ပစ္စည်းများကို ဝယ်ယူလိုပါသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များအား အိတ်ဖွင့် တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်-

- (1) Non Control Item (1) Item
(2) Machinery Equipment (15) Items
(3) Office Equipment (8) Items
(4) Furniture (15) Items

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံများကို ၁၁-၁၂-၂၀၂၀ ရက်မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း ကွန်ပျူတာ တက္ကသိုလ်(မအူပင်)တွင် ရောင်းချမည့်နေ့ရက် အဆိုပါအိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၁၁-၁-၂၀၂၁ ရက် ညနေ (၄:၀၀)နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းရမည့်လိပ်စာမှာ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(မအူပင်) ဖြစ်ပါသည်။

၄။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၉-၆၅၄၈၉၆၀၀၊ ၀၄၅-၃၀၀၄၇ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းပုံစံခံနိုင်ပါသည်။
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူရေးကော်မတီ
ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(မအူပင်)

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေငြာခြင်း

မုံရွာမြို့၊ အိုးဘိုတောင်ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်နှင့်အမည် (၃၃၁၊ အိုးဘို တောင်အနောက်)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၁၇လမ်း၊ ၂၁)၊ ဧရိယာ ၀၃၁၁မ ၁၄၇ ဧကနှင့် ဦးပိုင်အမှတ် (၁၇လမ်း၊ ၃၂)၊ ဧရိယာ ၀၃၁၁မ ၁၄၇ ဧကရှိမြေအား ဦးထွန်းမင်းအေး ခေါ်ဝင်အမွေဖြင့် အမည်ဖြင့် မြေငှားစာချုပ်(အသစ်)လျှောက်ထားရာ ကျိုးကြောင်းဖော်ပြချက် ခိုင်လုံစွာဖြင့် ကန့်ကွက်တင်ပြနိုင်သူ မည်သူမဆို ယခုလျှောက်ထားခြင်းကို ဆောင်ရွက်ပေးသင့်ကြောင်း အထောက်အထားခိုင်လုံစွာဖြင့် ကန့်ကွက်လွှာများကို ဤရုံးသို့ ကြေငြာသည့်ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း ၁၅ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လျှောက်ထားသူအား အထက်မြန်မာပြည် မြေနှင့်အခွန်စည်းမျဉ်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ မြေငှားစာချုပ်(အသစ်) ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။ ကော်လံရွှေဘိုအရာရှိ မုံရွာခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန

စာအုပ် စာပေ လူ့မိတ်ဆွေ

မင်္ဂလာနှစ်ပတ်လည်ဆုတောင်း

၆-၁၂-၂၀၂၀ ရက်တွင်ကျရောက်သော ချစ်သားလေး မောင်ငြိမ်းချမ်းအောင်နှင့် ချစ်သမီးလေး မသီရိကျော် တို့၏ (၁၀)နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်မင်္ဂလာရက်တွင် ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာ အသက်ရှည် ဘေးဘယကင်းစင်ပြီး ချစ်ရသောမိသားစုနှင့်အတူ ကောင်းကျိုးလိုရာဆုနုပြည့်စေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းပါသည်။
ချစ်ပါပဲ- ဦးအောင်မြင့်သိန်း
ချစ်မာမား- ဒေါ်သန်းဌေး

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

နေပြည်တော်၊ တပ်ကုန်းမြို့၊ ဆရာစံရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၉/မေစတီ)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၆)၊ ဧရိယာ ၀ ၃၁၁မ ၁၅၂ ဧကအနက်မှ ဧရိယာ ၀ ၃၁၁မ ၀၆၆ အား ဦးကျော်အောင် (ဘ)ဦးကျော် (၉/တကန(နိုင်)၀၀၀၃၀၁၁ မှ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာအမှတ် (၀၈၂/၂၀၂၀) ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထောက်ခံချက်၊ တပ်ကုန်းမြို့နယ် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနထောက်ခံချက်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှာ အိမ်ထောင်စုလွှဲရေး စာရင်းမှူးရုံးမှူးတင်ပြပြီး ဦးပိုင်ခွင့်မြေငှားစာချုပ်လျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လွှာများ အနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်၊ စီမံကိန်းဖြင့် အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ ဤကြေငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း နေပြည်တော်ခရိုင် သာယာဝေဟာမြေစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနမှ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာနမှလုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာလျက်ရှိပါသည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သယံဇာတနှင့်ထွက်ကုန်ကွပ်ကဲရေးဌာန၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၂၉/က၊ ၂၉/ခ၊ ၃၃/က၊ ၃၃/ခ)၊ မေစတီရပ်ကွက်၊ သံလွင်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၁/၆)၊ အကျယ်အဝန်း (၀.၀၆၃-၈၈)ရှိဒေါ်အမာသင်း(၁၂/ဗတန(နိုင်)၀၁၃၆၁၄) အမည်ပေါက်နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဒေါ်အမာသင်း၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ်(၆၆၁၁/၂၀၁၈) အရ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဒေါ်မျိုးသန္တာအောင် (၁၂/ဗတန(နိုင်)၀၀၂၆၀၃) ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား မူရင်းများဖြင့် ယနေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးစင်မောင်ဦး ဦးထိန်လင်းသန်း LL.B, D.B.L, D.L.L., LL.B, D.B.L, D.L.L, D.M.L. တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၂) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၂) Hein Htet San Law Firm ဝဇ ၅၅၀၆၁၄၆၊ ဝဇ ၅၅၀၄၂၆၅ အမှတ်(၁၅)၊ ပထမထပ်၊ သံသုမာလမ်း(ရတနာလမ်းဆုံ)၊ (၁၄) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေငြာခြင်း

မုံရွာမြို့၊ အိုးဘိုတောင်ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်နှင့်အမည် (၃၃၁၊ အိုးဘို တောင်အနောက်)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၁၇လမ်း၊ ၁၆)၊ ဧရိယာ ၀ ၃၁၁မ ၁၄၇ ဧကရှိမြေအား ဒေါ်ရွှေတင်အမည်ဖြင့် မြေငှားစာချုပ်(အသစ်)လျှောက်ထားရာ ကျိုးကြောင်းဖော်ပြချက် ခိုင်လုံစွာဖြင့် ကန့်ကွက်တင်ပြနိုင်သူ မည်သူမဆို ယခုလျှောက်ထားခြင်းကို ဆောင်ရွက် မပေးသင့်ကြောင်း အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာဖြင့် ကန့်ကွက်လွှာများကို ဤ ရုံးသို့ ကြေငြာသည့်ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း ၁၅ ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း နှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လျှောက်ထားသူ အား အထက်မြန်မာပြည် မြေနှင့်အခွန် စည်းမျဉ်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် အညီ မြေငှားစာချုပ်(အသစ်)ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါ သည်။ ကော်လံရွှေဘိုအရာရှိ မုံရွာခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

လှိုင်မြို့နယ်၊ အမှတ် (၁)ရပ်ကွက်၊ ဂရန်ပေးစီမံချက် မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၃၊ မြေကွက်အမှတ် ၈၆၉၊ မြေကွက် တည်နေရာအမှတ် -၇/ခ၊ အောင်မာလမ်း၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ် ငယ်စာရင်းအမည်ပေါက် ဒေါ်သိန်း ၁၂/လမန(နိုင်)၀၁၉၈၀၁ ကိုယ်တိုင်မှ မြေပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထား၊ အမှတ် (၁)ရပ်ကွက်၊ ဂရန်ရရှိရေး အထောက်အကူပြုအဖွဲ့၊ (၁)ရပ် ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့၏ ကန့်ကွက်ရန်မရှိကြောင်း ထောက်ခံစာတို့ကို တင်ပြ၍ နှစ် ၆၀ မြေငှားစာချုပ် (ဂရန်) လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ပိုင်လှသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ငန်းလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ဌာနမှူး(ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ)ကြားရေးမှူးချုပ်၊ မြို့ပြစီမံကိန်းလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေငြာခြင်း

မုံရွာမြို့၊ အိုးဘိုတောင်ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်နှင့်အမည် (၃၃၁၊ အိုးဘို တောင်အနောက်)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၁၇လမ်း၊ ၁၆)၊ ဧရိယာ ၀ ၃၁၁မ ၁၄၇ ဧကရှိမြေအား ဒေါ်ရွှေတင်အမည်ဖြင့် မြေငှားစာချုပ်(အသစ်)လျှောက်ထားရာ ကျိုးကြောင်းဖော်ပြချက် ခိုင်လုံစွာဖြင့် ကန့်ကွက်တင်ပြနိုင်သူ မည်သူမဆို ယခုလျှောက်ထားခြင်းကို ဆောင်ရွက် မပေးသင့်ကြောင်း အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာဖြင့် ကန့်ကွက်လွှာများကို ဤ ရုံးသို့ ကြေငြာသည့်ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း ၁၅ ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း နှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လျှောက်ထားသူ အား အထက်မြန်မာပြည် မြေနှင့်အခွန် စည်းမျဉ်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် အညီ မြေငှားစာချုပ်(အသစ်)ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါ သည်။ ကော်လံရွှေဘိုအရာရှိ မုံရွာခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်မြို့၊ စင်္ကြံသစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၈၉/တိုးချဲ့) မြေကွက်အမှတ် (၈၇) ဒေါ်ခင်ခင်နွဲ့အမည်ပေါက် အကျယ်အဝန်း (၄၀ပေ x ၆၀ပေ)ရှိ ပါမိန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိအကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီး လက်ရှိပိုင်ဆိုင် ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း တစ်လှမ်းလှည့် ဒေါ်ခင်ခင်နွဲ့ (၁၀/ကမန(နိုင်) ၀၁၆၈၇၅) ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အရောင်းအဝယ် ပြုသည့်တန်းစီရေး၏ တစ်စိတ်တစ် ခေသကို ရေခဲငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း နိုင်ငံသား စာချုပ်စာတမ်း အထောက်အထား(မူရင်း)များနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့် အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဒေါ်ခင်ခင်နွဲ့ (LL.B, LL.M) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၄၆၇၉) အမှတ်(၆) ၄လွှာ(ယ) ၁၂၃-လမ်းထဲမြေကွက်အမှတ်(၈)လမ်းထောင့်ညွှန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၉ ၇၉၉၇ ၈၃၃၇၈

သစ်တောမှန်လျှင်

အသုံးဝင်၊ အစဉ်ထာဝရ

ထိန်းသိမ်းကြ

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးအောင်ဆွေ(ဆကာကြီး)
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ စလင်းကျောင်းတိုက်၊ သုဝေသမဇ္ဈရိပ်သာဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဆကာကြီးအသင်း နာယကကြီး၊ အသက် (၉၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ကြွင်းလမ်း၊ တိုက်အမှတ် (၃)၊ ပထမထပ်နေ (ဦးစိုးမောင်-ဒေါ်အုန်းရင်) တို့၏သား၊ (ဦးသွင်-ဒေါ်ကျွန်း)တို့၏သားသမီး၊ (ဒေါ်ကြင်လှိုင်)၏ခင်ပွန်း၊ (ဦးမောင်မောင်)-ဒေါ်သန်းကြည်ညွန့်၊ (ဦးခင်မောင်တော်)-ဒေါ်မြင့်မြင့်ဆွေ(စိပ်တခါနသံဃာ့ဆေးရုံ)၊ ဒု-မှူးကြီးမောင်မောင်မြင့်(ငြိမ်း)၊ (ရှမ်းရိုးမတ်လပ်မြေ)- (ဒေါ်လှလှဦး)တို့၏ဖခင်၊ မြေး ရှစ်ယောက်တို့၏အဘိုး၊ ဦးအောင်ဆွေ(ခ)ဦးပါကြီး (လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန-ငြိမ်း) သည် ၈-၁၂-၂၀၂၀ရက် (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၀၀:၄၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ OSC ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့တွင်ပင် ရေဝေးသုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးကျော်ဝင်း(ခ)ဦးဘိုခ(ဟံဇေး)
မန္တလေးဈေးချို (L)ရုံ၊ သစ်မင်းချည်ဆိုင်
အသက် (၈၇)နှစ်

မန္တလေးမြို့၊ နေ ဦးမြင့်သန်း-ဒေါ်သစ်သစ်(သစ်မင်းချည်ဆိုင်)ရောင်းဝယ်ရေး၊ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်၊ လှိုင်ပင်ကျေးရွာနေ ဦးမင်းခိုင်-ဒေါ်အေးအေးလှိုင်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ နေ ဦးစောနိုင်-ဒေါ်သီတာ၊ မယဉ်ယဉ်အေး၊ မအေးမအေး (သစ်မင်း၊ သိမ်ကြီး)ဈေး၊ B ရုံ) တို့၏ချစ်လှစွာသောဖခင်ကြီး၊ မြေး ကိုးယောက်တို့၏အဘိုး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ နေ ဒေါ်မြစ်နီ၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်းသည် ၆-၁၂-၂၀၂၀ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၆:၃၀နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ပင်လုံ ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့တွင်ပင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း
ဘဒ္ဒန္တနိယမ(ရေစကြို၊ ဆင်ခြေရာ)
သက်တော် (၄၉)နှစ်၊ သိက္ခာတော် (၂၉)ဝါ

ရန်ကုန်မြို့၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ (ဆ/က)ရပ်ကွက်၊ သုမင်္ဂလာရာမ လယ်တီပိပဿနာကျောင်းတိုက်ကြီး၏နာယက ဆရာတော်ဖြစ်တော်မူသော ဘဒ္ဒန္တနိယမ ဆရာတော်သည် (၁၃၈၂ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်) ၉-၁၂-၂၀၂၀ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၅:၃၀ နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံ ပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သော ဥက္ကဋ္ဌရပ်ကလာပ်တော်အား (၁၃၈၂ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် ကျော် ၁၂ရက်) ၁၁-၁၂-၂၀၂၀ရက် (သောကြာနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ တပည့်ဒါယကာ/ဒါယကာမများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျောင်းတိုက်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထွက်ခွာမည်။
 တပည့် သံဃာ/ဒါယကာ၊ ဒါယကာမများ

ဒေါ်ခင်ဌေး (ရေဦးမြို့)
အသက် (၈၇)နှစ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရေဦးမြို့၊ အောင်ချမ်းသာတိုးချဲ့ရပ်ကွက်၊ ဒီပဲယင်းလမ်း၊ ဦးစံဝင်း-ဒေါ်ကြိုင်တို့၏သမီး၊ ဦးသန်းမောင် (မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့-ငြိမ်း)၏ဇနီး၊ (ဦးမြင့်ဆွေ)၊ (ဦးထွန်းဝင်း)-ဒေါ်မြင့်မြင့်၊ (ဦးမြင့်ဝေ (လ/ထညွှန်ကြားရေးမှူး-ငြိမ်း စက်မှု)-ဒေါ်မြင့်မြင့် (မန္တလေးမြို့)၊ ဦးစောထူးအောင်-ဒေါ်မြတ်မွန်၊ (ဦးမျိုးမြင့်အောင်)-ဒေါ်မြင့်မြင့်ဆွေ (မကျေးမြို့)၊ ဦးအိုက်ပေါင်း-ဒေါ်မိမိနိုင် (အိုင်ဒီယာကဖေး)၊ ဦးကျော်မင်း-ဒေါ်မိုးမိုးနိုင် (ကွမ်းဇော်)၊ ဒုရဲမှူးမျိုးဝင်း(သတင်းရဲတပ်ဖွဲ့)-ဒေါ်စိုးစိုးနိုင် (မုံရွာခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့ များရုံး)၊ ဦးလွင်ကိုကို - ဒေါ်မျိုးမျိုးနိုင်၊ ဦးဇော်နိုင်-ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း(အေးလှိုင်စားသောက်ဆိုင်)တို့၏ မိခင်၊ မြေး ၁၈ယောက်၊ ဖြစ် ရှစ် ယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၉-၁၂-၂၀၂၀ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၇:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၁၂-၂၀၂၀ရက် (ကြာသပ တေးနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်းဒါယကာကြီး
ဦးရာတင်
အသက် (၇၄)နှစ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဘုတလင်မြို့နယ်၊ စိတောက်ကြီးကျေးရွာနေ (ဦးအောင်ညွန့်-ဒေါ်အေးလှ)တို့၏သား၊ ဘုတလင်မြို့၊ မဟာဗန္ဓုလရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၄၉)နေ ဒေါ်ဝင်းကြည်(မူလတန်းကျောင်းအုပ်-ငြိမ်း)၏ခင်ပွန်း၊ ဟိုပဲဖြူနေ ဗိုလ်မှူးချုပ်သိန်းနိုင်- ဒေါ်မေရီဆွေ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ စည်ပင်အိမ်ရာ၊ တိုက် (A-6)၊ အခန်း (၃၀၂) နေ (ဒေါက်တာ ထွန်းလင်းအောင်)-ဒေါက်တာခိုင်မိုးသန့် (VCD)တို့၏ ဖခင်၊ မဆုစန္ဒီနိုင်၊ မောင်သန့်ရာဇာထွန်း၊ မောင်ခန့်ထွန်းတို့၏အဘိုးသည် ၉-၁၂-၂၀၂၀ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၂:၀၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၁-၁၂-၂၀၂၀ရက် နံနက် ၁၁နာရီတွင် ကိုဗစ်သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးရာတင်
အသက် (၇၄)နှစ်

သူငယ်ချင်း ဗိုလ်မှူးချုပ်သိန်းနိုင်- ဒေါ်မေရီဆွေတို့၏ဖခင်ကြီး ဦးရာတင်သည် ၉-၁၂-၂၀၂၀ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၂:၀၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

တေ(၂)မှ သူငယ်ချင်းများ

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်းဒါယကာမကြီး
ဒေါ်ခင်ဝင်းရီ
အသက်(၇၅)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ ရွှေရတနာလမ်း၊ အမှတ် (၅၃)၊ 6/A အောင်မြေရတနာကွန်ဒိုနေ (ဦးတင်အောင်-ဒေါ်ခင်မြ)တို့၏သမီး၊ ဦးတင်ဝင်း (ညွှန်ကြားရေးမှူး-ငြိမ်း၊ သမဝါယမဦးစီးဌာန)၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဒေါ်မြသောင်း၊ (ဦးမျိုးသန့်)-ဒေါ်မြင့်မြင့်ဝင်းတို့၏ညီမ၊ ဒေါက်တာ ဟန်ဝင်း(ညွှန်ကြားရေးမှူး-ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန)-ဒေါ်မြတ်စိုးတင့်၊ ဒေါက်တာခင်သီတာဝင်း(သားဖွားမီးယပ်အထူးကု-မော်လမြိုင်)၊ ဦးရဲဝင်း(M & E Specialist)(LIFT/UNOPS)-ဒေါ်တူးတူးဝင်းအောင်(SERVIER)တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မဝင့်ထက်ထက်ဟန်၊ မမေပြည့်စုံ(ခ)Flora (UDMY) တို့ ၏ အဘွားသည် ၈-၁၂-၂၀၂၀ရက် (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၅ နာရီတွင် ရွှေဂုံတိုင် SSC ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၁၂-၂၀၂၀ရက်(ကြာသပတေးနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်း ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဆရာမ မိုးပန်းမွန်(ရာမည) အသက် (၆၉) နှစ်သည်
 ၉-၁၂-၂၀၂၀ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရသည့် အတွက် အထူးပင်ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးအောင်ဖြိုးရှိန်
(မောင်ယဉ်ကျေး-တာချီလိတ်)

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ကျောင်း၊ဇရပ်၊ ခုနစ်ဆူ ဘုရား မုခ်ဦး မြန်မာမူ
အလှူရှင်ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်ရင်ရင်ရွှေ
(ပြည်တွင်းရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး၊ အငြိမ်းစား)
အသက်(၆၉)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ ဇလမ်း၊ အမှတ် ၃၆(မေ) (ဦးကျန်ရွှေ- ဒေါ်အမာ)တို့၏သမီး၊ (ဦးအောင်မြင့် - ဒေါ်စိန်ဟန်)တို့၏သမီးချွေးမ၊ ဦးမြင့်ဆန်း(ဂေါဟာ)ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ဥက္ကလာပစေတီ၊ (ဗိုလ်မှူးမောင်မောင်အေး(တပ်မတော်-ရေ) ငြိမ်း)- ဒေါ်ခင်မာအေး၊ ဦးမျိုးညွန့်- ဒေါ်စန်းစန်းမြင့်(ထ-၂ ဒလ(ငြိမ်း)(ဦးမောင်)-ဒေါ်သိန်းသိန်းဝင်း (အရာခံဗိုလ်မြင့်ဆွေ)-ဒေါ်မြင့်မြင့်ခိုင်၊ ဒေါ်ခင်မြင့်မြင့်၊ ဦးဌေးအောင်ဝင်း-ဒေါ်သီတာ(မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်)၊ ဒေါ်သင်းသင်းမာ၊ ဒေါ်ထွေးထွေးအောင်တို့၏အစ်မ၊ (ဦးတင်ထွန်းအောင်)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဒေါက်တာပွင့်လေးနွယ်၏မိခင်၊ တူ တူမ သုယောက်တို့၏ကြီးကြီးသည် ၇-၁၂-၂၀၂၀ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀:၃၅ နာရီတွင် မြောက်ဥက္ကလာ မေခာဒီဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထိန်ဝင်သုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးအောင်ဆွေ(ဆကာကြီး)
အသက်(၉၁)နှစ်

Shan Yoma Cement Co.,Ltd မှ Deputy Managing Director ဒုတိယ ဗိုလ်မှူးကြီး မောင်မောင်မြင့်(ငြိမ်း)၏ ကျေးဇူးရှင် ဖခင်ကြီး ဦးအောင်ဆွေ(ခ)ဦးပါကြီး သည် ၈-၁၂-၂၀၂၀ရက် (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၀၀:၄၅နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ OSCဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

BOD အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများ
 Shan Yoma Cement Co.,Ltd.

အလ္လာဟ်အရှင်မြတ်အမိန့်တော်ခံယူခြင်း
ဟာဂျီမ ဖွာတေမာဘီ(ခ)ဒေါ်တင်ရီ
(ဆင်ရတနာ အမှုန့်ကြိတ်စက်)
အသက်(၇၅)နှစ်

(ဦးမောင်စိန်-ဒေါ်တီ)တို့၏သမီး၊ (ဦးထွန်းမြင့်- ဒေါ်မြရင်)တို့၏ချွေးမ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ အောင်မင်္ဂလာလမ်း၊ အမှတ် ၁၅နေ (ဟာဂျီ ဦးတင်လှိုင်)၏ဇနီး၊ ဟာဂျီ ဦးကျော်ကျော်-ဟာဂျီမ ဒေါ်နန်းနန်းထွေး၊ ဟာဂျီ ဦးမောင်မောင်သန်း-ဟာဂျီမ ဒေါ်ကေသီလှိုင်၊ ဟာဂျီ ဦးလှိုင်ဝင်း-ဟာဂျီမ ဒေါ်ခင်မျိုးလှိုင်၊ ဟာဂျီ ဦးကျော်စွာဝင်း- ဟာဂျီမ ဒေါ်ဇာမြည်လွင်၊ ဟာဂျီမ ညိုမိလှိုင်တို့ ၏ မိခင်၊ မြေး ၁၀ယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၈-၁၂-၂၀၂၀ရက် နံနက် ၇ နာရီတွင် နေအိမ်၌ အလ္လာဟ်အရှင်မြတ်အမိန့်တော်ခံယူသွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးမွန် ကာရံစတန် ဥယျာဉ်တော်၌ ဒဗ္ဗနာပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
 လှိုင်မြို့နယ်၊ အမှတ် (၁)ရပ်ကွက်၊ ဂရန်ပေးစီမံချက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၃၊ မြေကွက်အမှတ် ၈၇၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် -၁၊ အောင်မာယလမ်း၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ငယ်စာရင်း အမည်ပေါက် ဒေါ်သိန်း ၁၂/လမန(နိုင်) ၀၄၄၉၆၄ ကိုယ်တိုင်မှ မြေပိုင်ဆိုင်မှု အရပ်ကတ်စာချုပ်အထောက်အထား၊ အမှတ် (၁)ရပ်ကွက်၊ ဂရန်ရရှိရေး အထောက်အကူပြုအဖွဲ့၊ (၁)ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့၏ ကန့်ကွက်ရန်မရှိကြောင်း ထောက်ခံစာတိုက်တင်ပြ၍ နှစ် ၆၀ မြေဌာစာချုပ်(ဂရန်) လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်လှသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြောငြာပါသည့်ရက် မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံး လုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အမှုဆောင်အဖွဲ့
 မိုးကောင်းစေတီတော်ဂေါဟာအဖွဲ့
 အရိယာဓမ္မာရုံ- နိဗ္ဗာန်ဆော်ဝတ်အသင်း
 ရန်ကင်းမြို့နယ်

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးတင်ဝင်းလှိုင်
ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ မိုးကောင်းစေတီတော်ဂေါဟာအဖွဲ့
ဥက္ကဋ္ဌ အရိယာဓမ္မာရုံ နိဗ္ဗာန်ဆော်ဝတ်အသင်း
မောင်မော်ဘရာသား တူရိယာ၊ ဗိုလ်ချုပ်ဈေး
အသက် (၇၁)နှစ်

မိုးကောင်းစေတီတော်(ရန်ကင်းမြို့နယ်) ဂေါဟာအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် မိုးကောင်းစေတီတော်အရိယာဓမ္မာရုံ နိဗ္ဗာန်ဆော်ဝတ်အသင်း၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဝင်းလှိုင်သည် ၅-၁၂-၂၀၂၀(စနေနေ့) ညနေ ၃:၂၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

အမှုဆောင်အဖွဲ့
 မိုးကောင်းစေတီတော်ဂေါဟာအဖွဲ့
 အရိယာဓမ္မာရုံ- နိဗ္ဗာန်ဆော်ဝတ်အသင်း
 ရန်ကင်းမြို့နယ်

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
စာရေးဆရာမကြီး မိုးပန်းမွန်(ရာမည)
အသက်(၆၉)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒေါ်ပုံမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ စာရေးဆရာမကြီး မိုးပန်းမွန်(ရာမည)သည် ၉-၁၂-၂၀၂၀ရက် နံနက် ၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် တာချီလိတ်မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းမှ မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဆရာမကြီးကောင်းရာသုဂတိလားပါစေ။

တာချီလိတ်မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်း

သီဟသူမွေမထိဇောတရ
ဦးသိုင်းဝင်း(စစ်ကိုင်း)
B.Sc(Zoo)MASU (1981)
အသက်(၆၃)နှစ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်ပင်သာကျေးရွာနေ (ဦးမောင်ထွေး)-ဒေါ်မိုးတို့၏သား၊ (ဦးစိုးစိန်ကြီး- ဒေါ်အုန်း)တို့၏သားသမီး၊ ဒေါ်အမာရီ ဦးသိုင်းမြင့်-ဒေါ်အေးသောင်း၊ ဒေါ်အမာလှတို့၏ညီမောင်၊ ဦးသိုင်းလှိုင်၊ ဦးစန်းမိ၊ ဦးတင်စိုးအောင်-ဒေါ်အမာမိုး၊ ဦးသိုင်းဝေ၊ ဦးသိုင်းဆွေ-ဒေါ်စိုးစိုးဝင်း၊ ဦးသိုင်းတောက်ထွန်း-ဒေါ်စန္ဒာသိန်း တို့၏အစ်ကို၊ ဒေါ်ခင်ညွန့်၊ ဦးချောင်ဝင်း- ဒေါ်ဌေးဌေးမြင့်၊ ဦးစိုးဝင်း၊ ဒေါ်စန်းစန်းမြင့် တို့၏ညီမောင်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ်၊ အမှတ် (၄/၁) River View Garden အိမ်ရာနေ ဒေါ်ဌေးဌေးညွန့်၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ မထက်ရည်ဝင်း(Producer, Moonji Production)၊ မောင်ထက်လင်း၊ မသိုင်းသိရီမေ(Pride, I.S.M, Year II)တို့၏ချစ်လှစွာသောဖခင်သည် ၉-၁၂-၂၀၂၀ရက် နံနက် ၇:၂၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထိန်ဝင်သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်စန်းမြင့်
အသက်(၇၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ ဦးရွှေဝန်းလမ်း၊ အမှတ် ၄၇နေ နေ(ဦးပေါ်စ-ဒေါ်အေးမြင့်)တို့၏သမီး၊ ဦးတင်နီ၏ဇနီး၊ ဦးမျိုးထွန်းဝင်း- ဒေါ်နီမိုးခိုင်၊ ဦးသိန်းဝင်း- ဒေါ်တင်ဇာခိုင်တို့၏ မိခင်၊ မြေး လေးယောက်တို့ ၏ အဘွားသည် ၉-၁၂-၂၀၂၀ရက် နံနက် ၁၀:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
လ-၁၁၇၉၀၀ ရဲမှူးသိန်းလွင်(ငြိမ်း)
ဒုရဲအုပ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁၆/၈၄)
အသက် (၆၆)နှစ်

သူငယ်ချင်းတစ်ယောက် ၄-၁၂-၂၀၂၀ရက် မွန်းလွဲ ၂:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရသည့်အတွက် မိသားစုများနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

သူငယ်ချင်းတစ်ယောက်ကောင်းရာသုဂတိလားပါစေ-
 SIP (16") မှ သူငယ်ချင်းများ
 သာရေး/နာရေးအဖွဲ့ (ရန်ကုန်/မန္တလေး)

ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲတွေ
ကြွယ်စေ့ဖို့
သာသာတောတွေ
ထိန်းသိမ်းဖို့

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
 လှိုင်မြို့နယ်၊ အမှတ် (၁)ရပ်ကွက်၊ ဂရန်ပေးစီမံချက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၃၊ မြေကွက်အမှတ် ၈၇၊ မြေကွက် တည်နေရာအမှတ် -၁၊ အောင်မာယလမ်း၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ငယ်စာရင်းအမည်ပေါက် ဒေါ်သိန်း ၁၂/လမန(နိုင်) ၀၄၄၉၆၄ ကိုယ်တိုင်မှ မြေပိုင်ဆိုင်မှု အရပ်ကတ်စာချုပ် အထောက်အထား၊ အမှတ် (၁)ရပ်ကွက်၊ ဂရန်ရရှိရေး အထောက်အကူပြုအဖွဲ့၊ (၁)ရပ် ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့၏ ကန့်ကွက်ရန်မရှိကြောင်း ထောက်ခံစာတိုက် တင်ပြ၍ နှစ် ၆၀ မြေဌာစာချုပ်(ဂရန်) လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်လှသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြောငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး(ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ်)
 မြို့ပြစီမံကိန်းလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့
 ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကျင်းပ



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံမှ နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီး ဖတ်ကြားစဉ်။

သတင်းစဉ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၉

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်-၂၁ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်တားဆီးရေး ဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော် ထွန်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာနလက်အောက် ရှိ တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်၊ ကောလိပ်များမှ ပါမောက္ခ ချုပ်များ၊ ကျောင်းအုပ်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ ပညာရေးမှူးများ၊ ကျောင်းသား သမဂ္ဂများ၊ မြို့မကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများက Online စနစ်ဖြင့် ပါဝင်တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ဇာတိမာန်သီချင်းဖိဒီယိုပြသ၍ အခမ်းအနား ကိုစတင်ဖွင့်လှစ်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံမှ နှစ် တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာကို ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ဖတ်ကြားသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဗီဒီယိုနှင့် ပြည်ထောင်စု၏ အလှူတရားများ သီချင်းဖိဒီယိုကို ပြသကာ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

သတင်းစဉ်

အချုပ်ပို ၁၆ မျက်နှာ ပါရှိ

ယနေ့ထုတ် မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာတွင် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု အချုပ်ပို ၁၆ မျက်နှာ ပါရှိပါသည်။

ဘိုင်ဒင်အစိုးရလက်ထက် ပထမဆုံး ရက် ၁၀၀ အတွင်း အမေရိကန်ပြည်သူများကို ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး သန်း ၁၀၀ ထိုးပေးမည်

စာ ၁၃

ဂျပန်နိုင်ငံရှိ ဆေးရုံများတွင် ဆေးဝန်ထမ်းအင်အား အရေးပေါ် လိုအပ်နေ

စာ ၁၄

COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၁၄၂၇ ဦး တွေ့ရှိ

စာ ၁၅

နှစ်တစ်ရာပြည့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် နှစ်တစ်ရာပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့မှသည်

ရာပြည့်အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ်ဆောင်းပါး စာ ၆-၇

သီလဝါ သာကေတနဲ့၊ ရွှေပါဒ မြို့သန်လျင်

ဆောင်းပါး စာ ၂၀

ကောက်ရိုးနွယ် လူမှုအကျိုးပြုအဖွဲ့က အခြေခံပြည်သူ ၁၀၀၀ သို့ ဆန်များလှူဒါန်း



ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၉
ကောက်ရိုးနွယ် လူမှုအကျိုးပြုအဖွဲ့နှင့် နှလုံးလှ စေတနာ ဆန်အလှူရှင်များက နှစ် (၁၀၀) ပြည့် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် အနွေးယာဉ်လှုပ်သားနှင့် လမ်းဘေးဈေးရောင်းချ သူများအား ဆန်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီ က မရမ်းကုန်း မြို့နယ် အမှတ် (၂) ရပ်ကွက် အောက်ဗဟိုလမ်းနှင့် ဘူတာရုံလမ်းထောင့်တွင် ပြုလုပ်သည်။ (ဝဲပုံ)
မရမ်းကုန်းမြို့နယ်တွင် ပြည်သူအချင်းချင်း “ပို့သူကပေး လိုသူကယူ”စာနာစိတ်ဖြင့် နှစ်ပါးသော အခြေခံပြည်သူများ၏ စားရေးအခက်အခဲကို စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၅ ◆

အုပ်စုပထမနေရာအတွက် အကြိတ်အနယ်ယှဉ်ပြိုင်ကြရဦးမည့် ယူရိုပါလိဂ်အုပ်စုပွဲစဉ် (၆)



ယူအီးအက်ဖ်အေ ချန်ပီယံလိဂ်အုပ်စုအဆင့် နောက်ဆုံးပွဲစဉ်များ ယှဉ်ပြိုင်ကစားအပြီး ယနေ့ တွင် ယူရိုပါလိဂ်အုပ်စုအဆင့် နောက်ဆုံးပွဲစဉ်များကို ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်သည်။ ယူရို ပါလိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၆) ပွဲစဉ်များ ယှဉ်ပြိုင်မကစား မီတွင် နောက်တစ်ဆင့်သို့ အသင်းအများအပြား တက်ရောက်ထားနိုင်သော်လည်း အုပ်စုပထမ နေရာဖြင့် တက်လှမ်းနိုင်ရန် အကြိတ်အနယ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည့်ပွဲစဉ်များ ကျန်ရှိနေသေးသည်။
ထိုပွဲစဉ်များအနက် အုပ်စု (၆) မှ လက်စတာ အသင်းနှင့် AEK Athens ၊ ဘရာဂါနှင့် ဇော်ရာ၊

အုပ်စု (H) မှ ဆဲလ်တစ်နှင့် လိုင်လီ၊ စပါတာပရာ ဟာနှင့် အေစီမီလန်အသင်းတို့သည် အုပ်စုပထမ နေရာဖြင့် နောက်တစ်ဆင့်တက်ရောက်ရန် ရေကုန် ရေခန်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရဦးမည် ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ပွဲစဉ်များကို သောကြာနေ့ နံနက် ၂ နာရီခွဲ တွင် တစ်ချိန်တည်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည် ဖြစ်သည်။ အုပ်စု (၆) ၏ အမှတ်ပေးဇယားကို လက်စတာအသင်းက ဘရာဂါအသင်းနှင့် ရမှတ် ၁၀ မှတ်တူဖြင့် ဦးဆောင်နေသည်။
လက်စတာအသင်းသည် ယူရိုပါလိဂ်အုပ်စု ပွဲစဉ် (၆) တွင် ငါးပွဲကစားပြီး သုံးမှတ်သာရရှိထား သေးသည့် AEK Athens အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင် ကစားရမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ပွဲအနည်းငယ်ချောင် သည်ဟု ဆိုနိုင်သည်။ ဘရာဂါအသင်းက အုပ်စု တတိယနေရာတွင် ရပ်တည်နေသည့် ဇော်ရာ အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည့် အတွက် ပွဲအနည်းငယ်ကျပ်သည်ဟု ဆိုနိုင်သည်။ လက်စတာအသင်းသည် ယနေ့ပွဲစဉ်ကို အနိုင်ရရှိခဲ့ လျှင် ရမှတ် ၁၃ မှတ်အထိ စုဆောင်းနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နောက်တစ်ဆင့်သို့ အုပ်စုပထမနေရာဖြင့် တက်လှမ်းသွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။
စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၅ ◆



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချက်အလက်၊ စာမျက်နှာ-၁

တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီအလိုက် ဆန္ဒမဲရရှိမှုအခြေအနေ (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ)

ယမန်နေ့မှအထက်

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲအရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်ခိုင်လုံမဲ			ခိုင်လုံမဲရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၃၇၆	ထန်စတင်မြို့နယ် (၂)	၆၃၈၈၄	၄၁၅၄၆	၁၀၆၀၀	၅၂၂၄၆	၈၂.၃၆	၁၁၃၀	၆	၁၁၃၆	ဒေါ်ခင်အေး	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၂၂၆	၆၈	၂၉၄	၀.၅၅%
										ဒေါ်စန္ဒာဝင်း	ပြည်သူ့ပါတီ	၁၁၆	၄၅	၁၆၁	၀.၃၀%
										ဦးမြတ်ကျော်ထွေး	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၉၀	၁၃	၁၀၃	၀.၂၀%
၃၇၇	မင်္ဂလာတောင်မြို့နယ် (၂)	၆၃၈၈၄	၄၁၅၄၆	၁၀၆၀၀	၅၂၂၄၆	၈၂.၃၆	၁၁၃၀	၆	၁၁၃၆	ဦးသန်းတင်ဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၆၀	၆၃၀၇	၂၃၂၀၇	၆၄.၅၅%
										ဒေါက်တာနေလင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၉၄၁	၄၄၃၉	၁၁၃၈၀	၂၉.၈၆%
										ဦးအောင်မင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၅၄၄	၃၀၁	၈၄၅	၂.၀၃%
										ဦးခိုင်မိုးလှိုင်	ပြည်သူ့ပါတီ	၆၃၀	၂၂၀	၈၅၀	၁.၆၅%
										ဦးမြင့်အေး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၁၄	၁၇၂	၇၈၆	၁.၅၂%
										ဦးကျော်စိုး	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၇၅	၂၉	၁၀၄	၀.၂၀%
										ဦးကျော်စွာ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၈၀	၁၈	၉၈	၀.၁၉%
၃၇၈	မင်္ဂလာတောင်မြို့နယ် (၁)	၁၃၅၃၅၈	၆၈၅၇၀	၂၈၆၆၆	၉၇၂၃၆	၇၂.၁၀	၉၆၆	၃၈	၁၀၀၄	ဒေါ်ခင်ခင်စေ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၀၆၁၄	၁၀၆၆၇	၆၂၄၈၁	၅၀.၅၃%
										ဦးမျိုးမောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၄၅၅၆	၇၈၂၃	၂၂၃၇၉	၂၅.၃၃%
										ဦးထွန်းနိုင်စင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၈၅၃	၂၂၆	၁၀၇၉	၀.၂၂%
										ဦးကျော်မင်းထွန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၆၁၁	၃၃၄	၉၄၅	၀.၀၇%
										ဦးကျော်စိုး	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၅၄၄	၃၂၆	၈၇၀	၀.၆၅%
										ဦးမောင်စော်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီပါတီသစ်ပါတီ	၁၂၅	၉၁	၂၁၆	၀.၂၄%
										ဦးကျော်စွာ	မြန်မာပြည်သူ့ဒီမိုကရေစီတစ်ပါတီ	၁၀၆	၆၇	၁၇၃	၀.၂၀%
										ဒေါ်စောစောအေး	မြို့တိုင်းရင်းသားဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၆	၄၂	၁၀၀	၀.၁၀%
										ဦးအောင်စိုး	လူထုပါတီ	၇၂	၁၈	၉၀	၀.၁၀%
၃၇၉	မင်္ဂလာတောင်မြို့နယ် (၂)	၁၅၃၃၆၄	၆၂၀၆၉	၁၈၂၃၅	၈၀၃၀၄	၅၂.၃၆	၇၃၄	၆၂	၇၉၆	ဒေါ်ခင်အေး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၅၄၆၆	၁၈၀၇၅	၆၃၅၄၁	၆၅.၃၆%
										ဦးကျော်စိုး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၃၅၂၈	၇၃၁၅	၂၀၈၄၃	၂၆.၅၅%
										ဒေါ်စုစုမောင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၈၄၁	၃၆၃	၁၂၀၄	၀.၅၅%
										ဦးအောင်စိုးစိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၄၈၈	၂၇၀	၇၅၈	၀.၅၅%
										ဦးကျော်စိုး	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၅၃	၁၈၈	၅၄၁	၀.၆၈%
										ဦးဝင်းမောင်	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၂၆	၇၀	၂၀၆	၀.၂၅%
										ဦးကျော်စိုးမင်းထွန်း	လူထုပါတီ	၁၁၈	၇၅	၁၉၃	၀.၂၄%
၃၈၀	မင်္ဂလာတောင်မြို့နယ် (၁)	၅၅၅၆၆	၅၅၆၁၃	၁၈၂၅၄	၇၃၈၆၇	၇၅.၄၈	၁၀၆၆	၁၄၇	၁၂၁၃	ဦးအောင်စိုးစင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၁၃၃၃	၁၀၆၀၅	၅၃၄၃၈	၇၁.၅၂%
										ဦးဝင်းစိုး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၂၈၄၃	၅၅၀၂	၁၈၃၄၅	၂၄.၅၅%
										ဦးဝင်းတင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၅၆၂	၂၈၁	၈၄၃	၁.၁၀%
										ဦးကျော်စွာဦး	ဒီမိုကရေစီတစ်ပါတီ (မြန်မာ)	၆၃၂	၁၆၃	၇၉၅	၁.၀၆%
										ဦးမောင်စော်	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၄၂၆	၁၅၄	၅၈၀	၀.၈၃%
										ဦးကျော်စွာ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၃၈၅	၁၂၇	၅၁၂	၀.၅၅%
										ဦးသန်းထွန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၁၁	၅၃	၁၆၄	၀.၂၂%
										ဦးကျော်စွာ	မြို့တိုင်းရင်းသားဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၇	၂၀	၆၇	၀.၀၉%
၃၈၁	မင်္ဂလာတောင်မြို့နယ် (၂)	၁၀၀၅၀၈	၅၅၈၀၀	၁၇၂၈၅	၅၅၀၈၅	၅၄.၉၇	၁၈၅၇	၁၅၂	၂၀၀၉	ဦးကျော်စွာ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၄၁၃	၈၁၇၀	၄၃၅၈၃	၅၀.၉၅%
										ဦးကျော်စိုး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၉၁၁၇	၇၆၆၇	၂၇၀၈၄	၃၆.၆၈%
										ဦးကျော်စွာအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၈၃၄	၂၇၈	၁၁၁၂	၀.၅၅%
										ဒေါ်ခင်အေး	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၅၇၄	၂၃၂	၈၀၆	၀.၈၀%
										ဦးကျော်စွာ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၅၅၃	၇၅၇	၁၃၀၈	၁.၃၀%
										ဒေါ်စောစောအေး	ဒီမိုကရေစီတစ်ပါတီ (မြန်မာ)	၄၂၃	၁၁၈	၅၄၁	၀.၅၅%
၃၈၂	အင်းစိန်မြို့နယ် (၁)	၁၃၈၅၅၆	၈၀၃၈၂	၁၆၂၅၃	၉၆၆၃၅	၇၀.၄၆	၁၅၃၃	၃၁၁	၁၈၄၄	ဦးအောင်စိုးစင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၆၅၅၆	၁၂၀၀၀	၇၈၅၅၆	၈၁.၂၅%
										ဦးအောင်စိုးစင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၉၁၃၁	၂၇၈၅	၁၁၉၁၆	၁.၃၁%
										ဒေါ်ခင်အေး	မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၁၅၅	၇၃၆	၂၈၉၁	၂.၅၅%
										ဦးအောင်စိုးစင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၁၈၅၅	၅၁၃	၂၃၆၈	၁.၆၆%
										ဒေါ်ခင်အေး	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၇၀၄	၁၅၅	၈၅၉	၀.၈၆%
										ဦးအောင်စိုးစင်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၄၆	၁၁၈	၄၆၄	၀.၄၅%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချုပ်စာမျက်နှာ-၂

စာမျက်နှာ ၁ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ် အမည်	မဲဆန္ဒရှင် ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲရလဒ်			နိုင်လွှဲမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ် မဲ	ပျောက် မဲ	ပေါင်း			မဲရမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
										ဒေါ်ကြည်ကြည်မော်	ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (မြန်မာ)	၃၂၁	၉၆	၄၁၇	၀.၄၃%
										ဒေါ်အေးအေးသင်း	အခြေခံလူတန်းစားဘဝမြှင့်တင်ရေးပါတီ	၁၄၂	၃၉	၁၈၁	၀.၁၉%
၃၈၂	ရွှေပြည်သာမြို့နယ် (၂)	၁၇၄၈၃၄	၇၅၅၇၇	၁၇၁၄၈	၉၂၇၂၅	၅၃.၀၄	၁၃၃၃	၀	၁၃၃၃			၇၄၅၇၇	၁၆၈၁၅	၉၁၃၉၂	
										ဦးနေလင်းအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၃၀၄၄	၁၃၂၇၇	၇၆၃၂၁	၈၃.၅၁%
										ဒေါ်ချမ်းမြအေး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၉၃၆၆	၂၇၄၄	၁၂၁၁၀	၁၃.၂၅%
										ဒေါ်ရီရီကျော်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၀၉၃	၄၃၈	၁၅၃၁	၁.၆၈%
										ဦးရန်နိုင်အေး	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၅၉၃	၁၄၈	၇၄၁	၀.၈၁%
										ဦးမောင်မောင်သက်ဦး	ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (မြန်မာ)	၃၂၁	၁၆၆	၄၈၇	၀.၅၃%
										ဒေါ်မြမြနိုင်	အခြေခံလူတန်းစားဘဝမြှင့်တင်ရေးပါတီ	၁၆၀	၄၂	၂၀၂	၀.၂၂%
၃၈၃	လှိုင်သာယာ (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ် (၁)	၁၈၇၄၁၉	၈၂၇၄၇	၉၆၀၇	၉၂၃၅၄	၄၉.၂၈	၂၅၇	၂၃၉	၂၇၆၆			၈၀၀၈၇	၉၅၀၁	၈၉၅၈၈	
										ဦးကျော်မြင့် (ခ) ဦးကျော်ကြီး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၇၆၀၂	၇၅၅၃	၇၅၁၅၅	၈၃.၈၉%
										ဦးကြည်စိုး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၈၂၀	၁၀၈၆	၈၉၀၆	၉.၉၄%
										ဦးအောင်မျိုးထွန်း	ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများပါတီ	၂၆၅၄	၄၉၉	၃၁၅၃	၃.၅၂%
										ဒေါ်ခင်ဌေး	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၇၉၀	၁၅၇	၉၄၇	၁.၀၆%
										ဦးစိုင်းလင်းစော်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၅၄၆	၇၂	၆၁၈	၀.၆၆%
										ဒေါ်သဉ္ဇာထက်	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၃၇၃	၁၀၀	၄၇၃	၀.၅၁%
										ဒေါ်သင်းသင်းစံ	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၀၂	၃၄	၃၃၆	၀.၃၇%
၃၈၄	လှိုင်သာယာ (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ် (၂)	၁၇၅၁၆၆	၈၀၄၃၆	၉၉၇၇	၉၀၄၁၃	၅၁.၆၂	၂၄၇၁	၁၆၆	၂၆၅၇			၇၈၁၄၅	၉၆၁၁	၈၇၇၅၆	
										ဦးဟန်ထူးအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၇၉၈၂	၇၇၁၄	၇၅၆၅၆	၈၆.၂၆%
										ဒေါ်တင်တင်မော်	ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများပါတီ	၃၄၈၈	၇၆၇	၄၂၅၅	၄.၇၆%
										ဦးကျော်ဝင်းနိုင်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၂၅၈	၅၅၂	၃၈၁၀	၄.၃၄%
										ဒေါ်ချိုချိုလွင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၉၆၃	၃၄၃	၂၃၀၆	၂.၆၃%
										ဒေါ်နီလာထွန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၁၂၁	၁၅၉	၁၂၈၀	၁.၄၆%
										ဦးရဲသုရအောင်	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၄၁၃	၇၆	၄၈၉	၀.၅၅%
၃၈၅	လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ် (၁)	၁၃၇၉၉၀	၆၈၈၁၉	၁၀၅၁၄	၇၉၃၃၃	၅၇.၄၉	၁၇၆၁	၆၈	၁၈၂၉			၆၇၀၁၀	၁၀၄၉၄	၇၇၅၀၄	
										ဦးမောင်မောင်မြင့် (ခ) ဦးမောင်မောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၆၃၃၃	၈၆၃၅	၆၄၉၆၈	၈၃.၈၄%
										ဦးဝဏ္ဏထွန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၄၂၈	၁၂၄၂	၈၆၇၀	၁၁.၁၉%
										ဦးနေလင်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၀၁၃	၂၁၃	၁၂၂၆	၁.၅၈%
										ဒေါ်မိုးမိုးခိုင် (ခ) ဒေါ်ခင်မိုးလှိုင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၈၁၀	၁၄၀	၉၅၀	၁.၂၂%
										ဦးကျော်စိုး	ပြည်သူ့အင်အားပါတီ	၆၉၃	၁၁၁	၈၀၄	၁.၀၄%
										ဦးကြည်ရွှင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၆၉	၁၀၂	၄၇၁	၀.၆၁%
										ဦးရဲဝင်းထွန်း	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၃၅၄	၅၁	၄၀၅	၀.၅၂%
၃၈၆	လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ် (၂)	၁၄၀၂၂၉	၆၃၈၃၁	၉၅၆၉	၇၃၄၀၀	၅၂.၃၄	၁၆၅၆	၆၇	၁၇၂၃			၆၂၁၁၄	၉၅၆၃	၇၁၆၇၇	
										ဦးမြတ်မင်းသူ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၂၈၉၀	၇၅၆၁	၆၀၄၅၁	၈၄.၃၄%
										ဦးဇေယျာအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၄၄၇	၁၃၆၈	၇၈၁၅	၁၀.၉၀%
										ဦးကျော်သူဝင်း (ခ) ကိုရွှေမန်း	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၆၈၈	၁၃၄	၈၂၂	၁.၁၅%
										ဒေါ်တင်တင်ရီ	ပြည်သူ့အင်အားပါတီ	၆၇၃	၁၃၂	၈၀၅	၁.၁၂%
										ဒေါ်အေးသီတာဦး	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၆၆၀	၁၁၅	၇၇၅	၁.၀၈%
										ဦးဉာဏ်လင်း	ပြည်သူ့ပါတီ	၃၀၈	၈၂	၃၉၀	၀.၅၄%
										ဦးစော်စော်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၂၅၂	၁၁၇	၃၆၉	၀.၅၂%
										ဦးဝင်းစော်	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၉၆	၅၄	၂၅၀	၀.၃၅%
၃၈၇	လှည်းကူးမြို့နယ် (၁)	၁၀၆၈၀၇	၆၁၅၁၂	၁၇၂၀၈	၇၈၇၂၀	၇၃.၇၀	၁၁၅၃	၁၈၃	၁၃၃၆			၆၀၈၅၅	၁၇၁၉၉	၇၇၃၈၄	
										ဒေါ်မြတ်မာလာထွန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၁၄၄၇	၁၀၄၇၅	၅၁၉၂၂	၆၇.၁၆%
										ဦးအောင်မျိုးနိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၇၈၈၅	၆၄၁၄	၂၄၂၉၉	၃၁.၄၀%
										ဒေါ်အေးသန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၆၃၅	၂၅၅	၈၉၀	၁.၁၅%
										ဦးဝင်းအောင်	ခေတ်သစ်ပြည်သူ့ပါတီ	၁၆၈	၅၅	၂၂၃	၀.၂၉%
၃၈၈	လှည်းကူးမြို့နယ် (၂)	၁၁၇၇၃၄	၇၃၃၉၀	၁၉၅၉၆	၉၂၇၈၆	၇၈.၈၁	၁၅၂၄	၄၈	၁၅၇၂			၇၁၆၃၁	၁၉၅၈၃	၉၁၂၁၄	
										ဒေါ်ခင်မာလာမောင်မောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၆၉၇၁	၁၀၃၇၅	၅၇၃၄၆	၆၂.၈၇%
										ဦးမြတ်စိုး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၃၀၈၈	၈၇၃၂	၃၁၈၂၀	၃၄.၈၉%
										ဦးကျော်စိုးဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၁၆၁	၃၄၄	၁၅၀၅	၁.၆၅%
										ဦးမင်းထက်အောင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၄၀၇	၁၃၂	၅၃၉	၀.၅၉%
၃၈၉	အင်းစိန်မြို့နယ် (၁)	၁၂၀၃၄၈	၆၆၆၇၈	၁၇၇၆၆	၈၄၄၄၄	၇၀.၁၇	၇၅၄	၈၇	၈၄၁			၆၅၉၂၄	၁၇၆၇၉	၈၃၆၀၃	
										ဦးစော်ဝင်း (ခ) ကိုလတ်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၆၃၂၁	၁၄၂၁၂	၇၀၅၃၃	၈၄.၃၇%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချက်အလက်၊ စာမျက်နှာ-၃

စာမျက်နှာ ၂ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ် အမည်	မဲဆန္ဒရှင် ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ဝါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်ခိုင်လုံမဲ			ခိုင်လုံမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ် မဲ	ပျောက် မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၃၅၀	အင်းစိန်မြို့နယ် (၂)	၁၀၆၈၅	၆၃၄၅၂	၂၁၀၆၆	၈၅၂၁၈	၇၂၅၁	၈၉၆	၁၈၀	၁၀၇၆	ခေါ်သော်လည်းကောင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၈၀၃၉	၂၉၇၀	၁၁၀၀၉	၁၃.၁၅%
										ဦးစိန်သူဝင်း	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၇၆၅	၁၅၁	၉၁၆	၁.၁၄%
										ခေါ်နိုင်နိုင်စင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၃၀၃	၁၃၆	၄၃၉	၀.၅၂%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်သူ့ပါတီ	၂၇၄	၈၃	၃၅၇	၀.၄၃%
										ဦးသန်းစွန်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၂၂၂	၈၇	၃၀၉	၀.၃၅%
၃၅၁	ကာမ္ဘမြို့နယ် (၁)	၆၅၂၃၆	၃၁၅၁၂	၁၀၀၄၃	၄၂၀၅၅	၆၄၄၇၇	၃၃၆	၄၆	၃၈၂	ဦးအောင်စိန်	အမျိုးသားတို့ကောလိပ်အဖွဲ့အစည်းပါတီ	၅၅၅၆၉	၁၆၆၀၇	၇၂၁၇၆	၈၈.၁၆%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၆၅၅	၂၄၅၅	၈၁၁၀	၉.၉၃%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၇၄၈	၄၁၆	၁၁၆၄	၁.၃၅%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၃၂၄	၁၂၈	၄၅၂	၀.၅၅%
										ဦးအောင်စိန်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၂၄	၁၂၈	၄၅၂	၀.၅၅%
၃၅၂	ကာမ္ဘမြို့နယ် (၂)	၆၀၈၇၁	၂၉၆၆၈	၁၀၆၃၃	၄၀၃၀၀	၆၅၁၄၄	၃၃၃	၄၁	၃၇၄	ဦးအောင်စိန်	အမျိုးသားတို့ကောလိပ်အဖွဲ့အစည်းပါတီ	၂၉၆၇၁	၈၈၅၂	၃၆၆၃၃	၈၈.၄၁%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၂၆၉	၆၆၃	၂၉၃၂	၇.၅၅%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၄၅၄	၁၈၂	၆၃၆	၁.၅၂%
										ဦးအောင်စိန်	အမျိုးသားတို့ကောလိပ်အဖွဲ့အစည်းပါတီ	၃၃၁	၈၄	၄၁၅	၁.၁၄%
										ဦးအောင်စိန်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၃၆	၁၀၈	၄၄၄	၁.၀၅%
၃၅၃	တောင်ငူရွာထောပ မြို့နယ် (၁)	၆၈၅၃၃	၃၈၆၈၀	၁၂၈၂၅	၅၀၅၇၅	၇၄၅၇၇	၃၃၆	၂၅	၃၆၁	ခေါ်သော်လည်းကောင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၈၅၃၃	၁၂၈၂၅	၅၁၃၅၈	၈၈.၃၄%
										ခေါ်နိုင်နိုင်စင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၃၆၀	၇၃၈	၂၀၉၈	၂.၇၅%
										ခေါ်နိုင်နိုင်စင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၃၈၉	၁၈၁	၅၇၀	၀.၈၃%
										ခေါ်နိုင်နိုင်စင်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၂၃၃	၉၈	၃၃၁	၀.၄၇%
										ခေါ်နိုင်နိုင်စင်	အမျိုးသားတို့ကောလိပ်အဖွဲ့အစည်းပါတီ	၂၇၇	၄၈	၃၂၅	၀.၄၇%
၃၅၄	တောင်ငူရွာထောပ မြို့နယ် (၂)	၆၈၅၃၃	၃၈၆၈၀	၁၂၈၂၅	၅၀၅၇၅	၇၄၅၇၇	၃၃၆	၂၅	၃၆၁	ခေါ်သော်လည်းကောင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၈၅၃၃	၁၂၈၂၅	၅၁၃၅၈	၈၈.၃၄%
										ခေါ်နိုင်နိုင်စင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၃၆၀	၇၃၈	၂၀၉၈	၂.၇၅%
										ခေါ်နိုင်နိုင်စင်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၃၈၉	၁၈၁	၅၇၀	၀.၈၃%
										ခေါ်နိုင်နိုင်စင်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၂၃၃	၉၈	၃၃၁	၀.၄၇%
										ခေါ်နိုင်နိုင်စင်	အမျိုးသားတို့ကောလိပ်အဖွဲ့အစည်းပါတီ	၂၇၇	၄၈	၃၂၅	၀.၄၇%
၃၅၅	တောင်ငူရွာထောပ မြို့နယ် (၁)	၆၈၅၃၃	၃၈၆၈၀	၁၂၈၂၅	၅၀၅၇၅	၇၄၅၇၇	၃၃၆	၂၅	၃၆၁	ဦးအောင်စိန်	အမျိုးသားတို့ကောလိပ်အဖွဲ့အစည်းပါတီ	၃၈၅၃၃	၁၂၈၂၅	၅၁၃၅၈	၈၈.၃၄%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၃၃၆	၁၃၃၃	၄၆၆၉	၆.၈၂%
										ခေါ်နိုင်နိုင်စင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၇၀၅	၀၇၉	၇၈၄	၁.၀၄%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်သူ့ပါတီ	၄၁၉	၁၂၂	၅၄၁	၁.၁၃%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၁၃၅	၇၁	၂၀၆	၀.၂၇%
၃၅၆	ဘုံမြို့နယ် (အိမ်ကမ်း) မြို့နယ် (၁)	၇၃၈၃၅	၃၅၆၇၈	၇၀၄၄၈	၄၆၇၀၈	၅၅၂၃၃	၇၈၃	၂၈	၈၁၁	ဦးအောင်စိန်	အမျိုးသားတို့ကောလိပ်အဖွဲ့အစည်းပါတီ	၃၅၆၇၈	၅၇၀၂	၃၆၆၀၈	၈၄.၂၅%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၈၃၄	၉၃၈	၅၇၇၂	၁၂.၆၅%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၄၂၁	၁၇၆	၅၉၇	၁.၃၀%
										ခေါ်နိုင်နိုင်စင်	ပြည်သူ့ပါတီ	၃၀၂	၅၀	၃၅၂	၀.၄၇%
										ဦးအောင်စိန်	အမျိုးသားတို့ကောလိပ်အဖွဲ့အစည်းပါတီ	၁၇၄	၆၇	၂၄၁	၀.၃၂%
၃၅၆	ဘုံမြို့နယ် (အိမ်ကမ်း) မြို့နယ် (၂)	၇၃၈၃၅	၃၅၆၇၈	၇၀၄၄၈	၄၆၇၀၈	၅၅၂၃၃	၇၈၃	၂၈	၈၁၁	ဦးအောင်စိန်	အမျိုးသားတို့ကောလိပ်အဖွဲ့အစည်းပါတီ	၃၅၆၇၈	၅၇၀၂	၃၆၆၀၈	၈၄.၂၅%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၈၃၄	၉၃၈	၅၇၇၂	၁၂.၆၅%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၄၂၁	၁၇၆	၅၉၇	၁.၃၀%
										ခေါ်နိုင်နိုင်စင်	ပြည်သူ့ပါတီ	၃၀၂	၅၀	၃၅၂	၀.၄၇%
										ဦးအောင်စိန်	အမျိုးသားတို့ကောလိပ်အဖွဲ့အစည်းပါတီ	၁၇၄	၆၇	၂၄၁	၀.၃၂%
၃၅၇	ဘုံမြို့နယ် (အိမ်ကမ်း) မြို့နယ် (၂)	၇၃၈၃၅	၃၅၆၇၈	၇၀၄၄၈	၄၆၇၀၈	၅၅၂၃၃	၇၈၃	၂၈	၈၁၁	ဦးအောင်စိန်	အမျိုးသားတို့ကောလိပ်အဖွဲ့အစည်းပါတီ	၃၅၆၇၈	၅၇၀၂	၃၆၆၀၈	၈၄.၂၅%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၈၃၄	၉၃၈	၅၇၇၂	၁၂.၆၅%
										ဦးအောင်စိန်	ပြည်ထောင်စုကောင်စီမဲဆောင်ပါတီ	၄၂၁	၁၇၆	၅၉၇	၁.၃၀%
										ခေါ်နိုင်နိုင်စင်	ပြည်သူ့ပါတီ	၃၀၂	၅၀	၃၅၂	၀.၄၇%
										ဦးအောင်စိန်	အမျိုးသားတို့ကောလိပ်အဖွဲ့အစည်းပါတီ	၁၇၄	၆၇	၂၄၁	၀.၃၂%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချက်အလက်၊ စာမျက်နှာ-၄

စာမျက်နှာ ၃ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ် အမည်	မဲဆန္ဒရှင် ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲရလဒ်			နိုင်လုံးမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၃၉၇	ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်(၁)	၁၅၁၇၆၂	၈၂၃၉၀	၁၉၃၂၀	၁၀၁၇၁၀	၆၇.၀၂	၁၃၄၆	၂၆၆	၁၆၁၂			၈၁၀၄၄	၁၉၀၅၄	၁၀၀၀၉၈	
										ဦးညိုညို	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၂၄၇	၁၆၃၇၆	၈၈၆၂၃	၈၈.၅၄%
										ဒေါက်တာခင်မောင်ထွန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၅၆၃	၂၃၄၂	၉၉၀၅	၉.၈၉%
										ဦးလှမျိုးထွန်း	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၆၅၂	၁၁၇	၇၆၉	၀.၇၇%
										ဒေါ်လှကြာဖြူ	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၃၃	၁၃၉	၄၇၂	၀.၄၇%
										ဒေါ်မိုးမိုးခိုင်	အခြေခံလူတန်းစားဘဝမြှင့်တင်ရေးပါတီ	၂၆၉	၈၀	၃၄၉	၀.၃၅%
၃၉၈	ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်(၂)	၁၄၈၀၀၆	၈၂၉၆၄	၁၆၅၄၃	၉၉၅၀၇	၆၇.၂၃	၁၇၈၀	၁၄၁	၁၉၂၁			၈၁၁၈၄	၁၆၄၀၂	၉၇၅၈၆	
										ဦးသိန်းနိုင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၉၃၃၂	၁၃၀၄၅	၈၂၃၇၇	၈၄.၄၁%
										ဒေါ်စမ်းစမ်းဌေး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၉၄၈၇	၂၉၂၀	၁၂၄၀၇	၁၂.၇၁%
										ဦးဟိန်းဝင်းလတ်	ဒီမိုကရေစီနှင့်လူ့အခွင့်အရေးပါတီ	၉၅၁	၈၈	၁၀၃၉	၁.၀၇%
										ဒေါ်သိန်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၇၁၀	၁၉၉	၉၀၉	၀.၉၃%
										ဦးကျော်သူ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၇၀၄	၁၅၀	၈၅၄	၀.၈၈%
၃၉၉	ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်(၁)	၈၂၄၀၇	၄၄၀၆၀	၁၅၇၄၅	၅၉၈၀၅	၇၂.၅၇	၅၇၄	၇၈	၆၅၂			၄၃၅၁၁	၁၅၆၃၂	၅၉၁၇၃	
										ဦးတင်ထွန်းနိုင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၈၁၄၀	၁၃၁၁၉	၅၁၂၅၉	၆၆.၆၆%
										ဦးထွန်းလွင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၈၅၄	၁၉၂၈	၅၇၈၂	၉.၇၇%
										ဦးညွှန်းစိုး	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၆၂၃	၁၈၂	၈၀၅	၁.၃၆%
										ဦးကျော်မြင့်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၅၆	၁၈၈	၆၄၄	၁.၀၉%
										ဦးသန့်စိုးဦး	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၂၀၄	၁၃၇	၃၄၁	၀.၅၅%
										ဦးမျိုးမြင့်ဦး	ပြည်သူ့ပါတီ	၂၄၄	၇၈	၃၂၂	၀.၅၄%
၄၀၀	ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်(၂)	၈၃၉၄၅	၄၅၃၁၇	၁၃၇၅၇	၅၉၀၇၄	၇၀.၃၇	၇၇၂	၄၂၈	၁၂၀၀			၄၄၅၆၂	၁၃၃၁၂	၅၇၈၉၄	
										ဒေါက်တာတိုင်အို(ခ) ဒေါက်တာစိုးဝင်းဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၉၉၆၄	၁၁၄၀၈	၅၁၃၇၂	၈၈.၇၆%
										ဒေါ်ဝင်းဝင်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၇၅၄	၁၅၂၈	၅၂၈၂	၉.၁၃%
										ဦးမောင်မောင်စိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၇၁	၂၆၃	၇၃၄	၁.၂၇%
										ဦးညိုထွေးအောင်	ပြည်သူ့ပါတီ	၃၇၃	၁၁၃	၄၈၆	၀.၈၄%
၄၀၁	ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်(၁)	၇၆၇၉၄	၄၂၀၀၈	၉၀၈၀	၅၁၀၈၈	၆၆.၅၃	၁၂၀၂	၂၀	၁၂၂၂			၄၀၈၁၈	၉၀၄၈	၄၉၈၆၆	
										ဦးစောနေလင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၄၂၁၈	၇၁၆၉	၄၁၃၈၇	၈၃.၀၀%
										ဒေါ်အေးအေးမြင့်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၉၀၆	၁၁၅၉	၅၀၆၅	၁၀.၁၈%
										ဒေါ်ဖြိုးသိင်္ဂီ	မြန်မာအမျိုးသားကွန်ဂရက်ပါတီ	၁၇၁၆	၄၃၄	၂၁၅၀	၄.၃၁%
										ဒေါ်မေချောစုမွန်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၇၂	၁၈၂	၆၅၄	၁.၃၁%
										ဦးနေဝင်းမြင့်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၄၉၆	၁၀၄	၆၀၀	၁.၂၀%
၄၀၂	ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်(၂)	၇၅၁၈၄	၄၃၂၈၀	၇၉၆၂	၅၁၂၄၂	၆၈.၁၆	၁၅၈၁	၃၈	၁၆၁၉			၄၁၇၀၅	၇၉၁၈	၄၉၆၂၃	
										ဦးကျော်ကျော်မောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၁၅၀၀	၅၄၃၇	၃၆၉၃၇	၇၄.၄၃%
										ဒေါက်တာကျော်စိုး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၅၇၅	၁၆၂၈	၈၂၀၃	၁၆.၅၃%
										ဦးမြင့်လွင်	မြန်မာအမျိုးသားကွန်ဂရက်ပါတီ	၂၆၀၅	၅၆၈	၃၁၇၃	၆.၃၉%
										ဦးနိုင်ဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၇၂	၁၀၈	၄၈၀	၀.၉၇%
										ဦးမောင်မြင့်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၁၅	၁၂၀	၄၃၅	၀.၈၈%
										ဒေါ်မိုးသူဇာ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၃၃၈	၅၇	၃၉၅	၀.၈၀%
၄၀၃	ဒေါ်ပဲမြို့နယ်(၁)	၃၆၇၃၈	၁၈၈၆၉	၃၆၄၆	၂၂၅၁၅	၆၁.၂၉	၂၂၈	၂၄	၂၅၂			၁၈၇၄၄	၃၅၁၉	၂၂၂၆၃	
										ဦးဌေးဝင်းအောင်(ခ) ဦးပြုံးချို	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၆၃၇၄	၂၇၆၉	၁၉၁၄၃	၈၅.၉၈%
										ဦးအောင်ဟန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၈၀၆	၅၃၁	၂၃၃၇	၁၀.၅၀%
										ဦးအေးမင်းမင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၂၃၈	၁၀၁	၃၃၉	၁.၅၂%
										ဒေါ်မျိုးမြတ်မွန်	မွန်ညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၇၇	၆၅	၂၄၂	၁.၀၉%
										ဦးသောင်းစိန်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၄၉	၅၃	၂၀၂	၀.၉၁%
၄၀၄	ဒေါ်ပဲမြို့နယ်(၂)	၃၄၀၁၅	၁၉၁၃၁	၄၃၄၆	၂၃၄၇၇	၆၉.၀၂	၃၃၄	၅	၃၃၉			၁၈၉၃၆	၄၂၁၂	၂၃၁၄၈	
										ဦးသန့်စင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၅၆၁၂	၃၁၆၁	၁၈၇၇၃	၈၁.၁၄%
										ဦးသက်နိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၉၃၁	၉၃၈	၃၈၆၉	၁၆.၇၂%
										ဦးသီဟဝင်း	ပြည်သူ့ပါတီ	၂၅၀	၆၇	၃၁၇	၁.၃၇%
										ဦးမျိုးနိုင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၄၃	၃၆	၁၇၉	၀.၇၇%
၄၀၅	ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်(၁)	၁၇၉၃၆	၈၃၈၁	၂၅၇၅	၁၀၉၅၆	၆၁.၀၈	၉၉	၆၅	၁၆၄			၈၃၀၇	၂၄၈၅	၁၀၇၉၂	
										ဦးခင်မောင်ဝင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၅၁၁	၂၁၈၇	၉၆၉၈	၈၉.၈၆%
										ဦးကျော်စန်းဦး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၉၉	၁၆၇	၅၆၆	၅.၂၄%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချုပ်ပုံ၊ စာမျက်နှာ-၅

စာမျက်နှာ ၄ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင် ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲလုံး			နိုင်လုံးမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ် မဲ	ပျောက် မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
										ဦးကျော်ကျော်ဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၁၈၀	၅၅	၂၃၅	၂.၁၈%
										ဦးခင်မောင်ထွေး	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၂၅	၅၆	၁၈၁	၁.၆၈%
										ဒေါ်ရီရီဝင်း	အခြေခံလူတန်းစားတပ်မြင်မားရေးပါတီ	၉၂	၂၀	၁၁၂	၁.၀၄%
၄၀၆	ပုဇွန်တောင်မြို့နယ် (၂)	၁၇၉၃၅	၈၆၅၇	၃၆၆၁	၁၂၃၁၈	၆၈.၆၈	၁၀၁	၅၈	၁၅၉			၈၆၁၁	၃၅၄၈	၁၂၁၅၉	၆၇.၆၅%
										ဦးတင်လွင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၇၀၃	၃၀၇၆	၁၀၇၇၉	၈၈.၆၅%
										ဦးစိုးမင်းသန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၃၆	၂၃၁	၆၆၇	၅.၄၉%
										ဦးစော်စော်ဌေး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၂၈၁	၁၂၈	၄၀၉	၃.၃၆%
										ဦးအောင်နိုင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၉၁	၁၁၃	၃၀၄	၂.၅၀%
၄၀၇	ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် (၁)	၁၆၉၃၃	၇၆၇၃	၅၀၉၂	၁၂၇၆၅	၇၅.၃၉	၉၇	၁	၉၈			၇၅၈၃	၅၀၈၄	၁၂၆၆၇	၇၅.၃၉%
										ဦးအောင်ထွေး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၆၂၃	၂၁၂၃	၇၇၄၆	၆၁.၁၅%
										ဦးသိန်းဦး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၅၄၂	၂၈၅၅	၄၃၉၇	၃၄.၄၈%
										ဦးဝေလင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၇၅	၉၁	၂၆၆	၂.၀၉%
										ဒေါ်စိုးစိုးမွန်	လူ့ဘောင်သစ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၁၉၉	၃၆	၂၃၅	၁.၈၆%
										ဦးညိုဝင်း	အမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပါတီ	၄၄	၉	၅၃	၀.၄၂%
၄၀၈	ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် (၂)	၁၆၃၅၅	၈၁၇၇	၂၆၇၆	၁၀၈၅၃	၆၆.၃၆	၈၇	၃	၉၀			၈၀၉၂	၂၆၇၁	၁၀၇၆၃	၆၆.၃၆%
										ဒေါ်လှလှဝင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၈၇၄	၂၂၅၅	၉၁၃၉	၅၄.၉၁%
										ဦးမင်းလွင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၈၀	၃၃၃	၁၁၁၃	၁၀.၃၄%
										ဒေါ်ရွှေရည်လင်းထင်	လူ့ဘောင်သစ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၂၈၈	၂၇	၃၁၅	၂.၉၃%
										ဒေါ်ဥမ္မာတင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၈၈	၃၂	၁၂၀	၁.၁၁%
										ဦးစိုးနိုင်	အမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပါတီ	၆၂	၁၄	၇၆	၀.၇၁%
၄၀၉	မင်္ဂလာတောင်ညွန့် မြို့နယ် (၁)	၄၅၃၈၈	၂၁၃၇၂	၆၀၇၆	၂၇၄၄၈	၆၀.၄၇	၅၆၇	၂၇	၅၉၄			၂၀၇၇၉	၆၀၇၅	၂၆၈၅၄	၆၀.၄၇%
										ဒေါ်သက်ထားစုကြည်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၇၅၅၁	၅၀၁၂	၂၂၅၅၃	၅၄.၀၂%
										ဦးလှဌေး	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၃၉၀	၅၄၉	၁၉၃၉	၇.၂၂%
										ဦးအောင်ထိန်လင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၁၁၁	၃၄၃	၁၄၅၄	၅.၄၄%
										ဦးခင်မောင်စံ	အမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၃၀၃	၆၁	၃၆၄	၁.၃၆%
										ဦးသန်းလွင်	အမျိုးသားညီညွတ်ရေးကွန်ဂရက်ပါတီ	၂၁၂	၃၃	၂၄၅	၀.၉၁%
										ဦးအေးမင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၅၀	၅၆	၂၀၆	၀.၇၇%
										ဦးလှတိုး	ကမန်အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ	၆၂	၂၁	၈၃	၀.၃၁%
၄၁၀	မင်္ဂလာတောင်ညွန့် မြို့နယ် (၂)	၅၈၆၄၉	၂၈၉၀၄	၈၀၉၀	၃၆၉၉၄	၆၃.၀၈	၄၄၂	၂၈	၄၇၀			၂၈၄၄၀	၈၀၈၄	၃၆၅၂၄	၆၂.၄၅%
										ဦးရန်အောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၅၅၉၈	၇၁၈၄	၃၂၇၈၂	၅၅.၇၅%
										ဒေါ်နင်းအိအိခင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၂၉၇	၇၁၈	၃၀၁၅	၅.၂၅%
										ဒေါ်အေးစာနည်စော်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၃၉	၁၀၂	၄၄၁	၁.၁၅%
										ဦးထက်သူအောင်	ဖလှံ-စတီဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၂၂၆	၈၀	၃၀၆	၀.၅၅%
၄၁၁	မြောက်ဥက္ကလာပ မြို့နယ် (၁)	၁၃၃၁၇၇	၇၀၀၄၅	၁၄၂၄၂	၈၄၂၈၇	၆၃.၂၉	၉၁၂	၉၅	၁၀၀၇			၆၉၀၃၈	၁၄၂၄၂	၈၃၂၈၀	၆၂.၅၅%
										ဦးစော်လွင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၉၆၁၁	၁၁၄၆၀	၇၁၀၆၁	၅၅.၃၂%
										ဒေါက်တာဦးစိုးမင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၂၀၀	၂၁၉၄	၉၃၉၄	၁၁.၂၈%
										ဦးအောင်သန်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၈၃၂	၁၄၇	၉၇၉	၁.၁၈%
										ဦးမြတ်စောဝင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၅၉၉	၁၉၁	၇၉၀	၀.၉၅%
										ဒေါ်သရဖီအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၇၂	၁၅၄	၅၂၆	၀.၆၃%
										ဦးအောင်ကျော်မိုး	ပြည်သူ့ပါတီ	၃၃၄	၇၂	၄၀၆	၀.၄၉%
										ဦးအောင်ဆန်း	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၀၀	၂၄	၁၂၄	၀.၁၅%
၄၁၂	မြောက်ဥက္ကလာပ မြို့နယ် (၂)	၁၄၀၃၀၄	၇၉၂၅၁	၂၂၂၆၉	၁၀၁၅၂၀	၇၂.၃၆	၉၈၈	၁၅၅	၁၁၄၃			၇၈၁၀၈	၂၂၂၆၉	၁၀၀၃၇၇	၇၂.၃၆%
										ဦးလှမင်းထွန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၇၃၈၂	၁၈၈၁၇	၈၆၁၉၉	၆၅.၈၈%
										ဦးနေလင်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၉၇၁	၂၄၄၉	၉၄၂၀	၉.၃၈%
										ဦးသန်းရွှေ	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၇၇၈	၄၂၂	၂၂၀၀	၂.၁၉%
										ဦးသက်ထွန်းမောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၉၈၃	၃၂၂	၁၃၀၅	၁.၃၀%
										ဦးတင်စိန်ထွေး	ပြည်သူ့ရွှေဆောင်ပါတီ	၈၇၆	၁၈၉	၁၀၆၅	၁.၀၆%
										ဦးကျော်စင်(ခ) ဦးကျော်သွင်	အမျိုးသားနိုင်ငံရေးမဟာမိတ်များအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၁၈	၇၀	၁၈၈	၀.၁၄%
၄၁၃	ရန်ကင်းမြို့နယ် (၁)	၂၆၆၆၁	၁၂၆၃၅	၅၈၄၆	၁၈၄၈၁	၆၉.၃၂	၁၃၂	၂	၁၃၄			၁၂၅၁၃	၅၈၃၄	၁၈၃၄၇	၆၉.၃၂%
										ဒေါ်အေးစန္ဒာဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၀၅၁၃	၄၉၂၈	၁၅၄၄၁	၅၈.၃၆%
										ဦးခိုင်စာမင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၃၈၂	၆၅၆	၂၀၃၈	၁၁.၁၁%
										ဦးခိုင်စိုးဝင်း	ပြည်သူ့ရွှေဆောင်ပါတီ	၃၅၅	၁၃၄	၄၈၉	၂.၆၇%
										ဒေါက်တာဝင်းနိုင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၃၈	၆၄	၂၀၂	၁.၁၀%
										ဦးသူရ	ပြည်သူ့ပါတီ	၁၂၅	၅၂	၁၇၇	၀.၉၆%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချုပ်ပုံ၊ စာမျက်နှာ-၆

စာမျက်နှာ ၅ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ဝါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲခိုင်လုံမဲ			ခိုင်လုံမဲ ရာခိုင်နှုန်း	
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		
၄၁၄	ရန်ကင်းမြို့နယ် (၂)	၂၉၃၆၇	၁၄၈၈၈	၅၇၉၂	၂၀၆၀၀	၇၀.၁၅	၅၂		၅၂		၁၄၇၇၄	၅၇၇၄	၂၀၅၄၈	၈၄.၆၂%		
											ဦးညိုကြီး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၂၆၅၈	၄၇၂၉	၁၇၃၈၇	၈၄.၆၂%
											ဒေါ်ယုဦး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၇၇၇	၈၉၇	၂၆၇၄	၁၃.၀၁%
											ဦးမျိုးခင်	ပြည်သူ့ပါတီ	၂၃၃	၇၉	၃၁၂	၁.၅၂%
											ဦးစင်မောင်မောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၀၆	၆၉	၁၇၅	၀.၈၅%
၄၁၅	သာကေတမြို့နယ် (၁)	၈၆၂၁၆	၅၀၄၀၇	၁၂၀၃၆	၆၂၄၄၃	၇၂.၄၃	၅၆၂	၄၇	၆၀၉		၄၉၈၆၄	၁၁၉၇၀	၆၀၈၃၄	၈၆.၄၈%		
											ဦးနိုင်လင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၃၃၁၆	၁၀၁၆၀	၅၃၄၇၆	၈၆.၄၈%
											ဒေါက်တာဝင်းနိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၇၆၈	၁၄၄၈	၆၂၁၆	၁၀.၀၅%
											ဦးအောင်ကြီး	ဒီမိုကရေစီနှင့်လူ့အခွင့်အရေးပါတီ	၅၈၁	၃၇	၆၁၈	၁.၀၀%
											ဒေါက်တာရဲမော်သိုက်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၈၇	၇၉	၄၆၆	၀.၇၅%
											ဦးရွှေသန်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၂၂	၉၃	၄၁၅	၀.၆၇%
											မင်းသန်းထွဋ်အောင်	မွန်ညီညွတ်ရေးပါတီ	၂၇၆	၁၁၂	၃၈၈	၀.၆၃%
											ဦးအောင်ကျော်ဟိန်း	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၂၁၄	၄၁	၂၅၅	၀.၄၂%
၄၁၆	သာကေတမြို့နယ် (၂)	၈၈၅၃၅	၅၁၉၉၃	၁၂၃၂၀	၆၄၃၁၃	၇၂.၆၄	၄၄၃	၁၀၀	၅၄၃		၅၁၅၀၀	၁၂၂၇၀	၆၃၇၇၀	၈၇.၁၆%		
											ဦးကျော်စင်ဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၅၃၁၆	၁၀၄၄၉	၅၅၇၆၅	၈၇.၁၆%
											ဦးမောင်မောင်စိုး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၉၇၉	၁၄၂၁	၆၄၀၀	၁၀.၀၄%
											ဦးသိန်းလှိုင်	ပြည်သူ့ရွှေ့ဆောင်ပါတီ	၆၅၀	၁၃၅	၇၈၅	၁.၂၃%
											ဦးကျော်နု	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၂၅၈	၉၈	၃၅၆	၀.၅၆%
											ဦးကျော်စိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၂၃၈	၉၈	၃၃၆	၀.၅၃%
											ဦးနိုင်လင်းထွန်း	ပြည်သူ့ပါတီ	၂၃၉	၆၉	၃၀၈	၀.၄၈%
၄၁၇	သယ်ခင်းကျွန်းမြို့နယ် (၁)	၉၉၆၃၈	၅၂၅၈၆	၁၆၇၅၇	၆၉၃၄၃	၆၉.၅၉	၅၆၁	၄၁	၆၀၂		၅၁၉၅၆	၁၆၇၄၆	၆၈၇၄၁	၈၇.၈၃%		
											ဦးကျော်စိုး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၅၉၈၇	၁၄၃၉၀	၆၀၃၇၇	၈၇.၈၃%
											ဒေါ်မြင့်မြင့်မော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၂၆၀	၁၈၁၄	၆၀၇၄	၈.၈၄%
											ဦးရဲထက်အောင်	ပြည်သူ့ရွှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၀၃၀	၂၅၂	၁၂၈၂	၁.၈၇%
											ဦးနေဝင်းသန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီပါတီသစ်ပါတီ	၅၃၀	၁၈၈	၇၁၈	၁.၀၄%
											ဦးလွမ်းမိုးအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၈၈	၁၀၂	၂၉၀	၀.၄၂%
၄၁၈	သယ်ခင်းကျွန်းမြို့နယ် (၂)	၈၄၈၄၇	၄၆၅၂၀	၁၂၈၉၂	၅၉၄၁၂	၇၀.၈၂	၈၇၂	၅၆	၉၂၈		၄၅၆၁၀	၁၂၈၇၄	၅၈၄၈၄	၈၂.၁၁%		
											ဦးမောင်မောင်ဦး(ခ) ဦးထိပ်တင်ဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၇၃၇၂	၁၀၆၅၂	၄၈၀၂၄	၈၂.၁၁%
											ဒေါ်သန်းသန်းအေး(ခ) တက္ကသိုလ်မေသူ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၁၄၃	၁၃၂၈	၄၄၇၁	၇.၆၅%
											ဦးသန်းနိုင်	အမျိုးသားညီညွတ်ရေးကွန်ဂရက်ပါတီ	၃၆၄၃	၄၈၆	၄၁၂၉	၇.၀၆%
											ဒေါ်ဟန်ဦးခင်	ပြည်သူ့ရွှေ့ဆောင်ပါတီ	၇၈၈	၁၉၆	၉၈၄	၁.၆၈%
											ဦးမြိုးဝင်းသော်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၆၆၄	၂၁၂	၈၇၆	၁.၅၀%
၄၁၉	ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ် (၁)	၉၉၆	၆၁၈	၃၂၇	၉၄၅	၉၄.၈၈	၄		၄		၆၁၇	၃၂၄	၉၄၁	၉၄.၈၈%		
											ဦးမိုးမြင့်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၂၅	၃၀၁	၈၂၆	၈၇.၇၈%
											ဒေါ်သိတာသိန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၈၄	၂၀	၁၀၄	၁၁.၀၅%
											ဦးကျော်ဇော်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၈	၃	၁၁	၁.၁၇%
၄၂၀	ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ် (၂)	၄၇၀	၃၅၀	၁၀၀	၄၅၀	၉၅.၇၄	၄		၄		၃၄၉	၉၇	၄၄၆	၉၅.၀၂%		
											ဦးအောင်နိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၆၉	၇၃	၃၄၂	၉၆.၆၈%
											ဒေါ်မြင့်မြင့်ဌေး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၂	၂၀	၉၂	၂၀.၆၃%
											ဦးရဲဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၈	၄	၁၂	၂.၆၉%
၄၂၁	ကော့မှူးမြို့နယ် (၁)	၅၀၉၁၇	၃၂၃၈၂	၈၄၅၇	၄၀၈၃၉	၈၀.၂၁	၄၆၇	၆	၄၇၃		၃၁၉၆၆	၈၄၀၀	၄၀၃၆၆	၈၁.၂၅%		
											ဒေါ်သန္တာအေး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၅၂၆၀	၆၈၄၀	၃၂၀၀၀	၇၉.၅၂%
											ဦးကျော်စင်ဟိန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၆၅၆	၁၃၉၀	၇၀၄၆	၁၇.၄၆%
											ဒေါ်နွယ်နွယ်ဝင်း(ခ) ဒေါ်စုစုနွေး	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၈၅၉	၁၄၀	၉၉၉	၂.၄၇%
											ဒေါ်နွယ်နွယ်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၄၇	၂၃	၁၇၀	၀.၄၂%
											ဒေါ်လှမြင့်စိန်	ပြည်သူ့ရွှေ့ဆောင်ပါတီ	၄၄	၇	၅၁	၀.၁၃%
၄၂၂	ကော့မှူးမြို့နယ် (၂)	၄၇၇၆၁	၃၁၇၆၄	၆၃၁၀	၃၈၀၇၄	၇၉.၇၂	၅၄၇	၇	၅၅၄		၃၁၃၂၀	၆၂၀၀	၃၇၅၂၀	၈၂.၈၉%		
											ဦးစော်မင်းအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၄၁၄၉	၄၇၀၁	၂၈၈၅၀	၇၆.၈၉%
											ဦးဝင်းထွန်းနိုင်(ခ) ရွှေဘော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၆၅၁	၁၄၀၂	၈၀၅၃	၂၁.၄၇%
											ဒေါ်မြတ်သိတာ	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၃၇	၅၄	၃၉၁	၁.၀၄%
											ဦးသန့်စင်	ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဒီမိုကရေစီပါတီ	၁၈၃	၄၃	၂၂၆	၀.၆၀%
၄၂၃	ကော့ကဲတန်းမြို့နယ် (၁)	၇၄၅၂၂	၄၆၆၇၃	၁၂၀၃၀	၅၈၇၀၃	၇၉.၀၄	၁၁၃၄		၁၁၃၄		၄၅၅၄၃	၁၂၀၂၆	၅၇၅၆၉	၈၂.၆၃%		
											ဒေါ်နန်းတင်စိုး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၆၁၃၈	၈၆၄၂	၄၄၇၈၀	၇၇.၇၈%
											ဦးမျိုးမြင့်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၁၃၃	၂၅၄၇	၉၆၈၀	၁၆.၈၁%
											ဦးကြည်သိန်း	ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများပါတီ	၆၉၅	၃၁၆	၁၀၁၁	၁.၇၆%
											ဦးမောင်မောင်တာ	ပြည်သူ့ရွှေ့ဆောင်ပါတီ	၇၄၂	၂၆၀	၁၀၀၂	၁.၇၄%
											ဦးလှသောင်း	ပြည်သူ့ပါတီ	၄၅၈	၁၃၃	၅၉၁	၁.၀၃%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချက်အလက်စာမျက်နှာ-၇

စာမျက်နှာ ၆ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲအရေအတွက်			နိုင်လုံးမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၄၂၄	ကျောက်တန်းမြို့နယ် (၂)	၅၇၉၃၆	၃၃၀၀၄	၁၁၇၀၂	၄၄၇၀၆	၇၇.၁၆	၁၅၁၂		၁၅၁၂	ဦးသန်းဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၇၇	၁၂၈	၅၀၅	၀.၈၈%
										ဒေါ်သက်သက်မူ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၃၃၄	၆၇၈၈	၃၀၁၂	၆၉.၇၄%
										ဒေါ်အေးမင်းမိုး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၈၆၄၉	၃၀၆၅	၁၁၇၁၄	၂၇.၁၂%
										ဦးကြည်လွင်	ပြည်သူ့ပါတီ	၄၈၀	၁၈၂	၆၆၂	၁.၅၃%
										ဦးဖြိုးဝေအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၁၅	၈၂	၃၉၇	၀.၉၂%
										ဦးခင်မောင်လင်း	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၂၂၆	၇၃	၃၀၉	၀.၆၉%
၄၂၅	ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ် (၁)	၄၅၂၅၅	၂၉၄၀၃	၇၁၃၃	၃၆၅၃၆	၈၀.၇၉	၆၂၅	၉	၆၃၄	ဦးအောင်မင်းမင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၈၇၇၈	၇၁၂၄	၃၅၉၀၂	၇၆.၆၆%
										မန်းအောင်ကိုမင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၁၉၄၃	၅၅၈၁	၂၇၅၂၄	၆၆.၆၆%
										ဒေါ်သင်းသင်းအေး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၄၈၀	၁၁၈၄	၅၆၆၄	၁၅.၇၈%
										ဦးဆန်းမောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၂၃၅၅	၃၅၉	၂၇၁၄	၇.၅၆%
၄၂၆	ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ် (၂)	၄၄၇၀၇	၂၇၈၂၂	၇၂၈၂	၃၅၀၀၄	၇၈.၅၂	၆၃၈	၂	၆၄၀	ဦးအောင်မင်းမင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၁၅၃၈	၅၇၈၇	၂၇၃၂၅	၆၁.၂၉%
										ဦးအောင်မိုးလွင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၈၂၄	၇၁၀	၃၅၃၄	၁၀.၂၅%
										ဦးစော်လင်းထွန်း	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၂၃၂၅	၆၆၉	၃၀၉၄	၈.၆၉%
										ဦးရဲအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၉၇	၁၁၄	၆၁၁	၁.၇၇%
၄၂၇	ခရမ်းမြို့နယ် (၁)	၆၄၂၉၉	၄၀၇၆၂	၁၁၈၅၄	၅၂၆၁၆	၈၁.၈၃	၁၀၂၀	၅၁	၁၀၇၁	ဦးလှတိုး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၉၈၉၁	၁၁၆၅၄	၅၁၅၄၅	၇၈.၉၅%
										ဦးဝင်းခိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၅၇၆	၂၂၉၄	၈၈၇၀	၁၃.၂၁%
										ဦးတင်ဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၈၉၃	၂၈၄	၁၁၇၇	၂.၂၈%
										ဦးမြင့်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၄၈၀	၁၈၀	၆၆၀	၁.၂၈%
										ဦးနေလင်းထွန်း	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၀၈	၃၈	၁၄၆	၀.၂၈%
၄၂၈	ခရမ်းမြို့နယ် (၂)	၆၃၈၁၇	၃၉၀၁၂	၁၁၀၀၀	၅၀၀၁၂	၇၈.၃၇	၆၃၈	၆၂	၇၀၀	ဦးသိန်းဇော်လတ်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၀၃၄၃	၈၄၂၄	၃၈၇၆၇	၆၀.၆၁%
										ဦးအေးသိန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၁၈၂	၂၂၄၅	၉၄၂၇	၁၉.၁၂%
										ဦးကျော်အောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၇၈၈	၁၆၄	၉၅၂	၁.၇၇%
										ဦးသူရအောင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၂၈၂	၄၄	၃၂၆	၀.၅၁%
၄၂၉	ဆိပ်ကြီး/ခနောင်တိုမြို့နယ် (၁)	၁၂၃၂၅	၈၂၉၇	၁၇၇၇	၁၀၀၇၄	၈၁.၇၄	၂၂၃	၆	၂၂၉	ဦးမင်းနိုင်ထွန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၃၉၆	၉၃၀	၆၃၂၆	၆၄.၂၆%
										ဦးတင်ဝင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၂၂၈	၅၇၄	၂၈၀၂	၂၈.၄၆%
										ဦးရန်ခိုင်	ပြည်သူ့ပါတီ	၂၆၈	၁၀၀	၃၆၈	၃.၇၄%
										ဦးကျော်မင်းလတ်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၂၅၇	၉၂	၃၄၉	၃.၅၄%
၄၃၀	ဆိပ်ကြီး/ခနောင်တိုမြို့နယ် (၂)	၁၃၇၃၀	၈၉၇၁	၂၀၁၃	၁၀၉၈၄	၈၀.၀၀	၃၂၃	၂	၃၂၅	ဦးတင်ဆန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၃၂၇	၁၀၁၃	၆၃၄၀	၅၉.၄၈%
										ဒေါ်အေးအေးမြင့်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၈၄၂	၄၅၈	၂၃၀၀	၂၁.၅၅%
										ဦးမျိုးသော်	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၀၆၈	၂၃၀	၁၂၉၈	၁၂.၁၈%
										ဦးစော်လွင်မြင့်	ပြည်သူ့ပါတီ	၃၂၁	၁၅၃	၄၇၄	၄.၄၅%
										ဦးအောင်သူ	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၂၁	၈၃	၂၀၄	၁.၉၁%
										ဒေါ်သင်းသင်းလှိုင်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၂	၁၁	၄၃	၀.၄၀%
၄၃၁	တွံတေးမြို့နယ် (၁)	၈၇၅၄၁	၅၈၉၂၀	၁၂၄၁၉	၇၁၃၃၉	၈၁.၄၉	၈၇၄		၈၇၄	ဒေါ်ဥမ္မာထိုက်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၂၈၄၈	၈၃၈၆	၅၁၂၃၄	၇၂.၇၁%
										ဦးတင်ဝင်းထွန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၆၇၂	၂၆၆၀	၁၃၃၃၂	၁၈.၉၂%
										နော်တာမလာဖေ	ကရင်ပြည်သူ့ပါတီ	၁၈၃၂	၄၁၀	၂၂၄၂	၃.၁၈%
										ဦးမျိုးမင်းစော်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၅၃၆	၃၇၉	၁၉၁၅	၂.၂၂%
										ဦးခင်စိုး	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၆၉၅	၁၉၄	၈၈၉	၁.၂၆%
										ဒေါ်တင်ထားဝေ	မြန်မာနိုင်ငံတောင်သူလယ်သမား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	၄၃၀	၉၂	၅၂၂	၀.၇၄%
										ဦးရွှေထွန်း	ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဒီမိုကရေစီပါတီ	၁၉၁	၄၄	၂၃၅	၀.၃၃%
										ဦးစိုးသိန်း	ခေတ်သစ်ပြည်သူ့ပါတီ	၇၉	၁၇	၉၆	၀.၁၁%
၄၃၂	တွံတေးမြို့နယ် (၂)	၈၆၉၀၀	၅၆၉၄၂	၁၂၆၇၄	၆၉၆၁၆	၈၀.၁၁	၃၅၃	၉	၃၆၂	ဒေါ်ကင်တာရည်ရည်မွန်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၃၈၇၆	၉၀၂၇	၅၂၉၀၃	၆၆.၃၉%
										ဦးလှစိုး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၈၅၇	၂၈၀၈	၁၃၆၆၅	၁၉.၇၃%
										ဦးကျော်ဝင်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၄၀၄	၉၉	၅၀၃	၀.၇၃%
										ဦးခင်စော်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၃၉၃	၉၈	၄၉၁	၀.၇၁%
										နော်တာမလာဖေ	ကရင်ပြည်သူ့ပါတီ	၃၈၂	၉၈	၄၈၀	၀.၆၉%
										ဦးသိန်းစော်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၇၄	၁၀၄	၄၇၈	၀.၆၉%
										ဦးကျော်နိုင်ဦး	ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဒီမိုကရေစီပါတီ	၂၇၇	၆၄	၃၄၁	၀.၄၉%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချုပ်ပို၊ စာမျက်နှာ-၈

စာမျက်နှာ ၇ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင် ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲရလဒ်			မဲရလဒ် ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ် မဲ	ပျောက် မဲ	ပေါင်း			မဲရမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
										ဒေါ်ခင်ခင်လင်း	မြန်မာနိုင်ငံတောင်သူလယ်သမား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	၂၅၉	၇၆	၃၃၅	၀.၄၈%
										ဦးသိန်းထွန်း	ခေတ်သစ်ပြည်သူပါတီ	၄၉	၉	၅၈	၀.၀၉%
၄၃၃	ဒလမြို့နယ်(၁)	၆၆၃၇၄	၃၈၅၉	၇၃၉၅	၄၅၉၈၇	၆၉.၂၈	၇၁၆	၃၁	၇၄၇			၃၈၀၇၁	၇၁၆၉	၄၅၂၄၀	
										ဒေါ်တင်တင်ဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၃၀၇၆	၅၈၉၇	၃၈၉၇၃	၈၆.၁၅%
										ဦးသိန်းထွန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၁၃၅	၁၀၃၀	၅၁၆၅	၁၁.၄၂%
										ဒေါ်ခင်သီတာဦး(ခ) မသီတာ	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၈၃	၁၅၅	၆၃၈	၁.၄၁%
										ဦးသန်းထွန်း	ပြည်သူပါတီ	၂၇၃	၅၄	၃၂၇	၀.၇၂%
										ဦးခင်မောင်	ခေတ်သစ်ပြည်ထောင်စုပါတီ	၁၀၄	၃၃	၁၃၇	၀.၃၀%
၄၃၄	ဒလမြို့နယ်(၂)	၆၄၂၂၅	၄၀၄၆၄	၇၇၅၀	၄၈၂၁၄	၇၅.၀၇	၈၅၅	၂၆	၉၀၁			၃၉၆၈၅	၇၆၂၈	၄၇၃၁၃	
										ဦးဘိုဘိုဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၁၀၈၉	၅၅၆၃	၃၆၆၅၂	၇၇.၆၈%
										ဦးညွှန်အောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၇၂၃	၁၇၂၀	၈၄၄၃	၁၇.၈၄%
										ဦးစော်စော်	ပြည်သူပါတီ	၁၁၁၂	၁၉၃	၁၃၀၅	၂.၇၆%
										ဦးထွန်းကြိုင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၇၉	၁၁၁	၅၉၀	၁.၂၅%
										ဒေါ်နော်စာထွန်း	ခေတ်သစ်ပြည်ထောင်စုပါတီ	၁၈၂	၄၁	၂၂၃	၀.၄၇%
၄၃၅	သန်လျင်မြို့နယ်(၁)	၁၁၇၈၇၄	၆၁၉၀၆	၁၉၇၇၈	၈၁၆၈၄	၆၉.၃၀	၁၉၅၇	၇၈၈	၂၇၄၅			၅၉၈၅၁	၁၉၀၈၈	၇၈၉၃၉	
										ဦးနေလင်းအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၅၈၅၈	၁၀၉၈၈	၅၆၈၄၆	၇၂.၀၁%
										ဦးရန်နိုင်ရွှေ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၁၆၀၇	၇၁၆၄	၁၈၇၇၁	၂၃.၇၈%
										ဦးစင်သူထက်	ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများပါတီ	၇၉၀	၃၇၁	၁၁၆၁	၁.၄၄%
										ဦးအောင်မျိုးမင်း	ပြည်ထောင်စုလယ်သမားအလုပ်သမား အင်အားစုပါတီ	၆၉၁	၂၀၇	၈၉၈	၁.၁၄%
										ဦးထွန်းမင်းနိုင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၅၁၉	၂၁၃	၇၃၂	၀.၉၃%
										ဦးအောင်မင်းထွန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၈၆	၁၄၅	၅၃၁	၀.၆၄%
၄၃၆	သန်လျင်မြို့နယ်(၂)	၁၀၄၄၀၁	၆၄၄၆၂	၁၅၂၄၀	၇၉၇၀၂	၇၆.၃၄	၁၆၄၅	၈၇	၁၇၃၂			၆၃၀၂၃	၁၄၉၄၇	၇၇၉၇၀	
										ဦးအောင်နိုင်ထွန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၆၂၁၇	၁၀၀၂၆	၅၆၂၄၃	၇၂.၁၃%
										ဦးကျော်မင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၃၈၄၈	၄၀၆၁	၁၇၉၀၉	၂၂.၉၇%
										ဒေါ်ဖြူသန္တာမင်း	ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများပါတီ	၂၁၁၃	၆၀၄	၂၇၁၇	၃.၄၉%
										ဦးရဲထွန်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၅၃၁	၁၈၁	၇၁၂	၀.၉၁%
										ဦးသီဟစိုး	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၃၁၄	၇၅	၃၈၉	၀.၅၀%
၄၃၇	သုံးခွဲမြို့နယ်(၁)	၆၂၈၇၀	၃၉၄၃၈	၁၀၁၀၃	၄၉၅၄၁	၇၈.၈၀	၈၈၃	၅၂	၉၃၅			၃၈၅၉၇	၁၀၀၉၇	၄၈၆၀၆	
										ဒေါ်ဝင်းပပမြင့်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၉၉၆၂	၇၇၂၇	၃၀၆၈၉	၇၇.၅၄%
										ဦးတင်ထွန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၈၆၆	၂၁၂	၁၀၀၄၈	၂၀.၆၇%
										ဦးသူရကျော်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၅၉	၁၂၃	၅၈၂	၁.၂၀%
										ဦးထိန်ဝင်း	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၂၂၂	၆၅	၂၈၇	၀.၅၉%
၄၃၈	သုံးခွဲမြို့နယ်(၂)	၆၃၁၉၃	၃၈၉၆၆	၁၀၀၇၄	၄၉၀၄၀	၇၇.၆၀	၁၀၅၆	၃၆	၁၀၉၂			၃၇၈၇၉	၁၀၀၆၉	၄၇၉၄၈	
										ဦးမျိုးဆွေ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၈၈၃၉	၇၄၅၀	၃၆၂၈၉	၇၅.၆၈%
										ဦးအောင်ကျော်မင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၈၀၆၂	၂၃၄	၁၀၄၄၆	၂၁.၇၉%
										ဦးအောင်ကျော်ဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၆၉၀	၁၄၇	၈၃၇	၁.၃၂%
										ဦးကြည်ဝင်း	ပြည်သူပါတီ	၂၈၈	၈၈	၃၇၆	၀.၇၈%
၄၃၉	ကျောက်တန်းမြို့နယ်(၁)	၁၁၃၃၅	၄၉၂၃	၂၁၇၁	၇၀၉၄	၆၂.၅၈	၄၅	၂	၄၇			၄၈၉၉	၂၁၄၈	၇၀၄၇	
										ဒေါ်ရွှေစိမ်းညွန့်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၃၃၉	၁၈၀၄	၆၁၄၃	၈၇.၁၇%
										ဦးစံကျော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၁၀	၂၆၆	၆၇၆	၉.၈၈%
										ဦးသက်စော်	ပြည်သူပါတီ	၈၇	၃၁	၁၁၈	၁.၆၈%
										ဒေါ်အေးစန္ဒီအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၇	၁၈	၆၅	၀.၉၂%
										ဒေါ်မေချမ်းမြေ့အောင်	ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (မြန်မာ)	၁၆	၉	၂၅	၀.၃၅%
၄၄၀	ကျောက်တန်းမြို့နယ်(၂)	၁၂၆၄၉	၆၀၀၄	၂၀၆၇	၈၀၇၁	၆၃.၈၁	၆၀	၄	၆၄			၅၉၅၃	၂၀၅၄	၈၀၀၇	
										ဒေါ်မြလှစံ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၃၄၄	၁၈၆၂	၇၂၀၆	၉၀.၀၀%
										ဒေါ်အေးမိစံ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၀၀	၁၂၇	၄၂၇	၅.၃၃%
										ဦးအောင်စေယျ	လူ့ဘောင်သစ်ပါတီ	၁၈၁	၄၀	၂၂၁	၂.၇၆%
										ဦးတိုးလင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၅၂	၁၅	၆၇	၀.၈၄%
										ဦးတင်မောင်အေး	ပြည်သူပါတီ	၅၀	၁၀	၆၀	၀.၇၅%
										ဒေါ်ကေသီထွန်း	ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (မြန်မာ)	၂၆	၀	၂၆	၀.၃၂%
၄၄၁	ကမာရွတ်မြို့နယ်(၁)	၃၄၀၇၅	၁၆၅၆၇	၄၉၀၉	၂၁၄၇၆	၆၃.၀၃	၁၀၆	၁၁	၁၂၇			၁၆၄၄၈	၄၉၀၁	၂၁၃၄၉	
										ဦးတင်ဝင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၄၉၂၁	၄၃၃၃	၁၉၂၅၄	၉၀.၁၉%
										ဦးအေးကျော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၉၅၃	၃၆၈	၁၃၂၁	၆.၁၉%
										ဦးရဲအောင်ကျော်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၂၇၂	၅၇	၃၂၉	၁.၅၄%
										ဦးနေထွန်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၈၃	၁၀၂	၂၈၅	၁.၃၃%
										ဦးသန်းစိုး	ပြည်သူပါတီ	၁၁၉	၄၁	၁၆၀	၀.၇၅%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချုပ်ပုံ၊ စာမျက်နှာ-၉

စာမျက်နှာ ၈ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲလုံး			နိုင်လုံးမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၄၄၂	ကမာရွတ်မြို့နယ် (၂)	၃၆၉၄	၁၆၉၇	၄၉၂၅	၂၀၈၅၂	၅၉.၁၈	၁၃၀	၂	၁၃၂			၁၆၇၉	၄၉၂၄	၂၀၈၅၂	
										ဦးလင်းနိုင်မြင့်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၄၉၇	၄၁၀၇	၁၉၀၇၆	၈၇.၉၂%
										ဦးခွန်ကျော်မြင့်လှိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၂၈၉	၅၈၇	၁၈၇၆	၈.၆၄%
										ဦးထင်ဦးမောင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၂၂၆	၆၇	၂၉၃	၁.၃၅%
										ဦးရဲနိုင်အောင်	ပြည်သူ့ပါတီ	၁၉၅	၈၁	၂၇၆	၁.၂၇%
										ဦးစော်စင်မြင့်မောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၀၇	၇၂	၁၇၉	၀.၈၅%
၄၄၃	ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် (၁)	၄၃၄၆၃	၂၄၄၀၈	၆၈၃၂	၃၁၂၄၀	၇၁.၈၈	၃၀၆	၃၀	၃၃၆			၂၄၁၂၃	၆၈၃၁	၃၀၉၀၄	
										ဦးကျော်နန္ဒအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၀၃၄၈	၅၆၇၅	၂၆၀၂၃	၈၄.၂၁%
										ဦးခင်လှိုင်	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၉၂၀	၅၄၁	၂၄၆၁	၇.၉၆%
										ဒေါ်အိအိလှိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၄၃၃	၄၀၄	၁၈၃၇	၅.၉၅%
										ဒေါ်ခင်သက်မာ	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၅၇	၈၂	၂၃၉	၀.၇၇%
										ဦးဘုန်းမြတ်သန်းဦး	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၁၀	၃၅	၁၄၅	၀.၄၃%
										ဦးဝေလင်းမြိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၇၇	၂၅	၁၀၂	၀.၃၃%
										ဦးအောင်ရဲထွဋ်	ပြည်သူ့ပါတီ	၇၈	၁၉	၉၇	၀.၃၁%
၄၄၄	ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် (၂)	၄၄၇၁၇	၂၄၀၀၆	၆၄၉၈	၃၀၅၀၄	၆၈.၂၂	၃၂၂	၈	၃၃၀			၂၃၇၃၀	၆၄၄၄	၃၀၁၇၄	
										ဦးဝင်းဝင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၀၇၉၇	၅၆၀၇	၂၆၄၀၄	၈၇.၅၁%
										ဦးမြင့်လှိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၂၈၂	၆၅၄	၂၉၃၆	၉.၇၃%
										ဦးမိုးကျော်စွာ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၂၄၉	၇၀	၃၁၉	၁.၀၆%
										စိုင်းဝဏ္ဏထွန်း	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၉၅	၆၀	၂၅၅	၀.၈၄%
										ဒေါ်မြသီတာ	ပြည်သူ့ပါတီ	၁၄၈	၄၃	၁၉၁	၀.၆၃%
										ဦးအောင်သွင်ဦး	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၅၉	၁၀	၆၉	၀.၂၃%
၄၄၅	စမ်းချောင်းမြို့နယ် (၁)	၄၀၀၅၅	၁၉၀၆၆	၇၃၈၄	၂၆၄၅၀	၆၆.၀၈	၁၂၁	၂၃	၁၄၄			၁၈၉၉၅	၇၃၁၁	၂၆၃၀၆	
										ဦးအောင်မျိုး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၇၄၅၄	၆၄၃၅	၂၃၈၈၉	၉၀.၈၁%
										ဦးကျော်ကျော်ဦး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၂၇၂	၆၈၆	၁၉၅၈	၇.၄၄%
										မင်းစိုက်ရောတ်	မွန်ညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၅၈	၁၀၁	၂၅၉	၀.၉၉%
										ဦးအာကာဖြိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၁၁	၈၉	၂၀၀	၀.၇၆%
၄၄၆	စမ်းချောင်းမြို့နယ် (၂)	၄၁၇၅၀	၁၈၅၂၃	၈၀၀၃	၂၆၅၂၆	၆၃.၅၄	၁၆၈	၅၁	၂၁၉			၁၈၄၁၄	၇၈၉၃	၂၆၃၀၇	
										ဦးသော်တာအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၆၉၃၆	၆၉၉၈	၂၃၉၃၄	၉၀.၉၈%
										ဦးမျိုးမြင့်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၈၆	၆၈၅	၁၇၇၁	၆.၇၃%
										ဦးကျော်စင်ဆိုင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၃၀၃	၁၃၁	၄၃၄	၁.၆၅%
										ဒေါ်နန်းသင်းသင်းဝေ	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၈၉	၇၉	၁၆၈	၀.၆၄%
၄၄၇	ဒဂုံမြို့နယ် (၁)	၈၄၈၂	၃၈၉၆	၁၇၃၄	၅၆၃၀	၆၆.၃၈	၄၂		၄၂			၃၈၅၇	၁၇၃၁	၅၅၈၈	
										ဦးရဲမင်းဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၃၉၅	၁၄၉၅	၄၈၉၀	၈၇.၅၁%
										ဦးဘဏ္ဍာထွန်းဦး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၆၄	၁၄၃	၄၀၇	၇.၂၈%
										ဦးသီဟဇော်လတ်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၄၁	၃၉	၁၈၀	၃.၂၂%
										ဦးကျော်ဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၅၇	၅၄	၁၁၁	၁.၉၉%
၄၄၈	ဒဂုံမြို့နယ် (၂)	၁၂၅၂၂	၆၅၅၀	၂၈၇၅	၉၄၂၅	၇၅.၂၇	၁၈၃	၄	၁၈၇			၆၃၇၉	၂၈၅၉	၉၂၃၈	
										ဒေါ်နုနုထွေး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၇၅၇	၁၁၂၀	၄၈၇၇	၅၂.၇၉%
										ဒေါက်တာမေသန်းနွယ်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၄၃၅	၁၆၀၅	၄၀၄၀	၄၃.၇၃%
										ဦးညွန့်သိန်း	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၁၅	၇၁	၁၈၆	၂.၀၂%
										ဦးကျော်စိုးမိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၇၂	၆၃	၁၃၅	၁.၄၆%
၄၄၉	ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် (၁)	၁၂၂၂၈	၅၂၅၉	၁၇၄၅	၇၀၀၄	၅၇.၂၈	၇၇		၇၇			၅၁၉၀	၁၇၃၇	၆၉၂၇	
										ဦးသန်းနိုင်ဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၅၁၈	၁၄၆၆	၅၉၈၄	၈၆.၃၉%
										ဒေါ်ဥမ္မာထွန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၉၃	၁၆၉	၄၆၂	၆.၆၇%
										ဒေါ်စိုးစိုးအေး	လူ့ဘောင်သစ်ပါတီ	၁၉၉	၅၅	၂၅၄	၃.၆၇%
										ဦးလှသိန်း	အမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၁၂၀	၃၂	၁၅၂	၂.၁၉%
										ဒေါ်ရီရီနွဲ့	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၆၀	၁၅	၇၅	၁.၀၈%
၄၅၀	ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် (၂)	၁၃၁၈၀	၆၄၈၀	၂၀၉၅	၈၅၇၅	၆၅.၀၆	၁၀၂		၁၀၂			၆၃၉၄	၂၀၇၉	၈၄၇၃	
										ဒေါ်စိုးပပလှိုင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၃၂၇	၁၇၄၆	၇၀၇၃	၈၃.၄၈%
										ဦးသန်းစိုးတင့်	လူ့ဘောင်သစ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၅၉၀	၁၁၅	၇၀၅	၈.၃၂%
										ဦးသန်းဆွေ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၈၃	၁၈၂	၅၆၅	၆.၆၇%
										ဒေါ်မိုးမိုးအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၅၅	၁၉	၇၄	၀.၈၇%
										ဦးထင်အောင်ကျော်ထက်	ပြည်သူ့ပါတီ	၃၉	၁၇	၅၆	၀.၆၆%
၄၅၁	ဗဟန်းမြို့နယ် (၁)	၃၂၇၈၁	၁၇၃၉၆	၅၆၆၇	၂၃၀၆၃	၇၀.၃၅	၁၆၀	၉	၁၆၉			၁၇၂၈၇	၅၆၀၇	၂၂၈၉၄	
										ဒေါ်နီနီအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၅၁၂၂	၄၈၀၇	၁၉၉၂၉	၈၇.၀၅%
										ဒေါ်ရီရီတင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၅၁	၄၈၃	၁၅၃၄	၆.၇၀%
										ဦးဘိုစိုး	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၆၃၂	၁၅၈	၇၉၀	၃.၄၅%
										ဦးမျိုးမင်းစော်	ပြည်သူ့ပါတီ	၃၉၇	၁၁၀	၅၀၇	၂.၂၁%
										ဦးမြိုးကျော်ကျော်ဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၈၅	၄၉	၁၃၄	၀.၅၅%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချုပ်ပိုင်၊ စာမျက်နှာ-၁၀

စာမျက်နှာ ၉ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲခိုင်လုံမဲ			နိုင်လုံမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၄၅၂	ဗဟန်းမြို့နယ် (၂)	၃၄၄၄၁	၁၆၃၄၅	၆၇၇၃	၂၃၁၁၈	၆၇.၁၂	၁၈၄	၉	၁၉၃	ဒေါ်နီနီမြ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၆၂၃၄	၆၆၉၁	၂၂၉၂၅	၈၇.၆၁%
										ဒေါ်ခင်မျိုးလှ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၄၁၃	၈၀၄	၂၂၁၇	၉.၆၇%
										ဦးမြင့်ကြည်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၂၉၈	၁၄၁	၄၃၉	၁.၉၂%
										ဒေါ်တင်ပပဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၂၀	၆၄	၁၈၄	၀.၈၀%
၄၅၃	မရမ်းကုန်းမြို့နယ် (၁)	၈၇၅၉၉	၄၉၉၃၂	၁၁၁၃၈	၆၀၈၇၀	၆၉.၇၂	၁၆၄၀	၁၂၁	၁၇၆၁	ဦးရန်ရှင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၃၂၇၇	၉၅၀၂	၅၂၇၇၉	၈၈.၈၉%
										ဦးစော်မင်းဦး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၉၁၁	၉၂၇	၃၈၃၈	၆.၄၇%
										ဦးသီဟစိုး	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၇၈၂	၄၆၄	၂၂၄၆	၃.၇၉%
										ဦးရင်ရွှေ	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၂၄၆	၁၀၃	၃၄၉	၀.၅၉%
										ဦးစော်ကိုကို	ကန်အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ	၁၃၀	၂၇	၁၅၇	၀.၂၆%
၄၅၄	မရမ်းကုန်းမြို့နယ် (၂)	၇၁၂၉၉	၃၆၆၇၀	၁၄၄၉၁	၅၁၁၆၁	၇၁.၇၆	၄၆၁	၁၈၈	၆၄၉	ဒေါ်မိုးမိုးစုကြည်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၉၁၃၇	၉၄၁၆	၃၈၅၅၃	၇၆.၃၂%
										ဒေါက်တာပွင့်ဆန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၀၇၉	၃၈၇၆	၈၉၅၅	၁၇.၇၃%
										ဦးအောင်မျိုးခိုင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၈၁၀	၉၂၂	၂၇၃၂	၅.၄၁%
										ဒေါ်ခိုင်ရည်ဝေ	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၆၇	၁၀၅	၂၇၂	၀.၅၄%
၄၅၅	လသာမြို့နယ် (၁)	၈၆၅၁	၃၇၇၈	၁၃၈၂	၅၁၆၀	၅၉.၆၅	၄၁	၁	၄၂	ဒေါ်ယဉ်ယဉ်မြင့်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၇၃၈	၁၃၈၀	၅၁၁၈	၉၀.၅၂%
										ဦးနေဝင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၂၈	၉၀	၃၁၈	၆.၂၁%
										ဦးစာနည်တင့်ဝေ(ခ) ကောင်းမင်းခန့်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၈၀	၂၅	၁၀၅	၂.၀၅%
										ဦးလွင်အောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၉	၂၃	၆၂	၁.၂၂%
၄၅၆	လသာမြို့နယ် (၂)	၉၂၁၂	၄၂၆၅	၁၅၉၁	၅၈၅၆	၆၃.၅၇	၄၃	၂	၄၅	ဒေါ်အေးမြမြမျိုး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၂၂၇	၁၅၈၄	၅၈၁၁	၈၉.၅၇%
										ဦးအောင်ပြည့်ဖြိုး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၇၉	၁၅၂	၄၃၁	၇.၄၂%
										ဒေါ်တိုးတိုးမြတ်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၀၅	၃၃	၁၃၈	၂.၃၇%
										ဒေါ်ဝိုင်းစန္ဒာမောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၂၂	၁၅	၃၇	၀.၆၄%
၄၅၇	လမ်းမတော်မြို့နယ် (၁)	၁၇၃၁၉	၇၉၄၄	၂၅၈၀	၁၀၅၂၄	၆၀.၇၇	၅၂	၇၉	၁၃၁	ဒေါ်အေးအေးမာ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၈၉၂	၂၅၀၁	၁၀၃၉၃	၉၂.၀၉%
										ဒေါ်သက်ထားလှိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၀၄	၁၄၂	၅၄၆	၅.၂၅%
										ဒေါ်သူဇာမြင့်ဆွေ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၂၇	၂၇	၁၅၄	၁.၄၈%
										ဦးလင်းထွဋ်ဖြိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၈၆	၃၆	၁၂၂	၁.၁၈%
၄၅၈	လမ်းမတော်မြို့နယ် (၂)	၁၆၇၂၅	၆၈၃၀	၃၁၅၁	၉၉၈၁	၅၉.၆၈	၂၁	၈၅	၁၀၆	ဦးကျော်ထွန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၃၀၄	၂၇၉၇	၉၀၈၁	၉၂.၁၆%
										ဦးနေမျိုးအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၆၀	၁၉၆	၅၅၆	၅.၆၃%
										နန်းသီရိရွှေ	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၀၉	၄၉	၁၅၈	၁.၆၀%
										ဦးမျိုးသိမ်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၆	၂၄	၆၀	၀.၆၁%
၄၅၉	လှိုင်မြို့နယ် (၁)	၆၉၀၂၉	၃၆၃၆၄	၉၉၇၄	၄၆၃၃၈	၆၇.၁၃	၃၁၉	၁၇	၃၃၆	ဦးကျော်ကျော်ထွန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၂၆၀၉	၉၉၁၃	၄၆၀၀၂	၈၉.၅၉%
										ဦးစိုးဦး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၅၁၆	၁၀၂၀	၃၅၃၆	၇.၆၉%
										ဦးမြတ်စော်လင်း	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၅၆၁	၁၄၇	၇၀၈	၁.၅၄%
										ဦးအောင်မျိုးခိုင်	ပြည်သူ့ပါတီ	၂၂၇	၅၈	၂၈၅	၀.၆၂%
										ဦးမျိုးဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၆၇	၉၂	၂၅၉	၀.၅၅%
၄၆၀	လှိုင်မြို့နယ် (၂)	၇၂၄၁၃	၃၆၈၉၈	၁၀၈၁၆	၄၇၇၁၄	၆၅.၈၉	၁၉၉	၃၃	၂၃၂	ဒေါ်ခိုင်မာဌေး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၃၄၅၅	၉၇၁၉	၄၃၁၇၄	၉၀.၉၅%
										ဦးရန်နိုင်သန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၁၅၄	၇၈၇	၂၉၄၁	၆.၁၃%
										ဒေါ်ကြော့ကော့ခိုင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၇၂၉	၁၅၆	၈၈၅	၁.၈၆%
										ဒေါ်တင့်တင့်အောင်	ပြည်သူ့ပါတီ	၂၁၃	၆၁	၂၇၄	၀.၅၈%
										ဒေါ်ဝင်းခိုင်တင့်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၄၃	၅၅	၁၉၈	၀.၄၂%
၄၆၁	အလုံမြို့နယ် (၁)	၁၉၀၄၇	၉၈၈၄	၃၁၅၅	၁၃၀၃၉	၆၈.၄၆	၇၀	၂	၇၂	ဦးစော်ဇော်(ခ) ဦးအောင်ပြည့်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၈၉၄၉	၂၈၄၄	၁၁၇၉၃	၉၀.၉၅%
										ဦးမိုးဝင်းကျော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၃၂	၂၂၃	၈၅၅	၆.၅၉%
										ဦးမင်းစော်ဦး	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၃၄	၃၂	၁၆၆	၁.၂၈%
										ဦးကျော်နေဝင်း	ပြည်သူ့ပါတီ	၆၉	၂၁	၉၀	၀.၆၆%
										ဦးဝင်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၃	၂၀	၆၃	၀.၄၉%
၄၆၂	အလုံမြို့နယ် (၂)	၁၉၄၁၃	၉၇၅၃	၃၃၄၄	၁၃၀၉၇	၆၇.၄၇	၅၈	၁၁	၆၉	ဒေါ်နွယ်နွယ်ဝင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၉၀၁၈	၃၀၁၇	၁၂၀၃၅	၉၂.၃၈%
										ဒေါ်ချောချောခိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၆၈	၂၃၈	၇၀၆	၅.၄၂%
										ဦးနန္ဒာမျိုးအောင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၁၆	၃၈	၁၅၄	၁.၁၈%
										ဦးအောင်နိုင်ဟိန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၈	၃၂	၈၀	၀.၆၁%
										ဦးစန်းမြင့်	ပြည်သူ့ပါတီ	၄၃	၁၀	၅၃	၀.၄၁%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချုပ်ပိုင်၊ စာမျက်နှာ-၁၁

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲခွဲ			စုစုပေါင်း မဲရရှိမှု ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၄၆၃	ရှမ်းပြည်နယ် ကျောက်မဲမြို့နယ်(၁)	၃၆၃၄၂၀	၁၉၄၈၄၅	၄၇၄၃၇၆	၂၄၂၂၈၁၁	၆၆.၆၇	၁၁၂၇၁၂	၃၉၂၂	၁၁၆၆၃၄	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၂၂၉၇	၁၉၃၉	၁၄၂၃၆	၃၇.၃၉%	
										နန်းအိမ်နွယ်အောင်	၁၀၇၃၉	၂၄၆၆	၃၅၄၀၅	၃၄.၇၃%	
										ဦးအောင်ကြီး(ခ) ဦးအိုက်ကြီး	၃၄၅၃	၁၂၇၄	၄၇၂၇	၁၂.၄၂%	
										ဦးခင်မောင်	၃၃၅၄	၅၇၂	၃၉၂၆	၁၀.၃၁%	
										ဦးစိုင်းခမ်းကျော်	၁၆၆၅	၂၉၄	၁၉၅၉	၅.၅၅%	
၄၆၄	ကျောက်မဲမြို့နယ်(၂)	၅၀၄၆၆	၂၆၅၈၃	၄၇၉၅	၃၁၃၇၈	၆၂.၁၈	၁၀၉၉	၁	၁၁၀၀	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၅၅၄၆	၄၇၃၂	၃၀၂၇၈	၅၉.၉၉%	
										ဦးထွန်းညွန့်	၅၄၆၁	၇၃၆	၆၁၉၇	၂၀.၄၇%	
										ဦးရန်နိုင်	၂၇၀၀	၆၄၇	၃၃၄၇	၁၀.၀၅%	
										ဒေါ်ခင်မိမိ	၂၈၉၂	၃၀၉	၃၂၀၁	၁၀.၅၅%	
										ဒေါ်နန်းဝင်းဆိုင်စံ	၁၆၁၅	၇၈၃	၂၃၉၈	၇.၅၂%	
၄၆၅	သီပေါမြို့နယ်(၁)	၆၇၄၅၆	၃၈၅၀၃	၅၄၀၄	၄၃၉၀၇	၆၅.၀၉	၁၃၄၄	၂၇	၁၃၇၁	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၅၀၀၄	၁၉၃၂	၂၆၉၃၆	၆၃.၃၃%	
										ဦးစိုင်းကဲညွန့်	၆၅၁၃	၁၅၆၇	၈၀၈၀	၁၈.၉၉%	
										ဦးစိုင်းခင်မောင်ရွှေ	၂၈၁၈	၁၄၅၅	၄၂၇၃	၁၀.၀၅%	
										ဦးစိုင်းစိုးသိန်းဦး	၂၈၈၅	၃၆၂	၃၂၄၇	၇.၆၃%	
၄၆၆	သီပေါမြို့နယ်(၂)	၆၈၅၆၅	၄၂၃၃၂	၂၁၃၀	၄၄၄၆၂	၆၄.၈၅	၁၄၀၃	၃၉	၁၄၄၂	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၀၉၂၄	၂၀၉၆	၄၃၀၂၀	၆၂.၅၅%	
										စိုင်းလောဝိသိန်း	၃၁၂၆၉	၆၈၆	၃၁၉၅၅	၇၄.၂၈%	
										ဦးစွဲပြည်အောင်	၄၆၁၈	၁၀၆	၄၇၂၄	၁၀.၉၈%	
										ဦးစိုင်းတင်ကိုကိုဇော်	၃၀၂၈	၆၂၇	၃၆၅၅	၈.၅၀%	
										ဦးစိုင်းရွှေသိန်း	၂၀၀၉	၆၇၇	၂၆၈၆	၆.၂၄%	
၄၆၇	နောင်ချိုမြို့နယ်(၁)	၅၁၃၁၆	၃၄၀၇၀	၅၅၂၁	၃၉၅၉၁	၇၇.၁၅	၁၁၈၈	၂၄	၁၂၁၂	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၂၈၅၈	၅၅၂၁	၃၈၃၇၉	၉၀.၃၆%	
										ဦးအောင်မြင့်ထွန်း	၁၄၅၅၄	၂၂၃၀	၁၆၇၈၄	၄၃.၇၃%	
										ဦးဝင်းမြင့်	၈၁၉၉	၉၇၅	၉၁၇၄	၂၃.၉၀%	
										ဦးချိန်ကြီး	၆၉၆၉	၁၆၁၀	၈၅၇၉	၂၂.၃၅%	
										စိုင်းအုန်းစိုင်း	၈၄၂	၁၈၂	၁၀၂၄	၂.၆၇%	
										ဒေါ်စောယု	၈၃၂	၁၄၃	၉၇၅	၂.၅၅%	
										ဦးရှိုင်းစာနည်	၆၂၀	၁၂၇	၇၄၇	၁.၉၅%	
										ဦးဘကျော်	၄၅၂	၈၀	၅၃၂	၁.၃၉%	
										ဦးရဲလင်းဦး	၂၂၀	၁၂၁	၃၄၁	၀.၈၅%	
										ဒေါ်ယုယုစိန်(ခ) ယုယုလွင်	၁၇၀	၅၃	၂၂၃	၀.၅၆%	
၄၆၈	နောင်ချိုမြို့နယ်(၂)	၅၄၁၁၀	၃၆၅၂၇	၃၂၇၆	၃၉၈၀၃	၇၃.၅၆	၁၂၃၉	၄၈	၁၂၈၇	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၂၄၀	၃၂၇၆	၃၈၅၁၆	၉၀.၀၃%	
										ဒေါက်တာညီညီအောင်	၁၈၅၆၂	၁၄၀၇	၁၉၉၆၉	၅၁.၈၅%	
										ဦးတင်အောင်ဝင်း	၅၃၉၈	၉၀၆	၆၃၀၄	၁၆.၃၇%	
										ဦးအောင်လွင်	၅၇၅၆	၃၇၂	၆၁၂၈	၁၅.၉၁%	
										ဦးသန်းထွေး	၁၈၇၇	၁၈၈	၂၀၆၅	၅.၃၆%	
										ဒေါ်နန်းခမ်းယုအောင်	၁၈၅၆	၁၇၆	၂၀၃၂	၅.၂၇%	
										ဒေါ်ကြည်စန်း	၁၁၅၆	၁၃၄	၁၂၉၀	၃.၃၅%	
										ဦးစိုင်းအောင်ပွင့်	၃၈၂	၇၀	၄၅၂	၁.၁၇%	
										ဦးစိုးသန်း	၂၅၃	၂၃	၂၇၆	၀.၇၂%	
၄၆၉	နမ့်တူမြို့နယ်(၁)	၁၅၇၇၆	၈၄၇၅	၂၂၅၁	၁၀၇၂၆	၆၇.၉၉	၄၂၇	၈	၄၃၅	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၈၁၄၀	၂၁၅၁	၁၀၂၉၁	၆၅.၂၆%	
										ဦးဝင်းလှိုင်(ခ)ဦးမဲတူ	၃၁၀၃	၈၅၇	၃၉၆၀	၃၈.၄၈%	
										ဦးမြင့်ဝင်း	၁၆၈၁	၇၁၈	၂၃၉၉	၂၃.၃၁%	
										နန်းစံဟမ်	၁၉၄၁	၃၂၃	၂၂၆၄	၂၂.၀၀%	
										ဦးစိုင်းဆိုင်မိန်း	၆၇၂	၁၃၃	၈၀၅	၇.၈၂%	
										ဦးကျော်ဆိုင်	၄၀၈	၆၃	၄၇၁	၄.၅၈%	
										ဦးကြီးစိုး	၃၃၅	၅၇	၃၉၂	၃.၈၁%	
၄၇၀	နမ့်တူမြို့နယ်(၂)	၁၇၈၈၂	၁၀၄၀၇	၃၃၁၇	၁၃၇၂၄	၇၆.၈၀	၈၀၁	၅၂	၈၅၃	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၉၇၃၆	၃၁၄၅	၁၂၈၈၁	၇၂.၁၁%	
										စိုင်းကျော်ညွန့်	၆၂၇၄	၁၄၆၈	၇၇၄၂	၆၀.၁၁%	
										ဒေါ်နန်းချိုလွင်	၁၇၉၉	၂၂၉	၂၀၂၈	၁၅.၇၄%	
										ဦးဝင်းမောင်	၆၃၆	၁၀၃၅	၁၆၇၁	၁၂.၉၇%	
										ဒေါ်ခင်မြင့်ဝင်း	၈၃၀	၃၄၇	၁၁၇၇	၉.၁၄%	
										စိုင်းသိန်းအောင်	၁၉၇	၆၆	၂၆၃	၂.၀၄%	



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချုပ်ပို၊ စာမျက်နှာ-၁၂

စာမျက်နှာ ၁၁ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်ခိုင်လုံမဲ			ခိုင်လုံမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၄၇၁	နမ့်ဆန်မြို့နယ်(၁)	၂၀၀၆၀	၉၇၅၇	၂၉၅၀	၁၂၇၀၇	၆၃.၃၄	၆၉၇	၂၆	၇၂၃	ဦးစော်မြင့်(ခ)ဦးကျော်ဦး	တအာင်း(ပလောင်)အမျိုးသားပါတီ	၉၀၄၂	၂၉၅၂	၁၁၉၉၄	၄၉.၇၈%
										ဦးစိုင်းရဲကျော်သူ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၇၄၄	၂၅၇၅	၇၃၁၉	၃၆.၃၅%
										ဦးရွှေကြိမ်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၂၈၁	၇၉၀	၂၀၇၁	၁၀.၂၈%
										ဦးဝင်းကျော်(ခ) ဦးအိုက်မိန်း	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၄၄၂	၂၂၉	၆၇၁	၅.၅၉%
၄၇၂	နမ့်ဆန်မြို့နယ်(၂)	၂၀၃၂၈	၁၀၆၂၅	၂၂၀၇	၁၂၈၃၂	၆၃.၁၂	၃၇၂	၁၈	၃၉၀	ဦးဝင်းထွန်း	တအာင်း(ပလောင်)အမျိုးသားပါတီ	၇၉၇၂	၁၅၅၆	၉၅၂၈	၄၆.၉၀%
										ဒေါ်ခင်မြင့်ဆွေ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၅၅၅	၂၉၆	၁၈၅၁	၁၄.၈၄%
										ဦးခမ်းဦး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၆၃	၂၆၅	၁၀၂၈	၈.၂၆%
၄၇၃	မန့်တုံမြို့နယ်(၁)	၁၃၂၀၂	၅၈၄၃	၁၈၃၂	၇၆၇၅	၅၈.၁၄	၇၀၂	၉	၇၁၁	ဦးသိန်းစော်	တအာင်း(ပလောင်)အမျိုးသားပါတီ	၅၂၃၉	၁၇၅၅	၇၀၉၄	၆၈.၂၁%
										ဦးခိုင်ဝင်းထွန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၅၄၅	၆၆၉	၂၂၁၄	၃၁.၇၉%
၄၇၄	မန့်တုံမြို့နယ်(၂)	၁၁၁၉၁	၅၂၉၆	၁၀၈၆	၆၃၈၂	၅၇.၀၃	၆၄၂	၁	၆၄၃	မိုင်းခိုင်အောင်မိုး	တအာင်း(ပလောင်)အမျိုးသားပါတီ	၃၆၅၇	၇၆၁	၄၄၁၈	၄၆.၉၈%
										ဦးမိုင်းထွန်းအေး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၇၄၁	၂၄၂	၉၈၃	၁၇.၁၃%
										ဦးသန်းညွှတ်	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၅၃	၂၆	၁၇၉	၃.၁၂%
										ဦးအယ်ပိုင်စည်	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၄၅	၁၄	၁၅၉	၂.၇၇%
၄၇၅	ကချိုင်းတုံမြို့နယ်(၁)	၆၅၁၇၃	၂၆၉၀၂	၉၉၁၄	၃၆၈၁၆	၅၆.၄၉	၂၄၂၉	၂၅၃	၂၆၈၂	ဦးကျော်သီဟ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၄၀၆၉	၄၀၅၄	၁၈၁၂၃	၅၃.၁၀%
										မိုင်းဟွမ်ခွဲ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၈၈၂	၄၁၂၅	၁၁၀၀၇	၃၂.၂၅%
										နန်းလောင်းဝမ်း	ရုန်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၆၈၈	၆၃၆	၃၃၂၄	၉.၇၃%
										ဦးမျိုးအောင်	'ဝ'အမျိုးသားပါတီ	၅၄၃	၁၆၅	၇၀၈	၂.၀၇%
										မိုင်းဝင်းဖတ်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၅၆	၂၄၃	၇၀၉	၂.၀၅%
										ဦးဝင်းမိုး	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၇၇	၉၆	၂၇၃	၀.၈၀%
၄၇၆	ကချိုင်းတုံမြို့နယ်(၂)	၆၃၄၃၉	၂၅၀၀၇	၈၃၇၈	၃၃၃၈၅	၅၂.၆၃	၃၁၁၅	၃၄	၃၁၄၉	ဒေါက်တာဝဏ္ဏစိုး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၃၀၆၃	၄၁၀၂	၁၇၁၆၅	၅၆.၇၇%
										ဦးရှာမွေလှရန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၂၄၇	၂၄၆၀	၇၇၀၇	၂၅.၄၉%
										မိုင်းကျော်	ရုန်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၃၅၀	၆၂၈	၂၉၇၈	၉.၈၅%
										ဦးကျာလော	လားဟူအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	၈၉၄	၂၅၉	၁၁၅၃	၃.၈၁%
										အိုက်လျက်	'ဝ'အမျိုးသားပါတီ	၃၁၈	၁၈၀	၄၉၈	၁.၆၅%
										ဦးအေးကျ	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၃၃	၁၂၉	၄၆၂	၁.၅၃%
										မိုင်းအုံးပွင့်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၁၉၄	၇၉	၂၇၃	၀.၉၀%
၄၇၇	မိုင်းခတ်မြို့နယ်(၁)	၈၃၉၄	၃၅၂၉	၁၂၁၀	၄၇၃၉	၅၆.၄၆	၆၃၆	၆၃၆	၇၃၆	ဦးကျော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၂၈၈	၆၇၂	၁၉၆၀	၄၇.၇၇%
										ဦးခင်ယုလှ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၂၃၄	၃၃၁	၁၅၆၅	၃၈.၁၄%
										မိုင်းလုံးကျော်	ရုန်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၀၉	၅၃	၂၆၂	၆.၃၃%
										ဦးကျာစော	လားဟူအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	၁၆၉	၁၈	၁၈၇	၄.၅၆%
										ဦးအေးထွယ်	အာခါအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	၁၁၄	၁၅	၁၂၉	၃.၁၄%
၄၇၈	မိုင်းခတ်မြို့နယ်(၂)	၈၄၃၇	၃၁၇၆	၁၅	၃၁၉၁	၃၇.၈၂	၇၂၃	၇၂၃	၇၂၃	ဦးကျော်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၂၃၀	၁၀	၁၂၄၀	၅၀.၂၄%
										ဦးမိုးလစ်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၃၀	၄	၁၀၃၄	၄၁.၉၀%
										ဒေါ်ကောမ္မ	ရုန်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၉၃	၁	၁၉၄	၇.၈၆%
၄၇၉	မိုင်းယန်းမြို့နယ်(၁)	၃၅၈၄	၁၈၀၃	၁၂၇၅	၃၀၇၈	၈၅.၈၈	၁၀၃	၁၀၃	၁၀၃	မိုင်းလှိုင်ခမ်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၈၁၄	၇၇၉	၁၅၈၃	၅၃.၅၅%
										ဦးစိုင်းလုံးတစ်ရီ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၈၀၈	၃၇၁	၁၁၇၉	၃၉.၆၃%
										နန်းမေဖောင်းအိမ်	ရုန်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၁၁	၉၂	၂၀၃	၆.၈၂%
၄၈၀	မိုင်းယန်းမြို့နယ်(၂)	၃၀၀၃	၁၈၂၁	၅၆၀	၂၃၈၁	၇၉.၂၉	၂၅၆	၂၅၆	၂၅၆	မိုင်းရှန်ဝန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၉၈၉	၃၆၃	၁၃၅၂	၆၃.၆၂%
										မိုင်းစွဲဆိုင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၀၄	၁၃၃	၆၃၇	၂၉.၉၈%
										နန်းဆိုင်လှိုင်	ရုန်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၀၈	၂၈	၁၃၆	၆.၄၀%
၄၈၁	မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်(၁)	၂၃၂၄၉	၁၂၇၈၉	၂၉၁၄	၁၅၇၀၃	၆၇.၅၄	၁၁၆၅	၁၄	၁၁၇၉	ဒေါ်မေနှင်းသက်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၄၆၇	၁၄၀၅	၅၈၇၂	၄၀.၄၃%
										ဒေါ်အေးအေးဖြူ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၇၁၆	၇၂၆	၃၄၄၂	၂၃.၇၀%
										နန်းဝါနု	ရုန်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၅၅၈	၃၇၇	၂၉၃၅	၂၀.၂၁%
										ဦးဟိန်တေ	လားဟူအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	၁၆၇၄	၂၆၅	၁၉၃၉	၁၃.၃၅%
										ဒွန်ဖော်တန်	ရုန်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၉၂	၄၄	၃၃၆	၂.၃၁%
၄၈၂	မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်(၂)	၂၂၂၂၇	၁၀၀၉၆	၁၄၈၈	၁၁၅၈၄	၅၂.၁၂	၁၆၁၀	၃	၁၆၁၃	ဦးစိုင်းထွန်းစိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၃၇၀	၇၀၄	၄၀၇၄	၄၀.၈၆%
										ဦးသာဒိုး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၂၂၃	၃၆၉	၂၅၉၂	၂၅.၉၉%
										မိုင်းဆွမ်ဝန်း	ရုန်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၉၁၄	၁၄၁	၂၀၅၅	၂၀.၆၁%
										နန်းမေနှင်း	ရုန်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၇၁	၈၆	၇၅၇	၇.၅၉%
										ဦးညီနု	'ဝ'အမျိုးသားပါတီ	၄၅၈	၃၅	၄၉၃	၄.၉၅%
၄၈၃	တာချီလိတ်မြို့နယ်(၁)	၆၉၄၈၉	၃၀၅၈၁	၆၂၀၇	၃၆၇၈၈	၅၂.၉၄	၈၃၀	၁၀၀	၉၃၀	မိုင်းဆိုင်တို့	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၅၄၀	၃၁၄၅	၂၃၃၄၅	၆၅.၂၂%
										ဦးထွန်းထွန်းဝင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၈၆၃	၁၈၅၉	၆၇၂၂	၁၈.၇၅%
										နန်းပင်းတစ်	ရုန်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၂၆၂	၇၁၀	၃၉၇၂	၁၁.၀၈%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချုပ်ပို၊ စာမျက်နှာ-၁၃

စာမျက်နှာ ၁၂ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲလုံး			နိုင်လုံး ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
										နန်းအုန်း(ခ)ဝင်းသန္တာအေး	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၅၄၉	၁၇၆	၇၂၅	၂.၀၂%
										ဦးမြင့်ဦး	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၄၁၄	၂၀၁	၆၁၅	၁.၇၁%
										ဦးထွန်းပေါ်သိန်း	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၃၂၃	၁၀၆	၄၂၉	၁.၂၂%
၄၈၄	တာချီလိတ်မြို့နယ်(၂)	၆၅၄၄၄	၃၄၆၉၄	၃၈၂၈	၃၈၅၂၂	၅၈.၈၇	၂၇၆၅	၃၃	၂၇၉၈			၃၁၈၉၆	၃၈၂၈	၃၅၇၂၄	
										ဦးခင်မောင်တင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၄၈၅၅	၁၅၁၀	၁၆၃၆၅	၄၅.၈၁%
										ဒေါ်စံပယ်လှိုင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၂၈၉	၁၃၃၅	၇၆၂၄	၂၁.၃၄%
										နန်းဆာသူ	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၅၂၆	၃၈၆	၅၉၁၂	၁၆.၅၅%
										ဒေါ်နန်းဌေးမြ	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၃၃၃၁	၃၃၄	၃၆၆၅	၁၀.၂၆%
										ဦးစောခွား	လားဟူအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	၁၄၅၈	၁၆၁	၁၆၁၉	၄.၅၃%
										ဦးရဲဝင်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၃၇	၁၀၂	၅၃၉	၁.၅၁%
၄၈၅	မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်(၁)	၁၁၀၁၇	၆၁၆၉	၁၈၉၀	၈၀၅၉	၇၃.၁၅	၅၅၃	၁	၅၅၄			၅၇၁၂	၁၈၀၃	၇၅၁၅	
										ဦးညွန့်ဝင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၂၀၈	၁၀၄၇	၃၂၅၅	၄၃.၃၇%
										အက်(စ်)မာကမ်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၇၆၅	၄၅၅	၂၂၂၀	၂၉.၅၈%
										မိုင်းအောင်ဆီ	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၁၂၆၀	၂၂၃	၁၄၈၃	၁၉.၇၆%
										ဦးခမ်းဟုန်	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၆၉	၇၈	၅၄၇	၇.၂၉%
၄၈၆	မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်(၂)	၁၁၅၃၅	၅၉၃၈	၁၉၃၀	၇၈၆၈	၆၈.၂၁	၅၇၄		၅၇၄			၅၅၂၉	၁၇၆၅	၇၂၉၄	
										ဦးဖရန်စစ်(စ)ကို	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၀၀၂	၇၃၇	၂၇၃၉	၃၇.၅၅%
										ဦးအားန	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၉၀၂	၅၆၉	၂၄၇၁	၃၃.၈၈%
										ဦးကျမေ	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၆၄	၂၀၉	၉၇၃	၁၃.၃၄%
										ဦးဒီယေလ	လားဟူအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	၅၆၅	၁၁၅	၆၈၀	၉.၃၂%
										မိုင်းအောင်ဌေး	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၂၉၆	၁၃၅	၄၃၁	၅.၉၁%
၄၈၇	မိုင်းယောင်းမြို့နယ်(၁)	၁၂၇၈၁	၇၃၇၀	၃၀၇၀	၁၀၄၄၀	၈၁.၆၈	၅၂၆	၇	၅၃၃			၆၉၈၉	၂၉၁၈	၉၉၀၇	
										အိုက်ခမ်းလှိုင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၃၅၃	၇၁၁	၄၀၆၄	၄၁.၀၂%
										မိုင်းအောင်ခမ်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၀၀၆	၁၇၆၃	၃၇၆၉	၃၈.၀၅%
										မိုင်းခမ်းဆွတ်	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၇၇၇	၁၆၃	၉၄၀	၉.၄၉%
										နန်းကောင်ခမ်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၆၁	၁၄၂	၅၀၃	၅.၀၇%
										မိုင်းခမ်းချစ်	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၃၈၇	၁၀၉	၄၉၆	၅.၀၁%
										ဦးကျောလေး	အာခါအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	၁၀၅	၃၀	၁၃၅	၁.၃၆%
၄၈၈	မိုင်းယောင်းမြို့နယ်(၂)	၁၄၄၁၀	၉၃၂၉	၂၂၂၉	၁၁၅၅၈	၈၀.၂၁	၆၇၁	၃	၆၇၄			၈၈၁၂	၂၀၇၂	၁၀၈၈၄	
										မိုင်းရန်တစ်(ဝိ)လှ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၈၄၁	၈၀၈	၅၆၄၉	၅၁.၉၀%
										မိုင်းဆစ်(ခ)မိုင်းဆစ်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၉၂၂	၇၇၉	၂၇၀၁	၂၄.၈၂%
										ဦးမိုင်းအောင်ခမ်း	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၈၄၉	၁၇၈	၁၀၂၇	၉.၄၄%
										ဦးသန်းထွန်းဦး	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၇၈၆	၁၇၀	၉၅၆	၈.၇၈%
										ဦးမိုင်းဝန်းထွန်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၄၁၄	၁၃၇	၅၅၁	၅.၀၆%
၄၈၉	တောင်ကြီးမြို့နယ်(၁)	၁၆၆၀၄၈	၉၇၂၁၅	၃၀၅၈၆	၁၂၇၈၀၁	၇၆.၉၇	၃၇၉၁	၂၉၉	၄၀၉၀			၉၃၄၄၄	၃၀၂၇၃	၁၂၃၇၁၇	
										ဦးစိုးညွန့်လွင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၆၆၈၁	၁၄၈၆၆	၆၁၅၄၇	၄၉.၅၉%
										ဦးခွန်ထွန်းရွှေ	ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၀၆၃၉	၄၆၁၇	၂၅၂၅၆	၂၀.၄၂%
										ဦးမိုင်းစော်စော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၇၄၀၈	၇၇၂၃	၂၅၁၃၁	၂၀.၃၁%
										နန်းယမင်း	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၂၆၃၄	၇၅၅	၃၃၈၉	၂.၇၄%
										ဦးမိုင်းထွန်းရင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၇၁၈	၅၅၁	၂၂၆၉	၁.၈၃%
										ခွန်စိန်ဝင်းလှိုင်	ပြည်ထောင်စုပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၆၂၈	၃၃၇	၁၉၆၅	၁.၅၉%
										ဒေါ်မြင့်သူနီ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၈၆၀	၃၉၆	၁၂၅၆	၁.၀၂%
										ဒေါ်ခင်လေးမြင့်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၅၆၈	၂၇၇	၈၄၅	၀.၆၆%
										ဦးမျိုးမင်းသန့်	ပြည်သူ့ပါတီ	၄၀၃	၁၄၈	၅၅၁	၀.၄၅%
										ဦးတင်ဦး	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၃၄၆	၁၈၈	၅၃၄	၀.၄၁%
										ဦးမျိုးစော်	အင်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၆၈	၁၂၄	၄၉၂	၀.၄၀%
										ဦးစံမျိုးတင်	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၂၄၆	၁၅၆	၄၀၂	၀.၃၂%
										ဦးဝင်းမိုးလှိုင်	အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၁၈၅	၈၉	၂၇၄	၀.၂၂%
၄၉၀	တောင်ကြီးမြို့နယ်(၂)	၁၅၈၈၆၅	၉၃၃၂၉	၂၃၉၃၈	၁၁၇၂၆၇	၇၂.၅၆	၃၁၄၁	၈၇	၃၂၂၈			၈၉၁၆၇	၂၂၈၇၂	၁၁၂၀၃၉	
										ဒေါက်တာဒေါ်သန်းဌေး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၈၈၃၃	၁၃၃၆၇	၅၂၂၀၀	၄၆.၅၉%
										နန်းရီရီဝင်း	ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၉၇၄၁	၅၈၁၉	၄၅၅၆၀	၄၀.၆၆%
										ခွန်ရဲသွေး	ပြည်ထောင်စုပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၈၆၆	၁၃၅၂	၆၂၁၈	၅.၅၅%
										နန်းလှိုင်ခမ်း	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၃၃၀၂	၁၁၅၂	၄၄၅၄	၃.၉၈%
										ဦးထွန်းထွန်း	အင်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၉၄	၃၆၈	၁၁၆၂	၁.၀၄%
										ဦးဝင်းကိုကို	ပြည်သူ့ပါတီ	၇၃၇	၂၇၄	၁၀၁၁	၀.၉၀%
										ဦးထွန်းထွန်းဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၅၁၇	၃၃၉	၈၅၆	၀.၇၆%
										ဒေါ်တင်တင်စိုး	အမျိုးသားဒီမိုကရက်တစ်အင်အားစုပါတီ	၃၇၇	၂၀၁	၅၇၈	၀.၅၂%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချုပ်ပို၊ စာမျက်နှာ-၁၄

စာမျက်နှာ ၁၃ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင် ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်ခိုင်လုံမဲ			ခိုင်လုံမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ် မဲ	ပျောက် မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၄၉၁	ညောင်ရွှေမြို့နယ်(၁)	၆၉၂၁၇	၄၅၆၂၀	၁၁၀၃၁	၅၆၆၅၁	၈၁.၈၅	၁၅၉၇	၂၀	၁၆၁၇			၄၄၁၇၆	၁၀၈၅၈	၅၅၀၃၄	
										ဦးခင်မောင်ဝင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၉၈၂၆	၇၁၈၉	၃၇၀၁၅	၆၇.၂၆%
										ဦးအောင်မြင့်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၅၀၈	၁၄၀၆	၆၉၁၄	၁၂.၅၆%
										ဦးထွန်းလှ(ခ)ဦးတိုးရ	အင်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၀၀၁	၁၀၆၀	၅၀၆၁	၉.၂၀%
										ဦးသန်းထွန်းလေး	ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၇၅၉	၅၃၁	၃၂၉၀	၅.၉၈%
										ဦးသော်တာ	အင်းအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	၁၃၄၉	၃၅၄	၁၇၀၃	၃.၁၀%
										ဦးစာနည်မိုး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၄၃၂	၁၅၇	၅၈၉	၁.၀၇%
										ဦးလှဝေ	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၀၁	၁၆၁	၄၆၂	၀.၈၃%
၄၉၂	ညောင်ရွှေမြို့နယ်(၂)	၆၈၃၆၆	၄၉၉၀၇	၁၀၄၂၃	၆၀၃၃၀	၈၈.၂၅	၂၄၁၇	၁၅	၂၄၃၂			၄၇၆၆၂	၁၀၂၃၆	၅၇၉၀၈	
										ဦးသိန်းဇော်မိုး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၄၉၆၄	၆၁၄၁	၃၁၀၀၅	၅၃.၇၂%
										ဦးအုန်းဖေ	ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၁၀၄၃	၁၃၇၈	၁၂၆၆၅	၂၁.၄၆%
										ဦးအုန်းဖေ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၂၉၅	၁၄၃၃	၇၇၂၈	၁၃.၃၅%
										ဦးကျော်ထွန်းဝင်း	အင်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၈၃၀	၈၆၄	၄၆၉၄	၈.၁၀%
										ဦးကျော်ထွန်းဝင်း	ပြည်ထောင်စုပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၆၀	၁၃၂	၇၉၂	၁.၃၇%
										ဒေါ်မိုးအိအိဖြူ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၄၅၇	၁၄၁	၅၉၈	၁.၀၃%
										ဦးမြင့်သိန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၁၃	၁၄၇	၅၆၀	၀.၉၇%
၄၉၃	ကလေးမြို့နယ်(၁)	၇၃၉၈၅	၄၉၂၇၉	၁၂၅၆၈	၆၁၈၄၇	၈၃.၅၉	၁၆၉၂	၂၅	၁၇၁၇			၄၇၆၆၂	၁၂၅၆၈	၆၀၁၃၀	
										ဦးစောမင်းလတ်(ခ) ဦးကိုလတ်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၂၁၅၃	၇၃၁၄	၃၉၄၆၇	၆၅.၆၄%
										ဦးခင်မောင်ထွေး	ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၉၁၈၇	၃၀၀၁	၁၂၁၈၈	၂၀.၂၇%
										ဦးခင်မောင်စိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၂၂၁၆	၇၈၃	၂၉၉၉	၄.၉၉%
										ဒေါ်မိုးသုစာထွန်း	စနစ်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဒီမိုကရေစီပါတီ	၁၉၄၈	၇၃၂	၂၆၈၀	၄.၄၆%
										ဦးအောင်အောင်	အမျိုးသားတိုးတက်မြှင့်တင်ရေးပါတီ	၁၁၂၉	၃၀၀	၁၄၂၉	၂.၃၇%
										ဒေါ်ခင်အေးနွယ်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၆၄၃	၂၅၂	၈၉၅	၁.၄၉%
										ဦးတင်အေး	အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၂၈၆	၁၈၆	၄၇၂	၀.၇၈%
၄၉၄	ကလေးမြို့နယ်(၂)	၆၄၇၃၄	၄၆၁၆၀	၉၆၆၀	၅၅၈၂၀	၈၆.၂၃	၅၇၃	၃၂	၆၀၅			၄၅၅၅၅	၉၆၆၀	၅၅၂၁၅	
										ဦးသန်းထိုက်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၁၃၇၈	၅၇၅၁	၃၇၁၂၉	၆၇.၂၄%
										ဦးမျိုးသန်းဦး(ခ)ဦးကျော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၆၇၈	၂၈၆၈	၁၃၅၄၆	၂၄.၅၃%
										ဒေါ်အိအိမိုးခင်	စနစ်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဒီမိုကရေစီပါတီ	၁၃၆၉	၃၂၉	၁၆၉၈	၃.၀၈%
										ဦးရာစာရှိုင်း	အမျိုးသားတိုးတက်မြှင့်တင်ရေးပါတီ	၇၁၇	၁၇၄	၈၉၁	၁.၆၁%
										ဦးမြဆောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၉၃	၁၈၀	၆၇၃	၁.၂၂%
										ဦးခင်မြင့်စိုး	ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုပါတီ	၄၄၀	၁၄၅	၅၈၅	၁.၀၆%
										ဦးခင်ထွန်းကြည်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၃၂၀	၁၂၂	၄၄၂	၀.၈၀%
										ဦးအောင်အောင်	အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၁၆၀	၉၁	၂၅၁	၀.၄၆%
၄၉၅	ရပ်စောက်မြို့နယ်(၁)	၅၂၆၂၉	၃၄၆၂၅	၇၉၆၃	၄၂၅၈၈	၈၀.၉၂	၁၁၀၂	၇၆	၁၁၇၈			၃၄၅၅၈	၇၁၆၂	၄၁၇၂၀	
										ဒေါက်တာဥက္ကံ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၈၃၅၇	၃၃၉၉	၂၁၇၅၆	၅၂.၅၄%
										ဦးအောင်ကျော်ညွန့်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၈၅၄၄	၂၄၈၈	၁၁၀၃၂	၂၆.၅၉%
										ဦးခင်သန်းထွေး	ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၈၈၅	၆၇၂	၅၅၅၇	၁၃.၄၃%
										ဦးထွန်းရင်	ပြည်ထောင်စုပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၀၉၂	၁၃၄	၁၂၂၆	၂.၉၆%
										ဦးအောင်ကျော်ခိုင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၇၆	၁၂၆	၅၀၂	၁.၂၁%
										ဦးသန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၃၉၅	၁၀၆	၅၀၁	၁.၂၁%
										ဦးအောင်ညွန့်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၀၄	၁၄၃	၄၄၇	၁.၀၈%
										ဦးရင်ငယ်	ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုပါတီ	၂၂၀	၆၉	၂၈၉	၀.၆၉%
										ဦးရဲလှိုင်	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၉၅	၂၅	၁၂၀	၀.၂၉%
၄၉၆	ရပ်စောက်မြို့နယ်(၂)	၅၇၈၄၉	၃၅၅၄၁	၁၀၅၉၆	၄၆၁၃၇	၇၉.၇၅	၂၀၈၃	၄၃	၂၁၂၆			၃၄၆၉၆	၉၃၁၅	၄၄၀၁၁	
										ဦးမောင်မောင်စိန်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၇၃၃၁	၄၄၄၂	၂၁၇၇၃	၄၉.၄၇%
										မိုင်းလုံကျော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၀၇၆	၃၂၄၀	၁၃၃၁၆	၃၀.၂၆%
										နန်းဆိုင်ဟွမ်	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၃၈၇	၆၉၂	၅၀၇၉	၁၁.၅၄%
										ဦးအောင်ကျော်ထက်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၄၉၀	၃၇၀	၁၈၆၀	၄.၂၃%
										ဦးမောင်ဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၃၄၉	၁၆၇	၅၁၆	၁.၁၃%
										ဒေါ်ထက်သူဝင်း	ပြည်သူ့ရှေ့ဆောင်ပါတီ	၃၅၇	၁၄၅	၅၀၂	၁.၁၄%
										ဦးဝင်းသိန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၅၇	၁၄၅	၅၀၂	၁.၁၄%
										ဦးစင်ကိုကိုဦး	ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုပါတီ	၃၄၉	၁၁၄	၄၆၃	၁.၀၅%
၄၉၇	ဖယ်ခုံမြို့နယ်(၁)	၃၃၈၀၀	၂၃၄၉၃	၄၇၃၅	၂၈၂၂၈	၈၃.၅၁	၉၂၂	၃	၉၂၅			၂၂၇၀၄	၄၅၉၉	၂၇၃၀၃	
										ဒေါ်မေရီနီ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၀၆၈၇	၂၃၃၈	၁၂၉၂၅	၄၆.၉၈%
										ဦးထွန်းဟန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၃၉၇	၁၂၃၀	၆၆၂၇	၂၄.၂၇%
										မုကယ်ရီလှိုင်	ကယန်းအမျိုးသားပါတီ	၃၆၄၁	၅၇၀	၄၂၁၁	၁၅.၄၂%
										ဦးအောင်နိုင်ဦး	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၁၁၅	၄၁၇	၂၅၃၂	၉.၂၇%
										ဦးစောသိန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၆၉၂	၁၈၂	၈၇၄	၃.၂၀%
										ဦးစိုင်းစည်သူကျော်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၁၇၂	၆၂	၂၃၄	၀.၆၆%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချုပ်ပိုင်၊ စာမျက်နှာ-၁၅

စာမျက်နှာ ၁၄ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင် ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်ခွဲလုံး			ခွဲလုံး ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ် မဲ	ပျောက် မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၄၉၈	ဖယ်ခုံမြို့နယ်(၂)	၃၂၉၇၃	၂၅၀၀၈	၂၆၀၅	၂၇၆၁၃	၈၃.၇၄	၈၆၉	၃	၈၇၂			၂၄၂၆	၂၅၁၅	၂၆၇၄၁	
										ဦးအန်းကျော်လှိုင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၀၀၁၁	၉၉၇	၁၁၀၀၈	၄၁.၁၇%
										ဦးဒီးဒီး	ကယန်းအမျိုးသားပါတီ	၈၂၄၄	၈၅၂	၉၃၄၆	၃၄.၀၅%
										ဦးစိန်ကျော်လွင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၁၂၂	၅၂၆	၅၆၄၈	၂၁.၁၂%
										ဦးမြင့်အောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၅၀၄	၉၆	၆၀၀	၂.၂၄%
										ဒေါ်နန်းရွှေ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၃၄၅	၄၄	၃၈၉	၁.၄၅%
၄၉၉	ရွာငါးမြို့နယ်(၁)	၃၀၉၃၄	၂၁၅၁၃	၅၇၀၉	၂၇၂၂၂	၈၈.၀၀	၆၉၄	၁၀	၇၀၄			၂၀၈၀၉	၅၇၀၉	၂၆၅၁၈	
										ဦးအေးမင်းစိုး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၉၈၃၆	၂၄၇၄	၁၂၃၁၀	၄၆.၄၅%
										ဦးရာဇာဦးကျော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၉၇၈	၁၉၉၈	၈၉၇၆	၃၃.၈၅%
										ဦးခင်မောင်ချို	ဓနတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဒီမိုကရေစီပါတီ	၃၃၉၉	၉၅၆	၄၃၅၅	၁၆.၄၅%
										ဦးရဲလွင်ဦး(ခ)ဖိုးစိုး	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၂၃၇	၁၀၅	၃၄၂	၁.၂၉%
										ဦးမျိုးဌေး	ဓနအမျိုးသားများအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၉၇	၈၁	၂၇၈	၁.၀၅%
										ဒေါ်ခင်စင်ထွန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၁၆၂	၉၅	၂၅၇	၀.၉၇%
၅၀၀	ရွာငါးမြို့နယ်(၂)	၃၁၀၀၃	၂၃၃၀၇	၅၁၅၇	၂၈၄၆၄	၉၁.၈၁	၉၅၃	၂၆	၉၇၉			၂၂၅၉၀	၄၈၉၅	၂၇၄၈၅	
										ဦးစိုင်းဝဏ္ဏ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၉၉၆၅	၁၉၄၉	၁၁၉၁၄	၄၃.၃၅%
										ဦးစံတင့်	ဓနတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဒီမိုကရေစီပါတီ	၅၇၃၅	၁၂၅၅	၆၉၉၀	၂၅.၄၃%
										ဦးပြည်စန်းထွန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၄၃၅	၁၁၈၀	၆၆၁၅	၂၄.၀၇%
										ဦးစိုင်းဖေယျာထွန်း (ခ)သားသား	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၉၇၇	၂၅၀	၁၂၂၇	၄.၄၆%
										ဒေါ်အေးအေးမူ	ဓနအမျိုးသားများအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၃၆	၈၆	၃၂၂	၁.၁၇%
										ဦးဌေးဝင်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၂၅	၁၂၅	၂၅၀	၀.၉၁%
										ဦးအောင်သန်းဝင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၁၁၇	၅၀	၁၆၇	၀.၆၁%
၅၀၁	ပင်းတယ်မြို့နယ်(၁)	၃၁၁၁၀	၂၂၁၁၁	၇၀၃၇	၂၉၁၄၈	၉၃.၆၉	၇၄၂		၇၄၂			၂၁၃၉၄	၇၀၁၂	၂၈၄၀၆	
										ဦးအာကာလင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၉၅၉	၃၂၈၈	၁၄၂၄၇	၅၀.၁၅%
										ဦးထိန်လင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၉၄၅၉	၃၁၄၉	၁၂၆၀၈	၄၄.၃၈%
										ဦးစိန်မြဆွေ	ဓနတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဒီမိုကရေစီပါတီ	၇၀၅	၃၅၆	၁၀၆၁	၃.၇၄%
										ဒေါ်ဝင်းအေး	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၁၄၁	၉၁	၂၃၂	၀.၈၂%
										ဦးခင်မောင်လင်း(ခ) အောင်ဖေယျာ	ဓနအမျိုးသားများအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၇	၆၈	၁၄၅	၀.၅၁%
										ဦးအောင်ရာဇာစိုး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၅၃	၆၀	၁၁၃	၀.၄၀%
၅၀၂	ပင်းတယ်မြို့နယ်(၂)	၃၀၀၇၇	၂၂၇၆၈	၄၈၄၂	၂၇၆၁၀	၉၁.၈၀	၈၁၈		၈၁၈			၂၁၉၇၅	၄၈၁၇	၂၆၇၉၂	
										ဦးထွန်းထွန်းစိုင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၃၅၇၂	၂၅၉၈	၁၆၁၇၀	၆၀.၃၅%
										ဦးကျော်ငြိမ်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၄၅၆	၁၁၂၆	၅၅၈၂	၂၀.၈၄%
										ဦးညီညီ(ခ)ညီလေးချမ်း	ဓနတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဒီမိုကရေစီပါတီ	၂၄၄၁	၅၄၁	၂၉၈၂	၁၀.၀၁%
										ဦးနေမျိုးကျော်(ခ)ကိုမျိုး	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၁၃၀၆	၂၉၈	၁၆၀၄	၅.၉၉%
										ဦးကျော်စော	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၂၅၄	၁၁၇	၃၇၁	၁.၃၈%
										ဦးထွန်းမြင့်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ	၁၃၃	၈၂	၂၁၅	၀.၈၀%
										ဦးဘဆောင်	ဓနအမျိုးသားများအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၁၃	၅၅	၁၆၈	၀.၆၃%
၅၀၃	ဟိုပုံမြို့နယ်(၁)	၄၄၃၈၇	၂၇၇၂၈	၅၂၅၇	၃၃၉၈၅	၇၄.၃၁	၂၀၂၄	၃၀၁	၂၃၂၅			၂၅၄၁၂	၅၂၄၈	၃၀၆၆၀	
										ဦးခွန်မောင်ဖြူ	ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၃၃၄၇	၃၁၈၀	၁၆၅၂၇	၅၃.၉၁%
										ခွန်အောင်မြင့်	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၄၅၃၀	၃၉၆	၄၉၂၆	၁၆.၀၇%
										စိုင်းနော်အောင်	ရမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၉၀၂	၈၆၁	၄၇၆၃	၁၅.၅၃%
										ဦးခွန်ကျော်အေး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၆၃၃	၈၁၁	၄၄၄၄	၁၄.၄၉%
၅၀၄	ဟိုပုံမြို့နယ်(၂)	၃၈၁၈၅	၂၁၆၉၇	၅၃၉၁	၂၇၀၈၈	၇၀.၉၄	၁၁၄၈	၁၃	၁၁၆၁			၂၀၆၈၃	၅၂၄၄	၂၅၉၂၇	
										ဦးစံလွင်(ခ)ခွန်စံလွင်	ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၃၉၃၈	၃၂၈၉	၁၇၂၂၇	၆၆.၄၅%
										ဦးခွန်အောင်ပန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၀၇၅	၁၅၇၉	၆၆၅၄	၂၅.၆၆%
										ခွန်စိုးမြင့်	ပြည်ထောင်စုပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၆၇၀	၃၇၆	၂၀၄၆	၇.၈၉%
၅၀၅	ဆီဆိုင်မြို့နယ်(၁)	၅၀၀၉၂	၃၂၃၇၁	၆၆၁၅	၃၈၉၈၆	၇၇.၈၃	၁၉၂၅	၄၇၄	၂၃၉၉			၃၀၅၈၀	၆၀၀၇	၃၆၅၈၇	
										ဦးဝင်းမင်းသိန်း	ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၇၄၉၀	၂၉၈၂	၂၀၄၇၂	၅၅.၉၅%
										ခွန်ကျော်နိုင်	ပြည်ထောင်စုပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၉၂၆	၁၁၂၇	၇၀၅၃	၁၉.၂၈%
										ဒေါ်နန်းလှိုင်ခမ်း	ရမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၈၇၇	၉၂၃	၄၈၀၀	၁၃.၁၂%
										နန်းခင်ဦး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၂၈၇	၉၇၅	၄၂၆၂	၁၁.၆၅%
၅၀၆	ဆီဆိုင်မြို့နယ်(၂)	၅၆၀၇၁	၃၅၄၉၀	၆၅၈၈	၄၂၀၇၈	၇၅.၀၄	၁၈၂၈	၄၃၄	၂၂၆၂			၃၃၃၉၁	၆၄၂၅	၃၉၈၁၆	
										ခွန်သန်းထူး	ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၁၃၅၈	၃၈၃၉	၂၅၁၉၇	၆၃.၂၈%
										ဦးစိုင်းဟတ်ခေး	ရမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၁၂၉	၁၃၃၀	၇၄၅၉	၁၈.၇၄%
										ဦးခွန်သူရိန်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၄၀၆	၉၇၂	၅၃၇၈	၁၃.၅၁%
										ဦးမောင်ဝင်း	ပြည်ထောင်စုပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၄၉၈	၂၈၄	၁၇၈၂	၄.၄၇%
၅၀၇	ပင်လောင်းမြို့နယ်(၁)	၆၆၉၉၁	၄၇၂၄၄	၉၂၂၄	၅၆၄၆၈	၈၄.၂၉	၁၉၅၄	၁၂	၁၉၆၆			၄၅၃၇၈	၉၁၂၄	၅၄၅၀၂	
										ခွန်စိုးစိုးကျော်	ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၈၇၅၂	၅၂၂၀	၃၃၉၇၂	၆၂.၃၄%
										ဦးဝင်းရွှေ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၉၁၈၉	၁၈၉၂	၁၁၀၈၁	၂၀.၃၃%
										နန်းစံခေး	ရမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၆၄၅	၁၄၉၃	၆၁၃၈	၁၁.၂၆%
										ခွန်အောင်မင်း	ပြည်ထောင်စုပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၇၉၂	၅၁၉	၃၃၁၁	၆.၀၇%



၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

ကြာသပတေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၀

အချုပ်ပိုင်၊ စာမျက်နှာ-၁၆

စာမျက်နှာ ၁၅ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်အမည်	မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ	မဲပေးသူဦးရေ			မဲပေးသူ ရာခိုင်နှုန်း	ပယ်မဲ/ပျောက်မဲ အရေအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်	ပါတီ/ တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်မဲရလဒ်			နိုင်လုံမဲ ရာခိုင်နှုန်း
			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း		ပယ်မဲ	ပျောက်မဲ	ပေါင်း			မဲရုံမဲ	ကြိုတင်မဲ	ပေါင်း	
၅၀၈	ပင်လောင်းမြို့နယ်(၂)	၆၆၃၁၂	၅၀၄၂၃	၈၂၈၃	၅၈၇၀၆	၈၈.၅၃	၂၃၃၈	၁၁၄	၂၄၅၂	ခွန်စိုးစိန်	ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၈၀၁၁	၈၂၄၃	၅၆၂၅၄	၇၈.၀၀%
										ခွန်သန်းထွန်းလေး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၆၈၂	၁၀၅၆	၅၇၄၈	၁၀.၂၀%
										စိုင်းသန်းထွန်း	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၈၇၈	၄၁၈	၃၂၉၆	၅.၈၆%
										ဦးခွန်အောင်နိုင်ထွေး	ပြည်ထောင်စုပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၁၃၆	၄၃၉	၂၅၇၅	၄.၅၈%
										ခွန်ခင်မောင်လွင်	အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၆၉၁	၇၅	၇၆၆	၁.၃၆%
၅၀၉	ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်(၁)	၇၅၈၁၂	၂၆၈၂၁	၇၄၇၇	၃၄၂၉၈	၄၅.၂၄	၂၁၁၄	၅	၂၁၁၉	ဦးကြာထွန်း	တအာင်း(ပလောင်)အမျိုးသားပါတီ	၁၀၉၉၂	၁၃၃၃	၁၂၃၂၅	၃၈.၃၀%
										ဦးယိုင်ထွန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၀၈၄	၃၃၁၈	၉၄၀၂	၂၉.၂၂%
										ဦးလှစိန်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၄၇၂	၁၅၉၀	၆၀၆၂	၁၈.၈၄%
										ဦးဘရန်အောင်ဆန်း	ကချင်အမျိုးသားပါတီ	၃၃၈၆	၁၀၀၄	၄၃၉၀	၁၃.၆၄%
၅၁၀	ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်(၂)	၅၂၃၇၀	၁၉၄၆၂	၅၅၃၉	၂၅၀၀၁	၄၇.၇၄	၂၀၉၆	၇	၂၁၀၃	ဦးနော်အောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၀၁၇၂	၃၈၄၂	၁၄၀၁၄	၆၁.၂၀%
										ဦးနိုင်ဇော်မင်း	တအာင်း(ပလောင်)အမျိုးသားပါတီ	၅၅၄၀	၅၉၈	၆၁၃၈	၂၆.၈၁%
										ဒေါ်ဘောက်ဂျာ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၁၀၂	၆၄၄	၂၇၄၆	၁၁.၉၉%
၅၁၁	နမ့်ခမ်းမြို့နယ်(၁)	၄၄၀၈၉	၂၅၃၈၈	၇၈၈၈	၃၃၂၇၆	၇၅.၄၇	၆၂၈	၁၂	၆၄၀	ဦးအေးမောင်	တအာင်း(ပလောင်)အမျိုးသားပါတီ	၁၀၃၀၇	၂၉၆၈	၁၃၂၇၅	၄၀.၆၈%
										စိုင်းကျော်မြင့်	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၈၃၇	၁၇၉၉	၇၆၃၆	၂၃.၃၉%
										စိုင်းအေး	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၅၆၈၀	၁၇၁၄	၇၃၉၄	၂၂.၆၆%
										ဦးစိုင်းထွန်းတင့်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၇၀၇	၆၆၈	၂၃၇၅	၇.၂၈%
										ဒေါ်နန်းခင်ရွှေ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၃၀၉	၅၄၁	၁၈၅၀	၅.၆၇%
										ဦးစိုင်းမောင်ချွန်(ခ) ဦးစိုင်းရွှက်ခမ်း	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၆၈	၃၈	၁၀၆	၀.၃၂%
၅၁၂	နမ့်ခမ်းမြို့နယ်(၂)	၄၂၅၅၅	၂၅၄၉၂	၆၄၂၄	၃၁၉၁၆	၇၅.၀၂	၁၂၁၁	၃၀	၁၂၄၁	ဒေါ်အိုင်စောစိန်	တအာင်း(ပလောင်)အမျိုးသားပါတီ	၁၀၁၈၅	၂၃၄၈	၁၂၅၃၃	၄၀.၈၆%
										စိုင်းအောင်သက်ဦး	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၉၄၉	၁၁၂၃	၇၀၇၂	၂၃.၀၅%
										စိုင်းစံထွန်း	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၄၇၂၅	၈၅၇	၅၅၈၂	၁၈.၂၀%
										ဦးသိန်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၂၂၃	၁၆၆၂	၃၈၈၅	၁၂.၆၆%
										ဦးသန်းစိန်(ခ) ဦးသန်းစိန်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၃၀၆	၂၉၇	၁၆၀၃	၅.၂၃%
၅၁၃	မူဆယ်မြို့နယ်(၁)	၆၅၄၅၅	၂၆၂၉၂	၁၀၈၆၁	၃၇၁၅၃	၅၆.၇၆	၆၁၁	၁၀	၆၂၁	ဦးစိုင်းကျော်သိန်း	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၄၀၅၄	၅၅၅၇	၁၉၆၅၁	၅၃.၅၆%
										ဦးစိုင်းထွန်းကိုကို	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၄၂၈	၁၆၀၁	၈၀၂၉	၂၁.၉၈%
										ဦးစိုင်းစိုင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၅၃၀	၂၀၅၁	၄၅၈၁	၁၂.၅၄%
										ဦးသိန်းမောင်	တအာင်း(ပလောင်)အမျိုးသားပါတီ	၁၃၇၂	၅၇၈	၁၉၅၀	၅.၃၄%
										ဦးစိုင်းဘိုးအောင်	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၉၈၈	၆၆၀	၁၆၄၈	၄.၅၁%
										ဒေါ်စန်းစန်းထွေး	တစ်သီးပုဂ္ဂလ	၂၄၇	၁၄၂	၃၈၉	၁.၀၆%
										ဦးအောင်တိုးဝင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၂၅၆	၁၁၄	၃၇၀	၁.၀၁%
၅၁၄	မူဆယ်မြို့နယ်(၂)	၅၀၂၆၁	၁၉၅၉၈	၆၃၀၆	၂၅၉၀၄	၅၁.၅၃	၁၃၄၀	၁၀	၁၃၅၀	ဦးနော်တောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၉၈၁	၂၈၁၁	၇၇၉၂	၃၁.၇၃%
										ဦးစောဘအေး	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၄၆၄၈	၁၀၉၂	၅၇၄၀	၂၃.၃၈%
										ဦးစိုင်းကျော်ဝင်း	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၉၁၀	၁၀၂၃	၄၉၃၃	၂၁.၀၉%
										ဦးစိုင်းမောင်ဝင်း	တအာင်း(ပလောင်)အမျိုးသားပါတီ	၃၇၁၇	၉၂၈	၄၆၄၅	၁၈.၉၂%
										နန်းဟန်နု	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၇၇၉	၂၀၃	၉၈၂	၄.၀၀%
										ဦးအုန်းမောင်	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၅၈	၁၀၄	၄၆၂	၁.၈၈%
၅၁၅	မာဘိမ်းမြို့နယ်(၁)	၁၃၆၂၄	၉၂၅၇	၃၀၃၂	၁၂၂၈၉	၉၀.၂၀	၅၉၅	၇	၆၀၂	ဦးမောင်ညို	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၈၅၅	၁၇၃၁	၇၅၈၆	၆၄.၉၁%
										ဦးဇော်လွင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၅၆၉	၁၀၀၀	၃၅၆၉	၃၀.၅၄%
										ဦးမြတ်လင်းထွန်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၃၆၆	၁၆၆	၅၃၂	၄.၅၅%
၅၁၆	မာဘိမ်းမြို့နယ်(၂)	၁၉၂၉၄	၁၂၂၄၁	၃၀၂၃	၁၅၂၆၄	၇၉.၁၁	၅၃၀	၁၈	၅၄၈	ဦးမင်းမင်းသိန်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၈၇၁၁	၁၉၈၇	၁၀၇၀၈	၇၂.၇၆%
										ဦးခင်မောင်ထွေး	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၅၇၅	၇၈၀	၃၃၅၅	၂၂.၈၀%
										ဦးအောင်ကိုမင်း	ပြည်ထောင်စုကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ	၄၉၀	၁၆၃	၆၅၃	၄.၄၄%
၅၁၇	မိုးမိတ်မြို့နယ်(၁)	၂၃၀၅၄	၁၃၈၉၄	၃၉၈၆	၁၇၈၈၀	၇၇.၅၆	၆၂၁	၁၂	၆၃၃	ဒေါ်နီရီဝင်း	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၆၄၅	၁၆၄၁	၈၂၈၆	၄၈.၀၄%
										ဦးစိုးမြင့်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၃၃၅	၉၁၀	၃၂၄၅	၁၈.၈၂%
										ဦးဘဝင်း(ခ)ဦးစိုင်းဘဝင်း	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	၁၉၁၇	၄၉၈	၂၄၀၅	၁၄.၀၀%

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းမှ ထုတ်ဝေသည်